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Żychlin�|�ŻDK
Przegląd Dorobku 
Artystycznego 
Seniora „ARS”

Po kilku latach przerwy Ży-
chliński Dom Kultury powra-
ca do Przeglądu Dorobku Arty-
stycznego Seniora „ARS”. 

W tym roku przegląd odbę-
dzie się w najbliższą sobotę, 5 
listopada, o godz. 15.00. Wstęp 
wolny.

– Przybywa nam aktywnych 
grup seniorów i poprzez orga-
nizację przeglądu chcemy dać 
im możliwość zaprezentowania 
swojego dorobku artystyczne-
go oraz możliwość integracji – 
podkreśla Magdalena Rzeźnic-
ka, dyrektor ŻDK.  str. 6

Żychlin�|�Mieszkaniec�miasta�nie�uregulował�spraw�majątkowych�i�stracił�wszystko

Wyeksmitowany z domu, 
który sam budował
Wiesław Kierzkowski z Żychlina przyznaje, że popełnił życiowy błąd, 
inwestując wraz z żoną w posiadłość przy ulicy Blizińskiego należącą 
do teściowej, bez pisemnego przekazania prawa do nieruchomości. 
Życie napisało dramatyczny scenariusz. 

Najpierw umarła żona, wkrót-
ce teściowa. On zaś przez spad-
kobiercę (szwagra) został wy-
eksmitowany z posesji, którą 
budował i rozbudowywał. Teraz 
sprawa jest w sądzie. Najbliższa 
rozprawa 9 listopada.

– Moja sytuacja niech będzie 
przestrogą dla innych – mówi 
dziś Wiesław Kierzkowski. – Po 
śmierci teścia przez kilkanaście 
lat wraz z żoną inwestowaliśmy 
w posiadłość teściowej, która 
wciąż zapewniała, że wszyst-
ko po jej śmierci będzie nasze. 
Traktowaliśmy gospodarstwo 

jak własne. Rozbudowywaliśmy 
je i dbaliśmy o nie, jak o swoją 
własność. Błędem było, że for-
malności nigdy nie zostały do-
pełnione.

Jak mówi pan Wiesław, dzie-
ci nie mieli, powodziło się im 
dobrze. Oboje pracowali: on 
w Emicie, żona przez wiele lat 
w Zakładzie Energetycznym 
w Kutnie i Gostyninie, prowa-
dzili sklepy z ubraniami. On 
później był w delegacji i zarabiał 
nieźle. Większość oszczędności 
przeznaczali na budowę kolej-
nych budynków gospodarczych 
(drewnianą stodołę zastąpio-
no murowaną, postawiono bu-
dynki gospodarcze, dostawiono 
garaż). Na bazie starego domu 
postawiono nowy, zrobiono 
ogrodzenie z cegły klinkiero-

wej, zrobiono podjazdy pod dom 
i stodołę.

– Sprzedaliśmy mieszkanie 
własnościowe w blokach i zain-
westowaliśmy w wykończenie 
domu. Mieszkaliśmy w nim przez 
kilka lat – mówi pan Wiesław. – 
Wiele prac wykonywałem sam. 
Żona, pracując w ZE, kupowała 
stare betonowe słupy, które rozbi-
jaliśmy, by wykorzystać drut i be-
ton do budowy.

Niestety. Żona Wanda za-
chorowała i wkrótce zmarła. Po 
kilku miesiącach starsza pani 
zmieniła zdanie i już nie chcia-
ła mieszkać z zięciem pod jed-
nym dachem. Wniosła sprawę 
o eksmisję. W międzyczasie, 
w grudniu 2013 roku zmarła, zaś 
jedynym spadkobiercą całego ma-
jątku został jej syn Tadeusz K. 

(szwagier pana Wiesława), który 
doprowadził do końca proces o 
eksmisję.

W połowie maja 2016 roku pan 
Wiesław opuścił zabudowania 
przy ulicy Blizińskiego. Zamiesz-
kał w wynajmowanym mieszka-
niu.

– Mam straszny żal do Tade-
usza, że tak bezdusznie mnie po-
traktował. Ja pracowałem w tym 
gospodarstwie od kilkunastu lat. 
Wiedział, że z żoną (a jego siostrą) 
inwestowaliśmy i rozbudowywali-
śmy dom. Włożyłem tam wiele 
serca i pracy i bez skrupułów zo-
stałem pozbawiony wszystkiego 
– mówi z żalem pan Wiesław. – 
Zresztą jemu i jego dzieciom też 
pomagałem, gdy się budowali w 
Warszawie. Teraz dostałem „po-
dziękowanie” za dobre serce.

11 stycznia 2016 roku Wie-
sław Kierzkowski wniósł sprawę 
do Sądu Okręgowego w Łodzi 
o zwrot poniesionych nakładów. 
Domaga się zasądzenia 200.000 
zł na początek, bowiem całość 
swoich nakładów wraz z połową 

odziedziczoną po żonie wycenił 
na 450.000 zł. Jak mówi, niższa 
kwota roszenia wynika z bardzo 
wysokiej opłaty sądowej, na którą 
teraz go nie stać.

Tadeusz K., spadkobierca nie-
ruchomości, z którym udało się 
nam skontaktować, nie był chęt-
ny do rozmowy. – Sprawa jest 
w sądzie i to on rozstrzygnie, kto 
ma rację w tym sporze – mówił 
nam Tadeusz. – Próbowałem iść 
na ugodę, zaproponowałem jakąś 
kwotę pieniędzy (ale nam nie po-
wiedział, o ile chodzi), ale zamiast 
zgody były obelżywe słowa przez 
telefon. Wtedy powiedziałem, że 
ugody nie będzie.  str. 4
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Kolejny NŁ 
już w środę

W związku ze zbliżającym 
się Narodowym Świętem Nie-
podległości (11 listopada), które 
w tym roku wypada w piątek, 
kolejny numer Nowego Łowi-
czanina ukaże się nie jak zwykle 
w czwartek, lecz już w środę 9 
listopada.

 Redakcja

Gmina Oporów�
Wójt zaprasza na 
otwarte spotkania 
z mieszkańcami

Urząd Gminy w Oporowie 
opracowuje Strategię Rozwo-
ju Gminy Oporów na lata 2017-
2022. 

To ważny dokument wyzna-
czający kierunki rozwoju gmi-
ny. Bez tego dokumentu gmi-
na nie ma szansy, aby zabiegać 
o środki unijne. 

Teraz rozpoczynają się kon-
sultacje społeczne, które zapla-
nowano od 10 do 28 listopada 
2016 roku. W dniach 14 i 15 li-
stopada odbędą się otwarte spo-
tkania z mieszkańcami.  str. 7

Henryk Olszewski z Żychlina uruchomił fantazję�i�na�swojej�stronie�internetowej�zaprezentował�fotomontaże�
różnych�rozwiązań�ronda�w�Żychlinie.�Także�i�takie,�jakie�tu�pokazujemy.
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Żychlin�|�Budowa�przesunięta�na�wiosnę

Ronda w tym roku
nie będzie

Podczas komisji oświaty i roz-
woju Rady Miejskiej w Żychli-
nie, 25 października, burmistrz 
Grzegorz Ambroziak poinfor-
mował, że w tym roku nie uda 
się wybudować ronda w cen-
trum miasta, bowiem są proble-
my ze znalezieniem fi rmy, któ-
ra w fachowy sposób ułożyłaby 
granitową kostkę, by pod wpły-
wem ruchu komunikacyjnego 
nie ulegała wyrywaniu.

Inwestycję wprowadzono 
do budżetu pod koniec sierp-
nia, zabezpieczając na nią kwo-
tę 70.000 zł. Mowa o jej realiza-
cji była już w maju. Wtedy też 
internauci puścili wodzę fantazji 
przedstawiając swoje wizje ron-
da, które teraz jest tylko czer-
woną plamą na jezdni. Niektó-
re z nich, będące fotomontażami 
w wykonaniu Henryka Olszew-
skiego, prezentujemy. Należy je 
potraktować z przymrużeniem 
oka. 

Burmistrz Grzegorz Ambro-
ziak zapewnia jednak, że od po-
mysłu budowy ronda urząd nie 
odchodzi. Nastąpi to na wiosnę 
2017 roku. 

– Kilka dni temu dostaliśmy 
jedną spóźnioną ofertę na mo-
dernizację ronda i już wiemy, że 
koszt przekroczyłby kwotę wol-
ną od procedury przetargowej – 
mówił nam w środę 2 listopada 
Grzegorz Ambroziak. – Wiosną 
przyszłego roku ogłosimy prze-
targ. Inwestycję planujemy zre-
alizować z oszczędności przetar-
gowych na termomodernizację 
domu kultury.

Kwota 70.000 zabezpieczona 
teraz w budżecie zostanie czę-
ściowo przeznaczona na zwięk-
szenie dofi nansowania moder-
nizacji ulicy Łukasińskiego 
(inwestycji realizowanej przez 
powiat, przy wsparciu fi nanso-
wym gminy Żychlin) i na zakup 
komputerów do urzędu.  dag
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Wdzięczni
za pomoc
po pożarze. str. 5
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NASI DZIENNIKARZE DO WASZEJ DYSPOZYCJI 
OD 8.30 DO 15.30
Telefon�redakcyjny 796 455 333
e-mail:�zychlin@lowiczanin.info
DOROTA GRĄBCZEWSKA

Bednary�|�Sukces�rodzinnego�browaru.�W�pokonanym�polu�Kampania�Piwowarska

„Łowickie” jest GOOD BEER
Produkowane w Browarze 
Bednary piwo „Łowickie” 
zwyciężyło w swojej 
kategorii piw  – tzw. „jasne 
Ale”, w profesjonalnym 
konkursie piwowarskim 
GOOD BEER, 
zorganizowanym 
17 października 
w Warszawie.

To tylko jedno z kilkudziesię-
ciu rodzajów piwa, jakie właści-
ciele zdążyli już warzyć od cza-
su uruchomienia browaru pod 
koniec 2013 roku, ale nagroda 
właśnie dla „Łowickiego” bar-
dzo ich cieszy – bo przyzna-
na została piwu, które promuje 
nasz region. Tyle, że „Łowickie” 
nie jest wyjątkiem: inne rodzaje 
piwa tu powstające także chętnie 
znajdują nabywców – a właści-
ciele zamierzają rozbudować za-
kład.

GOOD BEER to najbardziej 
prestiżowy w Polsce konkurs pi-
wowarski. Do hotelu Sobieski, 
gdzie go przeprowadzono, or-
ganizator konkursu, którym jest 
Stowarzyszenie Regionalnych 
Browarów Polskich, zaprosiło 
kilkunastu certyfi kowanych sę-
dziów. Przewodniczył im Rafał 
Kowalczyk, sędzia o międzyna-
rodowej renomie. Konkursowi 
towarzyszył Polski Kongres Bro-
warniczy, organizowany przez 
spółkę Bikotech. Jurorzy oceniali 
piwa w 14 kategoriach, w każdej 
oznakowane kodem piwa ocenia-
ło czterech. Zwracali uwagę na 
kilkanaście elementów, wyszcze-
gólnionych w arkuszu oceny. 
Największą wagę miały aromat 
i smak, dużą także goryczka, pia-

na, odczucie w ustach, zwraca-
no uwagę także na wiele moż-
liwych rodzajów usterek, jakie 
w dobrym piwie nie powinny wy-
stąpić. „Łowickie” zostało nagro-
dzone srebrnym medalem, złote-
go w tej kategorii nie przyznano, 
tylko brązowy otrzymało „Ksią-
żęce Golden Ale” autorstwa po-
tentata, jakim jest Kompania Pi-
wowarska.

Sukces jest powodem do 
dumy dla głównego piwowa-
ra browaru, jego twórcy, Rafała 
Łopusińskiego. Tym bardziej, że 
gdy browar wypuścił na rynek 
pierwsze swoje piwo – a było to 
8 lutego 2014 r. – było nim wła-
śnie „Łowickie Pale Ale” (czy-
li właśnie jasne Ale – piwo tzw. 
górnej fermentacji, mocno aro-

matyczne). Dziś „Łowickie” nie 
jest już takie samo, jak ta pierw-
sza jego partia, przez ten czas 
Łopusiński dopracował receptu-
rę. Nie stanowi też wiodącego 
produktu browaru, ale jest wa-
rzone systematycznie, co mniej 
więcej trzy miesiące, kolej-
na partia pojawi się prawdopo-
dobnie w styczniu – wtedy już 
z przyznanym medalem na ety-
kietce. Stanowi około 1/20 ca-
łej produkcji – bo klienci pytają 
o najróżniejsze piwa wychodzą-
ce z małego zakładu w Bedna-
rach; dotąd powstało tu już 50 
różnych piw. Obok jasnego Ale, 
pod nazwą „Łowickie” powsta-
ły już też w Bednarach piwa 
typu Amber Ale, Stout oraz 
owsiane.

W poszukiwaniu 
ciekawych smaków
– Na tym polega rola małe-

go browaru: by nie produkować 
ciągle pięciu tych samych ga-
tunków piwa, lecz proponować 
nowości, bo tego od nas ocze-
kują klienci – mówi Rafał Ło-
pusiński. Nie ukrywa on, że ta-
kie eksperymentowanie bardzo 
mu leży. – Raz na miesiąc chęt-
nie robimy coś nowego – mówi. 
– Receptury przygotowuje on 
osobiście. Zaczynał przed laty, 
warząc hobbystycznie w domu, 
teraz się to już zmieniło, wszyst-
kie receptury przygotowuje 
w ilościach i proporcjach obli-
czonych na duży sprzęt: kadź 
warzelną o pojemności 550 li-
trów. Żeby zapełnić jeden 
1000-litrowy zbiornik fermen-
tacyjny potrzebne są dwa wa-
rzenia.

Starają się robić piwa albo 
zgodnie ze stylem, albo – wi-
dać, że chętniej – czyniąc wła-
sne interpretacje, choć zawsze 
poruszając się w widełkach da-
nego stylu. Możliwości kom-
binacji jest wiele: na smak 
i wygląd piwa wpływają takie 
czynniki, jak skład, rodzaj, na-
wet pochodzenie użytego do 
warzenia słodu, temperatura 
procesu, ilość i długość przerw 
w warzeniu, rodzaj użytych 
drożdży, moment ich dodania, 
prawidłowość schłodzenia przed 
fermentacją, moment dodania 
chmielu i jego jakość... – My nie 
musimy się kierować badania-
mi rynku jak wielcy producenci, 
że przychodzi ktoś z marketingu 
i narzuca, że trzeba produkować 
tylko to, co się najlepiej sprzeda-
je – opowiada młody właściciel 
browaru.  str. 13
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Rafał, Karolina i Marek Łopusińscy.�Za�nimi�kadzie�warzelnicze,�w�głębi�
po�prawej�zbiorniki�fermentacyjne.
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Kutno�|�Finał�Akademii�Bezpieczeństwa

Drugie miejsce uczniów z SP2
Dwuosobowa drużyna z SP2 

w Żychlinie: Klaudia Piątkowska 
i Maksymilian Roźniatowski, za-
jęła drugie miejsce w fi nale po-
wiatowym Policyjnej Akademii 
Bezpieczeństwa organizowanej 
przez Komendę Powiatową Poli-
cji w Kutnie. 

Powiatowy fi nał odbył się 25 
października w sali SP 6 w Kut-
nie. Do rywalizacji przystąpiło 13 
drużyn dwuosobowych, dzieci 
młodszych, ze szkół powiatu kut-
nowskiego. Uczestnicy najpierw 
rozwiązywali test wiedzy o bez-
pieczeństwie, a następnie mieli do 
pokonania tor przeszkód przygo-
towany przez policjantów z KPP.

Po podsumowaniu obu kon-
kurencji okazało się, że reprezen-
tanci z SP2 zajęli drugie miejsce. 
Otrzymali puchar oraz nagrody 
rzeczowe. Gminę Żychlin repre-
zentowały jeszcze drużyny z SP1 
oraz SP w Grabowie. „Jedyn-

ka” otarła się o podium zajmując 
czwarte miejsce. Tegoroczną edy-
cję Policyjnej Akademii bezpie-
czeństwa wygrała drużyna z SP1 
w Krośniewicach.  dag

Kutno�|�Busem�jechało�26�osób

Jechali upchani jak śledzie
W środę 26 października 

o godz. 7.05 kutnowscy policjan-
ci zatrzymali w Żurawieńcu pod 
Kutnem busa, w którym jecha-
ło 26 osób, o 23 osoby za dużo 
w stosunku do pozwolenia dla 
tego typu pojazdu. 

Kierowca już stracił prawo 
jazdy i odpowie przed sądem 
za stwarzanie zagrożenia dla zdro-
wia i życia.

Funkcjonariusze Wydzia-
łu Ruchu Drogowego z Kut-
na zatrzymali do kontroli drogo-
wej Mercedesa Sprintera, który 
był zarejestrowany na trzy oso-
by. Wprawdzie w kabinie pojaz-

du były trzy osoby, ale po otwar-
ciu skrzyni ładunkowej okazało 
się, że jadą tam na stojąco 23 oso-
by. Wszyscy to Polacy. Pasażero-
wie byli w ten sposób dowożeni 
do prac dorywczych przy zbiera-
niu owoców.

Kierowcą był 52-letni miesz-
kaniec powiatu kutnowskiego. 
– Policjanci od razu zabrali męż-
czyźnie prawo jazdy. Za swoją 
nieodpowiedzialną postawę od-
powie teraz przed sądem – mówi 
nadkom. Paweł Witczak, rzecz-
nik KPP w Kutnie. – Gdyby nie 
czujność funkcjonariuszy, mogło 
dojść do tragedii.  dag

Gmina Bedlno
„Na folkową nutę”

Dzisiaj, od godz. 9.30 zaczyna-
ją się przesłuchania dzieci i mło-
dzieży, które zgłosiły się do udzia-
łu w ponadregionalnym festiwalu 
“Na folkową nutę”, której orga-
nizatorem jest Gminny Ośrodek 
Kultury w Bedlnie. Koncert fi -
nałowy laureatów odbędzie się 
w niedzielę, 6 listopada od godz. 
15.00.

– Widzowie, którzy przyjdą 
na festiwalowe przesłuchania wy-
słuchają 17 wykonań, głównie 
to są soliści, którzy zaprezentują 
piosenki ludowe – mówi Jolan-
ta Rosół, dyrektor GOK w Bedl-
nie. – Będą reprezentanci z gmi-
ny Kiernozia, Krzyżanów oraz 
z Bedlna i Żychlina.

Festiwal jest organizowany 
z dofi nansowaniem Łódzkie-
go Domu Kultury w wysokości 
1.800 zł. 

Gminny Ośrodek Kultury zna-
lazł się wśród 53 instytucji kultu-
ry województwa łódzkiego, który 
otrzymał dofi nansowanie do pro-
jektów kulturalnych w ramach 
ogłoszonej przez Łódzki Dom 
Kultury kolejnej edycji konkursu 
Współorganizacja 2016”, na re-
alizację Regionalnego Festiwalu 
Piosenek „Na folkową nutę – dla 
dzieci i młodzieży”.  dag

Żychlin�|�Cmentarz�parafi�alny�–�IV�kwesta�na�rzecz�ratowania�pomników

Deszcz przeszkodził, ludzi było mniej
W tym roku 
wolontariusze po raz 
IV kwestowali na rzecz 
ratowania starych 
pomników znajdujących 
się na cmentarzu 
parafi alnym w Żychlinie. 

Kwestowano przez dwa dni – 
w niedzielę 30 października i 1 li-
stopada. Zebrano 4.100 zł, najmniej 
jak do tej pory.

– Początkowo planowaliśmy, że 
będziemy kwestować przez trzy 
dni: 30, 31 października i 1 listo-
pada. Ostatecznie wolontariusze 
kwestowali przez 2 dni, na tyle wy-
starczyło wolontariuszy – mówi 
Matylda Jakubowska-Czaja, pre-
zes Stowarzyszenia na Rzecz Roz-
woju Gminy Żychlin, inicjator-
ka żychlińskiego kwestowania. 
– Kwestowanie popsuła nam pogo-
da. Padający deszcz sprawił, że lu-
dzi było nieco mniej.

Podczas poprzednich kwest ze-
brano; w 2013 r. – 5.765 zł, w 2014 
r. – 7.325 zł, w 2015 r. – 5.520 zł, 
w 2016 r. – 4.100 zł. Z poprzed-

nich zbiórek zostało jeszcze 1.917 
zł. Razem stowarzyszenie ma kwo-
tę 6.017 zł.

Z poprzednich zbiórek przy-
wrócono świetność pomnikowi 
z fi gurką aniołka Marii Kozielskiej. 
Wydatkowano 9.600 zł. W 2016 r. 

wyremontowano pomnik rodzi-
ny Ługowskich z 1864 r. z fi gurką 
Matki Boskiej. Teraz zaplanowa-
no renowację pomnika Aleksandra 
Orłowskiego. 

– Dziękuję wszystkim, którzy 
w tym roku poświęcili swój czas, 

aby kwestować na rzecz ratowania 
pomników – mówi Matylda Jaku-
bowska-Czaja. – Nie zniechęcił ich 
nawet padający deszcz.

Kwestowali m.in. burmistrzowie 
Grzegorz Ambroziak i Zbigniew 
Gałązka, radni: Krzysztof Falkow-

ski, Paweł Wachowiak, Ewa Wy-
pych, Anna Wrzesińska prezes 
TMHZ oraz prezes, nauczyciel 
i prezes stowarzyszenia Matylda 
Jakubowska-Czaja. W liczeniu pie-
niędzy ze zbiórki pomagała radna 
Agnieszka Tomaszewska, również 
pracownik banku. 

Liczną grupę wolontariuszy sta-
nowili też nauczyciele z SP1: Anna 
Wojtalewicz, Joanna Sadkowska, 
Tomasz Pirowski, Sylwia Walczak, 
Edyta Marczak i dyrektor SP1 Ja-
cek Dysierowicz, którzy przy-
szli z grupą 20 uczniów ze szko-
ły. Kwestowała też Anna Antczak 
z SP2, która przyszła z grupą dzieci 
z “dwójki”. 

Jak co roku kwestowali też 
członkowie Towarzystwa Miło-
śników Historii Żychlina: Tadeusz 
Kafarski, Jerzy Werwiński, Antoni 
Furman, Jacek Józwik, Zbigniew 
Gajewski, Monika Sylwestrowicz, 
oraz wymienione wcześniej rad-
ne i członkinie towarzystwa Anna 
Wrzesińska i Ewa Wypych wresz-
cie córka prezes towarzystwa 
Krzysztofa Wrzesińska, która od 
niedawna działa w towarzystwie. 
 dag

W poniedziałek, 31 października�nie�było�kwestujących,�gdyż�zabrakło�wolontariuszy.
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Klaudia Piątkowska 
i Maksymilian Roźniatowski�
z�SP�2�zajęli�drugie�miejsce.
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Aktualności

Zespół Morte Plays z Zielonej Góry zaprezentował�w�domu�kultury�muzykę�jazzową�złożoną�z�własnych�kompozycji.
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Żychlin�|�Żychliński�Dom�Kultury

Jazzowy koncert  
na zaduszki
W piątek, 28 
października wieczorem 
w Żychlińskim Domu 
Kultury rozbrzmiewała 
jazzowa muzyka. Przed 
nielicznie zebraną 
publicznością wystąpił 
zespół Morte Plays, 
kwartet jazzowy Marcina 
Łukasiewicza.

Zespół tworzą studenci i absol-
wenci kierunku Jazz i Muzyka 
estradowa w Zielonej Górze.

Koncert odbywał się w kame-
ralnej atmosferze. Publiczność 
zasiadła za stolikami, przy świe-
cach i herbacie. Koncertu wysłu-
chało ok. 30 osób.

Jazz to specyficzna muzyka, 
która nie wszystkich porywa. 
Muzycy grali własne utwory  
z pierwszego albumu, który wy-
dali pod koniec września. Wpraw-
dzie publiczności było niewiele,  

ale za to potrafiła docenić umie-
jętności muzyków, nagradzając 
ich brawami. Dwóch muzyków 
grało na gitarach, jeden na sakso-
fonie i perkusji. Utwory najczę-
ściej były tak skomponowane, by 
kolejni muzycy mogli się zapre-
zentować w solowych partiach. 

Niewielu z obecnych zapewne 
słucha muzyki jazzowej, ale ci, 
którzy przyszli, chcieli posłuchać 
czegoś wartościowego. Na kon-
cert jazzowy przyszła też 6-letnia 
Wiktoria Kajmowska z mamą, 
która uczy się grać na pianinie. 
Po reakcji na muzykę od razu wi-
dać było, że Wiktoria kocha mu-
zykę, choć jazzu słuchała po raz 
pierwszy.

Z każdą muzyką trzeba się 
osłuchać. Podobnie było z jaz-
zem. Im dłużej się go słuchało, 
tym był coraz bardziej zrozumiały.

– Mam nadzieję, że koncerty 
jazzowe wpiszą się w kalendarz 
imprez domu kultury – mówiła 
po koncercie Magdalena Rzeź-
nicka, dyrektor ŻDK.  dag

Gmina Żychlin |�Po�wstępnych�badaniach�magnetycznych�w�pobliżu�SP1

Na wiosnę archeolodzy
będą szukać broni z 1939 r.
Z inicjatywy Muzeum Marynarki Wojennej w Gdyni 
pod koniec 2015 roku zrobiono wstępne bezinwazyjne 
badania magnetyczne w pobliżu SP1.

Archeolodzy z Akademii 
Górniczo-Hutniczej w Krako-
wie za pomocą specjalistyczne-
go sprzętu poszukiwali metodą 
magnetyczną miejsc zgromadze-
nia sprzętu i amunicji z czasów 
II wojny światowej. W ogrodzie 
przy SP 1 (ul. 1 Maja 27) stwier-

dzono anomalie magnetyczne, 
wskazujące na obecność w grun-
cie metalu. Na wiosnę muzeum 
planuje dokonać wykopu sonda-
żowego. 

– Mamy relacje żołnierzy, 
marynarzy Oddziału Wydzielo-
nego Wisły RP, którzy w 1939 

roku, uciekając, zakopali w rejo-
nie SP1 swoją broń – mówi nam 
Lech Trawicki, zastępca dyrekto-
ra Muzeum Marynarki Wojen-
nej w Gdyni. – Wstępne badania 
potwierdziły, że na terenie sadu 
występują anomalie magnetycz-
ne, które wskazywałyby, że broń 
może tam być rzeczywiście zako-
pana. Z pomiarów wynika, że nie 
mamy do czynienia z czołgiem 
czy samolotem, ale broń może 
rzeczywiście się tam znajdować. 

Póki nie sprawdzimy, to do końca 
nie będziemy mieć pewności, czy 
jest to broń z 1939 roku czy może 
metalowe wiadro.

Jak informuje zastępca dyrek-
tora muzeum, niestety, nie udało 
się zbadać szkolnego podwórka, 
gdyż tam przebiega wiele róż-
nych kabli i instalacji, które unie-
możliwiały badanie magnetycz-
ne.

– Złożyliśmy wniosek do 
Łódzkiego Konserwatora Zabyt-

ków w Łodzi o wyrażenie zgody 
na wykonanie wykopu sonda-
żowego – dodaje dyrektor. – Na 
wiosnę chcielibyśmy przyjechać 
do Żychlina. Jeśli broń została 
tutaj zakopana, to powinna ona 
się znajdować na głębokości ok. 
1-2 m.

Poszukiwania broni mary-
narzy z 1939 roku to efekt gali 
marynarskiej, jaka odbyła się 
w Żychlinie jesienią 2014 roku. 
Podczas uroczystości Urszu-
la Weber-Król uroczyście prze-
kazała jedyne w Polsce zdjęcie 
pierwszego dowódcy Rzecznej 
Flotylli Wiślanej kpt. Włady-
sława Nawrockiego, który roz-
kazem Józefa Piłsudskiego z 3 
listopada 1918 roku organizo-
wał przyszłą Marynarkę Wo-
jenną w Krakowie. W 1912 
roku Władysław Nawrocki pra-
cował w Cukrowni Walenty-

nów oraz w zakładzie Karola 
Fabiana w Żychlinie jako bu-
chalter. Podczas tych uroczy-
stości okazało się, że są rela-
cje byłych żołnierzy-marynarzy 
z tamtych czasów, którzy opi-
sywali, jak zakopywali broń w 
pobliżu SP 1. Już wtedy była 
deklaracja ze strony dyrektora 
Muzeum w Gdyni, że badania 
w Żychlinie zostaną przeprowa-
dzone.  dag

Jeśli�broń�została��
tutaj�zakopana,�
to�powinna�ona�
się�znajdować�na�
głębokości�ok.�1-2�m.

Kierownik MGOPS w Żychlinie Barbara Sitkiewicz�przekonywała,�że�przejecie�usług�opiekuńczych�przez�
gminę�byłoby�najlepszym�rozwiązaniem�zarówno�dla�podopiecznych�jak�i�dla�opiekunek.
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Gmina Żychlin�|�Gmina�szuka�lepszych�rozwiązań

Kto zaopiekuje się 
osobami starszymi?
Podczas sesji Rady 
Miejskiej w Żychlinie  
26 października radni 
przyjęli nową wysokość 
odpłatności za usługi 
opiekuńcze 
i specjalistyczne.

Cena godziny takiej usługi 
wzrasta od stycznia 2017 z 12 zł 
za godzinę do 17 zł za godzinę  
w przypadku, gdyby usługi 
przejął Miejsko-Gminny Ośro-
dek Pomocy Społecznej. To i tak 
mniej niż proponowało PCK, któ-
re oferowało za swoje usługi 20 
zł za godzinę w dni powszednie 

i 25 zł w dni świąteczne. Podczas 
sesji Bogdan Pietrzak z oddziału 
PKPS informował, że jego insty-
tucja może wykonywać usługi 
za dużo niższą kwotę. Konkret-
ne propozycje jednak nie padły.

Informacja, że usługi opie-
kuńcze ma przejąć Miejsko-
-Gminny Ośrodek Pomocy Spo-
łecznej w Żychlinie wywołał 
zaniepokojenie zarówno w Pol-
skim Czerwonym Krzyżu jak  
i w Polskim Komitecie Pomocy 
Społecznej. Obydwie instytucje 
obawiają się, że taka decyzja sa-
morządowców sprawi, że w Ży-
chlinie może przestać funkcjo-
nować biuro oddziału PCK oraz 

ograniczyć zakres pozyskiwania 
żywności dla najbiedniejszych, 
którą realizuje PKPS.

W 2016 roku przetarg na usłu-
gi opiekuńcze i specjalistyczne 
wygrało PCK, które usługi re-
alizuje wspólnie z PKPS, w pro-
porcjach 70 proc. PCK i 30 proc. 
PKPS. Godzina usług w 2016 
roku kosztowała 12 zł.  str. 7

Informacja�wywołała�
zaniepokojenie�
zarówno�w�Polskim�
Czerwonym�Krzyżu�jak��
i�w�Polskim�Komitecie�
Pomocy�Społecznej.
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RZUT OKIEM�|�ZABAWA�HALLOWEN�W�SZKOLE�PODSTAWOWEJ�W�GRABOWIE�

W piątek, 28 października 
w Szkole Podstawowej im. 
Marii Kownackiej w Grabowie 
zorganizowano Hallowen.�
Uczniowie�z�koła�językowego�
zaprezentowali�inscenizację�pt.:�
„Ciemno�wszędzie,�strasznie�
wszędzie,�co�to�będzie,�co�to�
będzie”,�przygotowaną�pod�
kierunkiem�nauczycielek:�
Eweliny�Jasińskiej�i�Małgorzaty�
Kołodziejczak.�Poprzebierani�za�
diabły,�kostuchy,�piratów�i�wróżki�
doskonale�się�bawili.
Celem�obchodów�Hallowen�była�
popularyzacja�zwyczajów�z�krajów�
angielskojęzycznych.�Każda�
osoba�przebrana�dostała��
w�nagrodę�cukierek�według�
tradycji�„Trick�or�treat”�(smakołyk�
albo�psikus).�dag

Aktualności
Jak nasze szkoły średnie  
wypadły na tle innych na maturach
Nasz raport - str. 16-19
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Gmina Bedlno |�Droga�krajowa�92

2 kilometry nawierzchni
W czwartek, 27 października 

drogowcy z PRD Kutno kończy-
li roboty drogowe prowadzone 
na drodze krajowej 92 pomiędzy 
Bedlnem a Wojszycami. Ukła-
dano nową nawierzchnię bitu-
miczną na dwóch odcinkach,  
o łącznej długości ok. 2 km.

Początkowo planowano roz-
począć pracę 17 października 
i zakończyć 21 października. 
Aura pokrzyżowała jednak pla-

ny drogowcom, padający deszcz 
uniemożliwiał wykonanie prac 
w tym terminie. 

Zniszczone odcinki na-
wierzchni, która była w wielu 
miejscach połatana, sfrezowa-
no 19 i 20 października. Później 
czekano na poprawę pogody. 
Układanie 4 cm nowej bitumicz-
nej warstwy ścieralnej wykona-
no dopiero 26 i 27 października. 
W tym czasie ruch odbywał się 

wahadłowo, ale bez większych 
utrudnień.

– Na odcinku pomiędzy Be-
dlnem a Wojszycami wymie-
nialiśmy łącznie ok. 18.000 me-
trów kwadratowych nawierzchni. 
Koszt całego przedsięwzięcia 
wyniósł ponad 600.000 zł – in-
formuje Maciej Zalewski, rzecz-
nik Generalnej Dyrekcji Dróg 
Krajowych i Autostrad w Łodzi. 
– Wykonawcą jest firma Włodan, 
Przedsiębiorstwo Robót Drogo-
wych w Kutnie, które pracę wy-
konywało, to podwykonawca za-
dania.  dag

Gmina Oporów�|�Sołecki�grant�dla�Mnicha�Ośrodek

Jaśniejsze okno na świat
Sołectwo Mnich Ośrodek 
dostało grant wysokości 
5.000 zł z Urzędu 
Marszałkowskiego w Łodzi 
na realizację sołeckiego 
projektu „Okno na świat”. 
Wniosek składała gmina 
Oporów.

Dzięki pieniądzom w świetli-
cy zostaną wymienione 4 okna 
– to wkład gminy, zaś pozyskane 
środki zostaną wykorzystane na 
zakup krzeseł i stołów.

– O możliwości składania 
wniosków na granty sołeckie do-
wiedzieliśmy się na 2 dni przed 
upływem terminu ich składania 
– mówiła na sesji Rady Gminy 
Oporów 26 października Magda-
lena Leitgebert, sekretarz gminy. 
– Dlatego niemal rzutem na ta-
śmę złożyliśmy trzy wnioski: so-
łectwa Mnich Ośrodek, sołectwa 
Samogoszcz oraz Kamienna.

Sołectwo Samogoszcz chciało 
zakupić namiot ogrodowy na po-
trzeby organizowanych co roku 
imprez plenerowych, Kamienna 
na podłączenie wody.

– Początkowo do podziału 
było 150 tys. zł, później Urząd 
Marszałkowski dołożył środków, 
gdyż wpłynęły 282 wnioski. Ak-
ceptację uzyskały 32, w tym nasz 
z Mnichu Ośrodek – informowa-
ła sekretarz. – Warunkiem otrzy-
mania grantu jest to, że świetlica 
musi być własnością gminy, a ta-
kie mamy tylko trzy. Posiada-
my informację, że w 2017 roku 
mają być 2 mln zł do podziału 
na granty sołeckie. Wysoko jest 
punktowana własna inicjatywa 
mieszkańców. Jest czas, aby przy-
gotować się lepiej.  dag

Dopiero w czwartek, 27 października drogowcy kończyli układanie nowej nawierzchni na�drodze�krajowej�
92�pomiędzy�Bedlnem�a�Wojszycami.�Ruch�odbywał�się�wahadłowo.
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Żychlin�|�Mieszkaniec�Żychlina�stracił�wszystko

Wyeksmitowany z domu, który sam budował
dokończenie ze str. 1
W odpowiedzi na pozew Ta-

deusz K. pisze, że jego siostra  
i szwagier zarabiali najniższe 
wynagrodzenie i nie stać ich 
było na budowę domu i budyn-
ków gospodarczych. Twierdzi, że 
wszystko finansowała teściowa.

Z taką opinią nie zgadza się 
Wiesław Kierzkowski, który 

podkreśla, że niemożliwe jest, by 
wdowa o niewielkiej emeryturze 
z własnych środków mogła zro-
bić tak wiele. 

Już za kilka dni, 9 listopada  
w Sądzie Okręgowym w Łodzi 
odbędzie się pierwsza rozprawa  
o zwrot nakładów. Zeznawać 
będą okoliczni sąsiedzi, którzy 
mają potwierdzić, kto budował 

dom i inne nieruchomości. Nie-
zależnie, jak sprawa pana Wiesła-
wa się skończy – jedno jest pew-
ne: każdy, kto chce inwestować  
w nieswoją nieruchomość, po-
winien najpierw uregulować 
formalności prawne, by później 
nie zostać w przysłowiowych 
„skarpetkach”...

Dorota Grąbczewska
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Gmina Żychlin�|�10�miesięcy�po�pożarze�budynku�gospodarczo-mieszkalnego�w�Kozankach

Rodzina Gajewskich dziękuje
wszystkim, którzy pomogli
Po 10 miesiącach od pożaru, który strawił ich dobytek, rodzina Gajewskich z Kozanek mieszka nareszcie w swoim domu. 
Wprawdzie dom wciąż jest wielkim placem budowy, ale jest dach nad głową i działa centralne ogrzewanie. Teraz rodzina z trójką 
dzieci serdecznie dziękuje wszystkim tym, którzy spontanicznie pomagali im w najtrudniejszych chwilach.

– Dzięki pomocy wielu osób, 
sąsiadów, znajomych, a nawet 
zupełnie obcych ludzi, mieliśmy 
siłę, by walczyć, by od nowa od-
budowywać dom ze zgliszczy 
– przyznaje wzruszona Róża Ga-
jewska. – Teraz wierzę w dobro 
drugiego człowieka. To drama-
tyczne dla nas wydarzenie bar-
dzo mnie zmieniło. Inaczej pa-
trzę na życie, z dystansem. Tak 
się ułożyło, że teraz ja pomagam 
młodej dziewczynie, która latem 
miała wypadek samochodowy 
w Kozankach. Ja ją wyciągałam 
z wraku samochodu, całą pokrwa-
wioną, pociętą odłamkami szyby 
samochodowej. Chwilę później 
samochód stanął w ogniu.

Jak mówi pani Róża, od mo-
mentu wypadku wciąż pomaga 
20-letniej poszkodowanej dziew-
czynie (która z babcią przyjeż-
dżała do pobliskiego Chocho-
łowa, a na co dzień mieszka 
w Łodzi). Dziewczyna mocno 
ucierpiała w wypadku i wciąż 
się leczy. – Życie zatacza koło. 
Najpierw nas z mężem obdaro-
wano ogromną dobrocią, teraz 
ją oddajemy komuś innemu, kto 
jej potrzebuje – dodaje kobieta, 

na co dzień pracująca w DPS 
w Czarnowie, gmina Pacyna 
i mająca kontakt ze starymi, 
schorowanymi osobami. – Mu-
simy się wzajemnie wspierać.

Przypomnijmy: pożar wybuchł 
w pomieszczeniu gospodarczo-
-mieszkalnym w nocy 7 stycznia 
2016 roku. Na dworze był mróz 
i śnieg. Czterdziestu strażaków 
z 6 jednostek gasiło pożar przez 
14 godzin. Ogień zobaczyła Róża 
Gajewska. Obudziła trójkę dzie-
ci i męża, którzy w pośpiechu się 
ubierali. Dzieci przez jakiś czas 
siedziały w ciągniku, później za-
opiekowała się nimi rodzina. 

Palił się dach nad oborą, 
w której stało 30 sztuk bydła 
oraz trzoda chlewna. Woda uży-
ta przez strażaków do gasze-
nia ognia dopełniła zniszczenia. 
Mieszkalna część domu została 
zalana wodą, a na dworze mróz. 
Po ugaszeniu ognia było wielkie 
pogorzelisko. Dobrze, że rodzi-
nę z trójką dzieci przygarnął brat 
z bratową, którzy mieszkają ki-
lometr dalej. To u nich mieszkali 
przez kilka miesięcy.

Pomoc od wielu ludzi
Pomoc dla państwa Gajew-

skich płynęła ze wszystkich 

stron. Sąsiedzi oraz sołtysi orga-
nizowali pomoc w formie karmy 
dla zwierząt, gdyż ogień strawił 
wszystko, a reszta została zala-
na wodą.

Pieniądze zbierał żychliń-
ski Caritas, zbiórkę zorganizo-
wała też Szkoła Podstawowa 
w Grabowie, w której uczy-
ły się dziewczynki. Pomógł też 
Miejsko-Gminny Ośrodek Po-
mocy Społecznej w Żychlinie. 
– Łącznie dostaliśmy od nich ok. 
23.000 zł, z czego 10.000 zł to 
pieniądze z MGOPS. Pomagali 
też pracownicy DPS Czarnów, 
Rogożewek, Sanniki i Gosty-

nin – mówią państwo Gajewscy. 
– Dzięki temu mogliśmy kupić 
najpotrzebniejsze rzeczy, aby-
śmy mogli przeżyć my i nasze 
zwierzęta.

Warto było się 
ubezpieczyć
Szczęście w nieszczęściu, 

że cały budynek gospodarczo-
-mieszkalny był ubezpieczony. 
Ubezpieczenie było trochę wy-
muszone, gdyż rodzina zacią-
gała kredyt na zakup maszyn 
rolniczych i bank wymagał ubez-
pieczenia. 

Dziś przyznają, że bez tego 
ubezpieczenia trudno byłoby im 
stanąć na nogi. Od ubezpieczy-
ciela dostali 86 tys. zł odszkodo-
wania i podjęli decyzję o odbudo-
wie domu.

Po pożarze okazało się, że 
szczyt budynku oraz ściany znaj-
dujące się na stropie trzeba ro-
zebrać. Nadbudowano budynek, 
w którym na piętrze zaplanowa-
li pokoje mieszkalne. Na przeło-
mie kwietnia i maja zaczęli budo-
wę dachu. 

Ponieważ jest on pokryciem 
części mieszkalnej, obory i czę-
ściowo stodoły, potrzeba było aż 
620 m2 blachodachówki. Budy-
nek wciąż jest wielkim placem 
budowy. Miesiąc temu wylano 
posadzki, które wciąż schną, ale 
rodzina jest szczęśliwa, że wresz-
cie może mieszkać u siebie. 
W przybudówce, w której miesz-
kali przed pożarem, tynki trzeba 
było skuć, zerwać panele, które 
spuchły od wody. Teraz na parte-
rze urządzają tam kuchnię, sani-
tariat i garderobę. 

– Przed nami jeszcze ogrom 
pracy i ogrom wydatków, ale jest 
w nas nadzieja, że najgorsze za 
nami, że wychodzimy na prostą 
– mówią pogorzelcy. – Najważ-
niejsze, że w pożarze nikt nie 
ucierpiał, wszyscy jesteśmy zdro-
wi. Dziewczynki już nie mogą się 
doczekać, kiedy będą miały swo-
je pokoje. Jeszcze raz ogromne 
podziękowania dla wszystkich, 
którzy okazali nam serce w trud-
nym dla nas okresie. 

Gm. Żychlin�|�Szkoła�w�Grabowie�realizuje�zlecenia�strażaków

Co trzeba zrobić, aby pozostał 
oddział przedszkolny

W tym roku Szkoła Podsta-
wowa w Grabowie zrealizowa-
ła pierwszy etap przystosowania 
placówki do wymagań strażaków, 
aby szkołę przekształcić w Zespół 
Szkolno-Przedszkolny wymagany 
oświatowymi przepisami prawa. 
Już wydatkowano 8.500 zł, kolejne 
wydatki będą w następnych latach.

– Ponieważ zależy nam na tym, 
aby w szkole był oddział przed-
szkolny, gdyż takie jest zapotrze-
bowanie lokalnej społeczności, 
zgodnie z przepisami musimy do-
stosować szkołę do wymogów 
przeciwpożarowych – mówi Bar-
bara Pietrzak, dyrektor szkoły 
w Grabowie. – W 2015 r. wystąpi-

łam z wnioskiem do komendanta 
wojewódzkiego PSP w Łodzi o za-
twierdzenie ekspertyzy strażackiej 
dotyczącej rozwiązań technicznych 
zabezpieczeń przeciwpożarowych. 
Dostaliśmy szereg zaleceń, które 
zaczęliśmy realizować w ramach 
przedłożonego programu.

Pieniądze na realizację przedsię-
wzięć daje Urząd Gminy Żychlin, 
który dostrzega potrzebę dostoso-
wania placówki do nowych przepi-
sów, by dzieci w szkole były bez-
pieczne. 

W tym roku za 8,5 tys. zł za-
montowano główny wyłącznik 
prądu na zewnątrz budynku. Zro-
biono też awaryjne oświetlenie 

ewakuacyjne na poziomie parte-
ru, gdzie znajdują się dwa oddziały 
przedszkolne. W tym roku szkol-
nym do oddziału przedszkolnego 
chodzi 40 dzieci.

Największe wydatki jednak do-
piero przez szkołą i samorządem. 
Będą realizowane w ramach po-
siadanych środków. Do najważ-
niejszych należy wymiana hydran-
tów na nowe, które spełnią aktualne 
wymagania ppoż., wydzielenie po-
żarowe pomieszczeń przedszko-
la poprzez wybudowanie dwóch 
ścian z drzwiami przeciwpożaro-
wymi oraz wymiana drzwi wej-
ściowych do szkoły, a tych w pla-
cówce są aż 4 sztuki.  dag

Życie�zatacza�koło.�
Najpierw�nas�z�mężem�
obdarowano�
ogromną�dobrocią,�
teraz�ją�oddajemy�
komuś�innemu,�
kto�jej�potrzebuje.

DOROTA
GRĄBCZEWSKA

zychlin@lowiczanin.info

W trosce o bezpieczeństwo przedszkolaków�SP�w�Grabowie�realizuje�
program�poprawy�bezpieczeństwa�przeciwpożarowego�w�szkole.�
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Rodzina Gajewskich z Kozanek,�gmina�Żychlin,�której�7�stycznia�2016�roku�spłonął�dom�i�zostali�bez�dachu�nad�głową,�dziś�się�cieszy,�że�mogła�
wreszcie�zamieszkać�w�swoim�budynku.�Dziękują�wszystkim,�którzy�pomogli�im�przetrwać�najcięższe�chwile.�

Rodzina Gajewskich po�pożarze�już�mieszka�w�swoim�domu,�który�
wciąż�jest�wielkim�placem�budowy.�Wiele�prac�wykonuje�Leszek�Gajewski.
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Żychlin 
Złodzieje zabrali 
radioodtwarzacze
W środę 26 października 
nieznani złodzieje 
wykorzystali 
nieuwagę właścicieli 
dwóch samochodów 
zaparkowanych 
przy ulicy Narutowicza 
w Żychlinie. 
Ponieważ właściciele 
Citoena i KIA zostawili 
swoje auta niezamknięte, 
złodzieje bez problemu 
zabrali samochodowe 
radiodtwarzacze, wartości 
po kilkaset złotych każdy. 
Poszkodowani zgłosili 
kradzież dopiero 
o godz. 22.00. 
Kiedy nastąpiła kradzież, 
na razie nie wiadomo. dag
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REKLAMA

Żychlin�|�Żychliński�Dom�Kultury

Przegląd Dorobku 
Artystycznego Seniora

dokończenie ze str. 1

W tym roku zaprezentują się 
zespoły wokalno-instrumentalne, 
kapele ludowe, chóry i soliści re-
prezentujący środowiska wiejskie 
i miejskie. 

Po występach organizatorzy za-
praszają wszystkich do wspólnej 
zabawy przy muzyce znanej i lu-
bianej Kapeli Dobrzeliniacy.

– W tym roku osoby biorące 
udział w przeglądzie mają możli-
wość uczestnictwa w warsztatach 
instrumentalnych w ramach pro-
jektu „Mistrz Sławomir Czekal-
ski – popularyzacja i kontynuacja 
tradycji pogranicza łęczycko-ło-
wickiego”, który jest fi nansowany 
przez Ministerstwo Kultury i Dzie-
dzictwa Narodowego – podkreśla 
dyrektor ŻDK.  dag

Żychlin�|�Nauczyciele�z�SP�1�byli�w�Niemczech

Edukacja niepełnosprawnych za Odrą
Nauczyciele ze Szkoły Podstawowej nr 1 w Żychlinie: Jacek Dysierowicz, Tomasz Pirowski i Bogdan Kciuk w dniach od 3 do 8 
października 2016 przebywali w Marburgu w Niemczech. Było to już piąte spotkanie projektowe w ramach programu Erasmus+ 
„C.O.N.T.E.ST. – sprostać wyzwaniu integracji poprzez muzykę”.

Uczestnicy z 9 państw part-
nerskich (Polski, Włoch, Nie-
miec, Rumunii, Litwy, Węgier, 
Estonii, Finlandii i Chorwa-
cji) zostali uroczyście powita-
ni w szkole Sophie von Brabant 
Schule w Marburgu przez dy-
rektora szkoły Thomasa Hesse. 
Uczniowie zaprezentowali swo-
je umiejętności wokalno-instru-
mentalne podczas występu chó-
ru i orkiestry szkolnej.

– Na początku wizyty mie-
liśmy możliwość wysłuchania 
prelekcji na temat zasad funk-
cjonowania szkoły w niemiec-
kim systemie oświatowym oraz 
rosnących problemów minister-
stwa związanych z napływem 
fali emigrantów, jak również ze 
sposobami radzenia sobie z tą 
sytuacją – mówi Bogdan Kciuk, 
koordynator projektu w SP 1.

Tradycyjnie było zwiedzanie. 
Marburg jest starym, urokliwym 
miastem, które nie doświadczy-
ło działań wojennych, z dużą ilo-
ścią zabytków i bogatą historią, 
zwłaszcza w dziedzinie eduka-

cji. Na Uniwersytecie Filipa stu-
diowali m.in. Michał Łomono-
sow i bracia Grimm. Obecnie 
na uniwersytecie kształci się 20 
tys. studentów, co stanowi 1/3 
liczby mieszkańców, dlatego 
Marburg uważany jest za miasto 
młodzieży. 

Władze miasta za priorytet 
uznają rozwijanie szkolnictwa 
dla dzieci ze specjalnymi potrze-
bami edukacyjnymi. 

– Podczas pobytu odwiedzili-
śmy trzy szkoły: dla dzieci niepeł-
nosprawnych ruchowo, dla dzie-
ci z trudnościami w nauce oraz 
dla dzieci niewidomych i niedo-
widzących – dodaje koordynator. 
– W trakcie wizyt uczestniczyli-
śmy w zajęciach. Było to dla nas 
bardzo ciekawe doświadczenie. 
Najwięcej emocji wzbudził udział 
w zajęciach w szkole dla niewido-
mych, w której kształci się aż 300 

dzieci w wieku 9-16 lat. Marburg 
jest miastem, w którym na każ-
dym kroku widać udogodnienia 
dla osób z tą dysfunkcją.

Każdy z partnerów popro-
wadził pokazowe lekcje wyko-
rzystujące muzykę i instrumen-
ty muzyczne. Nauczyciel z SP 
1, Bogdan Kciuk, przeprowadził 
zajęcia wychowania fi zycznego 
z młodzieżą niemiecką, również 
wykorzystując muzykę. – Wszy-
scy mogliśmy przekonać się jak 
fantastycznym i uniwersalnym 
narzędziem może być muzyka 
w procesie nauczania – podkreśla 
Tomasz Pirowski, nauczyciel ję-
zyka angielskiego w SP 1.

Jak podkreślają nauczyciele 
z SP 1, uczestniczenie w spotka-
niu projektowym w Niemczech to 
nie tylko zwiedzanie i odwiedza-
nie, ale przede wszystkim wiele 
godzin warsztatów, konstruktyw-
nych rozmów i dyskusji związa-
nych z działaniami projektowymi. 
To również czas na ustalenie dal-
szych działań, planów i przedsię-
wzięć na najbliższe miesiące. 

Ustalono termin wideokonfe-
rencji, podczas której dzieci będą 
wspólnie kolędować oraz termin 
następnej wizyty, na Węgrzech, 

którą zaplanowano w dniach 27-
31 marca 2017 roku. W maju 
2017 roku uczestnicy projektu 
spotkają się we Włoszech. Pod-
czas spotkania w Niemczech wy-
brali rodzaj warsztatów dla dzie-
ci uczestniczących w majowym 
włoskim spotkaniu. Wybrano też 
hymn projektu, który będzie wy-
konany przez dzieci ze wszyst-
kich krajów uczestniczących 
w projekcie podczas pobytu we 
Włoszech.

– Spotkanie projektowe 
w Niemczech uważam za bar-
dzo udane i owocne – przyznaje 
Jacek Dysierowicz, dyrektor SP 
1. – Naocznie mogłem zobaczyć 
jak dużym przedsięwzięciem jest 
projekt „C.O.N.T.E.ST.” pro-
gramu Erasmus+. Podczas wi-
zyty poznałem system edukacji 
w Niemczech i mogłem go po-
równać z systemem w Polsce. 
To już drugi projekt międzyna-
rodowy realizowany przez na-
szą szkołę. Należy zaznaczyć, iż 
udział w projektach wiele wno-
si w życie naszej szkoły. Efekty 
okupione są ciężką pracą koordy-
natorów oraz wszystkich nauczy-
cieli włączających się w działania 
projektowe. 

Pacyna 
Widowisko 
patriotyczne 
w następną 
niedzielę

Tradycyjnie Zespół Szkół 
Ogólnokształcących w Pacynie 
przygotowuje dla mieszkańców 
gminy widowisko patriotyczne 
z okazji Święta Niepodległości. 
W tym roku uroczystości odbę-
dą się w niedzielę, 13 listopada. 
Początek o godz. 15.00.

Tematem tegorocznego wi-
dowiska będą słowa poety Wła-
dysława Broniewskiego „Mnie 
ta ziemia od innych droższa”. 
W trzyczęściowym spektaklu 
udział wezmą wszystkie dzie-
ci ze szkoły podstawowej i gim-
nazjum. I część widowiska, tzw. 
Koncertowa, będzie przypomi-
nać wartości narodowe i patrio-
tyczne. II część to nawiązanie do 
polskich tradycji. 

W tym roku dzieci i młodzież 
opowiedzą o tradycji wielka-
nocnej chodzenia z gaikiem. III 
część to występ Ludowego Ze-
społu Pieśni i Tańca Pacyna, do 
którego należą uczniowie ZSO 
w Pacynie.

– Tradycyjnie w sali gimna-
stycznej będzie ustawiona sce-
na, będzie efektowne oświetle-
nie i piękna dekoracja – mówi 
Teresa Russek, dyrektor ZSO 
w Pacynie. – Trwają próby. 
Część patriotyczna będzie skła-
dać się z trzech części, zatytuło-
wanych: Tam dom mój, gdzie hi-
storia, tam dom mój, gdzie moja 
ziemia i tam dom mój, gdzie 
moja praca. W ostatniej części 
nawiążemy do współczesności. 
Mamy nadzieję, że i tym razem 
damy radę, a ci, którzy przyjdą 
na nasze widowisko, będą usa-
tysfakcjonowani.

Trzeba przyznać, że widowi-
ska patriotyczne z roku na rok 
są coraz atrakcyjniejsze pod każ-
dym względem. W wyszukany 
sposób przekazują wartości pa-
triotyczne i wzruszają do łez. Co 
roku ogląda je ok. 300 miesz-
kańców gminy.  dag

Każdy�z�partnerów�
poprowadził�
pokazowe�lekcje�
wykorzystujące�
muzykę�i�instrumenty�
muzyczne.

Nauczyciele z SP 1 w Żychlinie:�Jacek�Dysierowicz,�Tomasz�Pirowski�i�Bogdan�Kciuk�w�dniach�od�3�do�8�października�2016�r.�przebywali�
w�Niemczech,�w�Marburgu,�w�ramach�programu�Erasmus+�„C.O.N.T.E.ST.�–�sprostać�wyzwaniu�integracji�poprzez�muzykę”.
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Gmina Żychlin�|�Gmina�szuka�lepszych�rozwiązań

Kto zaopiekuje się osobami starszymi?
dokończenie ze str. 3

Ponieważ od nowego roku 
wchodzą przepisy, że minimal-
na stawka wynagrodzenia dla 
pracownika (w tym przypadku 
również dla opiekunek) to 13 
zł za godzinę, dlatego w górę 
poszły stawki zaproponowane  
na 2017 rok.

– Do tej pory PCK zatrudnia-
ło 11 opiekunek, zaś PKPS (któ-
re było podwykonawcą PCK) 
6 opiekunek – mówi nam Jan 
Falborski, prezes oddziału PCK  
w Żychlinie. – Przetarg na usłu-
gi opiekuńcze składał oddział 
wojewódzki PCK w Łodzi, któ-
ry dostawał w 2016 roku 12 zł  
za godz. Wynagrodzenie opie-
kunek zatrudnionych na umowę 
zlecenie wynosiło 8,4 zł za godz. 
Różnica była przeznaczana  
na utrzymanie biura PCK w Ło-
dzi oraz biura w Żychlinie. Jeśli 

nie będzie usług PCK, to nie bę-
dzie biura w Żychlinie.

Wprowadzenie minimal-
nej odpłatności dla pracownika  
13 zł za godzinę (a opiekunki 
dostawały 8,40 zł za godzinę) 
sprawiło, że stawki zapropono-
wane przez PCK poszły w górę, 
odpowiednio na 20 i 25 zł.

Burmistrz tłumaczy, 
dlaczego warto mieć 
„własne” opiekunki
– Policzyliśmy, że koszt usług 

opiekuńczych zaproponowa-
nych przez PCK wzrasta w ska-
li roku z ok. 300 tys. zł do 600 
tys. zł. Dlatego zaczęliśmy szu-
kać innego, tańszego rozwiąza-
nia – wyjaśniał burmistrz Grze-
gorz Ambroziak, na komisji 
oświaty i rozwoju 25 październi-
ka. – Uznaliśmy, że w przypadku 
przejęcia usług, cena za godzi-
nę będzie zdecydowanie mniej-

sza. Samorząd zamiast 585.600 
zł poniesie wydatek 485.600 
zł, tj. o 100.000 zł mniej w skali  
roku. 

W gminie Krośniewice, porów-
nywalnej do nas, usługi od wielu 
lat wykonują opiekunki zatrudnio-
ne przez pomoc społeczną.

Miejsko-Gminny Ośrodek 
Pomocy Społecznej w Żychli-
nie dokonał kalkulacji kosztów. 
Ustalono, że od nowego roku,  
po wejściu w życie minimalnej 
stawki godzinowej 13 zł, odpłat-
ność dla klientów wynosiłaby 
17 zł za godzinę usług niezależ-
nie czy w dzień powszedni czy  
w dzień świąteczny.

Zyska także 
podopieczny
– To rozwiązanie jest korzystne 

zarówno dla podopiecznych, któ-
rzy zamiast 20 i 25 zł za godzinę 
usług płaciliby 17 zł za godzinę. 

To również korzystne dla opie-
kunek, które w 2017 roku plano-
waliśmy zatrudnić – podkreślała 
na komisji Barbara Sitkiewicz, 
kierownik MGOPS w Żychlinie. 
– Na początek opiekunki też by-
śmy zatrudniali na umowę zlece-
nie, a docelowo może na umowę 
o pracę. Dodatkowo zatrudniliby-
śmy tylko jedną osobę, która by 
rozliczała godziny pracy opieku-
nek. Poza tym, gdyby opiekun-
ki były pracownikami MGOPS 
mielibyśmy też większą kontrolę 
nad jakością świadczonych usług. 
Uchwała przyjęta przez radnych 
w sprawie odpłatności za usłu-
gi opiekuńcze określa, że stawka  
w przypadku realizacji zadnia 
przez gminę to 130 proc. naj-
niższej stawki godzinowej, czy-
li 17 zł za godzinę. Jednocześnie 
wciąż dopuszcza realizację zada-
nia przez inny podmiot, o ile cena 
będzie niższa.

Czy będzie 
kontrpropozycja?
Bogdan Pietrzak, z żychliń-

skiego oddziału PKPS, podczas 
sesji 26 października informował 
burmistrza i radnych, że jego sto-
warzyszenie jest gotowe świad-
czyć usługi za niższą kwotę.

– Kwoty podane przez PCK 
nie były ofertą przetargową, tyl-
ko odpowiedzią na sondażowe 
zapytanie. PKPS nie pytaliśmy, 
gdyż od 2 lat nie realizuje samo-
dzielnie usług opiekuńczych – 
wyjaśniał burmistrz. – Uchwała 
nie przesądza, kto ma świadczyć 
usługi opiekuńcze. Daje nam tyl-
ko pole manewru. Konkurs zosta-
nie ogłoszony.

Teraz dużo będzie zależeć nie 
tylko od zaproponowanej kwoty 
świadczenia usług przez stowa-
rzyszenia przystępujące do prze-
targu, ale też od samych opieku-
nek, które zdecydują; czy wolą 

mieć gminnego pracodawcę, czy 
nadal pozostawać pracownikami 
PCK i PKPS. Bez pracowników 
ani stowarzyszenia, ani MGOPS, 
nie będą mogły świadczyć usług.

Jedno jest pewne. Cena godzi-
ny usług opiekuńczych wzrasta 
znacząco dla klienta. Przy nie-
wielkich podwyżkach rent i eme-
rytur wielu osób na pewno nie 
będzie stać na dotychczasowy za-
kres usług. 

Zdecydowanie taniej wycho-
dzi zatrudnienie prywatnej oso-
by, która opiekowałaby się osobą 
starszą. Stawka wynosi ok. 10 zł 
za godzinę.

 Dorota Grąbczewska

REKLAMA

Gmina Oporów�|�Konsultacje�społeczne

Wójt zaprasza na otwarte 
spotkania z mieszkańcami

dokończenie ze str. 1

Informację o konsultacjach  
z mieszkańcami oraz o termi-
nach spotkań przekazano soł-
tysom.

Projekt strategii jest dostęp-
ny na stronie bip UG Oporów  
w zakładce konsultacje społecz-
ne oraz na stronie www.oporow 
w zakładce aktualności.

Uwagi można składać na spe-
cjalnym formularzu, dostępnym 
na stronie bip i w urzędzie,lub 
przesłać mailem na adres gmi-
na@oporow.pl wpisując w ty-
tuł konsultacje społeczne Stra-
tegia Rozwoju Gminy Oporów 
na lata 2017-2022. Można też 
formularze wrzucić do skrzy-

nek znajdujących się w bibliote-
ce i UG Oporów. Opinie, które 
wpłyną po 28 listopada nie będą 
rozpatrywane.

Zaplanowano też 4 spotkania 
z mieszkańcami. 14 listopada  
o godz. 12.00 w świetlicy wiej-
skiej w Mnichu-Ośrodku, 14 
listopada o godz. 14.00 w Ze-
spole Szkół w Szczycie oraz 15 
listopada o godz. 12.00 w bi-
bliotece w Oporowie i o godz. 
14.00 w świetlicy Świechowie.

Strategia jest bardzo ważnym 
dokumentem. Mogą być w nim 
zapisane inwestycje, które zda-
niem mieszkańców powinny 
być na terenie gminy Oporów 
zrealizowane w najbliższych la-
tach.  dag

Oporów�|�Uczniowie�składali�kwiaty�i�zapalali�znicze�na�grobach

Lekcja historii i pamięci  
o tych, którzy odeszli
Grupa ok. 60 dzieci i młodzieży z Zespołu Szkół w Oporowie (uczniowie szkoły podstawowej i gimnazjum) 
w poniedziałek 31 października odwiedziła groby żołnierzy, którzy walczyli o wolną Polskę, groby osób 
związanych z Oporowem oraz byłych pracowników szkoły. Składali kwiaty, zapalali znicze i się modlili.

– Cyklicznie od 30 lat, w przed-
dzień Święta Zmarłych, przycho-
dzę z dziećmi i młodzieżą szkolną 
na cmentarz parafialny w Oporo-
wie – mówi Małgorzata Tadeusiak, 
nauczycielka historii w ZS w Opo-
rowie. – Wcześniej przychodzą 
harcerze i sprzątają groby. To już 
tradycja w naszej szkole, by pamię-
tać, o tych którzy odeszli.

W tym roku liczna grupa 
uczniów ze szkoły w Oporowie 
przyszła pod opieką pani Małgo-
rzaty, Ewy Wrońskiej i ojca Mar-
cina Miłka.

Małgorzata Tadeusiak opowia-
dała dzieciom ciekawostki o kolej-
no odwiedzanych grobach.

Zapalanie zniczy zaczęli od żoł-
nierskiego grobu, w którym po-
chowano żołnierzy poległych we 
wrześniu 1939 roku: plut. Tadeusza 
Sobczyka, szer. Józefa Mikołajczy-
ka, szer. Antoniego Kościelnego, 
żoł. Adama Znyka oraz jednego 
nieznanego żołnierza. 

– Wiele lat temu społeczność lo-
kalna wystąpiła z wnioskiem, by 
wszystkich żołnierzy Bitwy nad 
Bzurą z września 1939 r. pochować 
w jednym grobie – opowiadała na-

uczycielka historii. – Gmina ufun-
dowała pomnik i okolicznościową 
tablicę, a szkoła opiekuje się gro-
bem.

 Kwiaty i znicze zapalono na 
grobie Franciszka Nentwiga, po-
rucznika 37 Pułku piechoty Ziemi 
Łęczyckiej, poległym 16 września 
1939 r., w wieku 29 lat. Zginął ra-
tując rannego żołnierza, którym 
dowodził. Został pochowany w ro-
dzinnej kwaterze. Pani Małgorza-
ta opowiedziała też historię, gdy 
harcerki właśnie tutaj wyrywa-
jąc chwasty wokół grobów zna-
lazły małą trumienkę. – Później 
się okazało, że tutaj zostały po-
chowane szczątki żołnierzy pole-
głych i pochowanych wcześniej 
w Kamiennej – opowiadała. Na-
stępnie młodzież szkolna skła-
dała kwiaty na dwóch grobach 
rodziny Orsettich, byłych wła-
ścicieli zamku w Oporowie oraz  
na grobowcu licznych ich dzieci z 
1862 r.. Grobowiec wyróżnia się 
spośród wszystkich, gdyż wysoki 
charakterystyczny postument po-
stawiono na wzgórzu. Wejście do 
grobowca znajduje się na jednym 
ze zboczy, dziś zasłoniętym blachą. 

Znicze zapalono na grobie Ma-
cieja Napieralskiego, byłego dyrek-
tora cukrowni Tomczyn w Opo-
rowie (znajdującej się w miejscu 
obecnej szkoły) oraz jego syna 
Zygmunta Napieralskiego, porucz-
nika artylerii, który zginął w Czę-
stochowie mając 28 lat.

Nie zapomniano też o kilku 
zmarłych pracownikach i nauczy-
cielach szkoły: Ryszardzie Kuź-
nickim, Stefanie Szafranie i Zo-

fii Kubaczyk, szkolnym kierowcy 
Tomaszu Maciejewskim, który  
w wieku 40 lat zmarł w 2004 roku  
i woźnej Zofii Stodulskiej.

Znicze pamięci zapalono też  
na grobie paulinów: ojca Ignacego 
Józefa Rosińskiego, który zmarł w 
1887 r. oraz 51 paulinów,  zmarłych 
w latach 1453-1864.

Na cmentarzu w Oporowie jest 
jeszcze jedno charakterystyczne 
miejsce: kilkunastometrowa ka-
pliczka wybudowana w XIX przez 
paulinów, by zachować pamięć  
o wielkim ojcu paulinów, Stanisła-
wie z Oporowa. – W miejscu obec-
nej kapliczki kiedyś znajdowało się 
centrum miasteczka Oporów, które 
zostało zniszczone w XVII wieku 
przez Szwedów, podczas najazdu 
na Polskę – opowiadała Małgorza-
ta Tadeusiak. – Stanisław z Opo-
rowa był niezwykłym kaznodzie-
ją. Podobno po jego śmieci działy 
się różne cuda, jest nawet modlitwa 
poświęcona Stanisławowi. Replika 
grobu znajduje się w naszym ko-
ściele w Oporowie.

Na koniec wędrówki po grobach 
zapalono znicze pod wysokim 
cmentarnym krzyżem.  dag

Gdyby�opiekunki�były�
pracownikami�MGOPS�
mielibyśmy�też�większą�
kontrolę�nad�jakością�
świadczonych�usług.

Barbara Sitkiewicz

Uczniowie z Oporowa�zapalili�też�znicze�na�pomniku�rodziny�Orsettich,�
właścicieli�zamku�w�Oporowie.

Młodzież z Oporowa�zapaliła�znicze�na�pomniku�Franciszka�Nentwiga,�
żołnierza�37�PP.�Ziemi�Łęczyckiej,�zginął�ratując�rannego�kolegę.
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grobie�porucznika�Zygmunta�
Napieralskiego.�
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Łowicz |�Spotkanie�na�Korabce:�trzy�godziny�burzliwej�dyskusji�z�humorystycznym�zakończeniem.�

Faworytem budżetu obywatelskiego 
południowa część Sochaczewskiej
Spotkanie mieszkańców osiedla Korabka z burmistrzem Łowicza Krzysztofem Kalińskim, które odbyło się 25 października, należało
do burzliwych. Uczestnicy – ponad 50 osób – momentami dawali ponieść się emocjom, przekrzykiwali się, wykładając swoje racje. 
Wybrano 3 propozycje inwestycji, które mają szansę być zrealizowane w ramach budżetu obywatelskiego w 2017 roku. Najwięcej głosów 
uzyskała budowa nawierzchni na fragmencie południowej części Sochaczewskiej, gdzie dziś po deszczu samochody grzęzną w błocie.

Ale to wcale nie planowane 
w całym mieście inwestycje na 
2017 rok, ani też nie głosowanie 
do budżetu obywatelskiego na 
rok przyszły, czy dyskusja o lo-
kalizacji bloku socjalnego przy 
ul. Krudowskiego były najbar-
dziej zapadającymi w pamięć 
punktami spotkania mieszkań-
ców Korabki z burmistrzem. 
Hitem było to, co zafundowa-
ła zebranym pod koniec spo-
tkania starsza pani z rondlem, 
z widocznym w nim kamien-
nym osadem. Demonstrując go 
wszystkim uczestnikom zebra-
nia, zapytała burmistrza, kiedy 
woda w miejskich wodociągach 
będzie lepszej jakości. Burmistrz 
poradził jej użycie octu do umy-
cia rondla i wyraził zdziwie-
nie, że demonstruje brak umie-
jętności zachowania czystości 
we własnej kuchni. Przez chwi-
lę rondel raz był w rękach bur-
mistrza, raz starszej pani. Ktoś 
z sali krzyknął, że to minera-
ły, można je zeskrobać i zjeść. 

Po wcześniejszej, dość nerwo-
wej atmosferze, cała kabaretowa 
wręcz sytuacja sprawiła, że sala 
wybuchnęła śmiechem. Więk-
szość uczestników nie potrakto-
wała starszej pani poważnie.

Jak się dowiedzieliśmy star-
sza pani to zwolniona w ostat-
nim czasie emerytowana urzęd-
niczka ratusza, a „występ” 
z rondlem mógł być próbą 
ośmieszenia burmistrza w od-
wecie za rozwiązanie umowy 
o pracę. Burmistrz pytany po 
spotkaniu o swoją ocenę tego 
zdarzenia powiedział jedynie, że 
każda gospodyni domowa wie, 
iż na naczyniach używanych do 
gotowania odkłada się kamień 
i jest tak nie tylko w Łowiczu. 
– A wodę mamy bardzo dobrą 
– mówił z naciskiem w rozmo-
wie z NŁ.

Gaz się przybliżył
Spotkanie na Korabce obfi -

towało jednak także w poważne 
dyskusje. Przewodniczący za-
rządu Krzysztof Gałusa omówił 
rok działalności zarządu. Wśród 
nich wymienił inicjatywę pod-
jętą przez zarząd, po prośbach 
mieszkańców ulicy Żołnierskiej, 
zorganizowania spotkań, na któ-

rych przedstawiono zasady pod-
łączenia się do sieci gazowni-
czej. Skorzystało z nich bardzo 
wielu mieszkańców osiedla, 
a to zaowocowało podpisaniem 
umów i rozpoczęciem proce-
su inwestycyjnego przez Mazo-
wiecki Zakład Gazowniczy.

Suche drzewa 
wymagają wycięcia
Ale przewodniczący wymie-

nił też sprawy nie załatwione, 
jak odwodnienie ulicy Kiernoz-
kiej na odcinku równoległym 
do torów kolejowych, gdzie po 
opadach deszczu nadal powsta-
ją kałuże. Mówił też o uschnię-
tych drzewach, m.in. przy ul. 
Armii Krajowej, Chełmońskie-
go czy Blich, gdzie nie brakuje 
nie tylko suchych konarów, ale 

i całych, wymagających natych-
miastowego wycięcia drzew. 
– Symbolem tej sytuacji może 
być uschnięte drzewo znajdują-
ce się tuż przy furtce prowadzą-
cej do Przedszkola nr 5 przy ul. 
Chełmońskiego, czy też duże 
suche drzewo przy wjeździe 
na bazę materiałową Zakładu 
Usług Komunalnych przy ul. 
Armii Krajowej – mówił. – Tym 

trzeba się zająć, bo sytuacja jest 
groźna i niewiele brakuje, aby 
wydarzyła się jakaś tragedia.

Przedszkole
na Chełmońskiego 
wymaga uwagi
Innym tematem, który „wy-

płynął” w czasie mijające-
go roku, była kwestia remontu 
Przedszkola nr 5 przy Chełmoń-
skiego. Gałusa mówił, że zarząd 
rozmawiał w tej sprawie z bur-
mistrzem Kalińskim. Jak zazna-
czył, potrzeby są bardzo duże, 
bowiem są miejsca w przedszko-
lu, w których na ścianach poja-
wił się grzyb. Podsumowując 
swoje wystąpienie, powiedział, 
że choć sprawy poruszane przez 
zarząd osiedla w rozmowach 
z burmistrzem znajdują zrozu-

mienie, to jednak odczuwa bez-
radność, wielu drobnych spraw 
nie udaje się ruszyć z miejsca, 
skarżył się na brak odpowiedniej 
komunikacji na linii zarząd – ra-
tusz. Burmistrz odparł, że jest 
zdziwiony tymi słowami, bo za-
równo on, jak i urzędnicy, są za-
wsze otwarci na sugestie i proś-
by płynące z zarządów osiedli 
i traktują je bardzo poważnie.

Odpowiedzi burmistrza
Burmistrz odpowiadając za-

znaczył, że nie składał deklara-
cji, że ratusz „załatwi” sprawę 
wody na ul. Kiernozkiej, bo mia-
sta nie stać na konserwację ro-
wów na całej jej długości, może 
jedynie zlecić wycięcie krze-
wów i dowiezienie asfaltowego 
destruktu. Zadeklarował jednak, 
że będzie naciskał na powiat ło-
wicki, aby ten przyśpieszył swoje 
działania związane z usunięciem 
drzew zagrażających bezpieczeń-
stwu. Drogi wymieniane przez 
przewodniczącego Gałusę na-
leżą bowiem do powiatu. Co do 
przedszkola, to burmistrz zazna-
czył, że ratusz analizuje potrze-
by, ewentualna inwestycja będzie 
prowadzona etapami, ze wzglę-
du na obciążenia budżetu mia-
sta wydatkami na wielomiliono-
we inwestycje, np. modernizację 
oczyszczalni ścieków.

Spór o ludzi, których 
tu jeszcze nie ma
Członek zarządu osiedla Zbi-

gniew Chęciński zwrócił się 
z pytaniem do burmistrza o pla-
ny budowy bloku socjalnego 
o niższym standardzie w obrę-
bie osiedla przy ul. Armii Krajo-
wej. Jak zaznaczył, mieszkańcy 
okolicznych domów są zaniepo-
kojeni tymi zamiarami. Kupili 
od miasta działki, zainwestowali 
w domy, a ratusz chce im zapew-
nić potencjalnie bardzo kłopotli-
we i uciążliwe sąsiedztwo.

Burmistrz potwierdził zamiar 
budowy takiego bloku. Tłuma-
czył, że ma on być przeznaczo-
ny dla osób, które w przyszłości 
będą zmuszone opuścić zajmo-
wane obecnie mieszkania, np. 
ze względu na remonty prowa-

Głosowanie na propozycje do budżetu obywatelskiego. Najwięcej�głosów,�bo�38,�otrzymała�inwestycja:�
budowa�nawierzchni�na�części�południowego�odcinka�ul.�Sochaczewskiej.
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W zebraniu udział wzięło prawie 60 mieszkańców, którzy�szczelnie�
wypełnili�jedną�z�sal�lekcyjnych�szkoły�przy�Grunwaldzkiej,

TOMASZ
BARTOS

tomasz.bartos@lowiczanin.info

Są�miejsca�
w�przedszkolu,�
w�których�na�ścianach�
pojawił�się�grzyb.
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dzone przez właścicieli kamie-
nic odzyskanych w ostatnim 
czasie od miasta. Dodał, że mia-
sto chce to zrobić, ponieważ ma 
możliwość otrzymania na ten 
cel dotacji z Banku Gospodarki 
Krajowej, a lokalizacja bloku na 
Korabce, choć jest wstępna, to 
jest dość pewna, bo miasto obec-
nie nie posiada innych gruntów, 
na których mogłoby wybudować 
bloki.

Burmistrza obruszył jednak 
ton wypowiedzi Zbigniewa Chę-
cińskiego. Stwierdził, że wy-
czuwa w nim brak zrozumie-
nia dla tematu i próbę dzielenia 
mieszkańców miasta. Apelo-
wał, aby nie spychać na margi-
nes ludzi, którym często powi-
nęła się w życiu noga lub też są 
życiowo niezaradni, bo nie są 

w stanie znaleźć i utrzymać pracy 
i nie mają innego wyjścia jak sko-
rzystać z pomocy miasta. – Nie 
zawsze, proszę państwa, są to al-
koholicy, w większości są to nor-
malni ludzie, tacy jak ja czy pan 
– mówił Krzysztof Kaliński.

Chęciński dopytywał jednak 
czy ratusz zamierza w tej spra-
wie przeprowadzić konsultacje 
społeczne z mieszkańcami. Bur-
mistrz odparł stanowczo, że nie. 
Dyrektor Zakładu Gospodarki 
Mieszkaniowej Joanna Mika po-
wiedziała zaś, że na osiedlu, w tej 
dzielnicy, od dawna są mieszka-
nia socjalne, w których mieszka-
ją ludzie. Na wspomnienie nie-
dawnego morderstwa na osiedlu 
przy ul. Armii Krajowej odpar-
ła, że w bloku przy ul. Piekarskiej 
też miało miejsce morderstwo 
i wcale nie ma tam mieszkań so-
cjalnych. – Nie dam złego sło-
wa powiedzieć o tych ludziach 
– przekonywała. 

Burmistrz zaś dodał, że nikt 
z obecnych na sali nie może być 
pewny swego losu w przyszło-
ści, może się też tak stać, że bę-
dzie zmuszony zwrócić się o po-
moc do ratusza, a ten musi być 
na to przygotowany. 

Ostro na słowa członka za-
rządu zareagowała też jedna 
z mieszkanek osiedla przy Ar-
mii Krajowej, wytykając mu, 
podobnie jak burmistrz, dziele-
nie ludzi. – Proszę pana, w tych 
blokach komunalnych mieszkają 
normalni ludzie, pracujące w ło-
wickim szpitalu pielęgniarki, na-
uczyciele, niech pan nie obraża 
ludzi, bo mieszka pan w domku 
– mówiła.

Przejazdy kolejowe
nie będą likwidowane
Burmistrz Kaliński odpowie-

dział też na inne pytanie Zbi-
gniewem Chęcińskiego o plany 
PKP związane z modernizacją 
linii kolejowej Warszawa – Po-
znań. Chciał on wiedzieć czy 
w planie jest zamknięcie prze-
jazdów kolejowych na ulicach 
wiodących na Korabkę. – Nie 
ma takich planów, choć swego 
czasu była o tym mowa, to jed-
nak my bardzo ostro się temu 
sprzeciwiliśmy i zastrzegliśmy, 
że w takim razie nie dołożymy 
złotówki do budowy wiaduktu 
nad ul. 3 Maja. Kolej z pomysłu 
zamykania przejazdów ostatecz-
nie się wycofała – ujawnił bur-
mistrz. Dodał też, że w związku 
z budową wiaduktu i spodzie-
wanym większym ruchem sa-
mochodów na planowanym 
wiadukcie, a zatem i na ul. Nad-
bzurzańskiej, miasto przejmie od 
powiatu odcinek ul. Chełmoń-

skiego, pomiędzy przejazdem 
kolejowym do kapliczki w miej-
scu, gdzie ul. Chełmońskiego 
łączy się z ul. Armii Krajowej, 
aby móc dokonać przebudowy 
skrzyżowania Nadbzurzańska/
Chełmońskiego, poprawiając 
bezpieczeństwo i przejezdność. 
Rada Powiatu Łowickiego pod-
jęła już w tej sprawie uchwałę 
w środę, 26 października.

Trzy propozycje 
do budżetu 
obywatelskiego 
skierowane 
pod głosowanie
Mocno dyskutowanym tema-

tem spotkania były propozycje 
inwestycji do budżetu obywatel-
skiego na 2017 rok. Mieszkańcy 
Korabki pierwotną listę 8 pro-
pozycji, przedstawionych przez 
burmistrza, uzupełnili do 11. 
W głosowaniu wybrali 3 inwe-
stycje, które w okresie od 10 li-
stopada do 10 grudnia trafi ą pod 
głosowanie drogą elektroniczną 
i papierową na dyżurach zarzą-
du osiedla. Jedna z nich, która 
otrzyma najwięcej głosów, trafi  
do realizacji.

Wśród zgłoszonych propozy-
cji, których nie było na pierwot-
nej liście, był wniosek mieszkań-
ców bloku przy ul. Piekarskiej, 
którzy prosili o możliwość zago-
spodarowania części miejskiego 
terenu przed nim na cele rekre-
acyjne – plac zabaw dla dzieci. 
Jak zaznaczyli, nie mają takiego 
miejsca w najbliższej okolicy, za-
proponowali, aby dla dzieci udo-
stępniony został plac zabaw przy 
Przedszkolu nr 5. Burmistrz po-
wiedział, że teren miejski przy 
bloku ma zapis w planie zago-
spodarowania, uniemożliwiający 
budowę placu zabaw, ale zgodził 
się, aby podjąć próbę udostępnie-
nia placu zabaw przy przedszko-
lu.

Ci sami mieszkańcy skarży-
li się, że na Korabce nie ma oni 
jednego dużego sklepu, co rodzi 
wiele problemów, za każdym ra-
zem zmusza do podróży na pra-
wą stronę Bzury i pytali czy mia-
sto może w tej sprawie pomóc. 
Burmistrz odparł, że to jest poza 
kompetencjami miasta. 

Padło też pytanie o budowę 
ekranów dźwiękochłonnych na 
wiadukcie drogi krajowej nr 92. 
Burmistrz odparł, że to własność 
Generalnej Dyrekcji Dróg Kra-
jowych, a ta na wnioski miasta 
o ich ustawienie reaguje za każ-
dym razem negatywnie.

Wybranymi przez mieszkań-
ców trzema propozycjami do 
budżetu obywatelskiego są: bu-
dowa nawierzchni na części po-
łudniowej ulicy Sochaczewskiej 
– 38 głosów, remont ulicy Zielo-
nej oraz nowa nawierzchnia drogi 
wraz z parkingami i chodnikami 
pomiędzy blokami 43H i 43F na 
osiedlu przy ul. Armii Krajowej 
– po 18 głosów.

Warto zwrócić uwagę, że spra-
wę ul. Sochaczewskiej zgłosił na 
zebraniu Krzysztof Krygier, je-
den z jej mieszkańców, mówiąc, 
że sytuacja mieszkańców kilku-
nastu położonych przy niej po-
sesji jest tragiczna, bo od lat nic 
w temacie się nie zmienia, nawet 
jeśli wykonane zostaną jakieś do-
raźne prace, to poprawa następuje 
tylko na jakiś czas. Wnioskował 
o budowę nawierzchni na dłu-
gości około 250 m, do końca 
zabudowań, jadąc od strony ul. 
Poznańskiej w kierunku ul. Nad-
bzurzańskiej.

Jakie propozycje 
odpadły
Pozostałe propozycje zebra-

ły wyraźnie mniej głosów. I tak: 
wymiana utwardzenia ul. Dolnej, 
budowa nawierzchni na części ul. 
Blich znajdującej się po zachod-
niej stronie ul. Zamkowej – po 10 
głosów, budowa placu zabaw wraz 
z parkingiem przy blokach 43M 
i 43N – 9 głosów, budowa chod-
nika przy ul. Strzeleckiej – 7 gło-
sów, utwardzenie ul. Kopernika 
– 4 głosy, utworzenie parku przy 
ul. Kutrzeby wraz z kompleksem 
sportowym i modernizacja chod-
nika przy ul. Seminaryjnej – po 3 
głosy, budowa nawierzchni na ul. 
Dębowej – 2 głosy.

Kontrowersje wzbudzi-
ło umieszczenie na liście parku 
i kompleksu sportowego przy ul. 
Kotrzeby. Mieszkańcy uczest-
niczący w zebraniu zauważyli, 
że kompleks sportowy znajduje 
się na terenie szkoły przy Grun-
waldzkiej, która oddalona jest 
zaledwie o około 100 m. 

Nie�ma�takich�
planów,�choć�swego�
czasu�była�o�tym�
mowa,�to�jednak�
my�bardzo�ostro�się�
temu�sprzeciwiliśmy.�
Kolej�z�pomysłu�
zamykania�przejazdów�
ostatecznie�się�
wycofała.
Burmistrz Krzysztof Kaliński

KRZYSZTOF 
KRYGIER 
mieszkaniec
ul. Sochaczewskiej

Problem�ulicy�
Sochaczewskiej�jest�taki,�
że�ma�ona�w�całości�
długość�800�m,�
a�zamieszkałe�posesje,�
nie�więcej�niż�20,�znajdują�
się�tylko�na�początku,�
od�ul.�Poznańskiej�
i�Nadbzurzańskiej,�
pośrodku�są�pola.�
Ponadto,�tuż�pod�warstwą�
ziemi�jest�glina,�woda�nie�
wsiąka.
Dla�nas,�jej�mieszkańców,�
jej�stan�to�ciągłe�
problemy�i�powód�do�
wstydu�przed�znajomymi,�
którzy�nas�odwiedzają.�
Aby�dojechać�ze�swego�
domu�do�ul.�Poznańskiej�
muszę�przez�cały�czas�
jechać�powoli,�
na�pierwszym�biegu,�
bo�inaczej�zniszczyłbym�
samochód.�
Cieszę�się,�że�wniosek,�
który�złożyłem,�zyskał�
największa�liczbę�głosów,�
ale�chciałbym,�aby�
wygrał�i�w�głosowaniu�
właściwym�nasz�problem�
został�rozwiązany.�Teraz�
bardzo�dużo�zależeć�
będzie�od�mieszkańców�
dzielnicy.�

Gmina Bielawy�|�Planowanie�przestrzenne

Uchwalono 
nowe studium
Rada Gminy Bielawy 
na sesji 26 października 
jednogłośnie zdecydowała 
o uchwaleniu studium 
uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania 
przestrzennego gminy 
w kształcie opracowanym 
przez pracownię 
urbanistyczną Banaszczyk 
– Bargieła z Łowicza.

Uchwała z 26 października 
br. fi nalizuje prace zainicjowane 
podjęciem przez radę 24 czerw-
ca 2014 r. decyzji o przystąpieniu 
do zmiany studium. Opracowany 
na zlecenie gminy projekt wyło-
żony był do publicznego wglądu 
w urzędzie gminy od 17 marca do 
4 maja br., a na uwagi czekano do 
30 czerwca. W tym okresie wpły-
nęło 8 pism od mieszkańców, 
wszystkie zawarte w nich uwagi 
uwzględniono na etapie projekto-
wania, nie było uwag nieuwzględ-
nionych, których rozstrzygnięcie 
musiałoby być zawarte w uchwa-
le rady, toteż sesyjne procedowa-
nie nad studium przebiegło szyb-
ko i sprawnie.

Przypominamy, że dokument 
ten nie określa przeznaczenia te-
renu, tylko wskazuje możliwe kie-
runki rozwoju zagospodarowania 
przestrzennego. Dopiero plany 
miejscowe, które mogą powstać 
na podstawie studium – jako bar-
dziej szczegółowe – mogą prze-
znaczyć konkretne tereny, np. pod 
konkretną zabudowę.

Jeszcze przed głosowaniem 
na sesji, projekt studium skróto-
wo, ale czytelnie – posługując 
się planszą grafi czną – omówiła 
Aleksandra Banaszczyk.

Poproszona o przedstawienie 
zmian w stosunku do stanu na-
kreślonego w dotychczas obo-
wiązującym studium z 2000 r., 
urbanistka wskazała obszary 
szczególnego zagrożenia powo-
dzią w dolinach Bzury i Mro-
gi – ich wyznaczenia wyma-
ga obecnie prawo. Na rysunku 
na terenach powodziowych wy-
tyczono granice 10-procentowe-
go zagrożenia, 1-procentowego 
i 0,2-procentowego, co oznacza 
ryzyko wystąpienia powodzi od-
powiednio: raz na 10 lat, raz na 
100 lat i raz na 500 lat. 

Nowością w opracowa-
nym dokumencie jest także 

uwzględnienie terenów prze-
mysłowych wzdłuż drogi woje-
wódzkiej nr 703, przy terenach 
planowanego zakładu zagospo-
darowania odpadów komunal-
nych w Piaskach Bankowych oraz 
w trójkącie między autostradą A1 
i granicą z gminą Piątek, w któ-
rej na sąsiednim obszarze istnieją 
tereny inwestycyjne, już zagospo-
darowywane. 

Co ciekawe, w studium nie 
wyznaczono obszarów możliwej 
lokalizacji obiektów handlowych 
o powierzchni sprzedażowej po-
wyżej 1000 m2, zatem takie 
obiekty nie będą mogły powstać 
na terenie gminy Bielawy. 

W krótkiej dyskusji nad pro-
jektem studium była mowa m.in. 
o dopuszczeniu piętrzenia wód 
rzecznych do pół metra, co bu-
dzi niepokój części radnych i rol-
ników z okolic potencjalnie za-
grożonych zalewaniem pól przez 
wodę na skutek uruchomienia 
elektrowni, jaką prywatny inwe-
stor chce wybudować w Sobocie. 
Zgoda na półmetrowe piętrzenie 
wody może uczynić te plany nie-
opłacalnymi, na co liczy lokalna 
społeczność. Poprzednie studium 
z 2000 r. dopuszczało piętrzenie 
wód do 1 metra.  ewr

W�studium�nie�
wyznaczono�obszarów�
możliwej�lokalizacji�
obiektów�handlowych�
o�powierzchni�
sprzedażowej�powyżej�
1000�m2,�zatem�takie�
obiekty�nie�będą�
mogły�powstać�na�
terenie�gminy�Bielawy.

Nowe studium. Fragment�
grafi�cznej�części�dokumentu,�
opracowanego�dla�gminy�Bielawy.�
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Punkt zapalny
Dobrze, że pękła ta rura, 
a nie sąsiednia
– o awarii na ul. Browarnej. str. 15

REKLAMA

Łowicz�|�Ulica�Chabrowa�na�Górkach

Najpierw wywłaszczenie,
potem nawierzchnia
Miasto będzie musiało pozyskać grunt pod poszerzenie ulicy Chabrowej na Górkach w Łowiczu od kilkunastu 
właścicieli nieruchomości (zabudowanych i niezabudowanych). Wszystko wskazuje na to, że zastosowana 
będzie specustawa wywłaszczeniowa. Gdy pas drogowy tej ulicy będzie wystarczająco szeroki, zostanie na niej 
wykonana nawierzchnia z kostki betonowej. Zanim mieszkańcy doczekają tej inwestycji, minąć może rok.

O problemie z realizacją in-
westycji zaplanowanej w ramach 
budżetu partycypacyjnego na ten 
rok pisaliśmy już niejednokrotnie. 
Temat był też poruszany 24 paź-
dziernika na posiedzeniu Komisji 
Rewizyjnej Rady Miejskiej, której 
głównym tematem była właśnie 
realizacja tej części budżetu miej-
skiego, o której mieszkańcy bez-
pośrednio decydują. 

Dziś wiadomo, że nawierzch-
nia na Chabrowej nie powstanie 
w tym roku, bo miasto nie ma 
gruntów pod budowę ulicy. Wy-
daje się też, że niewiele dotychczas 
zrobiono, aby te grunty pozyskać. 

Jak wyjaśniał na Komisji Rewi-
zyjnej Grzegorz Pełka, naczelnik 
Wydziału Inwestycji i Remontów 
w Urzędzie Miejskim, szerokość 
pasa drogowego wynosi od 8 
do 12 m. Na osiedlu Górki typo-
wa ulica, zgodnie z miejscowym 
planem zagospodarowania prze-
strzennego, powinna mieć pas sze-
rokości 10 m – licząc od ogrodze-
nia jednej posesji do ogrodzenia 
posesji położonej naprzeciwko. 

Od tej reguły są wyjątki, bo 
np. Rzemieślnicza i ul. Otolanka 
na tym samym osiedlu mają sze-
rokość 6 m. Są też ulice 8-metro-
we. W obecnym kształcie Cha-

browa ma dwa miejsca, w których 
szerokość pasa to zaledwie 3,5 
m. – Musimy uporządkować stan 
prawny tej ulicy, bo na każdym od-
cinku są różne szerokości – mówił 

naczelnik. – To musi być zrobio-
ne ze względów bezpieczeństwa. 

Radny z osiedla Górki, Krzysz-
tof Janicki, wyraził obawę, że bę-
dzie problem z wykupem grun-

tów, ponieważ niektóre działki 
mają solidne klinkierowe ogro-
dzenia. – Musimy to zrobić spe-
custawą – powiedział burmistrz 
Krzysztof Kaliński. 

Mieszkańców nikt 
jeszcze nie pytał 
Następnego dnia jeszcze raz py-

taliśmy Grzegorza Pełkę i Krzysz-
tofa Kalińskiego o wykup grun-
tów pod Chabrową. Naczelnik 
powiedział, że konieczne będzie 
wykupienie gruntów od kilkuna-
stu osób, ale tego nie rozpoczęto. 
Co do formy – czy dobrowolnie, 
czy specustawą – dla niego nie 
ma znaczenia. W obu przypad-
kach miasto ma możliwość zapła-
cenia nie tylko za grunt, ale też za 
ogrodzenie. Wywłaszczenie mia-
sto już stosowało przy budowie 
ulic w mieście, np. przy budowa-
nej w tym roku Sochaczewskiej, 
a w ubiegłym roku przed przebu-
dową Broniewskiego. 

Procedura trwa około 1 roku 
i dla wywłaszczonych osób 
– w jego ocenie – nie jest krzyw-
dząca. 

Dobre strony zastosowania spe-
custawy podkreślał też burmistrz, 
mówiąc, że to dobre i dla miasta, 
i dla mieszkańców. Dla miasta dla-
tego, że po wykonaniu projektu 
drogi z podziałem geodezyjnym, 
urząd może wystąpić do starostwa 
o przeprowadzenie wywłaszcze-
nia pod całą inwestycję (za proce-
durę taką miasto musi zapłacić). 
Dla mieszkańców jedynie nazwa 
potoczna „specustawa” może się 
źle kojarzyć. Ale w toku postępo-
wania powoływany jest w tej pro-
cedurze rzeczoznawca, więc cena 
rekompensaty jest obiektywna. Py-
tany przez nas o to, dlaczego jesz-
cze nie rozpoczęła się procedura 
wywłaszczeniowa, odpowiada, że 
sporządzane były mapy i ustalenia 
geodezyjne. 

Ale skąd obawy, że mieszkań-
cy nie będą chcieli części swoich 
działek sprzedać? – o to też pyta-
liśmy burmistrza. Przecież sami 
wnioskowali o budowę ulicy. 
W odpowiedzi usłyszeliśmy, że 
nikt ich jeszcze o to nie pytał. 

W najbliższym czasie wystosowa-
ne zostaną do nich intencyjne pi-
sma w tej sprawie. 

Nie chodzi o to czy 
odstąpić, ale o to – ile?
Zdaniem radnego Krzysztofa 

Janickiego większość mieszkań-
ców Chabrowej ma świadomość, 
że zanim miasto zrobi nawierzch-
nię ich ulicy, będą musieli od-
sprzedać po kawałku gruntu pod 
nią. Jego zdaniem lepiej byłoby, 
gdyby zgodzili się na to dobro-
wolnie. – Niektórzy już przesu-
nęli się dalej z ogrodzeniem, ma-
jąc świadomość, że kiedyś ulica 
będzie robiona – mówi radny. 
W jego ocenie dyskusyjna będzie 
szerokość mającej powstać ulicy. 
Ponieważ jest to zwykła, osiedlo-
wa ulica, to może nie musiałoby 
to być 10 m, może 8, albo nawet 
6 byłoby dobrym rozwiązaniem. 

– Gdyby miasto chciało wyku-
pić pas drogowy o większej sze-
rokości, to mogą być problemy 
– snuje przypuszczenia. Uzasad-
nia to tym, że mieszkańcy chcą 
mieć ulicę i naprawdę są świado-
mi, że miasto będzie potrzebować 
pod nią gruntu, ale jeśli będzie to 
dla nich za duża strata, to mogą 
oponować. Wtedy specustawa 
będzie konieczna.  mwk

Nazwa�potoczna�
„specustawa”�może�
się�źle�kojarzyć.�Ale�
w�toku�postępowania�
powoływany�jest�
rzeczoznawca,�więc�
cena�rekompensaty�
jest�obiektywna.

Kilka posesji na Chabrowej ma solidne ogrodzenie. Gdyby�ulica�była�poszerzana,�trzeba�byłoby�je�rozbierać.
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Aktualności

REKLAMA

Edukacja |�Gmina�Łowicz�docenia�zdolnych�i�pracowitych�

Stypendia dla studentów, nagrody  
dla dyrektorów i nauczycieli
Stypendia naukowe dla uzdolnionych studentów zamieszkujących gminę Łowicz  
oraz nagrody z okazji Dnia Edukacji Narodowej dla dyrektorów, nauczycieli i pracowników szkół 
zostały wręczone podczas sesji Rady Gminy Łowicz w środę, 26 października.

Stypendia w wysokości 480 
zł przez 10 miesięcy przyznano  
7 studentom uczącym się na 
uczelniach w trybie stacjonar-
nym, których średnia ocen za rok 
poprzedni nie była niższa niż 4,00  
– w ich przypadku często znacz-
nie wyższa. Zostali oni wyłonie-
ni na podstawie naboru wnio-
sków, których wpłynęło do gminy 
19, ale tylko 15 spełniało wymogi 
formalne. Stypendia przyznano 2 
studentom z uczelni medycznych, 
2 z uczelni technicznych oraz 3  
z pozostałych uczelni. 

Stypendystami z kierunków 
medycznych zostali: Marcin Li-
siecki z Dąbkowic Górnych 
– student VI roku na kierunku 
lekarskim na Wydziale Lekar-
skim na Uniwersytecie Medycz-
nym w Łodzi (w roku akademic-
kim 2015/2016 uzyskał średnią 
ze wszystkich zaliczeń i egzami-
nów w wysokości 4,09) oraz Zbi-
gniew Kazimierski z Bochenia 
– student V roku na kierunku far-
macja na Wydziale Farmaceu-
tycznym na Uniwersytecie Me-
dycznym w Łodzi (średnia 4,34).

Stypendia za wysokie wyni-
ki uzyskane na kierunkach tech-
nicznych dostali: Bartosz Panek 
z Pilaszkowa – student II roku 
na kierunku nanotechnologia na 
Wydziale Chemicznym na Poli-
technice Łódzkiej w Łodzi (śred-
nia 4,39) oraz Marta Zabost ze 
Strzelcewa – studentka II roku 
kierunku Gospodarka Przestrzen-
na na Wydziale Geodezji i Kar-
tografii na Politechnice Warszaw-
skiej w Warszawie (średnia 4,20). 

Z pozostałych uczelni stypen-
dystami zostali: Łukasz Zabost  
z Pilaszkowa – student IV roku 
na kierunku zootechnika na 
Wydziale Nauk o Zwierzętach  
w Szkole Głównej Gospodarstwa 
Wiejskiego w Warszawie (śred-
nia 4,87), a także Sylwia Doroba  

z Dąbkowic Dolnych – student-
ka I roku studiów II stopnia na kie-
runku finanse i rachunkowość na 
Wydziale Zarządzania na Uniwer-
sytecie Łódzkim w Łodzi (śred-
nia 4,85) oraz Dawid Dutkiewicz  
z Niedźwiady – student II roku 
studiów II stopnia na kierunku edu-
kacja artystyczna w zakresie sztu-
ki muzycznej na Wydziale Sztuki 
na Akademii im. Jana Długosza  
w Częstochowie (średnia 4,80). 

Na tej samej sesji wójt Andrzej 
Barylski i przewodniczący rady 
Grzegorz Koza wręczyli listy gra-
tulacyjne rodzicom uzdolnionych 
i pracowitych studentów. 

Uczą się dla własnej 
satysfakcji 
Sylwia Doroba, absolwentka 

technikum w Zespole Szkół Po-
nadgimnazjalnych nr 4 w Łowi-

czu, przyznaje, że smykałką do 
rachunków „zaraziła się” właśnie  
w tej szkole. Wówczas skonkrety-
zowały się jej zainteresowania co 
do wyboru kierunku studiów. Syl-
wia przyznaje, że we wcześniej-
szych etapach nauki starała się 
o dobre oceny, by uzyskać świa-
dectwo z czerwonym paskiem, 
na studiach uczy się już dla wła-
snej satysfakcji i żeby piąć się da-
lej. Studentka wiąże bowiem z wy-
branym kierunkiem studiów swoją 
przyszłość zawodową. Stypendium 
wójta gminy odbiera po raz drugi  
i zarówno tym, jak i poprzednim 
razem, jest ono dla niej i jej rodzi-
ców powodem do dumy. Tym bar-
dziej, że uzyskana przez nią średnia 
4,85 była drugą w kolejności wśród 
docenionych stypendystów. Przy-
pomnijmy, że najlepiej wypadł Łu-
kasz Zabost ze średnią 4,87. 

Ze swoich absolwentów dumni 
byli też obecni na sali nauczycie-

le i dyrektorzy szkół, do których 
zdolni studenci uczęszczali jesz-
cze kilka lat temu. 

Nagrody dla 
pracowników oświaty 
Z okazji Dnia Edukacji Naro-

dowej na tej samej sesji uhono-
rowano też dyrektorów, nauczy-
cieli i pracowników szkół gminy 
Łowicz. Otrzymali oni nie tylko 
dyplomy uznania i symboliczne 
róże, ale też nagrody finansowe. 

Pośród dyrektorów zostali do-
cenieni: Anna Wysocka – dy-
rektor Gminazjum w Popowie 
(nagroda 4 tys. zł), Grażyna So-
bieszek – dyrektor Szkoły Pod-
stawowej w Popowie (nagro-

da 3 tys. zł), Bożena Słomska  
– dyrektor Szkoły Podstawowej 
w Zielkowicach (nagroda 3 tys. 
zł) oraz Jacek Stelmaszew-
ski – dyrektor Szkoły Podstawo-
wej w Dąbkowicach. W tej samej 
grupie nagrodzonych znaleźli się 
Marzanna Kujawiak – dyrektor 
Zespołu Szkół Stowarzyszenia  
na Rzecz Oświaty Gminy Ło-
wicz, jej zastępca Agnieszka 
Wawrzyniak oraz członek za-
rządu stowarzyszenia Agnieszka 
Felczyńska, które gmina nagro-
dziła talonami. 

Dyplomy oraz nagrody  
w wysokości po 3 tys. zł każda 
otrzymało czworo nauczyciele  
z Gimnazjum w Popowie: Ewa 
Barylska, Lucyna Kopalska, 
Renata Brzezińska-Panek 
i Bernard Wudkiewicz oraz 
Agnieszka Szymanik-Kosiorek  
– nauczyciel w Szkole Podstawo-
wej w Popowie, Agnieszka Ko-
senda – nauczyciel w Szkole Pod-
stawowej w Zielkowicach i Hanna 
Gajewska – nauczyciel w Szkole 
Podstawowej w Dąbkowicach. 

Z okazji święta nie zapomnia-
no też o pracownikach admini-
stracji, którym wręczono dyplo-
my i nagrody po 2 tys. zł każda.  
W tym gronie: Hanna Bura  
z Gimnazjum w Popowie, Danu-
ta Milczarek z Gimnazjum w Po-
powie, Katarzyna Zawiślak ze 
Szkoły Podstawowej w Popowie  
i Grzegorz Kania ze Szkoły Pod-
stawowej w Zielkowicach.  aa 

Listy gratulacyjne i symboliczne róże z�okazji�Dnia�Edukacji�Narodowej�
odebrali�z�rąk�wójta�Andrzeja�Barylskiego�także�nauczyciele.�

Dyrektorki szkół gminy Łowicz. To�rzadkość�ująć�wszystkie�panie�
na�jednym�zdjęciu,�ale�podczas�sesji�było�to�możliwe.�Od�lewej:�Anna�
Wysocka�–�dyrektor�Gminazjum�w�Popowie,�Grażyna�Sobieszek��
–�dyrektor�Szkoły�Podstawowej�w�Popowie,�Agnieszka�Wawrzyniak��
–zastępca�dyrektora�Zespołu�Szkół�Stowarzyszenia�na�Rzecz�Oświaty�
Gminy�Łowicz�oraz�dyrektor�tegoż�zespołu�–�Marzanna�Kujawiak.�

Stypendyści. Od�lewej:�Bartosz�Panek,�Dawid�Dutkiewicz,�Sylwia�Doroba,�Zbigniew�Kazimierski,�Marcin�Lisiecki�
i�Marta�Zabost.��
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REKLAMA

Bednary�|�Sukces�rodzinnego�browaru.�W�pokonanym�polu�Kampania�Piwowarska

„Łowickie” jest GOOD BEER
dokończenie ze
str. 3 NŁ, str. 1 Wieści,
str. 2 wydania 
dla Żychlina i okolic

Piwowarzy
Łopusiński wie co mówi. Sam 

przez kilka lat pracował w du-
żej korporacji, był doradcą fi-
nansowym. Korporacyjną prze-
szłość ma za sobą także Adrian 
Adamski, drugi piwowar, wcze-
śniej kolega Rafała z jednej klasy 
w „Chełmońskim” w Łowiczu,  
a rodzinnie brat cioteczny Karo-
liny, żony Rafała. Obaj przeszli  
w „korpo” swoje, chcieli wziąć się 
za coś, co będą w stanie robić sa-
modzielnie, na własny rachunek. 
Karolina jest tą trzecią w firmie: 
trzyma w ręku sprzedaż, marke-
ting, wszystkie sprawy biurowe, 
kontakt z Izbą Celną, nadzorują-
cą produkcję itp. Czwartym, po-
magającym, jest ojciec Rafała, 
Marek – to jego najczęściej widzą 
klienci istniejącego przy browarze 
pubu, to on serwuje im piwo. Mło-
dzi Łopusińscy mieszkają po są-
siedzku, przy browarze, na dział-
ce rodziców Karoliny, na których 
pomoc też zawsze mogą liczyć. – 
Jak widać, jesteśmy firmą rodzin-
ną – uśmiecha się Rafał. 

Cudze chwalicie, swego 
nie znacie?
Przesadą byłoby powiedzieć, 

że to przysłowie sprawdza się  

w odniesieniu do piw z browaru 
w Bednarach. Pub ma w okolicy 
swoich stałych bywalców, cenią-
cych ich smak, możliwość wy-
boru oraz – szczególnie latem – 

świetną atmosferę na leżakach 
ustawionych na trawie, na ob-
szernym zielonym terenie przy 
browarze. Ludzie przyjeżdżają, 
by tu się spotkać, wypić piwo, 

porozmawiać, niektórzy także,  
a czasami jedynie po to, by za-
kupić kilka lub kilkanaście bute-
lek, najczęściej różnych smaków. 
Mimo to, zapytany o to, skąd wy-

wodzą się klienci browaru, Rafał 
Łopusiński z nutą lekkiego roz-
czarowania w głosie przyzna-
je, że większość piw z Browa-
ru Bednary trafia do Warszawy, 

Łodzi i Poznania. Oferują je tam 
przede wszystkim tzw. multitapy 
– duże piwiarnie serwujące wiele 
gatunków piw, z co najmniej 10 
nalewaków. Gdy browar ruszał, 
w Warszawie były trzy multitapy, 
teraz jest ponad 30. 

W Łowiczu smakoszy jest 
mniej, punktów sprzedaży ofe-
rujących te piwa też nie ma wie-
le: dwa sklepy z alkoholami, 
kawiarnie Cafe Bordo i Powro-
ty, stacja Shella przy wyjeździe  
w stronę Łodzi – to wszystko. 
Właściciel jest jednak przekonany, 
że z biegiem czasu krąg i odbior-
ców i miejsc, w których „Łowic-
kie” oraz inne piwa z Bednar będą 
oferowane, się powiększy. – Lu-
dzie szukają czegoś oryginalnego, 
a restauratorzy widzą, że bez tego 
sprzedaż nie idzie – mówi. 

Wiele wskazuje, że ma rację: 
przybywa takich, którzy mając za-
płacić w restauracji 10 złotych za 
piwo, chcą dostać coś ciekawego, 
bo zwykły lager z wielkich browa-
rów mogą sobie kupić w markecie 
nawet i za dwa złote. „Łowickie-
go” zaś w Biedronce nie kupią.

I dlatego właściciele Browaru 
Bednary już rozbudowują zakład. 
Budynek już został powiększo-
ny, kwestią czasu jest kiedy trafią 
doń dodatkowe zbiorniki fermen-
tacyjne.

  Wojciech Waligórski

Jurorzy�podczas�oceniania�piw�w�trakcie�konkursu

Większość�piw��
z�Browaru�Bednary�
trafia�do�Warszawy,�
Łodzi�i�Poznania.
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Niebezpiecznie słaba 
widoczność  
na skrzyżowaniu
Skrzyżowanie ulicy Al. Sienkie-

wicza z ulicą Browarną jest bardzo 
niebezpieczne dla pieszych przecho-
dzących na pasach na drugą stro-
nę ulicy i udających się na Osiedle 
Starzyńskiego. Prawy pas ulicy Al. 
Sienkiewicza od ronda praktycznie 
jest zastawiony parkującymi samo-
chodami, aż pod sklep hydrauliczny 
mieszczący się na rogu ul. Browar-
na – Sienkiewicza, a ruch odbywa 
się lewym pasem ulicy. Z kolei po-
jazd wyjeżdżający z ul. Browar-
nej, by włączyć się do ruchu w ulicę 
Sienkiewicza, zmuszony jest wy-
jechać i zatrzymać się na osi lub 
częściowo na drugim pasie jezd-
ni, by sprawdzić czy nie nadjeżdża 
pojazd (lusterko umieszczone na-
przeciw nie przekonuje). Pojazdy 
parkujące na prawym pasie zasła-
niają widoczność lewego pasa jezdni.  
W tym czasie kierujący pojazdem 
jadący lewą stroną ul. Sienkiewi-
cza, widząc stojący na skrzyżo-
waniu samochód, jest przekonany  
o gotowości oczekującego o swoim 

pierwszeństwie przejazdu, ale nie 
widzi pieszego zasłoniętego przez 
ten samochód, który jest już na pa-
sach na wysokości stojącego samo-
chodu (pieszy pewnie przechodzi 
po pasach, myśląc prawidłowo, że 
stojący samochód na skrzyżowaniu 
jemu udziela pierwszeństwa przej-
ścia).

O wypadek nietrudno i dlatego 
należy pilnie zmodernizować ten 
węzeł poprzez oddalenie od skrzy-
żowania przejścia dla pieszych lub 
wprowadzenie zakazu zatrzymy-
wania się i postoju na prawym pa-
sie jezdni o 150 m od skrzyżowania.

Dodam, że piszący ten list spo-
tkał się z wyżej opisaną sytuacją 
i tylko dzięki dobremu refleksowi 
i hamulcom nie doprowadził do 
najechania na prawidłowo prze-
chodzącą po pasach kobietę.

Ryszard Rutkowski

Naczelnik Spraw Komunalnych 
Paweł Gawroński w rozmowie  
z nami powiedział, że z jednej stro-
ny rozumie wątpliwości czytelnika 
NŁ związane z bezpieczeństwem 
na tym skrzyżowaniu, z drugiej 
jednak zaznaczył, że z inicjatywy 
miasta wprowadzono tam rozwią-
zania, które mają na celu jego po-
prawę. Jadąc od Końskiego Targu, 

przed skrzyżowaniem z ul. Bro-
warną, po prawej stronie, ozna-
kowanie poziome wyznacza strefę, 
gdzie obowiązuje zakaz parkowa-
nia. Strefa ta ma długość blisko 10 
m. Gawroński przekonuje nas, że 
wolna przestrzeń jest wystarcza-

jąca, aby kierowca jadący Alejami 
miał dobrą widoczność na skrzy-
żowanie i przejście dla pieszych. 

Zaznacza, że każdy kierowca 
zobowiązany jest prawem do za-
chowania szczególnej ostrożności 
na drogach i ograniczonego za-

ufania wobec ich użytkowników, 
zwłaszcza w sąsiedztwie przejścia 
dla pieszych, które w Alejach Sien-
kiewicza jest oznakowane. 

Problemem strefy wyłączonej z 
parkowania jest jednak nieprze-
strzeganie zakazu przez kierow-

ców, którzy mimo zakazu na niej 
parkują. Wykluczył możliwość wy-
łączenia z parkowania strefy 150 
m, jego zdaniem jest to zbyt rady-
kalne i niepotrzebne posunięcie, 
ocenia, że spotka się ono z dużym 
sprzeciwem kierowców, którzy od-
czuwają brak miejsc do parkowa-
nia w centrum Łowicza. W jego 
ocenie skrzyżowanie nie należy do 
niebezpiecznych, świadczą o tym 
chociażby statystyki zdarzeń dro-
gowych.

Gawroński zaznaczył, że kilka 
lat temu miasto zadbało na skrzy-
żowaniu ul. Browarnej z Alejami 
Sienkiewicza o lepszą widoczno-
ści dla kierowcy włączającego się 
do ruchu z ul. Browarnej – na te-
renie zielonym parku Sienkiewi-
cza ustawiono lustro, które poka-
zuje pojazdy nadjeżdżające z lewej 
strony. Dodatkowo jest przekona-
ny, że jest możliwe szybsze włącze-
nie się do ruchu z ul. Browarnej, 
kierowca może bowiem wjechać 
w Aleje Sienkiewicza trzymając 
się prawej strony i obserwując sy-
tuację za sobą, ostrożnie włączyć 
się do ruchu, tym bardziej, że ruch 
Alejami Sienkiewicza w kierunku 
ul. Sikorskiego odbywa się po lewej 
stronie ulicy, ze względu na parku-
jące po prawej samochody.  tb

REKLAMA

Łowicz�|�Zarządy�osiedli�zdały�relację�ze�swojej�działalności

Ludzie nas nie znają
Na Komisji Spraw Społecznych Rady Miejskiej,  
17 października, z radnymi spotkali się przedstawiciele 
zarządów osiedli działających na terenie miasta. Zdawali 
oni krótkie sprawozdanie ze swojej działalności, ale też 
dzielili się problemami, z jakimi się spotykają. Okazuje się, 
że jednym z częstszych jest niewiedza mieszkańców, że taki 
twór jak zarząd osiedla w ogóle działa.

Z przedstawionych sprawoz-
dań można było się dowiedzieć, 
że wszystkie zarządy osiedli spo-
tykają się raz w tygodniu, spotka-
nia te są otwarte dla mieszkań-
ców, często bierze w nich udział 
dzielnicowy z danego terenu z ło-
wickiej komendy. Ich działalność 

koncentruje się w dużej mierze 
na organizowaniu życia na terenie 
dzielnicy, są to głównie imprezy 
środowiskowe dla dzieci i senio-
rów. Ale nie tylko, czasami zarzą-
du podejmują różne akcje, jak na 
przykład zbieranie pieniędzy na 
rzecz ciężko chorego mieszkańca 
osiedla – tak było w tym roku na 
os. Bratkowice. Czy jak sprzątanie 
rejonu osiedla wspólnie z dziećmi, 
które je zamieszkują – tak było  
w przypadku Zarządu Osiedla 
Nowe Miasto.

Niestety, często mieszkańcy nie 
wiedzą, że na terenie ich dziel-
nicy działa Zarząd Osiedla i, że 
mogą zwrócić się poprzez niego 
do władz miasta o zajęcie się jakąś 
sprawą, np. związaną z bezpie-
czeństwem czy inwestycjami. Za-
uważyła to m.in. Magdalena Kło-
sińska, przewodnicząca Zarządu 
Osiedla Przedmieście. 

Czasami nazwa myli
Zwróciła ona też uwagę, że na-

zwa „Przedmieście” jest proble-
matyczna, sugeruje, że dotyczy tyl-
ko okolic Dworca Przedmieście,  
a zarząd swoim zasięgiem obej-
muje np. także domy jednorodzin-
ne przy ul. Katarzynów i ul. Łysz-
kowickiej. Efekt jest taki, że duża 
część mieszkańców tego rejonu 
nie bierze udziału w imprezach 
organizowanych przez zarząd. 

Kłosińska pytała więc o możli-
wość zmiany nazwy. Ale, jak po-
wiedział burmistrz, to nie takie 
proste: należałoby zmienić uchwa-
łę Rady Miejskiej dotyczącą dzia-
łalności zarządów osiedli, ale pro-
blemem poważniejszym jest to, że 
nazwy, jakie one noszą, nawiązują 
do nazw obwodów geodezyjnych 
i tak powinno pozostać. W przy-
padku innych zarządów nazwa nie 
jest aż tak myląca.

Miasto da trochę więcej
Były radny, obecnie przewod-

niczący Zarządu Osiedla Dąbrow-
skiego Ryszard Szmajdziński, 
podsumowując swoje wystąpienie 
zwrócił się do burmistrza o zwięk-
szenie rocznego budżetu dla Za-
rządów, obecnie jest to 6 tys. zł. 
Proponował 10 tys. zł, mówiąc, że 
dla całego budżetu miasta 100 tys. 
zł, które by to w sumie pochłonę-
ło, to nie są duże pieniądze. 

Burmistrz Krzysztof Kaliński 
odmówił, ale zapewnił, że w pro-
jekcie budżetu miasta na 2017 rok 
zaproponuje zwiększenie budżetu 
z 6 na 7 tys. zł i zadeklarował sys-
tematyczne podnoszenie tej kwoty 
do poziomu 10 tys. zł. 

Z drugiej jednak strony, okaza-
ło się, że dobrze zorganizowani  
i operatywni członkowie zarzą-
dów są w stanie pozyskać pienią-
dze z zewnątrz na swoją działal-
ność, np. w przypadku Zarządu 
Osiedla Przedmieście było to się-
gnięcie po pieniądze z puli gran-
tów ŁOK czy od sponsorów. 
Dzięki temu w październiku w ka-
sie zarządu z 6 tys. zł było nadal 4 
tys. zł. Michał Zalewski z Zarządu 
Osiedla Zatorze chwalił się, że po-
zyskał on w tym roku dodatkowe 
7 tys. zł, w jego budżecie zosta-
ło jeszcze 1,5 tys. zł, które zosta-
ną jeszcze wykorzystane do koń-
ca roku na organizację wigilii dla 
samotnych mieszkańców osiedla. 

To jest praca społeczna
Radna i przewodnicząca Za-

rządu Osiedla Stare Miasto Zo-
fia Kroc powiedziała natomiast, 
że często spotyka się ze zdania-
mi wypowiadanymi przez miesz-
kańców osiedla, że za swoją pracę 
w zarządzie otrzymuje wynagro-
dzenie, podczas gdy praca ta jest 
wykonywana przez nią, jak i cały 
zarząd, społecznie, bez jakichkol-
wiek gratyfikacji. Podobnie jest  
w przypadku pozostałych zarzą-
dów. Burmistrz zapowiedział, że 
na każdym spotkaniu, które wła-
śnie się rozpoczęły z mieszkań-
cami, będzie ten fakt podkreślał, 
aby dotarł on do szerszego grona 
mieszkańców.  tb

LISTY  
DO REDAKCJI

Z radnymi spotkali się prezesi Zarządów Osiedli,�na�zdjęciu�od�lewej:�Zofia�Kroc�–�ZO�Stare�Miasto,��
Ryszard�Szmajdziński�–�ZO�Dąbrowskiego,�Marian�Dębski�i�Magdalena�Kłosińska�–�ZO�Przedmieście,��
Tadeusz�Żaczek�–�ZO�Bratkowice�oraz�radny�Grzegorz�Durka.
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Skrzyżowanie ul. Browarnej z Alejami Sienkiewicza wymaga�od�kierowców�szczególnej�uwagi.
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REKLAMA

Łowicz |�Pracownicy�ZUK�usunęli�awarię�na�Browarnej�

Pękła żeliwna rura pod asfaltem 
W związku z usuwaniem awa-

rii wodociągowej w ulicy Bro-
warnej w Łowiczu, część tej ulicy 
była przez dwa dni: 24 i 25 paź-
dziernika całkowicie wyłączona  
z ruchu. Utrudnienia trwały od go-
dziny 7.30 w poniedziałek do po-
łudnia w środę. Przerwa w dosta-
wie wody nie była jednak aż tak 
długa – popłynęła ona w kranach 
w poniedziałek ok. godz. 15.00. 
Wody pozbawionych było kilka-
naście okolicznych posesji, w po-
bliskim Gimnazjum Nr 1 w Al. 
Sienkiewicza woda była. W ponie-
działek ekipa Zakładu Usług Ko-
munalnych nie zdążyła wymienić 
mokrej ziemi z wykopu na piasek  
i odpowiednio go zagęścić. 

– Zanim całkiem zakręciliśmy 
dopływ wody, poinformowaliśmy 
okolicznych mieszkańców, żeby 
sobie „złapali” trochę wody na 
pilne potrzeby – powiedział nam 
Zbigniew Bochenek, kierownik 
oddziału wodociągów i kanali-
zacji ZUK, którego pracownicy 
przed godziną 8.00 przystąpili do 
usuwania awarii. 

Zamknięty dla samochodów 
był odcinek ulicy Browarnej. od 
skrzyżowania z ulicą Zduńską do 
skrzyżowania z ulicą Konopackie-

go. Z tej drugiej ulicy można było 
wyjechać na jednokierunkową 
Browarną bez przeszkód. 

Żeby dostać się do uszkodzo-
nej rury, wodociągowcy musieli 
wykonać wykop w ulicy, najpierw 
trzeba było jednak wyciąć kawa-
łek asfaltu. – Jeszcze nie wiemy 
dokładnie co się się stało, dopie-
ro dostajemy się do rury, ale nie 
wygląda to poważnie. Dlatego też 
trudno oszacować jak długo będą 
trwały roboty – mówiono nam  
w poniedziałek rano, na miejscu. 

Główny wodociąg  
nie był uszkodzony 
Niedługo później okazało się, 

że doszło do pęknięcia żeliwnej 
rury o średnicy 100 mm. – Mie-
liśmy już kiedyś awarię na tym 
odcinku wodociągu, rury w tym 
miejscu są już stare i od począt-
ku chyba nie były najlepszej ja-
kości. Zastosowaliśmy opaskę  
i zasypaliśmy wykop – powiedział 
nam kierownik Bochenek. Obok 
tego wodociągu przebiega jeszcze 
jeden – o większym znaczeniu  

i pięciokrotnie większej średni-
cy (500 mm). Jest to tzw. wodo-
ciąg tranzytowy. zasilający m.in. 
bloki na osiedlu Starzyńskiego. 
– Na szczęście nie była to awaria 
tego większego wodociągu, byłby  
z tym poważniejszy kłopot – po-
wiedział nam Bochenek. Wodo-
ciąg tranzytowy jest, według nie-
go, w lepszym stanie od tego, 
który uległ awarii. 

Problem okazał się jednak po-
ważniejszy niż wodociągowcy 
pierwotnie szacowali. Pęknięcie 
rury nastąpiło bowiem w innym 
miejscu niż to, w którym woda 
wypływała na ulicę i należało 
przedłużać wykop, szukać pęknię-
cia. Awaria została usunięta około 
godziny 15.00. 

Nocny wybryk 
wandali 
Prace zostały jednak wtedy 

przerwane, ponieważ przed zasy-
paniem wykopu piachem trzeba 
było go przynajmniej częściowo 
odwodnić. Zamontowane zostały 
igłofiltry i pompa. 

– Wykop został na noc zabez-
pieczony siatką, którą w nocy nam 
jakiś wandal uszkodził i poprzew-
racał do wykopu – powiedział 
nam kierownik oddziału wodocią-
gów i kanalizacji ZUK Zbigniew 
Bochenek. Zakład złożył zawia-
domienie o uszkodzeniu mienia 
na policję.  mak

Łowicz |�Budżet�obywatelski�pod�lupą�Komisji�Rewizyjnej

Katalog inwestycji z kalkulatorem 
oraz uszczelnienie głosowania
9 z 10 zaplanowanych na ten rok inwestycji na terenie 
Łowicza, które wybrali mieszkańcy w ramach 
budżetu partycypacyjnego, wyodrębnionego z budżetu 
miejskiego, zostanie zrealizowanych do końca grudnia.

Tak wynika z protokołu Miej-
skiej Komisji Rewizyjnej, która 
przeprowadziła 20 października 
kontrolę problemową tych inwe-
stycji, badając także wykonaną  
z „głównego” budżetu budowę ul. 
Miodowej na Górkach. Na reali-
zację nie ma szans ul. Chabrowa 
– także na Górkach, na której mia-
ła zostać wykonana nawierzchnia, 
chodnik oraz infrastruktura. 

Wyniki kontroli zostały przed-
stawione na poniedziałkowym (24 
października) posiedzeniu Komi-
sji Rewizyjnej. 

Protokół, o którym mowa, ma 
9 stron. Zespół kontrolny opisał 
procedurę wyboru inwestycji, tryb 
głosowania oraz pieniądze, jakie 
łącznie miasto planowało wydać 
na realizację owych 10 inwesty-
cji: miało to być łącznie 1 mln zł 
(10 osiedli po 100 tys. zł na każ-
de). W dalszej części opisana jest 
już każda z inwestycji: co zostało 
zrobione, a co nie i jakim kosztem. 
Część końcowa protokołu zawiera 
wnioski i zalecenia.

Co wybrali mieszkańcy
Przypomnijmy te inwestycje. 
 Os. Starzyńskiego – budowa 

przejścia dla pieszych na ul. Sta-
rzyńskiego na wysokości bloków 
6 i 7 oraz budowa chodnika – wy-
datkowano 7.380 zł, czyli 7,39%, 
na dokumentację projektową. Zle-
cenie na prace otrzymał ZUK,  
a czas realizacji określono do 20 
grudnia. 

 Os. Dąbrowskiego – budowa 
chodnika na ul. Wojska Polskiego 
– wykonano w 8,11%, wydając 

8.110 zł na dokumentację. Ogło-
szony jest przetarg na realizację 
zadania, w którym określono ter-
min do końca roku. 

 Stare Miasto – przebudowa 
chodników na ul. Magazynowej, 
Basztowej i Turystycznej – wyko-
nane przez ZUK, koszt wyniósł 
100 tys. zł.

 Os. Bratkowice – moderni-
zacja boiska przy Zespole Szkół. 
Inwestycja jest wykonana, koszto-
wała 161.997 zł. 

 Zatorze – wykonanie pla-
cu zabaw, które jest zrealizowane. 
Poniesione wydatki to 85.489 zł. 

 Przedmieście – moderniza-
cja ścieżki zdrowia w lesie miej-
skim – wykonane przez ZUK 
kosztem 98.920 zł. 

 Korabka – nowy chodnik  
na ul. Legionów, już położony 
przez ZUK. Kosztował 100 tys. zł. 

 Górki – budowa chodnika 
oraz nawierzchni na ul. Chabro-
wej – wydano 3.450 zł na pomia-
ry geodezyjne i opracowano mapę 
do celów projektowych. Ze wzglę-
du na to, że miejski grunt jest zbyt 
wąski, aby wykonać drogę, podję-
to działania, aby uregulować stan 
własnościowy – poszerzyć pas 
drogowy. Plan zagospodarowania 
dla tego osiedla przewiduje na nim 
10-metrową szerokość pasa. Tym-
czasem miasto dysponuje obecnie 
na Chabrowej pasem, który w naj-
węższym miejscu ma 3,5 m. 

 Nowe Miasto – zagospoda-
rowanie zielenią Nowego Rynku, 
Przyrynku i Kurkowej. Zrealizo-
wano w 78,3%, wydając na za-
kup wież kwiatowych, wykonanie 

rabat na Przyrynku oraz posadze-
nie tam 7 drzew kwotę 78.302 zł. 
Dodatkowo na Nowym Rynku zo-
stanie posadzonych jeszcze 5 lip 
drobnolistnych. 

 Osiedle Kostka – budowa 
chodnika przy ul. Jana Pawła II na 
odcinku od Cebrowskiego do Ra-
dzieckiej. Inwestycja została zre-
alizowana przez ZUK kosztem 
100 tys. zł. 

Jakie wnioski?
Zespół radnych kontrolujący 

budżet obywatelski zwrócił uwagę 
na duże dysproporcje wydatków, 
jakie powstają w wyniku realiza-
cji poszczególnych zdań. Na Brat-
kowicach wydano ok. 162 tys. zł,  
a na Zatorzu – ok. 85 tys. zł.  
W obu przypadkach były to ceny 
uzyskane w przetargu, przy czym 
brakujące pieniądze na Bratkowi-
ce miasto uzupełniło z rezerwy 
budżetowej. W ocenie radnych 
dobrą praktyką byłoby „uzupeł-
nienie” do 100 tys. zł wydatków 

na Zatorze, gdzie nie wydano ca-
łej puli. 

Kontrolujący mieli problem  
z oceną wykonania zadania zgło-
szonego przez mieszkańców 
dzielnicy Nowe Miasto. We wnio-
skach wspomnieli o tym, że ci 
wyrazili niezadowolenie z fontann 
kwiatowych na Nowym Rynku, 
bo oczekiwali posadzenia drzew. 
Zapowiedź, że jeszcze w tym roku 
drzewostan na trójkątnym rynku 
wzbogaci się o 5 lip, radni ocenili 
jako wyjście naprzeciw oczekiwa-
niom mieszkańców. 

Jako dwa istotne rozwiąza-
nia, jakie należałoby wprowadzić  
w kolejnych budżetach patry-
cypacyjnych, wskazano opra-
cowanie katalogu przykłado-
wych inwestycji kwalifikowanych  
z kalkulacjami. W ocenie rad-
nych taki katalog pozwoliłby 
mieszkańcom uzmysłowić, co 
jest realne do wykonania za 100 
tys. zł i wyeliminowałby propo-
zycje niemożliwe do realizacji.

Druga sprawa to uszczelnienie 
systemu głosowania elektronicz-
nego, w celu wyeliminowania 
głosowania wielokrotnego przez 
jedną osób, z różnych adresów 
mailowych. Jako przykład zmian 
podano wprowadzenie weryfi-
kacji osoby głosującej poprzez 
przesyłanie kodu sms z kodem. 

Ścieżka do placu zabaw
Po przedstawieniu wyników 

kontroli radny Krzysztof Wiete-
ska zwrócił uwagę na brak dojaz-
du i dojścia do placu zabaw przy 
ul. Arkadyjskiej na Zatorzu. Mó-
wił, że na to osiedle nie wykorzy-
stano ok. 14 tys. zł, więc można 
byłoby utwardzić 30-metrowy 
odcinek ścieżki. 

Burmistrz Krzysztof Kaliń-
ski nie powiedział kategorycznie 
„nie”, ale zwrócił uwagę, że jak 
na danym osiedlu wydane jest 
ponad 100 tys. zł, to mieszkań-
cy nie są skłonni „oddać” różnicy 
ponad 100 tys. zł z kolejnego bu-
dżetu, ale gdy nie wydano całej 
puli, to upominają się, żeby wy-
korzystać całą kwotę. – To chwa-
ła nasza, że mniej wydaliśmy. Ja 
zawsze mówię, że dołożymy do 
tych 100 tys. zł, jak zabraknie, ale 
trzeba w tym zachować rozsądek. 

Trzeba – i można  
– liczyć na uczciwość
W sprawie możliwości we-

ryfikacji głosujących przez sms 
wysyłane na telefon, burmistrz 
poprosił o odpowiedź Artura Mi-
chalaka – naczelnika Wydzia-
łu Strategii, Rozwoju, Obsłu-
gi Przedsiębiorców i Zamówień 
Publicznych. Powiedział on, że 
byłoby to technicznie możliwe, 
ale dopiero w 2017 roku. W tym 
roku urząd nie zdąży tego przy-
gotować. 

Krzysztof Kaliński podkreślił 
jednak, że zgłaszanie wniosków 
do budżetu i głosowanie nad nimi 
nie wyglądają źle. – Wygrywają 
inwestycje rozsądne, nie dzieje się 
w tym głosowaniu nic niepokoją-
cego – mówił burmistrz, podając 
liczne przykłady zgłoszonych do 
wykonania chodników, placów 
zabaw, modernizacji boiska przy 
„Siódemce”. Jedyny przypadek 
wyniku głosowania, jaki został 
przed 2 laty anulowany, dotyczył 
niewielkiego gruntowego odcinka 
ul. Blich, który miał doczekać się 
utwardzenia. Pomimo że zaintere-
sowani inwestycją byli mieszkań-
cy kilku domów, to na głosowanie 
wpłynęło kilkaset maili z całego 
świata. 

– Najbardziej wiarygodny był-
by numer PESEL podawany 
przez głosujących – dodał radny 
Mariusz Siewiera. Burmistrz wy-
jaśnił mu jednak, że w przypadku 
tego rodzaju głosowania, które nie 
ma charakteru zarządzonych wy-
borów, nie można sprawdzać ani 
numeru PESEL, ani nawet adre-
su zamieszkania z dowodu osobi-
stego – w przypadku głosowania 
na papierze. W tej sytuacji trze-
ba prosić mieszkańców o uczci-
we podejście i liczyć na to, że tak 
będą postępować. 

Ścieżka zła czy dobra?
Sporną w ocenie inwesty-

cją okazała się też ścieżka w le-
sie miejskim, na której ZUK ma 
robić poprawki – o niedorób-
kach przy tej inwestycji pisali-
śmy na łamach NŁ we wrześniu. 
Naczelnik Wydziału Inwestycji  
i Remontów Grzegorz Pełka oce-
nił, że przy tej sprawie zrobiło się 
głośno, ale on nie uważa, że ścież-
ka zrobiona została źle. To leśna 
ścieżka i nie może na niej nie być 
nierówności czy piachu. Korzysta 
z niej wiele osób i one też przyczy-
niają się do jej stanu.

– Słabo została zrobiona, gdy-
by była dobrze zrobiona, to nie 
wymagałoby już teraz poprawek  
– wyraził swoje zdanie Mariusz 
Siewiera. – Ale to jest 8 km ście-
żek w lesie – ripostował Pełka, 
podkreślając, że z urządzeń moż-
na korzystać bezpiecznie.  mwk

Roboty na ul. Browarnej�prowadzili�pracownicy�ZUK�w�Łowiczu.
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Raport
Edukacja |�Porównujemy�wyniki�matur�w�szkołach�na�naszym�terenie�

Pijarska i I LO przodują
Po ogłoszeniu wyników sierpniowych maturalnych egzaminów poprawkowych i udostępnieniu przez komisje egzaminacyjne  
pełnych danych, pokusiliśmy się o przygotowanie zestawienia wyników matur w szkołach na naszym terenie. Prezentujemy je, 
zachęcamy do zapoznania się z wykresami oraz odpowiedziami na pytania, które zadaliśmy dyrektorom szkół. 

Pisemne egzaminy matu-
ralne odbywały się od 4 do 24 
maja, natomiast egzaminy ustne  
od 4 maja do 27 maja. Osoby, 
które z przyczyn losowych nie 
mogły przystąpić do ustnych lub 
pisemnych egzaminów matural-
nych w maju, zdawały egzamin 
w terminie dodatkowym od 1 do 
17 czerwca, natomiast tym, któ-
re nie zdały jednego egzaminu, 
 a przystąpiły do wszystkich eg-
zaminów obowiązkowych, został 
wyznaczony termin sesji popraw-
kowej: egzaminów pisemnych  
23 sierpnia, a egzaminów ustnych 
–  od 24 do 26 sierpnia. 

Absolwenci liceów ogólno-
kształcących oraz techników, któ-
rzy ukończyli szkołę w tym roku, 
obowiązkowo przystępowali do 
egzaminu maturalnego: w czę-
ści ustnej z języka polskiego oraz 
wybranego języka obcego nowo-
żytnego, zaś w części pisemnej 
z języka polskiego, matematyki, 
wybranego języka obcego nowo-
żytnego oraz wybranego przed-
miotu dodatkowego na poziomie 
rozszerzonym a w przypadku ję-
zyków obcych nowożytnych – 
na poziomie rozszerzonym albo 
dwujęzycznym. 

Od 2015 roku (najpierw liceali-
ści, a od tego roku również ucznio-
wie techników) podeszli do egza-
minu ustnego z języka polskiego 
w nowej formule. Dotychczaso-
wą prezentację zastąpiła wypo-
wiedź ustna na określony temat. 
Zdający losował zadanie egzami-
nacyjne zawierające tekst kultury 
(literacki lub ikoniczny, lub popu-
larnonaukowy z zakresu wiedzy  
o języku) oraz odnoszące się  
do niego polecenie. 

Zdawalność
Spośród absolwentów z 2016 

roku, którzy w maju przystą-
pili do wszystkich egzaminów 
obowiązkowych, w skali woje-
wództwa łódzkiego, świadectwo  

dojrzałości uzyskało 80% zdają-
cych, w skali kraju 79,5%. Zda-
walność egzaminu była różna  
w różnych typach szkół. Odsetek 
zdających, którzy otrzymali świa-
dectwo w liceach ogólnokształ-
cących i w technikach wyno-
sił odpowiednio, w całym kraju,  
85 i 68%. Spośród maturzystów 
około 15% nie zdało jednego 
z pięciu obowiązkowych egza-
minów. Te osoby miały prawo  
do zdawania tego egzaminu w se-
sji poprawkowej w sierpniu tego 
roku. 

W Łowiczu 100% zdawalno-
ścią matur z wszystkich zdawa-
nych przez uczniów przedmiotów 
(pisemnych i ustnych) i w pierw-
szym terminie – bez uwzględnie-
nia poprawek – może pochwalić 
się w tym roku I Liceum Ogólno-
kształcące im. Józefa Chełmoń-

skiego. Pijarskie LO osiągnęło 
zdawalność przed poprawkami 
na poziomie 98% – egzamin ust-
ny z języka polskiego oblał jeden 
uczeń. Zdał go jako poprawkę, 
więc zdawalność z uwzględnie-
niem matury z poprawkami wy-
niosła w tej szkole też 100%. Za-
chęcamy do zapoznania się  
z danymi na wykresach. 

Średnie wyniki 
egzaminów pisemnych 
z poszczególnych 
przedmiotów 
Statystycznie absolwenci  

z całego województwa łódzkie-
go maturę pisemną z matematyki  
na poziomie podstawowym napi-
sali na 57%, a na poziomie roz-
szerzonym 32%. W liceach le-
piej, bo na 62%, a w technikach 
średnia wyniosła 46%. W powie-

cie łowickim średnia z matema-
tyki na poziomie podstawowym 
wyniosła 58,6%, a na poziomie 
rozszerzonym 37,8%. Najlepsi 
matematycy są z Pijarskiej. Śred-
nia szkoły z matematyki na po-
ziomie podstawowym wyniosła 
85,02%, w I LO na tym samym 
poziomie wyniosła 78,88%. 

Język polski na obydwóch 
poziomach w skali wojewódz-
twa wypadł tak samo – 58%.  
W skali powiatu łowickiego naj-
lepiej maturę z języka polskiego 
na poziomie podstawowym na-
pisali uczniowie I LO uzysku-
jąc średnią 70,68%. Maturzyści 
z LO Pijarskiego uzyskali z ję-
zyka polskiego średnią 66,68%. 
Średnia powiatowa wyniosła zaś 
60,4% na poziomie podstawo-
wym i 57,4% na poziomie roz-
szerzonym. 

Język angielski na pozio-
mie podstawowym w skali wo-
jewództwa maturzyści napisa-
li średnio na 72%. Maturzyści  
z powiatu łowickiego średnio na 
69,7%. Najlepszą średnią uzyska-
li maturzyści z LO Pijarskiego – 
86,92%, niewiele niższą średnią – 
uczniowie I LO – 85,64%. 

A oto dokładne omówienie wy-
ników wszystkich naszych szkół. 

Pijarskie LO w Łowiczu 
W Pijarskim Liceum Ogólno-

kształcącym im. Królowej Pokoju 
do matury podeszło 49 uczniów, 
czyli wszyscy uprawnieni. Do po-
prawkowej matury przystąpił je-
den uczeń i ją zdał. Zdawalność 
wynosi więc 100%.

Z języka polskiego na poziomie 
podstawowym uczniowie uzyska-
li średni wynik 66,68%. Najlep-
si byli: Michalina Wróbel – 96%, 
Weronika Markus – 90%, Damian 
Pazik – 84%, Karolina Stasiak – 
84%, Małgorzata Różycka – 81% 
i Justyna Jabłońska – 80%. Na 
poziomie rozszerzonym średnia 
szkoły wyniosła 72,88%. Najlepsi 
byli: Karolina Stasiak – 95%, Ka-
tarzyna Wróbel – 95%, Katarzyna 
Tuka – 90%, Bartomiej Śmiałek – 
88%, Justyna Jabłońska – 85% i 
Julia Kędziora – 75%.

Z matematyki na poziomie 
podstawowym średnia szkoły wy-
niosła 85,02%. Najlepsi byli: Piotr 
Burzykowski, Kamil Ciechom-
ski, Marcin Krawczyk, Aleksan-
dra Maciejewska, Arkadiusz Ma-
siak, Katarzyna Płacheta i Miłosz 
Wójcik – wszyscy 100%, Woj-
ciech Białas, Mateusz Brzozow-
ski, Szymon Fijałkowski, Natalia 
Graczyk, Justyna Kapusta, Edyta 
Muras, Weronika Nowik, Domi-

nik Tybura i Marta Zrazek – po 
98%, Piotr Janicki – 96%, Wero-
nika Markus i Małgorzata Różyc-
ka – po 94%, Rafał Gładki, Ka-
rolina Pisarek, Karolina Stasiak  
i Tomasz Wasilewski – po 92%, 
Julia Kędziora i Barłomiej Śmia-
łek – po 90%.

Na poziomie rozszerzonym 
uczniowie tej szkoły osiągnę-
li średnio 60,69%. Najlepsi byli: 
Szymon Fijałkowski – 96%, Woj-
ciech Białas i Katarzyna Płache-
ta – po 94%, Dominik Tybura – 
86%, Piotr Burzykowski i Marta 
Zrazek – 84%, Natalia Graczyk – 
80% i Kamil Ciechomski – 78%.

48 uczniów wybrało język an-
gielski. Na poziomie podstawo-
wym osiągnęli 86,92%. Najlepsi 
okazali się: Szymon Fijałkowski, 
Jakub Grzybek, Piotr Janicki, Ka-

Zdecydowana�grupa�
uczniów�wie�po�co��
przyszła�do�naszego�
liceum.�Jest�to�
młodzież�zdolna�
i�ambitna,�ale�również�
w�przeważającej�liczbie�
pracowita.�Potwierdza�
to�wybór�średnio�aż�
trzech�przedmiotów�
dodatkowych��
na�maturze.

Dyrektor Pijarskiego LO 
Przemysław Jabłoński
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średnia woj. łódzkiego: 80%

Procent uczniów w danej szkole, którzy zdali maturę. Wynik po egzaminach poprawkowych
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średnia powiatu łowickiego: 60,4%

średnia woj. łódziego: 58%

Średni wynik danej szkoły z języka polskiego (egzamin pisemny) na poziomie podstawowym
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rolina Stasiak, Dominik Tybura  
i Miłosz Wójcik – po 100%,  
Natalia Graczyk, Katarzyna 
Tuka, Marta Wiśniewska – po 
98%, Wojciech Białas, Rafał 
Gładki, Jan Poński, Michalina 
Wróbel i Małgorzata Różycka – 
po 96%.

Na poziomie rozszerzonym 
30 uczniów uzyskało średni wy-
nik 70,87%. Najlepsi byli: Szy-
mon Fijałkowski – 94%, Natalia 
Graczyk, Jakub Grzybek, Piotr 
Janicki – 92% i Dominik Tybu-
ra – 90%.

Biologię zdawało 12 uczniów, 
którzy uzyskali średnio 51,94%. 
Najlepiej wypadli Dorota Skura – 
78% i Piotr Burzykowski – 75%.

Do chemii podeszło 14 
uczniów, zdobywając średnio 
37,38%. Najlepszy był Piotr Bu-
rzykowski z 85% punktów.

14 uczniów podeszło do fizyki, 
ich średnia to 55%. Najlepsi byli: 
Dominik Tybura – 83%, Szymon 
Fijałkowski – 80% i Wojciech 
Białas – 73%.

WOS zdawało 13 uczniów ze 
średnią 56,28%. Najlepsi byli: 
Justyna Jabłońska – 100%, Bar-
tłomiej Śmiałek – 77%, Katarzy-
na Tuka – 72% i Grzegorz Czaj-
ka – 72%.

Do historii podeszło 9 uczniów, 
uzyskując średnio 49,11%. Naj-
lepsza z nich była Justyna Jabłoń-
ska, zdobywając 80% punktów.

– Podsumowując tegorocz-
ne matury należy z satysfakcją 
podkreślić, że ponownie znaleź-
liśmy się w pierwszej setce li-
ceów w Polsce i ścisłej czołów-
ce w województwie (9. miejsce 
wg www.liceapolskie) – mówi 
dyrektor Przemysław Jabłoński. 
– Maturę zdali wszyscy ucznio-
wie. Wynik powyżej średniej kra-
jowej uzyskali z 8 przedmiotów,  
w tym z matematyki i WOS – od-
powiednio 2. i 3. w woj. łódzkim. 
Kluczem do tego sukcesu była 
systematyczna praca nauczycie-
li, którzy wiele czasu poświęcali 
na dodatkowe, często indywidu-
alne zajęcia zarówno z uczniami 
zdolnymi jak i potrzebującymi 
wsparcia.

Z drugiej strony należy pod-
kreślić, że zdecydowana grupa 
uczniów wie, po co przyszła do 
naszego liceum. Jest to młodzież 
zdolna i ambitna, ale również  
w przeważającej liczbie praco-
wita. Potwierdza to wybór śred-
nio aż trzech przedmiotów dodat-
kowych na maturze, co znacznie 
ułatwiło im  dostęp na wymarzo-
ne kierunki studiów. 

Szkoła to nie tylko nauka. Nasi 
uczniowie realizują własne pa-
sje, np. teatr, sport, media szkol-
ne, koła zainteresowań, wyciecz-
ki, współpraca z uczelniami,  
co wpływa również na przyjazną 
atmosferę w szkole, o której sami 
mówią. Łączna suma tych dzia-
łań jest źródłem sukcesu. 

I LO im. Józefa 
Chełmońskiego 
w Łowiczu 
Spośród 107 uczniów upraw-

nionych do zdawania matury,  
w pierwszym terminie przystąpili 
do niej i zdali ją wszyscy, co po-
zwala tej szkole cieszyć się 100% 
zdawalnością. 

Z języka polskiego na poziomie 
podstawowym uczniowie uzyska-
li średni wynik 70,68%, zaś naj-
lepiej napisali tę część egzaminu: 
Zuzanna Wiechno – 99%, Marty-
na Smolarek – 94% i Martyna Li-
siewska – 93%. 

Średnia z języka polskiego na 
poziomie rozszerzonym wyniosła 
59,52%, a najwyższe wyniki na-
leżały do Katarzyny Śliwińskiej – 
93% i Zuzanny Wiechno – 93%. 

Z matury podstawowej z mate-
matyki uczniowie tej szkoły uzy-
skali średni wynik 78,88%. Aż 7 
uczniów zdobyło maksymalną 
ilość 100% punktów, a są to Maja 
Gabrysiak, Weronika Grzegory, 
Ewelina Kamińska Ewelina, Piotr 
Kowalski, Beniamin Maliński, 
Anna Markowska i Dawid Wie-
lemborek. 

Na poziomie rozszerzonym  
z matematyki średnia dla szkoły 
wyniosła 48,76%, a najlepiej po-
radził sobie z królową nauk Woj-
ciech Kurek, który zdobył 88% 
wszystkich punktów. 

Język angielski na pozio-
mie podstawowym zdawało 99 
uczniów, którzy uzyskali średnią 
85,64%. Aż 11 uczniów zdobyło 
maksymalny wynik 100%, a byli 
to: Aleksandra Charążka, Zuzan-
na Golan, Piotr Kowalski, Łucja 
Krystecka, Michał Kurczak, Woj-
ciech Kurek, Jakub Rojek, Patry-
cja Sadowska, Natalia Stępniak, 
Katarzyna Śliwińska i Dawid 
Wielemborek. 

Na poziomie rozszerzonym ję-
zyk angielski zdawało 67 uczniów, 
którzy osiągnęli średnią 64,57%, 
zaś najlepiej napisali tę część eg-
zaminu: Beniamin Maliński – 

98%, Michał Kurczak – 96%, Ka-
tarzyna Znajdek – 96% i Patrycja 
Sadowska – 94%. 

Język niemiecki na poziomie 
podstawowym pisało 4 uczniów, 
a ich średnia to 87%. Najwyższe 
wyniki należą do Zuzanny Wiech-
no – 94% i Moniki Chudzyńskiej 
– 92%. 

Na poziomie rozszerzonym 
zdecydowało się zdawać język 
niemiecki 8 uczniów, którzy osią-
gnęli średnią 65,50%. Isabell Ada-
siak zdobyła z tej części egzaminu 
100% punktów. 

W tej szkole 4 uczniów zdecy-
dowało się zdawać język rosyjski, 
a uzyskany przez nich średni wy-
nik na poziomie podstawowym 
wynosi 90%. Najlepsze wyni-
ki osiągnęły Aleksandra Jakubik 
– 96% i Monika Mikołajczyk – 
96%. Na poziomie rozszerzonym 
język rosyjski zdawała tylko jedna 
uczennica, Monika Mikołajczyk, 
a uzyskała ona wynik 90%. 

Wśród wybieranych na roz-
szerzeniu przedmiotów domino-
wała chemia, którą zdecydowało 
się zdawać 38 uczniów tej szko-
ły. Uzyskali oni średnią 46,01%, 
a najlepsze wyniki należały do 
uczennic: Ewelina Kamińska – 
87% i Katarzyna Znajdek – 83%. 

Biologię na rozszerzeniu wy-
brało 36 uczniów, którzy osiągnęli 
średnią 52,96%. Najwyższe wyni-
ki należały do Katarzyny Znajdek 
– 93% i Justyny Wójcik – 90%. 

Rozszerzoną fizykę wybrało na 
maturze 24 uczniów, których śred-
nia wyników to 56,88% . Najwyż-
sze wyniki uzyskali Wojciech Ku-
rek – 87%, Piotr Kowalski – 82%  
i Michał Kurczak – 82%. 

Również 24 uczniów zdecy-
dować egzamin z wiedzy o spo-
łeczeństwie na poziomie rozsze-
rzonym. Ich średnia to 35,07%,  
a najlepszy wynik należy do Pau-
liny Majcher – 68%. 

Rozszerzoną geografię wybra-
ło na maturze 17 uczniów, któ-
rych średnia to 52,06%. Najwięcej 

punktów zebrała Katarzyna Pryk, 
co dało wynik 72%. 

Egzamin rozszerzony z histo-
rii zdawało 10 uczniów – średnia 
59,20%. Najlepszy wynik odnoto-
wała Zuzanna Golan – 86%. 

– Jesteśmy ogromnie zado-
woleni z wyników tegorocznych 
maturzystów. Średnia z każdego 
przedmiotu, zarówno na poziomie 
podstawowym jak i rozszerzonym 
jest wyższa od średnich w woje-
wództwie czy kraju! Jest to efekt 
systematycznej pracy uczniów  
i nauczycieli – corocznie analizu-
jemy wyniki, wyciągamy wnioski 
i wdrażamy je w pracy z kolejnym 
rocznikiem. Zawsze mogłoby być 
lepiej – niektóre arkusze matural-
ne były w tym roku nietypowe, 
trudne, postawiono na sprawdza-
nie umiejętności złożonych – 
stąd nie każdy maturzysta był za-
chwycony swoim wynikiem. Dla 
każdego absolwenta inny wynik 
stanowił satysfakcję i sukces… Je-
steśmy przekonani, że dzięki tym 
wynikom podjęli wymarzone stu-
dia – ocenia dyrektor Elżbieta 
Skoneczna. 

II LO im. Mikołaja 
Kopernika w Łowiczu 
W II LO uprawnionych do zda-

wania matury było 98 uczniów, 

z czego dla 90 był to pierwszy 
termin. Zdawalność szkoły, po 
uwzględnieniu poprawek, wynio-
sła 96%.

Z języka polskiego na pozio-
mie podstawowym zdali wszy-
scy uczniowie tej szkoły, uzyska-
li średni wynik: 59,92%. Najlepsi 
byli: Mateusz Ambroziak – 89%, 
Dominika Gajda – 89% i Klau-
dia Kucińska – 81%. Na poziomie 
rozszerzonym średni wynik wy-
niósł 49%, a najlepiej napisali Se-
bastian Szcześniak – 68% i Nata-
lia Mostowska – 60%.

Z matematyki średni wynik 
szkoły - to 57,85%, a zdawalność 
– 95,56%.

Najlepsze wyniki osiągnęli: 
Dominik Gajda, Sonia Kostrze-
wa i Kamila Kucińska – po 100%, 
Konrad Krukowski – 98% i Jakub 
Widyński – 96%. Na poziomie 
rozszerzonym średnia 17 uczniów 
wyniosła 27,29%. Najlepsi byli: 
Jakub Widyński – 64% i Dominik 
Gajda – 60%.

Z języka angielskiego na pozio-
mie podstawowym średni wynik 
87 osób wyniósł 73,55%. Najlep-
si byli: Emil Chirowski i Weroni-
ka Czaplarska – po 100%, Kon-
rad Krukowski, Jacek Mroczek, 
Adam Staniaszek, Rafał Cieszyń-
ski i Oliwia Sznicer – po 98%. 
Na poziomie rozszerzonym śred-
ni wynik 40 uczniów wyniósł 
56,10%. Najlepsi byli: Emil Chi-
rowski – 96%, Adam Staniaszek 
– 84% i Izabela Kołaczyk – 82%.

Język niemiecki wybrały tyl-
ko dwie osoby, obie zdały. Warto 
zwrócić uwagę na świetny wynik 
Darii Kostrzewy – 94% na pozio-
mie podstawowym. Z języka ro-
syjskiego jedyną zdającą osobą 
była Aleksandra Fabjańska z wy-
nikiem 66%.

30 uczniów zdawało geogra-
fię, ich średni wynik to 44,39%. 
Najlepsze były Kamila Rześna – 
70% i Aleksandra Dobrzyńska – 
68%.

WOS wybrało 28 osób, ich 
średni wynik to średni wynik: 
27,26%. Najlepsza była Julia Goj 
z wynikiem 58%. 

Biologię zdawało 24 uczniów, 
ich średni wynik to 28,19%. Naj-
lepsza była Kinga Tybura z wy-
nikiem 50%. Chemię wybrało 
wybrało 16 osób ze średnim wyni-
kiem 24,79% . Najlepsza była Da-
ria Lis – 47%.

Spośród 8 osób, które zdawa-
ły fizykę ze średnim wynikiem 
44,17%, najlepsi byli Jakub Wi-
dyński – 75%, Dominik Gajda – 
68% i Konrad Krukowski – 67%. 

– Z wyników tegorocznej ma-
tury jestem bardzo zadowolona, 
są wyższe niż w roku ubiegłym 
– mówi dyrektor szkoły Dorota 
Urbańska. – Szczególnie cieszy 
mnie poprawa wyników z mate-
matyki. Ośmiu uczniów uzyska-
ło wynik na poziomie podstawo-

wym powyżej 90%, w tym trzech 
uzyskało wynik 100%. Dwaj 
uczniowie: Dominik Gajda i Ja-
kub Widyński z klasy matema-
tyczno-informatycznej, uzyskali 
najwyższe wyniki w szkole za-
równo z matematyki jak i fizyki 
na poziomie rozszerzonym. Do-
brze też wypadły egzaminy z geo-
grafii na poziomie rozszerzonym. 
Na 43 uczniów zdających geogra-
fię, 39 uzyskało w skali staninowej 
wyniki średnie i wysokie. Cieszą 
też wyniki z przedmiotów huma-
nistycznych. np. na 27 uczniów 
zdających wiedzę o społeczeń-
stwie na poziomie rozszerzonym, 
20 uzyskało w skali staninowej 
wyniki średnie i wysokie. Ucznio-
wie naszej szkoły uzyskują każde-
go roku wysokie wyniki z języka 
angielskiego na obu poziomach. 
W tym roku procentowy wynik 
na poziomie podstawowym i roz-
szerzonym był wyższy niż średni 
wynik w powiecie. Na poziomie 
podstawowym 21 uczniów uzy-
skało wynik powyżej 90%. 

Zespół Szkół 
Ponadgimnazjalnych 
nr 1 w Łowiczu 
W tym roku do zdawania matu-

ry było uprawnionych w tej szkole 
48 uczniów. W pierwszym, majo-
wym terminie egzamin maturalny 
zdało 37 spośród nich. Do egza-
minu poprawkowego przystąpiło 
10 uczniów, zaś zdało go 4 spo-
śród przystępujących. Ostatecznie 
więc procentowa zdawalność dla 
szkoły – z uwzględnieniem popra-
wek – wyniosła 76%. 

Z egzaminu z języka polskie-
go na poziomie podstawowym 
uczniowie ZSP nr 1 uzyskali śred-
nio 50% punktów. Najlepszym 
wynikiem w szkole może po-
chwalić się Damian Brysiak, któ-
ry uzyskał 69%. Żaden z uczniów 
nie przystąpił do egzaminu z języ-
ka polskiego na poziomie rozsze-
rzonym. 

Średnia szkolna z egzami-
nu maturalnego z matematyki na 
poziomie podstawowym wynio-
sła 49%. Najlepszy ze szkoły był 
– tak samo jak z języka polskie-
go – Damian Brysiak, który uzy-
skał 90% punktów. Na poziomie 
rozszerzonym uczniowie uzyskali 
średnią 14%. Najlepszym szkol-
nym wynikiem na tym poziomie 
może pochwalić się może Prze-
mysław Sut, który zdobył 32%. 

Spośród języków obcych no-
wożytnych, zdecydowana więk-
szość uczniów wybrała do zda-
wania na maturze język angielski. 
Tylko 1 uczeń zdecydował się zda-
wać język niemiecki. Na poziomie 
podstawowym egzaminu z języ-
ka angielskiego uczniowie uzy-
skali średnią 53%. Najlepiej wy-
padł ponownie szkolny omnibus 
Damian Brysiak, który uzyskał 
98% punktów. Średnia na pozio-
mie rozszerzonym, jaką uzyska-
li uczniowie wyniosła natomiast 
36%. W tym przypadku również 
najlepszy był Damian Brysiak, 
uzyskując wynik 66%. 

– Maturzyści uzyskali wyni-
ki dobre, na miarę swoich moż-
liwości. Średnie zbliżone są do 
średniej krajowej, a w niektórych 
przypadkach wyższe od średniej 
wojewódzkiej w technikach. Bio-
rąc pod uwagę fakt, iż do naszej 
szkoły rekrutują się uczniowie  
z osiągnięciami poniżej średniej, 
wyniki egzaminu maturalnego na-
leży uznać za sukces – komentu-
je wyniki dyrektor szkoły Dariusz 
Żywicki.

ZSP nr 2 na Blichu
W szkole na Blichu, w tym 

roku, uprawnionych do zdawania 
egzaminu maturalnego było 84 
uczniów.   →

Dla�każdego�
absolwenta�inny�wynik�
stanowił�satysfakcję�
i�sukces…�Jesteśmy�
przekonani,�że�dzięki�
tym�wynikom�podjęli�
wymarzone�studia.

Dyrektor I LO 
im. J. Chełmońskiego 

Elżbieta Skoneczna 
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średnia woj. łódzkiego: 57%

Średni wynik danej szkoły z matematyki (egzamin pisemny) na poziomie podstawowym
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Średni wynik danej szkoły z języka angielskiego (egzamin pisemny) na poziomie podstawowym
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Wszyscy uprawnieni przystąpili 
do egzaminu.

W pierwszym terminie egzamin 
zdało 63 uczniów, co dało 75%, 
do egzaminów poprawkowych we 
wrześniu przystąpiło 12 uczniów, 
spośród nich egzamin zdało 5. 
Ostatecznie, tegoroczny egzamin 
maturalny zdało 68 uczniów, co 
stanowi 80,95 %. Jest to więcej niż 
w roku 2015, przypomnijmy, że 
wówczas egzamin dojrzałości zda-
ło zaledwie 67% uczniów – choć 
trzeba pamiętać, że wówczas zda-
wało go 111 uczniów.

Egzamin z języka polskiego na 
poziomie podstawowym zdało 100 
% maturzystów, a średni wynik jaki 
uzyskali, wyniósł 58 %. Najlepiej 
wypadła Dominika Dalecka – 81 
%. Egzamin na poziomie rozsze-
rzonym zdawały 2 osoby – średnia 
22 %, najlepiej spośród nich wypa-
dła Marta Kwestarz – 35 %.

Zdawalność egzaminu z mate-
matyki na poziomie podstawowym 
wyniosła 84 % , a średni uzyska-
ny przez uczniów wynik to 47 %, 
najlepiej wypadła Klaudia Michal-
ska – 90 %. Egzamin na poziomie 
rozszerzonym zdawało 7 uczniów, 
uzyskali oni średnią 12 %. Najlep-
szą okazała się Klaudia Michalska 
– 20%. 

Uczniowie blichowskiej szkoły 
na egzaminie maturalnym wybie-
rali pomiędzy dwoma językami 
obcymi, język angielski zdawało 
79 uczniów, a niemiecki 5. Spraw-
dzian z tego pierwszego języka 
zdało 86%, średni wynik przez 
nich uzyskany to 53 %. Najlepszy 
wynik uzyskał Marcin Rogalski – 
100 %. Na poziomie rozszerzo-
nym średni wynik wyniósł 34 %. 
Najlepszy wynik uzyskał Marcin 
Rogalski – 74 %.

Język niemiecki na poziomie 
podstawowym zdało 100 % przy-
stępujących do egzaminu, a ich 
średni wynik wyniósł 54 %. Naj-
lepszy wynik uzyskał Krystian Sa-
lamon – 70 %. Poziom rozszerzo-
nym zdawała jedna osoba, która 
uzyskała wynik 20 %. 

Poniżej wyniki uczniów Bli-
chu z egzaminu rozszerzonego  
z pozostałych przedmiotów: geo-
grafia – średnia 30 %, najlepszy 
uczeń Sławomir Materek– 52 %, 
biologia – średnia 15 %, najlepszy 
uczeń Ewelina Owczarek – 38 %, 
historia średnia – 30 %, najlepszy 
uczeń Tomasz Kuciński – 50 %, 
chemia średnia – 5 %.

– Zdawalność egzaminu matu-
ralnego w Technikum r 2 na Bli-
chu – 81% – jest bardzo dobra – 
powiedziała nam wicedyrektor 
ds. pedagogicznych, kształcenia 
ogólnego i egzaminów zewnę-
trzych w szkole na Blichu Maria 
Tataj. – Jest wyższa od zdawalno-
ści w technikach w województwie 
łódzkim, która w 2016 wynio-
sła 77%, a w kraju – 68 %. Cie-
szy 100 % zdawalność pisemne-
go egzaminu z języka polskiego 
oraz języka niemieckiego. Bardzo 
wysoka jest również w naszym 
Technikum zdawalność z mate-
matyki – 84 %, wyższa o 7 punk-
tów procentowych od zdawalności  

w technikach w woj. łódzkim 
oraz o 9 punktów procentowych 
od zdawalności w technikach  
w kraju. Średnie wyniki osiągnię-
te przez naszych maturzystów  
z przedmiotów obowiązkowych są 
wyższe, lub zbliżone do wyników 
wojewódzkich i krajowych np. 
matematyka średnia w wojewódz-
twie – 46%, w kraju – 46%, a w 
naszej szkole 47%. Cieszą rów-
nież wysokie wyniki osiągnięte 
przez zdających na poziomie pod-
stawowym z języka angielskiego 
– maksymalny 100% , z matema-
tyki 90%, oraz wysoki wynik na 
poziomie rozszerzonym z języka 
angielskiego (74 %). 

ZSP nr 3 w Łowiczu 
W zespole Szkół Ponadgim-

nazjalnych nr 3 im. Władysława 
Reymonta w pierwszym terminie 
przystąpiło do matury 40 uczniów 
– wszyscy uprawnieni. Do popraw-
kowego przystąpiło 12, z czego 
4 zdało. Procentowa zdawalność  
w szkole, uwzględniając poprawki, 
wyniosła 67,5%.

– Uczniowie bardzo dobrze roz-
wiązali zadania maturalne z języ-
ka polskiego i języka angielskiego 
na poziomie podstawowym – za-
uważa dyrektor Mirosław Kret. – 
Zdawalność z tych przedmiotów 
wyniosła 100%, a uzyskane śred-
nie wyniki są wyższe niż średnie 
ustalone dla techników w woje-
wództwie łódzkim. Matematyka 
jest jednak przedmiotem, który na 
egzaminie maturalnym stwarza 
naszym uczniom duże problemy,  
w szczególności w jednej z klas 
maturalnych i to zaważyło na ogól-
nych wynikach egzaminu – zda-
walność egzaminu maturalnego 
wyniosła 67,5% i nie jest zadowa-
lająca.

Średnia uczniów z języka pol-
skiego na poziomie podstawo-
wym wyniosła 55,29%. Najlepiej 
spośród nich wypadli: Aleksandra 
Ozimek – 81%, Katarzyna Pęśko – 
80% i Barbara Lis – 73%. Na po-
ziomie rozszerzonym średnia wy-
niosła 34,17%, a najlepsza była 
Angelika Burzyńska – 68%.

Z matematyki na poziomie pod-
stawowym uczniowie uzyskali 
średnią 36,15%. Najlepsi byli Ka-
mil Mostowski – 80% i Adrianna 
Masłowska – 76%.

Język angielski wybrało 39 
osób. Na poziomie podstawowym 
uzyskali średni wynik 55,08%. 
Najlepiej napisali go: Barbara Lis 
– 98%, Maciej Malewski – 94% i 
Martyna Pióro – 92%. Na pozio-
mie rozszerzonym uczniowie uzy-
skali średnio 27,71%. Najlepsza 
spośród nich była Martyna Pióro, 
zdobywając 66%. Język niemiec-
ki wybrał tylko jeden uczeń z wy-
nikiem 40%.

Średni wynik z biologii wyniósł 
w tej szkole 11,76%, a z geografii 
29,85%.

LO w ZSP nr 4 
w Łowiczu 
Do zdawania matury uprawnio-

nych było 85 uczniów, a 77 zdało 
ją w pierwszym terminie. Do eg-

zaminu poprawkowego przystą-
piło 7 osób, z których 6 udało się 
zdać. Procentowa zdawalność w li-
ceum nr 4 wynosi 97,65%. 

Średnia, jaką uczniowie tej szko-
ły uzyskali z ustnego języka pol-
skiego, wynosi 71,94%, a mak-
symalny wynik 100% osiągnęli: 
Zuzanna Cieśla, Kacper Kłos, Ka-
tarzyna Królik, Patrycja Kuchar-
ska, Paulina Lichman, Daria Łu-
czak, Dominika Majer, Dominik 
Miazio, Jakub Milczarek, Domi-
nik Miziołek, Justyna Piekacz, Ka-
tarzyna Piórkowska, Maksymilian 
Siekiera, Michał Szwarocki, Do-
minika Szuflińska, Dominik Wal-
czak, Adam Wasiak, Justyna Wie-
teska i Katarzyna Wiśniewska. 

Z pisemnego egzaminu z ję-
zyka polskiego na poziomie pod-
stawowym uczniowie tej szkoły 
uzyskali 60,61%, a najlepsze wy-
niki osiągnęli uczniowie: Paulina 
Lichman – 87%, Paulina Pędzie-
jewska – 87%, Paulina Chybicka 
– 83%, Małgorzata Romańska – 
83% i Sylwia Wysocka – 80%. 

Egzamin pisemny z języka pol-
skiego na poziomie rozszerzonym 
zdawało 13 osób, a ich średni wy-
nik to 67%. Najlepiej wypadli: 
Sylwia Różycka – 85%, Maksy-
milian Siekiera – 85% i Katarzyna 
Królik – 83%. 

Język angielski ustny zdawa-
ło 80 uczniów ogólniaka, którzy 
uzyskali średni wynik 81,24%. 
Notę 100% z tego przedmiotu na 
świadectwie mają Katarzyna Kró-
lik, Paulina Lichman, Domini-
ka Majer, Oliwia Malejka, Adam 
Mitek, Maksymilian Siekiera, Do-
minika Szuflińska, Dominik Wal-
czak, Justyna Wieteska i Klaudia 
Wiśniewska. 

Egzamin pisemny z języka an-
gielskiego na poziomie podsta-
wowym pisało 80 osób, które 
uzyskały średni wynik 80,13%. 
Uczniowie Kamil Branicki i Oli-
wia Malejka mieli po 100%, zaś 
Adam Bryła, Bartłomiej Ciesiel-
ski, Dominika Majer i Justyna 
Wieteska po 98%. 

Rozszerzony język angiel-
ski zdecydowało się napisać 58 
osób, które osiągnęły średnią 
56,83%. Najwyższe wyniki od-
notowali uczniowie: Oliwia Ma-

lejka – 98%, Bartłomiej Ciesielski 
– 88%, Justyna Wieteska – 86%, 
Tomasz Kuśmierek – 84%. Dal-
szych 5 uczniów zdobyło po 82 % 
każdy, są to: Małgorzata Romań-
ska, Piotr Rudnicki, Maksymilian 
Siekiera, Adam Strugiński i Mi-
chał Szwarocki. 

Język niemiecki ustny zdawały 
4 osoby, których średni wynik to 
90,75%. Uczniowie Filip Modze-
lewski i Sylwia Wysocka zdobyli 
po 93%, a Paulina Kruk 90%. 

Język niemiecki pisemny na 
poziomie podstawowym napisa-
ło 4 uczniów ze średnią 80,50%. 
Najlepiej poradzili sobie z tą czę-
ścią egzaminu uczniowie: Sylwia 
Wysocka – 90% i Filip Modze-
lewski – 82%. 

Język niemiecki pisemny roz-
szerzony wybrały 4 osoby – śred-
nia 55%. Najlepiej z arkuszem po-
radziła sobie Paulina Chybicka, 
która zdobyła 70%. 

Język rosyjski ustny zdawała  
1 osoba, która zdobyła 30% punk-
tów. Język rosyjski pisemny na 
poziomie podstawowym również 
zdawała 1 osoba, która uzyskała 
46%. 

Średnia procentowa zdawal-
ność matematyki na poziomie 
podstawowym w tej szkole wynio-
sła 64,14%. Troje uczniów miało 
po 100%, a byli to Paulina Lich-
man, Paulina Pędziejewska i Kata-
rzyna Wiśniewska. Jakub Milcza-
rek i Michał Szwarocki zdobyli po 
98%, a Tomasz Kuśmierek i Mi-
chał Zdunkiewicz po 96%. 

Matematykę na poziomie roz-
szerzonym zdecydowało się zda-
wać 28 osób, a ich średnia to 
29,86%. Najwyższe wyniki osią-
gnęli: Michał Szwarocki – 78 %, 
Paulina Lichman – 66%, Bartło-
miej Ciesielski – 62%i Paulina Pę-
dziejewska – 60%. 

Geografię na poziomie rozsze-
rzonym napisało 28 uczniów, któ-
rych średnia to 39,71%, a najlep-
sze wyniki należą do uczniów: 
Dominik Miazio – 72% i Maksy-
milian Siekiera – 62%.

Fizykę na poziomie rozszerzo-
nym wybrało 16 osób, uzyskali 
oni średni wynik 47,56%, a naj-
lepiej poradził sobie z arkuszem 
Bartłomiej Ciesielski – 80%.

W przypadku rozszerzonej che-
mii 14 piszących ją osób zdobyło 
średni wynik 24%, a najlepszy re-
zultat należy do Katarzyny Piór-
kowskiej – 52%.

Rozszerzoną biologię napisały 
23 osoby ze średnią 29,83%, zaś 
najlepszy wynik zdobyła również 
Katarzyna Piórkowska – 50%. 

Wiedzę o społeczeństwie zde-
cydowało się napisać na rozsze-
rzeniu 5 osób, których średni wy-
nik wynosi 51,60%. Z tej części 
egzaminu Dominik Walczak uzy-
skał 68%, co było najlepszym wy-
nikiem na tle całego ogólniaka. 

Historię na rozszerzeniu zda-
wała tylko 1 osoba, informatykę 
zaś 2. 

Technikum  
w ZSP nr 4 w Łowiczu 
Tutaj do matury uprawnionych 

było 50 uczniów, a w pierwszym 
terminie zdało tylko 20. Do egza-
minu poprawkowego przystąpiło 
15 osób i zdało go 7 osób. Procen-
towa zdawalność dla technikum nr 
4 wynosi 74%. 

Średni wynik procentowy dla 
ustnego egzaminu z języka pol-
skiego wynosi 60,90%. Najlepiej 
wypadli uczniowie: Klaudia Dy-
lik i Katarzyna Ptasińska – oboje 
zdobyli po 100%, kolejna dwójka, 
czyli Michał Górecki i Bogusława 
Gromek uzyskali po 90%. 

Średnia, jaką uczniowie techni-
kum uzyskali z języka polskiego 
pisemnego na poziomie podsta-
wowym wynosi 57,08%, a najlep-
szy wynik zdobyła Klaudia Dylik 
– 81%. Język polski na pozio-
mie rozszerzonym zdawała tylko  
1 osoba. 

Język angielski ustny zdawa-
ło 46 osób, a ich średni wynik to 
53,74%. Najlepsze punkty mie-
li: Kacper Latoszewski – 100%, 
Jacek Słoma – 100%, Filip Sob-
czyński – 97%, Piotr Błaszczyk 
– 90% i Adrian Szaleniec – 90%. 

Język angielski pisemny na po-
ziomie podstawowym zdecydo-
wało się zdawać 46 osób, które 
osiągnęły średnią 60,35%. Najlep-
sze wyniki należą do następują-
cych uczniów: Kacper Latoszew-
ski – 100%, Dawid Wiśniewski 
– 98%, Martyna Zimna – 94%, 
Jakub Przybylski – 92%, Jacek 
Słoma – 92%, Filip Sobczyński – 
92%, Piotr Błaszczyk – 90% i Ad-
rian Szaleniec – 90%. 

Egzamin pisemny z języka an-
gielskiego na poziomie rozsze-
rzonym zdecydowało się zdawać 
12 osób, a ich średni wynik to 
48,67%. Najlepiej wypadł Kacper 
Latoszewski – 82%. 

Język rosyjski ustny zdawały 3 
osoby, których średnia to 25,33%. 
Na poziomie podstawowym ten 
przedmiot napisały również 3 oso-
by, a zdobyły one średnią 46%. 

Język niemiecki ustny zdawa-
ła tylko 1 osoba. Również jedna 
osoba napisała egzamin pisem-

ny na poziomie podstawowym  
z tego przedmiotu, a jej wynik wy-
nosi 46%. 

Maturę z matematyki na pozio-
mie podstawowym uczniowie tej 
szkoły napisali ze średnim wyni-
kiem 44,76%, zaś najlepsze wy-
niki osiągnęli uczniowie: Alek-
sandra Godos – 84% i Jakub 
Przybylski – 80%. Maturę pisem-
ną z matematyki na poziomie roz-
szerzonym zdawała tylko 1 osoba. 

Maturę rozszerzoną z geografii 
zdecydowało się zdawać 48 osób, 
a średnia ich wyników wyniosła 
33,92%. Najlepiej wypadł Jakub 
Jabłoński – 75%. 

Egzaminy maturalne z wiedzy 
o społeczeństwie i historii na roz-
szerzeniu zdawało po 1 osobie. 

– Do egzaminu maturalnego  
w r. szkolnym 2015/2016 przystą-
piło 100 % absolwentów liceum 
ogólnokształcącego oraz 96 % 
absolwentów technikum (wszy-
scy byli uprawnieni, 2 uczniów 
nie zgłosiło się na egzamin). Jeste-
śmy bardzo zadowoleni, że wszy-
scy nasi absolwenci zaintereso-
wani są egzaminem maturalnym.  
W LO wszyscy zdali egzaminy 
ustne, natomiast z pisemnym eg-
zaminem z matematyki nie upo-
rały się 2 osoby. Zdawalność  
w LO jest wyższa niż w woje-
wództwie i kraju. Osiągane wyni-
ki przez uczniów LO cieszą, gdyż 
egzaminy na poziomie podstawo-
wym zakończyły się wyższymi 
lub porównywalnymi wynikami 
do średnich wyników wojewódz-
kich i krajowych. Bardzo ładnie 
prezentują się wyniki zdawanych 
na poziomie rozszerzonym egza-
minów z języka polskiego i wiedzy 
o społeczeństwie. W Technikum 
zdawalność z języka polskiego  
i jęz. obcych przewyższa zdawal-
ność w województwie i kraju,  
z matematyki jest nieznacznie niż-
sza. Porównując do średniej woje-
wódzkiej i krajowej na poziomie 
rozszerzonym mamy wyższe wy-
niki, nieco słabiej wypadł poziom 
podstawowy z języka angielskie-
go i matematyki. 

Cieszą wyniki indywidualne 
naszych uczniów, którzy uzyska-
li maksymalną lub zbliżoną do 
maksymalnej liczbę punktów – 
oceniła dyrektor Ewa Bury. 

Zespół Szkół Centrum 
Kształcenia Rolniczego 
w Zduńskiej Dąbrowie 
Do egzaminu maturalnego  

w roku szkolnym 2015/2016 przy-
stąpiło 32 absolwentów. Maturę 
pomyślnie zdało 23 ubiegłorocz-
nych absolwentów. Zdawalność 
matury wyniosła 72%.

Język polski zdali wszyscy 
przystępujący do matury – zda-
walność wyniosła 100%. Średni 
wynik z języka polskiego 53%. 
Najlepiej poradził sobie z tym eg-
zaminem Adam Głowacki, który 
uzyskał wynik na poziomie 97%.

Średni wynik z języka polskiego i języka angielskiego na poziomie rozszerzonym dla szkół, w których zdawało min. 5 osób

Średnie wyniki z matematyki i fizyki na poziomie rozszerzonym dla tych szkół, w których przedmiot zdawało min. 5 osób
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Średnia z matematyki 43%. 
Najlepszy wynik miał Błażej Sta-
niaszek – 84%, po nim Adam 
Głowacki i Jarosław Wojda – po 
80%. 

Język angielski zdawało 30 
uczniów, a ich średnia wyniosła 
49%, najlepsze wyniki uzyska-
li Adam Głowacki – 88% oraz 
Klaudia Kulińska i Rafał Koło-
dziejski – po 80%. 

Do egzaminu z języka ro-
syjskiego przystąpiły 2 osoby – 
średnia 47%. Najwyższy wynik 
uzyskał Rafał Zając – 48%. 

Z przedmiotów dodatkowych 
uczniowie najczęściej wybierali 
biologię, średnia wyniosła 30%. 
Najlepszy wynik miał Dawid 
Duda – 57%. 

– Z analizy wyników tegorocz-
nego egzaminu maturalnego wy-
nika, że zarówno zdawalność jak  
i średnie wyniki z poszczególnych 
przedmiotów są w naszej szko-
le wyższe niż w roku ubiegłym. 
Również na tle województwa 
łódzkiego nasza szkoła wypadła 
całkiem dobrze, gdyż zdawalność 
wśród techników jest o 5 punk-
tów procentowych wyższa. Cie-
szy fakt, że z języka polskiego 
zdawalność po raz kolejny wynio-
sła 100%. Należy podkreślić, że 
uczniom uczęszczającym do tech-
nikum często bardziej zależy na 
uzyskaniu dyplomu potwierdza-
jącego kwalifikacje zawodowe, 
gdzie zdawalność dochodzi nawet 
do 100 procent – powiedziała nam 
wicedyrektor Zofia Rosa. 

Zespół Szkół 
Ponadgimnazjalnych  
w Bolimowie
W tym roku do egzaminu ma-

turalnego podeszło 35 uczniów, 
byli to wszyscy uczniowie, którzy 
zakończyli naukę, na łączną liczbę 
48 uczniów, którzy znajdowali się 
w ostatnich klasach. Do egzaminu 
przystąpiło dodatkowo 2 uczniów 
z poprzednich roczników, wszy-
scy zdawali jednak po raz pierw-
szy. Spośród tegorocznych liceali-
stów, którzy nie zdali egzaminu  
w pierwszym terminie, do egza-
minu poprawkowego przystąpi-
ło 9, dla 2 z nich zakończył się on 
sukcesem. W sumie w tym roku 
zdawalność egzaminu maturalne-
go wyniosła 70%.

Wyniki z poszczególnych 
przedmiotów wyglądały następu-
jąco: język polski – na poziomie 
podstawowym średnia wyniosła 
50%, najlepszy wynik uzyska-
ny indywidualnie wyniósł 73%, 
na poziomie rozszerzonym śred-
nia wyniosła 60% a najwyższy 
wynik indywidualny 75%. Mate-
matyka – na poziomie podstawo-
wym średnia wyniosła 34,81%, 
a najwyższy indywidualny wy-
nik 62%; na poziomie rozsze-
rzonym średnia wyniosła 7,33%,  
a najwyższy wynik indywidual-
ny 14%. Język angielski – na po-
ziomie podstawowym średnia wy-
niosła 52%, a najwyższy wynik 
indywidualny 90%, na poziomie 
rozszerzonym średnia wyniosłą 
39%, a najwyższy indywidualny 

wynik 50%. Język niemiecki – 
na poziomie podstawowym śred-
nia wyniosła 76%, zaś najwyższy 
indywidualny wynik 84%, nikt z 
uczniów nie podjął się zdawania 
matury z tego przedmiotu na po-
ziomie rozszerzonym.

Poniżej wyniku uczniów z 
bolimowskiej szkoły z egzami-
nu rozszerzonego, z pozostałych 
przedmiotów: geografia – śred-
nia 35,94% (16 uczniów), WOS – 
9,79% (8 uczniów).

– Wyniki egzaminu maturalne-
go nie są dla nas zaskoczeniem. 
Musimy jeszcze włożyć sporo 
pracy w zmobilizowanie uczniów 
do jeszcze lepszego i solidniejsze-
go przygotowania się do egzami-
nów, szczególnie z przedmiotów 
dodatkowych. Jesteśmy zadowo-
leni ze zdawalności uczniów, choć 
czujemy pewien niedosyt – po-
wiedziała nam dyrektor szkoły 
Dorota Dziekanowska. 

Publiczne Katolickie LO 
w Głownie
Do matury podeszło 37 osób. 

Zdawalność wyniosła 88%.
Średni wynik z języka polskie-

go na poziomie podstawowym to 
59,1%. Najlepsze wyniki indywi-
dualne to 89% i 93%. Szkoła nie 
podaje nazwisk najlepszych osób. 

Średni wynik z języka angiel-
skiego to 70%. Najlepsze wyniki 
indywidualne to 98% i 96%.

Z matematyki uczniowie na 
poziomie podstawowym osią-
gnęli rezultat średni na poziomie 
to 39%. Najlepsi zdobyli po 64 i 
63%. Na poziomie podstawowym 
pisano także: język niemiecki (1 
osoba; wynik 62%) oraz język ro-
syjski (3 osoby; średnia 77%; naj-
lepsze wyniki to 88% i 78%).

Na poziomie rozszerzonym 
uczniowie zdawali następujące 
przedmioty (podajemy jedynie te, 
które pisało minimum pięć osób; 
wyniki rozszerzeń na podstawie 
raportów OKE Łódź): język an-
gielski (21 osób; średnia 46,1%), 
język polski (15 osób; średnia 
57%), geografię (14 osób; średnia 
41,79%), biologię (9 osób; śred-
nia 20%), historię (6 osób; średnia 
44,67%), język rosyjski (6 osób; 
średnia 58,67%) oraz wiedzę o 
społeczeństwie (6 osób; średnia 
28,33%). 

– Absolwenci zdali egzamin 
maturalny na miarę swoich moż-
liwości – ocenia dyrektor Bożena 
Skorek-Paszyńska. – Otrzymali 
indeksy szkół wyższych o które 
się ubiegali i obecnie uczą się na 
wybranych przez siebie kierun-
kach studiów wyższych.

LO w Zespole Szkół 
Licealno-Gimnazjalnych 
w Głownie
Do egzaminu maturalne-

go przystąpiło w tym roku 40 
uczniów. Wyniki z egzaminów 
na poziomie podstawowym szko-
ła podała nam w rozbiciu na część 
ustną i pisemną. I tak, średni wy-
nik egzaminu w części ustnej z ję-
zyka polskiego wyniósł 82,81%. 
Na 100% ustny polski zdało tu 

aż 10 osób: Miłosz Grzyb, Kamil 
Bakalarz, Agnieszka Binio, Mar-
ta Kaniewska, Agnieszka Sasin, 
Joanna Sysa, Adrian Wasilewski, 
Michał Wójcik, Aleksandra Zja-
wiona i Natalia Dobrowolska. 

Średni wynik egzaminu z języ-
ka polskiego w części pisemnej  
na poziomie podstawowym wy-
niósł 56,54%, a najlepszy wy-
nik – 79% – uzyskali: Natalia 
Kaczorowska, Ingrid Majtczak  
i Agnieszka Sasin. 

Średni wynik egzaminu w czę-
ści ustnej z języka angielskiego 
(34 zdających) wyniósł 57,45%,  
a najlepszy wynik – 97% – uzy-
skała Karolina Ptasińska. Średni 
wynik egzaminu z języka angiel-
skiego w części pisemnej wyniósł 
66,94%, a najlepszy, stuprocento-
wy wynik osiągnęły dwie osoby: 
Krystian Madra i Daria Karda. 

Średni wynik ustnego egza-
minu z języka rosyjskiego, który 
zdawało 6 osób, wyniósł 71,6%,  
a najlepszy, stuprocentowy osią-
gnęła Patrycja Smagała. Średni 
wynik egzaminu z języka rosyj-
skiego w części pisemnej wyniósł 
73%, a najlepszy wynik – 98% – 
uzyskały Patrycja Smagała i Nata-
lia Kaczorowska. 

Średni wynik egzaminu w czę-
ści pisemnej z matematyki na po-
ziomie podstawowym wyniósł 
50,97% (egzamin zdawało 39 
uczniów), a najlepszy wynik – 
96% – należał do Natalii Kaczo-
rowskiej. 

Jeśli chodzi o egzaminy na po-
ziomie rozszerzonym, w naszym 
zestawieniu uwzględniamy przed-
mioty, które wybrało przynaj-
mniej 5 zdających. 

I tak, średni wynik z biologii, 
którą zdawało 11 uczniów wy-
niósł 18,79%, tu najlepszy wynik 
uzyskał Maciej Chmurski – 57%. 
Średni wynik z historii wyniósł 
46,75%. Przedmiot ten wybrało 
8 uczniów, najlepiej egzamin zda-
ła Natalia Kaczorowska – na 80%. 
Średni wynik 16 zdających z geo-
grafii wyniósł 54,27 % i w tym 
gronie również najlepsza okaza-
ła się Natalia Kaczorowska, która 
uzyskała 80%. 

Średni wynik języka angiel-
skiego na poziomie rozszerzonym 
wyniósł 46,63% . Przedmiot ten 
wybrało 16 uczniów, a najlepszy 
rezultat – 76% – uzyskała Karo-

lina Ptasińska. Język rosyjski na 
poziomie rozszerzonym zdawało 
5 uczniów, którzy uzyskali średni 
wynik 54% uczniów, a najlepszy 
rezultat w tym gronie – 88% – na-
leżał do Patrycji Smagały. Średni 
wynik z wiedzy o społeczeństwie 
wyniósł 26,17%. Przedmiot ten 
wybrało 10 zdających, a najlepszy 
rezultat uzyskała Natalia Kaczo-
rowska – 65%. 

Na 40 uczniów przystępują-
cych do matury w 2016 r. zdało 
ją 92,5%, trzech uczniów nie uzy-
skało świadectwa dojrzałości. 

A tak wyniki matury 2016 ko-
mentuje dyrektor ZSLG w Głow-
nie Anna Lewandowska: – Egza-
min dojrzałości dla zdecydowanej 
większości naszych uczniów oka-
zał się być wysoce zadowalający. 
Osiągnięte wyniki na maturze po-
zwoliły otrzymać indeks wyma-
rzonej uczelni.

Zespół Szkół Nr 1 
im. prof. R. A. 
Cebertowicza  
w Głownie 
Maturę w tym roku zdawało tu 

30 osób. W pierwszym terminie 
zdało ją 21 osób, a poprawkę, do 
której uprawnionych było 6 osób, 
zdały dwie. Ogółem zdawalność 
procentowa matury w „Ceberto-
wiczu” wyniosła 76,65%. Szkoła 
podała nam wyniki egzaminów 
ustnych na poziomie podstawo-
wym, jak wynika z porównania 
ich z danymi zamieszczonymi  
w tabelach Okręgowej Komisji 
Egzaminacyjnej w Łodzi – z tego 
też źródła skorzystaliśmy, by uzu-
pełnić wyniki o część pisemną. 

Średnia ocen z egzaminu ust-
nego języka polskiego na pozio-
mie podstawowym wynosi 57%, 
a z egzaminu pisemnego 32,43%; 
średnia ocen z języka angielskie-
go, który zdawało 15 osób) na 
poziomie podstawowym wynosi 
44,9% z części ustnej i 53,73 % 
z części pisemnej; średnia ocen z 
języka rosyjskiego, który zdawało 
14 osób wynosi 66,43% z części 
ustnej i 48,43% z części pisemnej. 
Średnia ocen z matematyki na po-
ziomie podstawowym to – według 
danych OKE – 35,80%.

Wyniki tegorocznej matury 
dyrektor placówki Elżbieta Ko-
łodziej komentuje takimi słowa-
mi: – Pomimo faktu,że uczniowie 

muszą zdawać zarówno egzami-
ny potwierdzające kwalifikacje  
w zawodzie jak i egzamin matu-
ralny cieszy fakt, że ich zdawal-
ność wzrosła.

Zespół Szkół Nr 1 
w Bratoszewicach
Maturę zdawało 16 osób.  

W pierwszym terminie zdało 12. 
Do poprawki uprawnione były 4 
osoby, z których zdała tylko jed-
na. Zdawalność matury wyniosła 
87% . Najlepiej wypadł język pol-
ski – 100%, na drugim miejscu był 
język angielski – 93%. Zdawal-
ność matematyki wyniosła 63%. 

Średni wynik z języka polskie-
go na poziomie podstawowym 
to 52,5%. Najlepiej tę część eg-
zaminu napisali: Agata Pakulska  
i Mikołaj Rajchut – po 71%. Język 
polski na poziomie rozszerzonym 
przyniósł maturzystom z Brato-
szewic średni wynik – 46,5%. 
Najlepszy wynik to 55% i uzyska-
ły go dwie osoby. 

Egzamin z matematyki pisa-
no tu tylko na poziomie podsta-
wowym. Średnia wyniosła 54%. 
Najlepszy wynik osiągnęła Daria 
Gawrych – 82%. 

Matura z języka angielskie-
go na poziomie podstawowym 
przyniosła tu średnią – 67%. Naj-
wyższe wyniki osiągnęli: Agata 
Pakulska – 98%, Daria Gawrych – 
94% i Patryk Dałek 90%. Z kolei 
egzamin z angielskiego na pozio-
mie rozszerzonym pisało 11 osób, 
a ich średnia to 34,18%. Najwyż-
szy wynik to 80%, który uzyskała 
Agata Pakulska. 

Z innych przedmiotów zdawa-
nych na poziomie rozszerzonym 
najwięcej osób wybrało w Brato-
szewicach geografię, z której śred-
nia wyniosła 49%. Najwyższe 
wyniki osiągnęli: Patryk Dałek – 
65% i Mikołaj Rajchut – 65%. 

Zespół Szkół 
im. Bohaterów 
Września 1939 r.   
w Żychlinie
W Zespole Szkół w Żychlinie 

szkołę w minionym roku szkol-
nym ukończyło 41 osób. Do eg-
zaminu dojrzałości przystąpiło 30 
uczniów, zaś 11 uczniów do ma-
tury nie przystąpiło, co stanowi 
26,83%. Spośród zdających ma-
turę zdało 26 uczniów, co stanowi 

86,66%. To nieco poniżej wskaź-
nika zdawalności matury w woj. 
łódzkim, który wynosił 89%.

Średnie wyniki, poziom pod-
stawowy: j. polski – uczniowie 
uzyskali 54,07%, j. angielski – 
63,48%, j. rosyjski – 37,33%, ma-
tematyka – 45,37%. 

Maturę z języka polskiego 
najlepiej napisała Natalia Bilska 
86%, Monika Witkowska – 77%, 
Magdalena Jaros – 73%, Monika 
Ludwiczak – 71% i Wiktoria Ku-
biak 69%.

Maturę z matematyki najle-
piej napisała Patrycja Szymajda 
– 66%, Adam Filiński i Wiktoria 
Kubiak uzyskali po 64%, zaś Na-
talia Bilska, Patrycja Jurek i Mo-
nika Ludwiczak napisały na 62%.

Maturę z języka angielskiego 
najlepiej napisał Mateusz Śmigiel-
ski, który z części pisemnej dostał 
90%. Patrycja Budzałek napisa-
ła egzamin na 88%, Natalia Bil-
ska na 86%. Monika Ludwiczak 
i Maciej Wiliński na 82% zaś Pa-
trycja Jurek na 80%. 

– W szkole pracuję dopiero od 
1 września, więc mojego udziału 
w wynikach egzaminów matu-
ralnych nie było – przyznaje To-
masz Rapsiewicz, dyrektor ZS. – 
Patrząc jednak na wyniki muszę 
przyznać, że uczniowie poradzili 
sobie całkiem nieźle. Będziemy 
jednak pracować, by za rok wyni-
ki były jeszcze lepsze. 

Średnie wyniki poziom rozsze-
rzony: j. polski pisały 2 osoby – 
39%, j. angielski pisało 11 osób – 
44,91%, wiedza o społeczeństwie 
pisało 5 osób – 24,6%, geografię 
pisało 10 osób – 26,7%, biologię 
pisało 8 osób – 30%, chemię pisa-
ło 9 osób – 28,88%, matematykę 
pisały 3 osoby – 10,67%.

LO im. A. Mickiewicza 
w Żychlinie
W Liceum Ogólnokształcącym 

im. Adama Mickiewicza do eg-
zaminu dojrzałości przystąpiło 37 
abiturientów. Zdawalność wynio-
sła 81,08%. 

Uczniowie z języka polskiego 
uzyskali średnio 64,65%, z języka 
angielskiego 61,41%, a z matema-
tyki 48,65%. 

Najlepiej maturę napisali: Woj-
ciech Wojtalik – język angielski 
poziom podstawowy 100%, roz-
szerzony 82%. Mateusz Mendo-
wicz – język angielski 90%, roz-
szerzony 92%, Agata Klimczak 
– matematyka poziom podstawo-
wy 90%, język polski rozszerzo-
ny 90%. 

– Wyniki tegorocznych matur 
w naszym liceum potwierdzają 
wysoką zdawalność z języka pol-
skiego i języka angielskiego za-
równo z części ustnej, jak i pi-
semnej – mówi Anna Mazurek, 
zastępca dyrektora w ZS nr 1 im. 
Adama Mickiewicza. – Niezado-
wolenie budzą wyniki egzaminu  
z matematyki. Jednak ogólnie 
mieścimy się na średnim pozio-
mie skali staninowej, co można 
uznać za dobry wynik. 

Średnie wyniki z biologii i chemii na poziomie rozszerzonym dla tych szkół, w których przedmiot zdawało min. 5 osób

Średnie wyniki z geografii i wos na poziomie rozszerzonym dla tych szkół, w których przedmiot zdawało min. 5 osób
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RZUT OKIEM�|�GRÓB�PATRONA

Uczniowie klas IV-VI Szkoły Podstawowej w Mastkach�udali�się�26�
października�do�Kocierzewa�Południowego,�aby�przed�dniem�Wszystkich�
Świętych�uporządkować�znajdujące�się�na�tamtejszym�cmentarzu�groby�
partyzantów�Armii�Ludowej,�którzy�w�1943�roku�polegli�bądź�zostali�
przez�Niemców�rozstrzelani�na�terenie�ich�miejscowości�i�w�jej�bliskich�
okolicach.�Jednym�z�nich�był�patron�szkoły,�Józef�Ufa,�ps.�„Maciek”,�o�
którym�pamięć�jest�w�szkole�pielęgnowana.�Nauczyciele�i�mieszkańcy�
Mastek�zawsze�podkreślają,�że�niezależnie�od�historycznej�oceny�Armii�
Ludowej,�bohaterom,�którzy�oddali�życie,�walcząc�o�Polskę��
z�hitlerowskim�najeźdźcą,�należy�się�cześć�i�chwała.��� tm

Łowicz�|�Sportowa�Integracja�

Rekordowa frekwencja 
na biegu mundurowych
33 pracowników 
Komendy Powiatowej 
Policji, Komendy 
Państwowej Straży 
Pożarnej oraz Zakładu 
Karnego w Łowiczu 
wystartowało w VI 
Jesiennym Biegu 
Przełajowym Służb 
Mundurowych, który  
w piątek, 28 października 
zorganizowano  
w Łowiczu. 

Frekwencja była rekordowa, co 
prawdopodobnie związane było  
z tym, że biegi nie odbywały się  
w weekend, tylko w dzień roboczy. 
Większość biorących udział w bie-
gu miała jednak ten dzień wolny od 
służby. Po raz pierwszy na miejsce 
integracyjnej imprezy wybrano las 
miejski. Wyznaczono w nim ta-
śmami trasy. Najkrótsza – dla pań 
– miała długość 2.200 m, panowie 
biegli na dystansie 4.000 lub 8.000 
m. Pogoda – jak na tę porę roku –  
była bardzo dobra. 

Na biegu przełajowym spo-
tkały się osoby, które brały udział  
w poprzednich edycjach impre-
zy, ale też debiutujące. Różne jest 

ich podejście do sportu i biegania. 
Nie wszyscy trenują intensywnie i 
regularnie. – Biegnę pierwszy raz, 
bo dopiero od 2 miesięcy pracu-
ję w łowickim Zakładzie Karnym 
– powiedziała nam, chwilę po roz-
grzewce Marta Chruścielewska. – 
Staram się biegać i dbać o aktyw-
ność. Pytana o to, czy 2.200 m do 
przebiegnięcia dla niej dużo dużo 

czy nie, odpowiedziała z uśmie-
chem, że ma nadzieję, że to nie-
wiele. A czas, w jakim powinna 
dobiec, to około 20 minut (w rze-
czywistości pani Marta, która zaję-
ła 7. miejsce miała czas 14:53,54). 

Marek Pawlak, zastępca dyrek-
tora ZK w Łowiczu, zawsze bie-
rze udział w tego rodzaju przed-
sięwzięciach nie tylko służb 

mundurowych. Regularnie trenuje 
bieganie od 5 lat, z różną intensyw-
nością. Startował np. w Półmara-
tonie Jesieni i przed nim biegał co 
drugi dzień, ale zwykle robi to co 
trzeci dzień lub nawet rzadziej. W 
piątkowe przedpołudnie zdecydo-
wał się pobiec na dystansie 4 km. – 
Integracja służb mundurowych jest 
potrzebna, bo my współpracujemy 
ze sobą. Dlatego staramy się dwa 
razy w roku spotkać na imprezie 
sportowej, aby porozmawiać, zjeść 
razem upieczoną nad ogniem kieł-
baskę. To potem nam procentuje w 
dobrej współpracy – ocenia.

A to wyniki VI Jesiennego Bie-
gu Przełajowego Służb Munduro-
wych. Panie: I miejsce – Beata Cie-
ślak (ZK), II – Katarzyna Wasiak 
(KPP), III – Beata Kołodziejska 
(KPP).  Panowie 4 km: I miejsce 
– Marcin Sądej (KPP), II – Ra-
dosłąw Kuciński (ZK), III – To-
masz Ledzion (PSP).

Panowie 8 km: I – Mateusz 
Fabjański (KPP), II – Emil Ko-
smatka (KPP), Piotr Staniszew-
ski (PSP).  mwk

Kobiety wystartowały jako pierwsze. Do�pokonania�miały�2.200�m.�Na�linii�mety�pierwsza�była�Beata�Cieślak,�
pracownik�Zakładu�Karnego.�

Zakałd Karny jak zawsze miał silną reprezntację - wszyscy są na tym zdjęciu. W�biegu�wystartowali�m.in.�
wicedyrektor�Marek�Pawlak�(pierwszy�z�lewej�w�górnym�rzędzie)�oraz�inicjator�biegów�Ernest�Polit�(w�rzędzie�na�
dole,�po�środku).�

REKLAMA

REKLAMA

Aktualności

S
P

�M
A

ST
K

I

M
IR

O
S

ŁA
W

A
�W

O
LS

K
A

-K
O

B
IE

R
EC

K
A

�

M
IR

O
S

ŁA
W

A
�W

O
LS

K
A

-K
O

B
IE

R
EC

K
A

�



21www.lowiczanin.info � nr 44 �����3�listopada�2016

REKLAMA

Łowicz |�Relacja�z�pierwszych�obrad�

Młodzieżowa Rada Miejska
ma już przewodniczącego 
Pierwsze kroki w przygodzie z samorządnością 
postawili w czwartek, 20 października, nastoletni 
członkowie Młodzieżowej Rady Miejskiej. 
Najważniejszą decyzją, jaką tego dnia podjęli,  
był wybór przewodniczącego. 

Został nim Łukasz Brzozow-
ski z Pijarskiego Liceum Ogól-
nokształcącego, który w głoso-
waniu w drugiej turze zdobył aż 
12 głosów poparcia swoich kole-
gów i koleżanek z rady. Sympatię 
zjednał sobie najprawdopodob-
niej podczas prezentacji: – Ja je-
stem prosty matematyk, musicie 

mi to wybaczyć, nawet WOS-u 
nie mam rozszerzonego – mówił, 
uśmiechając się. Szybko okazało 
się jednak, że to właściwy czło-
wiek na stanowisko przewodni-
czącego: – Wiem, że działając 
wspólnie będziemy mieli więcej 
fajnych pomysłów i więcej będzie-
my w stanie osiągnąć. Dlatego 

wspieram atmosferę apologetycz-
ną w debacie. Co przez to rozu-
miem? Zachęcam do wszelkiej 
wymiany zdań, akceptuję kon-
struktywną krytykę (...), ponie-
waż jestem zdania, że tylko debata 
czy też „grzeczna kłótnia” pozwo-
li wyłonić najlepsze pomysły, ob-
nażyć ich wady i wyłonić zalety  
– przekonywał. 

Jego kontrkandydatką w dru-
giej turze była Oliwia Włodar-
czyk z ZSP nr 3, która począt-
kowo nie ukrywała, że liczy  
na poparcie, jako jedyna kandy-
dująca kobieta. 

Wybrany przewagą głosów na 
przewodniczącego MRM Łu-
kasz Brzozowski jeszcze tego 
samego dnia przejął prowadze-
nie obrad. Jego zastępcami zo-
stali Kacper Myszkowski z II LO 
i Edwin Kaźmierczak z I LO. 

Czym zamierzają  
się zająć? 
Nowy przewodniczący zapre-

zentował też pierwszy pomysł na 
strategię działania Młodzieżowej 
Rady Miejskiej. Zgodnie z jego 
wizją nastoletni radni powinni naj-
pierw skupić się na promowaniu 

rady, poprzez uczestnictwo w roż-
nych wydarzeniach, co umożliwi 
im przejście do kolejnej fazy, jaką 
będzie działanie. Radny z Pijar-
skiego Liceum uważa, że dobrym 
sposobem będzie wykorzystanie 
do tego celu Facebooka, który sta-
nie się platformą konsultowania  
z młodzieżą różnych pomysłów. 

Nastoletni radni ustalili, że 
będą spotykać się na sesjach co 
najmniej raz w miesiącu – kolej-
na 17 listopada. Podjęli też decy-
zję, że swoje działania będą pla-
nować na bieżąco. 

Kilkoro z nich zaangażowało 
się w kwestę na rzecz ratowania 
zabytkowych grobów, jaką prze-
prowadził 1 i 2 listopada oddział 
PTTK w Łowiczu. Niebawem 
ma też powstać oficjalny fanpage 
rady na Facebooku, gdzie będzie 
można śledzić ich inicjatywy. 

Kim oni są? 
Przypomnijmy, że rozpoczy-

nająca właśnie roczną kadencję 

Młodzieżowa Rada Miejska li-
czy 21 młodzieżowych radnych. 
Tworzy ją po 3 reprezentantów  
z każdej z łowickich szkół po-
nadgimnazjalnych. Są to Michał 
Krystecki, Edwin Kaźmierczak 
i Natalia Prucnal z I LO; Kac-
per Myszkowski, Maciej Rachu-
biński i Dawid Doroba z II LO; 
Piotr Tomala, Łukasz Brzozow-
ski i Julia Kokołaszwili z Pijar-
skiego LO Królowej Pokoju; 
Mateusz Wilk, Marcin Kraw-
czak i Dorian Margalski z ZSP 
nr 1; Wojciech Wroński, Sewe-
ryn Słoma i Rafał Wasilewski  
z ZSP nr 2; Oliwia Włodarczyk, 
Jakub Łakomow, Filip Iwań-
ski z ZSP nr 3; Weronika Klim-
czak, Weronika Łąpieś i Mate-
usz Plewka z ZSP nr 4. 

Na czwartkowej sesji każdy  
z nich odebrał akty powołania  
z rąk burmistrza Krzysztofa Ka-
lińskiego i przewodniczącego 
„dorosłej” Rady Miejskiej Mi-
chała Trzoski.  aa

Julia Kokołaszwili podzieliła się na sesji swoimi doświadczeniami��
z�pracy�w�szkolnym�samorządzie�w�Pijarskim�Liceum.�

Każda z łowickich szkół ma swoich reprezentantów�w�Młodzieżowej�
Radzie�Miejskiej.�Oto�radni�z�I�LO.�
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Łukasz Brzozowski z Pijarskiego Liceum�po�wyborze��
na�przewodniczącego�MRM�zasiadł�obok�Michała�Trzoski.�
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WSPOMNIENIA�|�POZOSTANĄ�W�NASZEJ�PAMIĘCI

ODESZLI OD NAS�
21.10.�–�29.10.2016
�21 października:�Waldemar�

Wacławek,�l.67;�Marian�Gajda,�
l.64;�Henryka�Janowicz,�l.81.

�23 października:�Helena�
Polit,�l.56,�Stryków.

�26 października:�Wacław�
Dudziński,�l.90;�Stanisław�
Zakościelny,�l.78;�Zofia�
Czapnik,�l.78.

�27 października:�Marianna�
Kwiatkowska,�l.86.

�28 października:�Sabina�
Kuczyńska,�l.93;�Wanda�
Olinderczyk-Włodarczyk,�l.69;�
Zbigniew�Wiśniewski,�l.57.

�29 października:�Julian�
Olko�l.81�Łowicz;�Jerzy�
Piestrzeniewicz,�l.68,�Osiny;�
Stanisława�Kowalska,�l.84,�
Głowno.
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Bliskim, przyjaciołom i znajomym zmarłej w marcu 2012 r. Adrianny Kantor trudno 
uwierzyć, że minęło już cztery i pół roku od jej odejścia. Przeżyła zaledwie 23 lata,
lecz były to lata naprawdę pełne życia, bo Ada Kantor była osobą wyjątkową – pogodną, 
utalentowaną, bardzo aktywną, a zarazem rozważną i nad wiek dojrzałą. Miała szansę 
spełnić marzenia, jakimi żyją tysiące młodych kobiet, a osiągając kolejne sukcesy 
pozostała sobą. Jej mama mówi: „Była po prostu dobrym człowiekiem”.

Adrianna Kantor przyszła na 
świat 12 stycznia 1989 r., jako dru-
gie dziecko Bogusławy i Romu-
alda. Miała starszego o 6 lat brata 
Damiana. 

Od najmłodszych lat przepięk-
nie rysowała i malowała. Chodzi-
ła najpierw do Przedszkola nr 1 
w Głownie, a następnie uczęsz-
czała do Szkoły Podstawowej Nr 
2, gdzie jej mama uczyła plasty-
ki. Kiedy Ada kończyła lekcje ze 
swoją klasą, a jej mama prowa-
dziła jeszcze zajęcia ze starszy-
mi uczniami, córka dołączała do 
niej. Kiedy była w III klasie pod-
stawówki, uczestnicząc w lek-
cjach mamy przygotowała, tak jak 
i starsi uczniowie, pracę na kon-
kurs plastyczny Triennale Tkaniny 
w Łodzi Oczach Młodego Wi-
dza, organizowany przez Cen-
tralne Muzeum Włókiennictwa. 
Konkurs polegał na zaprezento-

waniu w formie pracy plastycznej 
swoich wrażeń z obejrzanej wy-
stawy w ramach Międzynarodo-
wego Triennale Tkaniny w Ło-
dzi. Konkurs ten, organizowany 
cyklicznie – tak jak triennale co 3 
lata – adresowany jest do uczniów 
gimnazjów i szkół ponadgim-
nazjalnych, a przed powstaniem 
gimnazjów uczestniczyli w nim 
uczniowie klas VII-VIII szkół pod-
stawowych. Praca Ady, wówczas 
trzecioklasistki, zajęła I miejsce 
w tym ogólnopolskim konkursie. 

Adriannę od wczesnego dzie-
ciństwa cechowała łatwość ada-
ptacji do zmieniających się wa-
runków, szybko odnajdywała się 
w nowym środowisku, w najróż-
niejszych miejscach, łatwo nawią-
zywała znajomości, choć zawsze 
lepiej dogadywała się z chłopa-
kami niż z dziewczynami i mia-
ła więcej kolegów niż koleżanek. 
Lubiła przebywać i rozmawiać 
z dorosłymi osobami. Kiedy 
Ada była w V klasie, po rozsta-
niu rodziców, przeprowadziła się 
z mamą do Łodzi, ale naukę w VI 
klasie podstawówki kontynuowała 
jeszcze w Głownie. Później poszła 
do Gimnazjum Nr 10 w Łodzi. 

Jako gimnazjalistka, w wie-
ku 15 lat, trafi ła do modelingu. 
Na początku zadziałał przypadek, 
ale wszystko, co potem Ada osią-
gnęła w tym zawodzie, zawdzię-
czała własnej ciężkiej pracy, od-

powiedzialności i umiejętności 
podejmowania nad wiek dojrzałych 
i mądrych decyzji. 

Opowiada jej mama: – Wszyst-
ko zaczęło się od tego, że Małgosia 
Loewenstein, która miała Agencję 
Modelek Face, zauważyła Adę na 
ulicy. Zaproponowała jej, by przy-
szła na rozmowę. Ada oczywiście 
była bardzo podekscytowana moż-
liwością zostania modelką. Po wie-
lu rozmowach poszłyśmy obejrzeć 
agencję i właścicielkę. Rozmowa 
z nią była rzeczowa i konstruktyw-
na, pani Małgosia omówiła z nami 
zasady obowiązujące modelki, za-
prezentowała możliwości i zapro-
ponowała Adzie pierwszą, prób-
ną sesję fotografi czną. Ada nigdy 
wcześniej jakoś szczególnie nie in-
teresowała się modą, ani nie marzy-
ła o pracy modelki. Była szczupła 
i wysoka, miała taka urodę, z któ-
rą można wiele zrobić i to zostało 
zauważone. Była też bardzo foto-
geniczna, co w tym zawodzie ma 
ogromne znaczenie.

Na światowych 
wybiegach
To właśnie pod skrzydłami 

Agencji Face z Łodzi Adrianna 
Kantor stawiała swoje pierwsze 
kroki na modowych wybiegach, 
brała udział w sesjach zdjęcio-
wych, pokazach Łódzkiego Ty-
godnia Mody, galach dyplomo-
wych studentów projektowania 

Adrianna Kantor (1989-2012)

 Adrianna Kantor
(1989-2012)

Z�pochodzenia�głownianka,�
która�w�swoim�krótkim,�
zaledwie�23-letnim�życiu�
zdążyła�zostać�obywatelką�
świata.�Jako�15-latka�zaczęła�
pracę�modelki,�by�w�kolejnych�
latach�na�światowych�
wybiegach,�prezentować�
kreacje�topowych�projektantów,�
a�następnie�poprowadzić�
własną�agencję�modelek.�
Niesamowicie�pracowita,�
ambitna,�utalentowana�
artystycznie.�Studiowała�
architekturę�krajobrazu.�Miała�
mnóstwo�planów�i�marzeń.�
Była�światłem,�które�zgasło�
zbyt�wcześnie.�
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Akademii Sztuk Pięknych. Kil-
ka lat później, już jako uzna-
na modelka, prezentowała ko-
lekcję dyplomową absolwentki 
ASP, projektantki Marleny Le-
nart. W agencji Face zaczę-
ła zarabiać pierwsze własne 
pieniądze. Współpracowała  
z nią około dwóch lat, by następ-
nie, jeszcze przed 18 urodzina-
mi, przenieść się do warszaw-
skiej Agencji Pure Models Ewy 
Chmieli, z którą zaczęła odnosić 
poważniejsze sukcesy. 

W tym czasie uczęszczała już 
do XXIV Liceum Ogólnokształ-
cącego w Łodzi. Już pod skrzy-
dłami agencji Ewy Chmieli wzię-
ła udział w dwutygodniowym 
rejsie zorganizowanym przez Fa-
shion TV, podczas którego uczest-
niczyła w cyklu szkoleń dla mo-
delek, serii pokazów i wyborach 
Miss Fashion TV. Nagrania z po-
kazów z jej udziałem były potem 
wielokrotnie puszczane na ante-
nie stacji. 

Kiedy była w drugiej klasie 
LO, wyjechała na swój pierwszy 
3-miesięczny kontrakt do Me-
diolanu, gdzie brała udział w po-
kazach znanych marek odzieżo-
wych, m.in.: Benettona, Dolce & 
Gabbana, Gucci. Zaraz po powro-
cie z Włoch poleciała na 2-mie-
sięczny kontrakt do Seulu. Zawsze 
uczyła się bardzo dobrze i po po-
wrocie nadrabiała zaległości. 

Jednak, o ile w drugiej klasie na 
jej nieobecność w szkole patrzono 
jeszcze z wyrozumiałością, o tyle 

w trzeciej – maturalnej – zaczęły 
się problemy. Ponieważ jednym 
z ukochanych miast Ady był Me-
diolan, gdzie zamierzała się nawet 
przenieść na stałe w późniejszym 
czasie, miała tam wielu przyjaciół 
i znajomych, a także dobrze się 
czuła w mediolańskich agencjach, 
chętnie tam jeździła. Okazało się, 
że ma kolejny trzymiesięczny 
kontrakt do Mediolanu. 

– Poszłam do pani dyrektor  
i tłumaczę, że Ada ma kontrakt od 
9 września w Mediolanie, ale nie 
zamierzamy rezygnować ze szko-
ły, jest tylko problem nieobecno-
ści, których będzie sporo. W szko-
le afera, że co my sobie myślimy, 
jaka kariera, bo przecież dziecko 
ma zdać maturę... Przyznam, że 
też byłam trochę przejęta, ale osta-
tecznie, po rozmowach z rodziną, 
stwierdziliśmy, że nawet gdyby 
miała w tym roku nie zdać tej ma-
tury, to trudno – zobaczy kawałek 
świata, zdobędzie cenne doświad-
czenie, przeżyje jakąś przygodę. 
Ada była rozsądna, zrównoważo-
na i poukładana, a my mieliśmy 
do niej bezwzględne zaufanie. Nie 
było takiej opcji, żeby robiła ka-
rierę za wszelką cenę. Wiedzieli-
śmy o tym i nie mieliśmy żadnych 
zastrzeżeń co do jej wyjazdów za 
granicę.

Wróciła na początku grudnia, 
w szkole pozaliczała wszystko  
z pierwszego półrocza. W świę-
ta wyjechała z rodziną na narty,  
a 9 stycznia poleciała na następne 
trzy miesiące do Mediolanu. 

– Pani dyrektor była załama-
na, ja mniej – wspomina mama. 
– Ada przyleciała w marcu, po-
zaliczała materiał z pierwszego 
półrocza i bez żadnego problemu 
przygotowała się do matury, którą 
zdała na 80% – opowiada Bogna 
(Bogusława) Kantor-Glapińska. 

Studia, praca i pasja
Po maturze Adrianna dostała 

się na biologię na Uniwersytecie 
Warszawskim, a także na wetery-
narię oraz architekturę krajobrazu. 
Na początku, ponieważ zawsze 
kochała zwierzęta, wybrała studia 
weterynaryjne, których jednak nie 
dało się połączyć z pracą w mode-
lingu, z uwagi na wiele zajęć do-
datkowych, obowiązkową jazdę 
konną itp. Po miesiącu przeniosła 
się na architekturę krajobrazu, któ-
ra stała się jej wielką pasją. 

Na studiach zaprzyjaźniła się ze 
Stefanem Daszewskim, właścicie-
lem pracowni projektowania ogro-
dów. W nim i zespołem Garden-
philia.com współtworzyła bardzo 
wysoko oceniany program kom-
puterowy Gardenphilia Designer, 
pozwalający nie tylko zaprojek-
tować dowolny ogród, ale i ob-
serwować na wizualizacjach, jak 
będą rozwijały się rośliny w okre-
sie kilku lat. 

Od rozpoczęcia studiów Ad-
rianna mieszkała w Warszawie, 
utrzymywała się samodzielnie, 
jako modelka latała po całym 
świecie, ciągle pozostając w bar-
dzo bliskiej, przyjacielskiej re-
lacji z mamą, która czasem od-
wiedzała ją w czasie wyjazdów. 
Często wybierały się na zakupy, 
a zwłaszcza na wyprzedaże, któ-
rych obie były fankami. Gdy się 
nie widziały, godzinami rozma-
wiały przez telefon czy Skype-
’a, potem Facebooka. Ada po-
dzielała też zamiłowanie Bogny 
do designerskich mebli i stylo-
wych ozdób do domu. Świetnie 
też układały się jej relacje z tatą, 
mimo że rodzice rozstali się daw-
no temu. 

Just Models 
– od pomysłu  
do realizacji
Mimo odnoszonych sukcesów, 

Ada szybko zorientowała się, że 
praca modelki jest ciężka i stresu-
jąca. Ciągły pobyt poza domem, 
samoloty traktowane jak komuni-
kacja miejska, dziś Londyn, jutro 
Paryż, pojutrze znowu Praga czy 
Rzym – to jest oczywiście fajne na 
początku. Potem staje się codzien-
nością, zwłaszcza że nie zawsze 
podczas wyjazdów, szczególnie 
krótkich – na pokazy, jest czas na 
zwiedzanie. Ada zdawała sobie 
również sprawę z tego, że top mo-
delką pewnie nie zostanie. 

Kiedy poczuła się już zmę-
czona pracą modelki, posta-
nowiła otworzyć własną agen-
cję modelek, bo znała tę branżę  
i miała w niej mnóstwo kontak-
tów. Jak postanowiła, tak zrobiła, 
bo taka już była – czego się nie 
dotknęła, odnosiła sukces. Zało-
żyła agencję Just Models. Miała 
dobre oko, potrafiła wyłapać na 
ulicy dziewczynę, która miała „to 
coś”. Bogna Kantor-Glapińska 
wspomina, że kiedyś w Manu-
fakturze Ada zauważyła studentkę 
ASP Olę, zachwyciła się jej nie-
oczywistą urodą i zaproponowała 
zdjęcia próbne. Ola nie była nigdy 
modelką, ale podobnie jak kie-
dyś Adę, zainteresowała ją ta pro-
pozycja. Nawiązały współpracę,  
a w ciągu zaledwie kilku miesięcy 
Ola poleciała na kontrakt do No-
wego Jorku, gdzie chodziła w po-
kazach najlepszych projektantów 
na świecie. 

Zarówno Ola, jak i wspomnia-
ny wcześniej Stefan, nadal utrzy-
mują ciepłe kontakty z mamą Ady. 

– Ada miała plan, że w cią-
gu dwóch lat będzie najmłodszą 
właścicielką dobrze prosperują-
cej agencji modelek w Polsce. Nie 
zdążyła, a przypuszczam, że by 
była... – mówi dziś jej mama.

Choroba zaatakowała 
nagle
Adrianna Kantor wszystko  

w życiu robiła szybko, jakby 

coś wciąż ją pchało do przodu.  
W swoim krótkim życiu zobaczy-
ła i przeżyła tyle, ile inni nie do-
świadczają przez wiele dekad. 
Wiedziała czego chce i dążyła do 
realizacji swoich marzeń. Zdążyła 
mieć własny dom, a w nim kotkę. 
Była otoczona przyjaciółmi, miała 
fajnego chłopaka. 

Choroba, jaka ją zaatakowała 
w 2011 r., dla wszystkich bliskich 
jej osób była szokiem. Pod koniec 
lata, po powrocie do Warszawy  
z rodzinnych wczasów we Wła-
dysławowie, Adriannę bardzo roz-
bolała głowa. Pierwsza diagno-
za wskazywała na wylew, ale po 
serii badań okazało się, że był to 
tętniak, który pękł. Natychmiasto-
wa hospitalizacja i wdrożenie le-
czenia sprawiły, że młoda kobie-
ta przeżyła. Przez miesiąc musiała 
leżeć płasko. W końcu zapadła de-
cyzja o operacji. Pacjentka była 
zrozpaczona, że straci włosy do 
pasa, ale wybrano inną, nowocze-
sną metodę arteriografii (wstawie-
nie stentów do mózgu drogą przez 
tętnicę).

Operacja udała się, wszyst-
ko miało być dobrze, ale wkrótce 
po wybudzeniu pacjentka dostała 
udaru niedokrwiennego spowodo-
wanego zatorem, który spowodo-
wał paraliż i afazję. Jednak dzięki 
temu, że lekarze szybko zoriento-
wali się w zagrożeniu życia, pod-
jęli akcję ratunkową. Ada przeży-
ła. Skutki udaru ustąpiły po kilku 

dniach, co lekarze określili mia-
nem cudu, a szybko wdrożona re-
habilitacja spowodowała, że Ada 
dochodziła do zdrowia. Wróciła 
nawet na studia i do pracy. W pro-
wadzeniu agencji, na czas swojej 
rekonwalescencji połączyła siły  
z koleżanką, która prowadziła po-
dobną firmę. 

W grudniu 2011 r. Ada mia-
ła mieć badania kontrolne, które  
z powodu popsutej aparatury 
przesunięto na marzec. Po bada-
niach tych okazało się, że tętniak 
powiększył się i konieczne będzie 
wszczepienie jeszcze jednego 
stentu. Zabieg pod narkozą miał 
odbyć się 14 marca. 

– Wcześniej, zawsze kie-
dy miała być usypiana, Ada się 
bała. Mówiła: „a jeśli się nie obu-
dzę?” Wtedy, kiedy miała już je-
chać na ten zabieg, byłam u niej, 
jak zawsze, w szpitalu. Ada po-
załatwiała telefonicznie sprawy  
z modelkami, niecierpliwiła się, 
że jeszcze nie jedzie na salę ope-
racyjną, bo po tym zabiegu trzeba 
było leżeć cały dzień z uciskiem 
w pachwinie, żeby nie doszło do 
krwotoku, więc bała się, że nie 
wyjdzie rano następnego dnia ze 
szpitala. I w pewnym momen-
cie, tuż przed pójściem, mówi do 
mnie: „Słuchaj, nie boję się. Jak 
się nie obudzę, to się nie obudzę”. 
Powiedziałam jej, żeby tak nie 
mówiła, bo ja bym płakała, a ona 
„No tak, ty byś płakała, ale mnie 
to już byłoby obojętne” – mówi 
jej mama. To była ich ostatnia roz-
mowa. 

W czasie operacji 
tętniak pękł, Ada  
nie obudziła się 
Do tego momentu ani lekarze, 

ani rodzice młodej kobiety, nie 
brali w ogóle pod uwagę takiego 
scenariusza. Wierzyli, że jest sil-
na, że da sobie radę. Gdy 15 mar-
ca 2012 r. lekarze stwierdzili zgon, 
nie mogli w to uwierzyć. Dla 
wszystkich to był ogromny szok.

Zbyt wcześnie odeszła osoba 
wyjątkowa, utalentowana i praco-
wita, pełna planów na życie, rado-
sna i przyjacielska. Jej śmierć po-
zostawiła niewyobrażalną pustkę, 
z którą mama i cała rodzina zmar-
łej nie może pogodzić się, mimo 
upływu lat. Wszystko miało być 
inaczej – Ada miała skończyć stu-
dia, mieć męża, dzieci, miała roz-
wijać się, realizować kolejne po-
mysły, miała po prostu być... 

Stało się inaczej. Dziś żyje  
w osobach, którym jej śmierć ura-
towała życie. Najbliżsi zgodzi-
li się na przekazanie jej organów  
na przeszczepy.

Adrianna Kantor ostała pocho-
wana na cmentarzu parafialnym  
w rodzinnym Głownie.  ewr

Gmina Łyszkowice |�Złoty�jubileusz

Pół wieku razem
Małżeństwa z gminy 
Łyszkowice, które trwają 
razem już przez przeszło  
50 lat, zostały przyjęte  
przez władze gminy  
w budynku GOKiS 
25 października. 
Małżonkowie odebrali 
tam nadane  
przez prezydenta RP 
medale za długoletnie 
pożycie małżeńskie.

Zaszczytu dostąpiło 10 par. Są 
to państwo: Marianna i Antoni 
Białowąsowie, Zofia i Zdzisław 

Czajkowie, Janina i Jan Dołow-
cowie, Anna i Jerzy Fangratowie, 
Jadwiga i Jan Gałązkowie, Maria 
i Jan Gałkowie, Marianna i Sta-
nisław Rosińscy, Zofia i Tadeusz 
Słomiani, Danuta i Edward So-
bieszkowie, Janina i Henryk Sta-
niowie. 

Większość z par zdołała stawić 
się na uroczystość w GOKiS oso-
biście w towarzystwie kochają-
cych rodzin.

– Poznaliśmy się w pracy i ra-
czej wtedy nie uwierzylibyśmy, 
że przeżyjemy ze sobą 50 lat – 
mówili nam państwo Dołowco-
wie z Polesia. – Dzisiaj czujemy 
się ludźmi spełnionymi. To, co 
mieliśmy w życiu zrobić, zrobili-

śmy, cieszymy się trojgiem wnu-
cząt. Jedyne, czego nam teraz 
potrzeba, to zdrowie na kolejne 
lata. Medale nadane przez pre-
zydenta wręczali przedstawicie-

le władz gminy na czele z wój-
tem Adamem Rutą, a także ks. 
Jerzy Modelewski. Oprócz me-
dali, odznaczeni otrzymali przy-
pinki z herbem gminy, czerwone 

róże i filiżanki. Wójt podkreślił, 
że pracując, działając społecznie 
i wychowując potomstwo, odzna-
czone rodziny przyczyniły się do 
rozwoju lokalnej społeczności ca-

łej gminy. Był też tort i szampan, 
a ozdobą poczęstunku był występ 
reprezentantki młodego pokole-
nia – Karoliny Graszki, która gra-
ła na gitarze i śpiewała.  tm 

Zimowa sesja zdjęciowa. W�domowym�archiwum�pozostały�setki,�jeśli�
nie�tysiące�fotografii�młodej�modelki.�

Adrianna Kantor. Zdjęcie�z�albumu�dyplomowego�projektantki�Marleny�
Lenart.�
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Nadane przez prezydenta RP odznaczenia�wręczają�wójt�Adam�Ruta��
i�przewodnicząca�rady�gminy�Anna�Kwestarz. Jubilaci na honorowymi miejscu,�za�nimi�–�równie�dumne�–�rodziny.�
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Łowicz�|�Kwestowali�mimo�wszystko

Wszystkich Świętych - było 
mokro, błotniście i zimno
Padający bez przerwy 
deszcz, błoto  
i chłód – tak niestety 
wyglądało w tym roku 
święto Wszystkich 
Świętych na łowickich 
cmentarzach. 

Trudno było tego dnia spę-
dzić dłuższy czas przy grobach 
bliskich – choć dla wielu niewy-
obrażalnym było, aby ich nie od-
wiedzić. My byliśmy na cmenta-
rzu katedralnym, rozmawialiśmy 
z kwestującymi i odwiedzający-
mi groby.

– Pogoda jest paskudna, ale 
to taki wyjątkowy dzień, że nie 
sposób zostać w domu, musia-
łam przyjść na mszę i odwiedzić 
bliskich i znajomych, niestety je-
stem już w takim wieku, że jest 

ich tu coraz więcej – powiedziała 
nam pani Halina Kwiatkowska. 
Jak dodała, 2 listopada w Dzień 
Zaduszny, na cmentarz raczej się 

nie wybierze, kończy późno pra-
cę. – Już wszystkich odwiedzi-
liśmy i uciekamy do rodziny na 
gorącą herbatę i coś do zjedze-

nia – powiedział nam pan Stefan 
Ambroziak – Na mszy do końca 
nie zostaniemy, jesteśmy cali mo-
krzy, co najgorsze – dzieci także. 
Parasole nie pomagają. – dodał.

Na cmentarzu katedralnym 
widać było, że pogoda sprawi-
ła, iż liczba osób odwiedzających 
w tym roku groby bliskich była 
mniejsza niż w latach minionych. 
Kulminacja przypadła na godz. 
12, gdy rozpoczęła się druga tego 
dnia na tym cmentarzu msza 
święta, po której nastąpiło nabo-
żeństwo z modlitwą wypominko-
wą oraz procesją po cmentarzu. 
Zaraz po mszy wiele osób opuści-
ło nekropolię, co było widać też na 
pustoszejącym szybko parkingu 
na terenie Państwowej Straży Po-
żarnej przy ul. Seminaryjnej.

Tak jak w latach minionych, 
przy furtach, prowadzących na 
nekropolie, można było spotkać 
kwestujących na rzecz ratowania 
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Cmentarz wojenny z 1939 roku był�odwiedzany�przez�całe�rodziny,�
szczególnie�dużo�było�dzieci.

Michał Kubiak, kleryk�pierwszego�roku�WSD�kwestował�przy�bramie.
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W czasie mszy świętej,�która�została�odprawiona�w�kaplicy�na�cmentarzu�katedralnym�wierni�stali�pod�parasolami,�bo�cały�czas�padało.

Przy wschodniej furcie na cmentarz katedralny od�strony�ul.�Blich�można�było�spotkać�radnych�miejskich:�
Zofię�Wielemborek�i�Pawła�Pietę.

Druhna Ela Podwójci (z lewej) podaje�znicze�klientom,�którzy�podeszli�specjalnie�do�stoiska�harcerzy,�aby�
kupując�znicze,�wesprzeć�ich�działalność.

Od prawej: Agata�Salamon�i�Kamil�Kosiacki�–�harcerze�z�drużyny�Silva�
w�czasie�warty�przed�pomnikiem�Szarych�Szeregów.
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REKLAMA

Witamy wśród nas!
W�tej�rubryce�zamieszczamy�
fotografie�noworodków,�które�
w�dniach�poprzedzających�
wydanie�tego�numeru�naszego�
tygodnika�urodziły�się��
w�szpitalach�w�Łowiczu��
i�w�Głownie,�wraz�z�datą��
i�godziną�tej�szczęśliwej�dla�
rodziców�chwili.�A�jeśli�Wasze�
dziecko�urodziło�się�w�tych�
dniach�w�jakimś�innym�szpitalu�
–�prosimy,�przyślijcie�nam�
fotografię�i�dane�na�adres�e-mail:�
redakcja@lowiczanin.info��
–�także�z�przyjemnością�je�
zamieścimy. Redakcja.

Miłosz,�ur.�20.10.2016�r.,��
godz.�12:40,�dł.�56�cm,�waga:�
3.520�g.,�syn�Pauliny�i�Pawła,��
zam.�Łowicz

Amelia Tomczak ur.�21.10.2016�
r.,�godz.�13:50,�dł.�56�cm,�waga:�
3.200�g,�córka�Katarzyny��
i�Jarosława,�zam.�Nieborów

Miłosz Sujkowski�ur.�21.10.2016�
godz.�11.00,dł.58,waga:�4000g,�
syn�Pauliny�i�Andrzeja,�zam.�
Łowicz

Bartosz Witkowski,�ur.�
22.10.2016�r.,�godz.�4.50;�dł.�56�
cm;�waga�3.390�g;�syn�Beaty��
i�Przemysława;�zam.�Różyce

Weronika Krajewska�ur.�
23.10.2016�r.,�córka�Beaty�
i�Sławomira,�zam.�Bolimów

Gaja Gajda ur.�24.10.2016�r.,�
godz.�17:40,�dł.�57�cm,�waga:�
3.460�g,�córka�Iwony�i�Krzysztofa,�
zam.�Łowicz

Jakub Drzewiecki�ur.�24.10.2016�
r.,�godz.�3:33,�dł.�54�cm,�waga:�
3.200�g;�syn�Karoliny�i�Dominika,�
zam.�Łowicza

Kacper Antoniak�ur.�24.10.2016�
r.,�godz.�11:10,�dł.�54�cm,�waga:�
2.800�g,�syn�Pauliny�i�Witka,��
zam.�Bąków�Dolny

Nikola Skowrońska ur.�25.10.16�
r.,�godz.�10:35;�dł.�57�cm,�waga:�
3.660�g,�córka�Magdaleny��
i�Arkadiusza,�zam.�Łowicz

Zosia Pawłowska�ur.�25.10.2016�
r.,�godz.�15:00,�dł.�52�cm,�waga:�
3.400�g,�córka�Moniki�i�Pawła,�
zam.�Łowicz

Nadia Stefaniak, ur.�26.10.2016�
r.,�godz.�13:45;�dł.�53�cm,�waga:�
3.540�g,�córka�Marty�i�Norberta,�
zam.�Łowicz

Gabriel Wachowicz,�ur.�
27.10.2016�r.,�godz.�08:30;�dł.�55�
cm,�waga:�3.080�g,�syn�Katarzyny�
i�Sebastiana,�,�zam.�Łowicz

Piotr Włodarski,�ur.�27.10.2016�
r.,�godz.�13:55;�dł.�53�cm,�waga:�
3.850�g,�syn�Marty�i�Tomasza,�
zam.�Brzozów�Stary
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startych, zniszczonych grobow-
ców. Wśród kwestujących był bur-
mistrz miasta Krzysztof Kaliński 
i przewodniczący Rady Miejskiej 
Michał Trzoska, którzy jak nam 
się pochwalili przez niespełna 2 
godzinach stania z puszką, musie-
li zmienić ją na nową, bo wypeł-
niła się całkowicie. Radni Zofia 
Wielemborek i Paweł Pięta także 
nie narzekali. – Po raz pierwszy 
kwestuję z PTTK (organizatorem 
zbiórki – przyp. red.), uważam tę 
akcje za bardzo cenną. Nie wszy-
scy jeszcze o niej wiedzą, bo pyta-
li nas o cel zbiórki, ale reakcje były 
zawsze bardzo pozytywne. Jedna 
z osób wrzuciła nam do puszki na-
wet 100 zł – powiedziała nam rad-
na.

Wśród kwestujących nie zabra-
kło także członków Stowarzysze-
nia Historycznego im. 10 Pułku 
Piechoty, którzy kwestują z PTTK 
już po raz siódmy. W sumie na 
cmentarzu katedralnych i Emaus 
można było spotkać 9 „Dziesiąta-
ków”, ubranych w mundury pie-
choty z okresu II RP. Stowarzysze-
nie wydało także z okazji kwesty 
pamiątkową kartę pocztową, któ-
rą obdarowywano każdego, kto 
wrzucił do puszki pieniądze. Pocz-
tówka przedstawia mogiłę zbioro-
wą poległych w 1939 roku, z miej-
scowości Guźnia. Przedstawiciele 

łowickiej dziesiątki wystawili też 
wartę przy grobie dowódcy 10PP 
płk Mariana Krudowskiego.

Po raz szósty kwestowała mło-
dzież z Gimnazjum nr 2 w Łowi-
czu: 12 uczniów i 3 opiekunów. – 
W tym roku mamy bardzo dużo 
chętnych do koła PTTK i właści-
wie kwestują wyłącznie członko-
wie koła – powiedział nam wi-
cedyrektor Krystyna Kucharska 
– Chętnych aby przyjść na cmen-
tarze było tak wielu, że pani Gra-
żyna Dubiel, która organizo-
wała grupę, musiała odmawiać 
uczniom.

Tradycyjnie też klerycy z Wyż-
szego Seminarium Duchownego 
w Łowiczu zbierali pieniądze do 
puszek na swoją uczelnię. Przy 
głównej bramie z puszką stał kle-
ryk pierwszego roku Michał Ku-

biak (z Korabki), powiedział nam, 
że pogoda w tym roku nie jest 
sprzyjająca kweście, ale z drugiej 
strony zauważył, że odwiedzają-
cy cmentarz chętnie wrzucali pie-
niądze do jego puszki – Miałem 
trochę obaw, ale spotkałem się 
wyłącznie z życzliwością ludzi – 
powiedział nam, na dowód potrzą-
sając puszką pełną pieniędzy.

Na cmentarzach jak i pod 
nimi, nie zabrakło harcerzy, m.in.  
z 92 łowickiej drużyny wielo-
poziomowej Silva z Hufca ZHP  
w Łowiczu. Wystawiła ona war-
ty pod pomnikiem Szarych Sze-
regów na kwaterach wojennych  
z 1939 roku. Drużynowa Katarzy-
na Szabłowska powiedziała nam, 
że deszcz był dużym wyzwaniem 
dla 6 harcerzy z jej drużyny. War-
ty pełnili,zmieniając się, przez 3 
godziny.

Harcerze także 
sprzedawali znicze
Drużynowa 102 Gromady 

Zuchowej Dzielne Wilczki Syl-
wia Kwasek powiedział nam: – 
Pieniądze, które zarobimy przy 
cmentarzach wydajemy np. na 
sprawności, gry planszowe i ma-
teriały programowe, czyli na ta-
kie, których nikt nam nie kupi, 
bo kartki, kredki czy długopisy 
zapewniają nam rodzice.  tb
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Uczniowie Gimnazjum nr 2 w Łowiczu kwestujący�przy�głównej�bramie�cmentarza�katedralnego.

Cieszyła duża liczba płonących zniczy na cmentarzu wojennym�z�1939�roku.�Łowiczanie�pamiętają�nie�tylko�
o�swoich�bliskich,�ale�też�o�bohaterach�września,�którzy�zginęli�walcząc�o�miasto.

Reakcje�były�zawsze�
bardzo�pozytywne.�
Jedna�z�osób�wrzuciła�
nam�do�puszki��
nawet�100�zł

radna Zofia Wielemborek

Alicja Szczepanik�ur.�1.11.2016�
r.,�godz.�20:10,�dł.�56�cm,�waga:�
3.900�g,�córka�Katarzyny�
i�Bogdana,�zam.�Łowicz

Michalina Sławińska�ur.�
31.10.2016�r.,�godz.�6:50,�dł.�52�
cm,�waga:�3.300�g,�córka�Darii�
i�Klaudiusza,�zam.�Jamno
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Ludzie
Ogłoszenia 
drobne
znajdziesz dzisiaj na str. 36

Warszawa�|�Anna�Maria�Zalewska�profesorem�zwyczajnym�nauk�społecznych�

Zduńska Alma Mater wychowała 
kolejnego profesora zwyczajnego 
Pochodząca z podłowickiej gminy Zduny Anna Maria Zalewska została profesorem zwyczajnym 
nauk społecznych. Tytuł został jej nadany przez prezydenta RP Andrzeja Dudę, a wręczenie aktu 
nominacyjnego nastąpiło podczas uroczystości w Pałacu Prezydenckim, jaka odbyła się w środę, 
26 października. W tych wyjątkowych chwilach towarzyszyli jej najbliżsi, również Ci z rodzinnych stron. 

Anna Maria Zalewska 
(z domu Jędrachowicz) pocho-
dzi z gminy Zduny. Na początku 
jej rodzina mieszkała w Bąkowie 
Górnym, skąd przeniosła się do 
Jackowic. Jest dumną absolwent-
ką Liceum Ogólnokształcącego 
w Zdunach, które od tej chwili 
może poszczycić się już drugim 
w historii wychowankiem z ty-
tułem naukowym profesora 
zwyczajnego (tym razem nauk 
społecznych). Przypomnijmy, 
pierwszym, w dziedzinie nauk 
humanistycznych, jest związany 
z Uniwersytetem Warszawskim 
Jerzy Miziołek. 

Warto w tym miejscu nadmie-
nić, że tytuł naukowy profesora 
zwyczajnego jest najwyższym 
stopniem, jaki przyznaje się pra-
cownikom akademickim w Pol-
sce. Stanowi on ukoronowa-
nie całego dorobku naukowego, 
a o jego nadaniu decyduje pre-
zydent RP na podstawie wnio-
sku Centralnej Komisji do Spraw 
Stopni i Tytułów Naukowych, 
skierowanego do Komisji z ini-
cjatywy Rady uprawnionej do 
tego uczelni. 

Anna Maria Zalewska swo-
ją karierę naukową związała 
z psychologią. Tytuł magistra 
uzyskała na Wydziale Filozofi cz-
no-Historycznym Uniwersyte-
tu Łódzkiego, później pracowała 
w Katedrze Psychologii na tej sa-
mej uczelni, doktorat i habilitację 
zdobyła w Instytucie Psychologii 

Polskiej Akademii Nauk w War-
szawie. 

Od 1998 roku wykładała 
w Szkole Wyższej Psychologii 
Społecznej w Warszawie, która 
w czerwcu 2015 roku przekształ-
ciła się w pierwszy prywatny 
uniwersytet – SWPS Uniwersy-
tet Humanistycznospołeczny. Od 
5 lat jest dziekanem wydziału za-
miejscowego tejże uczelni w Po-
znaniu, gdzie ze względu na pracę 
zdecydowała się zamieszkać. 

Rodzinne strony, a szczegól-
nie zduńskie liceum, wspomina 
z dużą nostalgią. – Do dziś, gdy 
jadę pociągiem z Poznania do 
Warszawy i widzę przez okno 
wieże kościoła w Zdunach, przy-
pominam sobie położony nie-
opodal budynek naszego liceum 
– opowiada nam Anna Maria Za-
lewska. 

Tutaj uczeń 
był partnerem 
Szkołę tę wspomina z dużym 

sentymentem, gdyż, jak dostrze-
ga z perspektywy czasu, uczący 
w niej profesorowie traktowali 
swoich wychowanków w sposób 
partnerski. Niemniej w oczach tych 
nastoletnich osób, stojących u pro-
gu dorosłości, byli autorytetami. 

Mówiąc o wpływie szkoły na 
późniejsze losy absolwentów, 
odwołuje się do psychologii po-
zytywnej, która co prawda naro-
dziła się dopiero w XXI wieku, 
ale jej zdaniem zduńskie liceum 
wyprzedzało swoją epokę. Jako 
przykład podaje lekcje historii, na 
których uczniowie dowiadywali 
się o zbrodni katyńskiej. 

Profesor Zalewska wyjaśnia, 
że profesorowie nie tylko prze-
kazywali informacje i wskazy-Anna Maria Zalewska,�profesor�zwyczajny�nauk�społecznych.�

AGNIESZKA
ANTOSIEWICZ

agnieszka.antosiewicz@lowiczanin.info
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wali dostęp do nich, ale też uczyli 
krytycznego myślenia, co jej zda-
niem bardzo przydaje się współ-
cześnie, w dobie internetu. 

Ciepło wspomina wielu pro-
fesorów, m.in. Zdzisława Biega-
łę, Krystynę Tarmanowską, Boh-
dana Talarowskiego, dyrektora 
Zdzisława Grochulskiego, któ-
ry namawiał ją na studia z nauk 
ścisłych, ale to po rozmowach  
z prof. Zenonem Strzelczykiem 
od fizyki, utwierdziła się w de-
cyzji, że będzie studiować psy-
chologię, a nie jakąkolwiek inną 
dziedzinę nauki. Brzmi to może 
dość przewrotnie, ale posiadają-
cy doświadczenie naukowe wy-
kładowca zwrócił jej uwagę na 
to, czym może charakteryzować 
się działalność badawcza w na-
ukach społecznych. Dzięki temu 
18-letnia wówczas uczennica zro-
zumiała, że prawa rządzące psy-
chiką oraz zachowaniem czło-
wieka są tym, czemu chce się 
poświęcić. 

Anna Maria Zalewska przyzna-
je, że do dziś wiele radości spra-
wia jej możliwość spotykania przy 
różnych okazjach absolwentów 
zduńskiego ogólniaka. Jej ścieżki 
zawodowe splatały się też kilka-
kroć z innym absolwentem tejże 
szkoły, profesorem Jerzym Mi-
ziołkiem. 

Przez kilka lat byli wykła-
dowcami tej samej uczelni,  
a mianowicie Wyższej Szkoły 
Psychologii Społecznej w War-
szawie. Mieli też okazję praco-
wać w działającej w strukturach 
ministerstwa komisji ds. działal-
ności upowszechniającej naukę. 
Byli członkami komisji decydu-
jącej o przyznawaniu środków 
na wydawnictwa naukowe. 

Zwieńczenie  
długiej drogi 
Tytuł profesora zwyczajne-

go, jaki odebrała Anna Maria 
Zalewska z rąk prezydenta RP 
w pałacu, jest uhonorowaniem jej 
działalności naukowej. Komisje re-
cenzujące wniosek o nadanie no-
minacji, jaki złożyła za pośrednic-
twem uczelni, oceniały bowiem 
całość jej dorobku naukowego. Ty-
tuł profesora nadaje prezydent RP. 
Akty nominacyjne wręczył profe-
sorom osobiście podczas uroczy-
stości w pałacu. 

O towarzyszenie w tych wyjąt-
kowych chwilach Anna Maria Za-
lewska poprosiła najbliższą rodzi-
nę: męża Kazimierza oraz dzieci, 
syna Krzysztofa i córkę Aleksandrę 
(córka Joanna niestety nie mogła 
być obecna), a także brata Krzysz-
tofa Jędrachowicza z żoną Danutą 
– oboje pracują w Łowiczu. 

– To duża satysfakcja, że mam 
swój wkład w rozwój nauki – pod-
sumowała nominowana profesor. 

Profesorowie�nie�
tylko�przekazywali�
informacje��
i�wskazywali�dostęp�
do�nich,�ale�też�uczyli�
krytycznego�myślenia,�
co�jej�zdaniem�
bardzo�przydaje�się�
współcześnie,�w�dobie�
internetu.�
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PCPR|�Potrzebna�pomoc�w�nauce�dla�dzieci�z�rodzin�zastępczych�

Wolontariusze potrzebni od zaraz
Powiatowe Centrum Pomocy 

Rodzinie w Łowiczu poszukuje 
wolontariuszy do pomocy dzie-
ciom z rodzin zastępczych. Po-
moc ta dotyczy odrabiania lek-
cji, organizowania czasu wolego 
oraz udzielania korepetycji z róż-
nych przedmiotów.

Wolontariuszami mogą zo-
stać osoby, które ukończyły 18 
lat (w przypadku osób małolet-
nich wymagana jest zgoda opie-
kuna prawnego) oraz takie, któ-
rych stan zdrowia, poświadczony 

przez lekarza, pozwala na opiekę 
nad dzieckiem. Ponadto wolon-
tariuszami powinny być osoby, 
które nie są pozbawione władzy 
rodzicielskiej, ani władza ta nie 
jest im ograniczona, wypełnia-
ją ewentualnie orzeczony obo-
wiązek alimentacyjny, nie były 
też skazane prawomocnym wy-
rokiem za przestępstwa, również  
o charakterze skarbowym. 

Osoby, które zdecydują się  
być wolontariuszem, mogą li-
czyć na podpisanie porozumienia  

o współpracy i późniejsze za-
świadczenie, potwierdzające od-
byty wolontariat. 

Jak wyjaśnia dyr. Robert Wój-
cik, plan pracy oraz zakres obo-
wiązków i częstotliwość spotkań 
zostaną ustalone z wolontariusza-
mi,  zależnie od ich możliwości  
i potrzeb rodzin, do jakich zosta-
ną przydzieleni. 

Mile widziani są studenci kie-
runków humanistycznych i oso-
by posiadające doświadczenie 
w pracy i opiece nad dzieckiem. 

Jak przekonuje koordynator wo-
lontariatu z PCPR Marta Ko-
strzewa, w wolontariat może an-
gażować się też młodzież ucząca 
się w szkołach ponadgimnazjal-
nych, jeśli przedstawi zaświad-
czenie od opiekuna prawnego. 

Aby zostać wolontariu-
szem PCPR należy zgłosić się  
do siedziby centrum przy ul. Po-
drzecznej 30 w Łowiczu, gdzie 
koordynator wolontariatu opo-
wie o specyfice wolontariatu  
w placówce. Aby ustalić spotka-
nie można wcześniej zadzwonić 
pod numer (46) 837-03-44 lub 
napisać na adres e-mail: pcpr-
marta.kostrzewa@o2.pl.  aa 

RZUT OKIEM |�HALLOWEEN�W�ART�PIWNICY

W miniony weekend  
w ArtPiwnicy odbyły się dwie 
halloweenowe imprezy.�Jedna��
z�nich,�zorganizowana�w�niedzielę,�
30�października,�adresowana�
była�do�dzieci.�Przybyło�na�nią�
kilkadziesiąt�dzieci�przebranych�
za�postaci�nie�z�tego�świata.�Były�
wśród�nich:�zoombi,�czarownice,�
czarodziejki,�piraci,�mumie,�
potwory�itp.�W�czasie�Haloween�
dzieci�brały�udział�w�zabawach�
integracyjnych,�konkursach��
i�zabawach�zespołowych,�karaoke,�
w�wyborach�króla�i�królowej�
balu.�Był�też�pokaz�moonwalk�
w�wykonaniu�ducha�Michaela�
Jacksona.�opr mwkM

A
R

C
IN

�K
R

A
S

ZE
W

S
K

I



28 �www.lowiczanin.info3�listopada�2016������nr 44

Aktualności

REKLAMA

REKLAMA

Łyszkowice�|�Złota�medalistka�Igrzysk�Paraolimpijskich�doceniona�przez�gminę�

Katarzyna Marszał uhonorowana na sesji
Złota medalistka 
tegorocznych Igrzysk 
Paraolimpijskich w Rio 
de Janeiro w klasyfikacji 
drużynowej w tenisa 
stołowego, pochodząca  
z Łyszkowic Katarzyna 
Marszał, została 
uhonorowana na sesji 
Rady Gminy w jej 
rodzinnej miejscowości. 

Medalistce towarzyszyli pod-
czas uroczystości rodzice, miesz-
kańcy Łyszkowic oraz zainte-
resowani sportem uczniowie 
miejscowej szkoły podstawowej. 

Sesje w gminie Łyszkowice 
zwyczajowo odbywają się w ostat-
nią środę miesiąca, w tym przy-
padku jednak nastąpiło odstępstwo 
od tej zasady. Ponieważ złota me-
dalistka nie mogła przyjechać do 
swojej rodzinnej miejscowości tego 
dnia, sesję przełożono na następny 
dzień – czwartek. 

– Jesteśmy dumni, że pani Ka-
tarzyna jest związana z naszą gmi-
ną. Gratulujemy jej sukcesu sporto-
wego, a rodzicom dziękujemy za 

trud włożony w wychowanie takiej 
wspaniałej sportsmenki – mówił 
podczas sesji wójt gminy Łyszko-
wice Adam Ruta. 

Medalistce przekazał okolicz-
nościową, przygotowaną specjal-
nie na tę okazję statuetkę, kwia-
ty, list gratulacyjny oraz nagrodę 
za osiągnięcia sportowe. Zgodnie  
z gminnym regulaminem określa-
jącym sposób przyznawania na-
gród i stypendiów sportowych, 
wysokość nagrody wyniosła 3,5 ty-
siąca złotych. Oprócz władz gminy 
gratulacje pani Katarzynie składa-
li też radni, znajomi z Łyszkowic 
oraz uczniowie miejscowej szkoły. 

– Cieszymy się razem z Tobą. 
Jesteś dla nas przykładem i wzo-
rem do naśladowania – mówili 
uczniowie i chętnie fotografowali 
się ze złota medalistką. Pani Ka-
tarzyna też nie kryła wzruszenia, 
mówiła, że zawsze przy okazji 
publicznych wystąpień ma tremę 
większą niż przy stole do gry w te-
nis. Z wrażenia nie wyjęła nawet, 
na początku uroczystości, złote-
go medalu. Później pokazywała 
go wszystkim zainteresowanym,  
a tych – szczególnie wśród 
uczniów łyszkowickiej podsta-
wówki – nie brakowało. 

– Jesteśmy tacy dumni z naszej 
Katarzyny, że wszyscy chcemy się 
razem z nią choć troszeczkę ogrzać 
w promieniach chwały – żartowa-
ła przewodnicząca Rady Gminy 
w Łyszkowicach Anna Kwestarz. 

Kwiaty i podziękowania otrzyma-
li również rodzice złotej medalistki. 

– Zawsze mówię, że sport jest je-
den i na sukces trzeba zapracować. 
Dziękuję, że o mnie pamiętaliście 
– podziękowała krótko Katarzyna 

Marszał. Nagroda wręczona pod-
czas sesji nie będzie jedyną formą 
docenienia oraz współpracy ze zło-
tą medalistką. Jak się dowiedzieli-
śmy od wójta Adama Ruty, przygo-
towywany jest w urzędzie projekt 

umowy promocyjnej pomiędzy 
gminą a sportsmenką. Szczegó-
ły jeszcze nie zostały ustalone, ale 
wójt chciałby, aby w ramach tejże 
umowy Katarzyna Marszał mogła 
na strojach promować gminę po-
przez umieszczenie herbu lub in-
nego znaku graficznego. – Oczy-
wiście mamy świadomość, że, by 
umieścić znak na oficjalnym stro-
ju olimpijskim, trzeba mieć zgodę 
Komitetu Olimpijskiego, ale może 
zaproponujemy na strojach trenin-
gowych, albo podczas innej rangi 
zawodów – zastanawia się wójt. 

Przypomnijmy, że złoty medal 
na Paraolimpiadzie zdobyła żeń-
ska reprezentacja Polski, w której, 
oprócz Katarzyny Marszał grały 
też Natalia Partyka i Karolina Pęk. 
W finale, rozegranym 17 wrze-
śnia, nasze zawodniczki pokona-
ły potęgę tenisa stołowego – Chi-
ny. Wcześniej zaś wyeliminowały 
m.in. reprezentacje Francji i Brazy-
lii. Ich medal był jednym z 37 zdo-
bytych przez Polaków na tegorocz-
nej paraolimpiadzie, w tym jednym  
z ośmiu złotych. 

Zapraszamy do obejrzenia gale-
rii zdjęć z uroczystości w Łyszko-
wicach na stronie www.lowicza-
nin.info.  mak 

Łowicz�|�Wolontariusze�zakończyli�kwestę

Zebrano mniej pieniędzy, 
ale szkoły przekazują 
więcej ziemiopłodów
Przez cały październik oddział 
Polskiego Czerwonego Krzyża 
w Łowiczu prowadził kwestę 
na ulicach oraz zbiórkę 
ziemiopłodów, nawiązując  
do Światowego Dnia Walki  
z Głodem, który obchodzony 
jest 16 października.

Pieniądze oraz warzywa i owo-
ce będą wykorzystane przez sto-
łówkę PCK działającą przy ul. Ka-
liskiej 6B. Z kwesty pozyskano 1,6 
tys. zł. Szefowa biura PCK w Ło-
wiczu Jolanta Głowacka powie-
działa nam, że w ostatnim czasie 
udawało się zebrać ponad 2 tys. zł, 
ale niestety w tym roku kwestują-
cym nie sprzyjała pogoda. Kwesto-
wali uczniowie I i II LO, ZSP nr 4 
oraz Gimnazjum nr 1. Za to z zado-
woleniem obserwuje zainteresowa-
nie akcją zbierania ziemiopłodów 
przez szkoły z terenu wiejskiego.  
– Miło zaskoczyła nas szkoła  
w Błędowie, uczniowie zgroma-
dzili bardzo dużą ilość warzyw  
i owoców, zwoziliśmy je w dwóch 

turach – powiedziała nam. W tym 
roku w akcji udział biorą m.in. 
szkoły w Mastkach, Starym Wali-
szewie oraz Kęszycach.

Dzięki tej pomocy stołówka 
PCK w okresie zimy będzie w sta-
nie wydawać większą liczbę posił-
ków. Jak wyjaśnia Głowacka, wy-
daje codziennie 50 posiłków dla 
podopiecznych Miejskiego Ośrod-
ka Pomocy Społecznej oraz kolej-
nych 20 dla podopiecznych Środo-
wiskowego Domu Samopomocy 
– za nie płaci miasto. Ale codzien-
nie pojawiają się osoby, za posiłki 
których miasto nie płaci – to bez-
domni, często będący przejazdem 
w Łowiczu lub osoby niezaradne 
życiowo. W okresie zimy ich liczba 
często przekracza 20 jednego dnia 
i, jak podkreśla Głowacka, żadna  
z tych osób nie wyjdzie ze stołówki 
nienajedzona. Szkoły mogą nadal 
włączać się w zbiórkę ziemiopło-
dów. Wystarczy, że zrobią to dzwo-
niąc do łowickiego PCK (tel. 
46837-21-80). Organizacja sama 
odbierze warzywa i owoce. tb

Katarzynie Marszał gratulował m.in. wójt Adam Ruta�oraz�przewodnicząca�Rady�Gminy�w�Łyszkowicach�
Anna�Kwestarz.�
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Zduńska Dąbrowa�|�III�Ekoforum�

Dużo więcej wiedzy o ściekach
„Ścieki – czy musimy się 
tego bać” były hasłem III 
Forum Ekologicznego, 
które zorganizował 
27 października 
Zespół Szkół Centrum 
Kształcenie Rolniczego 
w Zduńskiej Dąbrowie.

Ekoforum to przedsięwzięcie 
adresowane do uczniów tej szkoły 
oraz do gimnazjalistów. Jego ce-
lem jest zwrócenie uwagi na waż-
ne problemy ekologiczne. W tym 
roku były to właśnie ścieki, choć 
przy okazji tego tematu nie można 
było nie mówić o wodzie, do któ-
rej przecież trafiają – oby dobrze 
oczyszczone.

Młodzież biorąca udział w fo-
rum wysłuchała tematycznych wy-
kładów, które trwały w sumie 1,5 
godziny. Aby ich rozruszać i roz-
bawić młodych ludzi, pomiędzy 
poszczególnymi częściami tego 
bloku przeprowadzono naukę śpie-
wania piosenki „Ratujmy siebie” 
Jana Pietrzaka, której refren brzmi 
„Jasne niebo, czysta woda, bujna 
zieleń, nasz prawdziwy niewątpli-
wy wielki skarb. Truć i niszczyć 
nie pozwólmy polskiej ziemi, ratuj-
my zieleń, ratujmy nasz kraj”. 

Inną atrakcją były konkursy  
z nagrodami (wygrać można było 
np. batony owsiane), w których na-
leżało się wykazać znajomością 
powiedzeń i przysłów o wodzie.  
– Były chwile, że uczniowie śpie-
wali, tańczyli i chyba fajnie się 
bawili – ocenia Anna Marciniak-
-Makochan, nauczycielka w ZS  
w Zduńskiej Dąbrowie. 

Prawdziwa ekolożka
W drugiej części spotkania 

uczniowie przedstawili swoje pre-
zentacje multimedialne, które 
przygotowane zostały na konkurs, 
ogłoszony również w ramach eko-
forum. Miejsce I w tym konkursie 
zajęła Dominika Deka, uczenni-
ca klasy IV Technikum Weteryna-
ryjnego w Zduńskiej Dąbrowie.  
W rozmowie z nami laureatka 
przyznała, że jest urodzonym eko-
logiem. Sprawa czystości wody  
i środowiska bardzo jej leży na ser-
cu, zwłaszcza, że mieszka w Guź-
ni, w bliskim sąsiedztwie zbiorni-
ka wodnego Rydwan i na co dzień 
ma okazję obserwować jego zanie-
czyszczenie. 

W prezentacji wykorzystała 
zdjęcia zrobione właśnie przy tym 
zbiorniku. Skorzystała też z wie-
dzy pracownika oczyszczalni ście-
ków w Sochaczewie, Artura Deki 

(swojego taty), który opowiedział 
jej o mało znanym problemie fos-
foranów, które wykorzystywane są 
do produkcji proszków do prania. 
Mówił, że kupując środki do pra-
nia, powinniśmy wybierać te now-
szej generacji, bez fosforanów – bo 
one zaburzają funkcjonowanie eko-
systemów wodnych, a w procesie 
oczyszczania ścieków są trudne do 
„wyłapania”. Od niego dowiedzia-
ła się też o tym, jak nieodpowie-
dzialnie postępują ludzie i co trafia 

do oczyszczalni. Przykładem, któ-
ry zaskoczył ją wyjątkowo, była... 
puszka karmy dla zwierząt – cała, 
nie otwarta. – Jak ona mogła spły-
nąć kanalizacją? – dziwiła się nasza 
rozmówczyni. 

Swoją prezentację robiła około 6 
godzin, zwracając uwagę na to, aby 
nie używać w niej języka naukowe-
go, ale prostego, potocznego, zro-
zumiałego dla wszystkich swoich 
rówieśników. – Przedstawiałam też 
działania władz, które nie są obo-

jętne na to, co dzieje się ze ściekami 
i podkreśliłam to, że nikt z nas nie 
powinien być w tej sprawie obojęt-
ny – powiedziała nam Dominika. 
Nagrodą, jaka jej przypadła, był ta-
blet firmy Lenovo. 

Pozostali nagrodzeni
W tym samym konkursie na-

grody zdobyli też: Julia Fijał-
kowska z Gimnazjum w Nowych 
Zdunach – miejsce II, Katarzyna 
Zagórska z ZS w Zduńskiej Dą-
browie – miejsce III, Sara Ewkow-
ska z ZS w Zduńskiej Dąbrowie  
– miejsce IV, Amelia Latoszew-
ska z Gimnazjum w Nowych Zdu-
nach – miejsce V. 

Na ekoforum rozstrzygnięto też 
dwa inne konkursy: plastyczny, na 
plakat pt. „Pomóżmy przyrodzie”  
i fotograficzny pt. „To mnie cie-
szy, ale tego się obawiam”.  
W drugim z nich I miejsce przy-
znano Karinie Rogali z Gimna-
zjum w Witonii, miejsce II zajęła 
Julia Jóźwiak z Gimnazjum nr 2 w 
Kutnie, III – Piotr Walczak z ZS w 
Zduńskiej Dąbrowie. 

W konkursie na plakat miejsce 
I zajął Remigiusz Zieliński z Gim-
nazjum nr 2 w Łowiczu, II – Ame-
lia Latoszewska z Gimnazjum  
w nowych Zdunach, III – Małgo-
rzata Lepieszka z Gimnazjum nr 
2 w Łowiczu. Wyróżnienie ode-
brali: Zuzanna Łukowska z Gim-
nazjum nr 2 w Łowiczu, Mateusz 
Guzek z ZS w Zduńskiej Dąbro-
wie oraz Małgorzata Sęk – także 
ze Zduńskiej Dąbrowy.  mwk 

Łowicz�|�Akademia�Bezpieczeństwa

Pierwsze miejsce dla Oszkowic
Aż 23 szkoły podstawowe z Ło-

wicza i powiatu łowickiego wzięły 
udział w organizowanym po raz je-
denasty konkursie w ramach pro-
gramu „Policyjna Akademia Bez-
pieczeństwa”. 

Zorganizowany 25 październi-
ka w Zespole Szkół Ponadgimna-
zjalnych nr 3 konkurs sprawdzał 
wiedzę z zakresu bezpieczeństwa 
i sprawność fizyczną reprezentan-
tów szkół. Każdą z placówek repre-

zentowały po dwie osoby – uczeń  
i uczennica klasy drugiej. Mieli oni 
za zadanie rozwiązać test pisemny, 
a także jak najszybciej pokonać tor 
przeszkód. 

Tegorocznymi laureatami zosta-
li Anna Kacprzak i Michał Paw-
łowski, reprezentujący Szkołę Pod-
stawową w Oszkowicach. Dwójka 
ta zaprezentuje Łowicz w finale 
wojewódzkim konkursu w Łodzi 
18 listopada. Za ich przygotowa-

nie odpowiada nauczycielka Iwo-
na Godlewska. Drugie miejsce za-
jęli uczniowie Szkoły Podstawowej 
w Jamnie: Krystyna Wyszyńska 
i Jakub Bryk, pod opieką Bernar-
da Wudkiewicza. Trzecie miejsce 
na podium wywalczyli dla Szkoły 
Podstawowej w Nowych Zdunach 
Oliwia Siurek i Igor Ignaczak, 
przygotowani przez Aleksandrę 
Dałek. Wszyscy uczestnicy kon-
kursu otrzymali dyplomy i nagro-
dy z rąk nadkom. Mariusza Kajew-
skiego z KPP w Łowiczu i Renaty 
Plichty-Łazarskiej, wicedyrektor 
ZSP nr 3.  oprac.tmWszyscy uczestnicy tegorocznego konkursu�z�otrzymanymi�dyplomami�i�nagrodami.�

Dyrektor ZS CKR Stanisław Kosmowski rozdał�uczniom�biorącym�udział�
w�konkursach,�a�nie�nagrodzonym,�nagrody�pocieszenia�–�czekolady.�
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Łowicz, Warszawa 
Szkolenia, 
wystawy  
i degustacje

50 uczniów Zespołu Szkół Po-
nadgimnazjalnych nr 3 w Łowiczu 
uczestniczyło w Warsaw Gastro 
Show 2016 – międzynarodowych 
targach gastronomicznych.

Targi były organizowane  
w Centrum Targowo-Kongre-
sowym PTAK Warsaw Expo  
w Nadarzynie przez trzy dni. Mło-
dzież z Łowicza pojechała na drugi 
ich dzień – 28 października. Gru-
pę tworzyli uczniowie kierunków: 
technik żywienia i usług gastrono-
micznych oraz kelner. Mieli oka-
zję zobaczyć kilka postaci znanych 
z kulinarnych programów telewi-
zyjnych, jak Kevina Aistona, który 
dał pokaz gotowania świeżej, bry-
tyjskiej jagnięciny czy Annę Star-
mach, przygotowującą desery.

Wzięli też udział m.in. w szko-
leniu z mistrzem Polski barmanów 
Jerzym Czaplą, który mówił jak 
można w praktyce wykorzystać 
modę na świeże soki oraz w szko-
leniu baristycznym „Espreesso bez 
tajemnic”. W strefie kelnerskiej 
oglądali zastawę i bieliznę stołową, 
serwis niemiecki, francuski i syn-
chroniczny. Degustowali m.in. pro-
dukty kuchni molekularnej, lody 
tajskie, kawę kolumbijską, włoską 
czekoladę na gorąco czy amery-
kańskie burgery.  oprac. tm
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Łowicz |�Bursa�Samorządowa�WŁ

Samoobrona 
i pierwsza pomoc

Podopieczni bursy przy ul. 
Ułańskiej w Łowiczu mieli 26 
października okazję, aby po-
wtórzyć sobie zasady udzielania 
pierwszej pomocy, a także po-
znać podstawowe techniki samo-
obrony – wszystko to dla bezpie-
czeństwa ich własnego i innych. 
Gośćmi placówki byli tego dnia 
Kamil Sobol i Piotr Malczyk.

Kamil Sobol, nauczyciel 
mieszczącego się po sąsiedzku 
ŁCKU, legitymuje się czarnym 
pasem taekwondo. Uczył więc 
kilku chwytów tej sztuki wal-
ki – prostych, ale pozwalających 
skutecznie powalić i obezwład-
nić przeciwnika. Mówił o tym, że 

warto te techniki znać, ale życzył 
też uczestnikom zajęć, by nigdy 
nie byli zmuszeni do wykorzy-
stywania ich w praktyce. Radził 
więc też, jak unikać niebezpiecz-
nych sytuacji.

Piotr Malczyk, strażak i wy-
kwalifikowany ratownik medycz-
ny, omówił procedurę udzielania 
pierwszej pomocy w razie wy-
padku drogowego lub zasłabnię-
cia na ulicy. Przypomniał o zasa-
dach postępowania w przypadku 
wystąpienia omdlenia, zakrztu-
szenia i krwotoku z nosa. Uczest-
nicy szkolenia sami ćwiczyli pod 
jego okiem resuscytację na fanto-
mie.  tm

REKLAMA

Odznaczenie odbiera Justyna Baranowska,�nauczycielka�masażu��
w�ŁCKU.
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Łódź�|�Dzień�Edukacji�Narodowej

Łowiccy pedagodzy  
wśród odznaczonych
Justyna Baranowska 
została odznaczona 
Medalem Komisji 
Edukacji Narodowej, 
a Adam Kalinowski 
Brązowym Medalem  
za Długoletnią Służbę.

Oboje są nauczycielami w Ło-
wickim Centrum Kształcenia Usta-
wicznego, a odznaczenia odbierali 
14 października na gali w Muzeum 
Pałacu Herbsta w Łodzi.

Podczas uroczystości nagra-
dzano zasłużonych pracowni-
ków oświaty, zatrudnionych  
w placówkach Samorządu Woje-

wództwa Łódzkiego. Odznacze-
nia wręczali zastępca marszałka 
Dariusz Klimczak oraz dyrektor 
generalny Urzędu Wojewódzkie-
go Marek Suski. Ozdobą gali był 
koncert Aleksandry Obrzut, re-
prezentującej Szkołę Muzyczną  
I i II st. im. Henryka Wieniaw-
skiego w Łodzi. 

Justyna Baranowska naucza 
masażu, natomiast Adam Kali-
nowski jest w łowickiej placów-
ce kierownikiem gospodarczym  
i nauczycielem BHP. Oprócz 
nich, ŁCKU było na gali repre-
zentowane także przez dyrektora 
Tadeusza Żaczka oraz kierownik 
szkolenia praktycznego Edytę 
Kardę.  tm

Łowicz�|�II�LO�im.�Mikołaja�Kopernika

Dzień ważny z kilku powodów
25 października  
był ważnym dniem  
w kalendarzu II LO  
w Łowiczu z kilku 
powodów. Szkolna 
społeczność uczciła 
wówczas Dzień Patrona 
i 10-lecie nadania 
szkole sztandaru. 
Uroczystość połączona 
była ze ślubowaniem klas 
pierwszych i wręczeniem 
awansów kadetom klas 
mundurowych.

Dokładnie 10 lat wcześniej 
szkole został nadany sztandar,  
a jej patronem został Mikołaj Ko-
pernik. Nie było jeszcze wtedy 
profilu obrona i bezpieczeństwo 
publiczne, ale dzisiaj jego ślubo-
wanie i przyznanie awansów to 
jedno z najbardziej celebrowanych 
wydarzeń w szkole.

Pierwsza część uroczystości 
miała miejsce na dziedzińcu szko-
ły. Awansami na wyższe stopnie 
uczniowie są nagradzani przez dy-
rektor szkoły za wzorową postawę 
i dobre wyniki w nauce. Upraw-
nia ich to do noszenia nakładek 
na pagonach mundurów. Stopień 
starszego kadeta prymusa otrzy-
mało trzech uczniów klasy trze-
ciej: Mieszko Brzózka, Mateusz 
Kołodziejski i Bartłomiej Sekuła. 

Stopień starszego kadeta otrzy-
mali: Anita Brodecka, Martyna 
Buczyńska, Oliwia Dałek, Klau-
dia Kobierzycka, Justyna Kubiak,  
i Konrad Wróbel, a stopień młod-
szego kadeta z wyróżnieniem: Ju-
styna Antosik, Sylwia Łukawska 
i Julia Mrzygłód. Uczniowie klas 

mundurowych zaprezentowali 
przed gośćmi i szkolną społeczno-
ścią musztrę. Pech chciał, że mu-
sieli to robić w strugach gęsto pa-
dającego deszczu, ale przecież dla 
przyszłych funkcjonariuszy nie 
może to być czymś szczególnie 
strasznym.

Później wszyscy przenieśli się 
do sali gimnastycznej, na dru-
gą część uroczystości. Podzięko-
wania przyjęli na niej raz jeszcze 
wszyscy fundatorzy sztanda-
ru, który od 10 lat towarzyszy 
wszystkim szkolnym uroczysto-
ściom.  tm

Naukę na profilu „Obrona i bezpieczeństwo publiczne”�rozpoczął�już�trzeci�rocznik�uczniów.

Lekcja samoobrony z Kamilem Sobolem,�nauczycielem�i�trenerem,�
prezesem�Łowickiej�Akademii�Sportu.
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Warto zaglądać!

Domaniewice
Rusza sekcja 
szachowa

Gminny Ośrodek Kultury  
w Domaniewicach otwiera od 
tego roku sekcję szachową dla 
dzieci z klas 0-III szkół podsta-
wowych. Trenerem sekcji będzie 
osiągający duże sukcesy (medale 
mistrzostw województwa, awan-
se do mistrzostw Polski juniorów) 
z zespołem UKS „Pałac” Niebo-
rów Robert Chojnowski z Łowi-
cza. Zajęcia będą odbywały się 
po lekcjach w Szkole Podstawo-
wej w Domaniewicach. Spotka-
nia przewidziano na poniedziałki 
i środy w godzinach 13.00-14.30. 
Koszt miesięczny zajęć to 45 zł. 
Pierwszy trening sekcji ma odbyć 
się 7 listopada. Zapisów można 
dokonać w GOK. Kontakt telefo-
niczny: (46)838-35-13.  kl
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Łowicz�|�Tydzień�Misyjny

Pijarzy o doświadczeniach  
w egzotycznych krajach
Ostatni tydzień października od 90 lat jest w Kościele 
Katolickim okresem, w którym szczególną uwagę 
poświęca się pracy misjonarzy. W Łowiczu podczas 
niedzieli rozpoczynającej Tydzień Misyjny gościli 
pijarzy zajmujący się taką działalnością – o. Dariusz 
Bakalarz i o. Mariusz Kożuchowski.

Pierwszy z nich poprowa-
dził w budynku szkół pijarskich 
spotkanie dla dzieci ze szkoły 
podstawowej, na którym mówił 
głównie o działalności misyj-
nej i samej Afryce. Urodzony w 
Łowiczu o. Dariusz na misjach  
w Kamerunie przebywał zaraz 

po przyjęciu święceń kapłań-
skich, w latach 2002 – 2007.

– Czasem wystarczy ziarno 
wiary i szczypta odwagi, a resztą 
pokieruje sam Pan Bóg – mówił 
w rozmowie z NŁ. – Jeżeli ktoś 
ma dar wiary, to całkiem oczy-
wistym dla niego jest, że chce 

się tym darem dzielić. Oczywi-
ście różne są formy powołania, 
jedni są potrzebni u siebie, inni 
w sąsiednim kraju, a jeszcze inni 
na innych kontynentach. Warto 
pamiętać, że misjonarz musi po-
magać słowem, miłosierdziem, 
ale też i czynem. Dlatego mi-
sjach tak ważny jest ten aspekt 
dobroczynny. 

Z kolei w parafii Matki Bo-
żej Nieustającej Pomocy gościł  
w niedzielę inny pijar – o. Ma-
riusz Kożuchowski, który do-
świadczenia misyjne zdobywał 
na Filipinach. tm

RZUT OKIEM |�WIZYTA�NA�POLITECHNICE�

Uczniowie klas pierwszych ZSP nr 1 w Łowiczu, kształcącego techników mechatroników, mechaników 
i techników pojazdów samochodowych, uczestniczyli 27 października w zajęciach w laboratoriach 
Wydziału Mechanicznego Politechniki Łódzkiej.�Mechatronicy�i�mechanicy�w�laboratorium�obrabiarek�
poznawali�m.in.�obsługę�i�programowali�obrabiarki�numeryczne.�Odwiedzili�też�laboratoria�pneumatyki,�gdzie�
poznawali�metody�projektowania�i�sterowania�układów�elektropneumatycznych.�Uczniowie�klasy�samochodowej�
odwiedzili�natomiast�laboratorium�pojazdów�samochodowych.�Cała�grupa,�w�laboratorium�automatyki,�
uczestniczyła�w�zajęciach,�podczas�których�poznawała�budowę�zdalnie�sterowanych�łazików�lądowych.�mak�

Kobiety na głowach przenoszą piasek pod budowę.�Jedno�ze�zdjęć�o.�Dariusza�z�misji�w�Kamerunie.

Bratoszewice |�Olimpiady�ŁODR�

Eliminacje szczęśliwe  
dla łowiczan i strykowian

W ubiegłym tygodniu roz-
poczęła się runda wojewódz-
kich olimpiad: wiedzy rolni-
czej oraz wiedzy o wiejskim 
gospodarstwie domowym, któ-
rych organizatorem jest ŁODR  
w Bratoszewicach. Konkursy 
przebiegają, jak zwykle, dwu-
etapowo. 

Eliminacje, które 18 i 20 paź-
dziernika odbyły się w Bratosze-
wicach oraz terenowych oddzia-
łach ośrodka, były szczęśliwe 
dla przedstawicieli powiatu ło-

wickiego oraz gminy Stryków. 
Do drugiego etapu olimpiady 
wiedzy rolniczej, który wraz fi-
nałem odbędzie się w Brato-
szewicach 17 listopada, prze-
szli: Magdalena Koza z ZSP 2 
w Łowiczu, Bartłomiej Szwa-
rocki z tej samej szkoły na Bli-
chu w Łowiczu, Robert Siekiera 
z ZS CKR w Zduńskiej Dąbro-
wie oraz Szymon Garczyński  
z ZSP 2. 

Natomiast w eliminacjach 
olimpiady wiedzy o wiejskim 

gospodarstwie domowym bar-
dzo dobrze wypadły: Moni-
ka Polit oraz Krystyna Słaby  
z podstrykowskiego Ciołka, ale 
również Anna Walczak z Woli 
Cyrusowej w Dmosinie. Roz-
strzygnięcie tej olimpiady na-
stąpi 24 listopada. W obydwu 
przypadkach o laur najlepszych 
konkurować będzie w sumie po 
10 osób wyłonionych w ubie-
głotygodniowych eliminacjach. 
Na zwycięzców czekają puchary 
oraz nagrody rzeczowe.  ljs
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Łowicz�|�Parafia�katedralna

Rekolekcje odnowy
Wspólnota Odnowy w Du-

chu Świętym „Maryja, Matka 
Jezusa” działająca w parafii ka-
tedralnej w Łowiczu, zaprasza 
na rekolekcje ewangelizacyjne. 

Pierwsze z cyklu spotkań od-
będzie się 8 listopada o godz. 19 
w domu parafialnym. Kolejne 
będą miały miejsce co wtorek 
o tej samej porze przez 10 kolej-
nych tygodni.

Rekolekcjom przyświeca ha-
sło „Ku wolności wyswobodził 
nas Chrystus”, zaczerpnięte z 
Listu do Galatów. Poprowadzi 
je proboszcz ks. Robert Kwa-

tek, wspierany przez opiekuna 
wspólnoty ks. Bogdana Skórę. 
Udział może wziąć każdy za-
interesowany. - Na każdym spo-
tkaniu będzie poruszany inny 
temat, w odniesieniu do ha-
sła przewodniego - mówił nam 
ks. Bogdan Skóra. - Przesła-
niem będzie prawda, że to Jezus 
Chrystus niesie ludziom praw-
dziwą wolność, wolność wła-
ściwie rozumianą, że dąży do 
spotkania z każdym z nas. Re-
kolekcje adresowane są zarów-
no dla dorosłych, jak i dla mło-
dzieży.   tm

Ojciec Witko  
z uzdrowieniem

Popularny franciszkański kaznodzieja 
o. Józef Witko po raz kolejny poprowa-
dzi w Łowiczu mszę świętą z modlitwą 
o uzdrowienie duszy i ciała. Będzie ona 
miała miejsce 8 listopada o godz. 17.30 
w kościele ojców pijarów. Ojciec Witko 
od 1996 r. zajmuje się szczególnie modli-
twą w intencji chorych i potrzebujących. 
Msze święte z udziałem charyzmatycz-
nego kaznodziei cieszą się wśród wier-
nych dużym uznaniem i popularnością.  

Jeszcze w tym miesiącu - 27 listopada 
o godz. 16 - planowana jest w tym koście-
le kolejna msza święta z intencją o uzdro-
wienie, tym razem prowadzona przez o. 
Dominika Bochenka i Wspólnotę Odno-
wy w Duchu Świętym „Kana”.     tm
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Kultura

Popów�|�„Gropa�2016”�–�trwają�zapisy�

Gminny pokaz talentów już w sobotę
Gminny Związek Rolników, 

Kółek i Organizacji Rolniczych 
Gminy Łowicz zaprasza na Prze-
gląd Twórczości Artystycznej 
„Gropa 2016”, który odbędzie się 
w sobotę, 5 listopada o godz. 15, 
tym razem wyjątkowo w Szkole 
Podstawowej w Popowie. 

Trwają jeszcze zapisy uczestni-
ków, którzy prezentować mogą się 
w jednej z dwóch kategorii: solo-
wej lub zespołowej. 

– Do tej pory zapisały się 3 ze-
społy i 5 uczestników solowych 

– powiedziała nam w poniedzia-
łek, 31 października Beata Rokic-
ka, przewodnicząca Gminnej Rady 
Kobiet. – Zdajemy sobie sprawę  
z tego, że występ przed publiczno-
ścią wiąże się z pewną tremą i nie-
które osoby wahają się ze zgłosze-
niem do ostatniej chwili, dlatego 
zapisy będziemy prowadzić rów-
nież w dniu przeglądu – zapowie-
działa. 

Podobnie jak w latach ubie-
głych, prezentacje mogą dotyczyć 
różnych form artystycznych, po-

cząwszy od programów śpiewa-
nych i tanecznych po kabareto-
we. Organizatorzy zachęcają też 
wszystkich mieszkańców gmi-
ny do przyjścia w charakterze wi-
dzów. Przyjściu sprzyja też bar-
dziej dogodny termin, gdyż do tej 
pory przegląd odbywał się w dni 
robocze w godzinach przedpołu-
dniowych w Łowickim Ośrod-
ku Kultury. Wstęp niezmiennie 
bezpłatny. Mając w pamięci po-
przednie edycje „Gropy” jedno 
jest pewne – będzie zabawnie. aa 

Zduny�|�Dom�Kultury�zaprasza�na�niedzielę

Święto Jesieni 
z Sienkiewiczem

6 listopada o godz. 
14.30 w Domu Kultury  
w Zdunach odbędzie się „Święto 
Jesieni z Sienkiewiczem”. Program 
imprezy jest związany z trwającym 
Rokiem Henryka Sienkiewicza, 
ogłoszonym przez Senat RP. 

Przewidziano w nim koncert 
muzyki filmowej w wykonaniu 
kwartetu pod kierunkiem Bohda-
na Fudały. Będą to muzycy grający  
w Łowickiej Orkiestrze Kameral-
nej. W ich wykonaniu zabrzmią 
znane utwory z filmowych ekrani-
zacji powieści Henryka Sienkiewi-
cza, jak np. „Pieśń o małym ryce-
rzu” Utwór ten zaśpiewa Bohdan 
Fudała. 

„Ballada o sienkiewiczowskich 
bohaterach” – to program, jaki 

zaprezentują uczniowie Gimna-
zjum w Nowych Zdunach. Mło-
dzież przedstawi w nim scen-
ki ilustrujące utwory noblisty, ale  
„z przymrużeniem oka”. 

Kolejną częścią Święta Jesieni 
będzie ogłoszenie wyników kon-
kursów i wręczenie nagród lau-
reatom. DK ogłosił w tym roku 
3 konkursy, przy czym na jeden 
z nich – filmowy, który nazwa-
no „Nakręć się na Sienkiewicza” 
– nie wpłynęło żadne zgłoszenie. 
Na zgłoszenia na dwa pozostałe 
– plastyczne – organizatorzy cze-
kają jeszcze dzisiaj i jutro (3 i 4 li-
stopada). Pierwszy z konkursów 
– „Jesienny obrazek dla Nel” – ad-
resowany jest do uczniów szkół 
podstawowych. Prace formatu A3 

– tylko na papierze – oceniane będą 
w dwóch kategoriach wiekowych:  
wykonane przez uczniów klas I-III 
oraz IV-VI. 

W drugim z konkursów pod na-
zwą – „Jesienny bukiet dla Oleń-
ki” – udział wziąć może młodzież 
gimnazjalna i ze szkół średnich,  
a także osoby dorosłe. 

Uczestnicy imprezy mogą też 
liczyć na „Podwieczorek u pana 
Henryka” – ciastka i herbatę mają 
tym razem przygotować KGW  
z Bąkowa Dolnego, Łaźnik i Zła-
kowa Borowego.  

W nazwiązaiu do imprezy DK 
zaprasza też 20 listopada na godz. 
14.30 na koncert grupy muzycznej 
i kabaretowej Czerwony Tulipan  
z Olsztyna. Wstęp wolny.        mwk

Zduny�|�Kiedy�zgłoszenie,�kiedy�przesłuchania

II Regionalny Festiwal Piosenki
Dom Kultury w Zdunach 
ogłosił regulamin II 
Regionalnego Festiwalu 
Piosenki Polskojęzycznej, który 
odbędzie się w jego murach. 

Jest on adresowany do wszyst-
kich zainteresowanych od 6 roku 
życia wzwyż (górnej granicy nie 
ma), zarówno z powiatu łowickie-
go, jak i z powiatów ościennych. 
Festiwal odbędzie się 2 grudnia – 
przesłuchania i 4 grudnia – koncert 
galowy o godz. 15. Zgłoszenia za-
interesowanych przyjmowane będą 

do 24 listopada. Przypomnijmy, że 
w ubiegłym roku impreza, organi-
zowana od  kilkunastu lat, zmieniła 
nazwę i formułę. 

Przede wszystkim śpiewać moż-
na na niej tylko piosenki po polsku, 
choć niekoniecznie polskie (mogą 
być w tłumaczeniu). Podobnie jak 
w ubiegłym roku, na festiwalu śpie-
wać będą tylko soliści, wcześniej 
regulamin dopuszczał zespoły, ale 
było ich zwykle niewiele. Akredy-
tacja nadal wynosi 20 zł od oso-
by (solisty, a akompaniatorzy nie 
wnoszą opłaty). Zmianą, jaka w 

tym roku pojawiła się, jest wpro-
wadzenie jednoznacznych katego-
rii wiekowych: I – od 6 do 9 lat, II 
– 10-12 lat, III – 13-15 lat, IV – po-
wyżej 16 lat. W ubiegłym roku ka-
tegorie były określone szkolnymi 
klasami, co zrodziło problem przy 
przyznaniu jednej z nagród chłop-
cu, który rok wcześniej poszedł do 
szkoły. Teraz takich nieporozumień 
nie będzie. 

Osoby zainteresowane udzia-
łem znajdą regulamin na stronie 
Biblioteki i Domu Kultury Gminy 
Zduny.  mwk

RZUT OKIEM�|�MAZOWIECKIE�PEJZAŻE�W�PAŁACU�

Wystawę malarską prac Barbary Perlikowskiej „Z plenerów Mazowsza”�można�oglądać�w�pałacu�
w�Sannikach�do�2�grudnia.�Wernisaż�z�udziałem�malarki�odbył�się�16�października,�przy�okazji�recitalu�
fortepianowego�Anny�Marii�Stańczyk.��Barbara�Perlikowska�mieszka�i�tworzy�w�nieodległym�Gostyninie�i�chętnie�
bierze�udział�w�plenerach�organizowanych�na�Mazowszu,�szczególnie�na�Pojezierzu�Gostynińskim.�Od�lat�
jej�wybraną�techniką�malarską�jest�pastel.�Pejzaże�maluje�bezpośrednio�w�plenerze.�Jest�członkiem�Związku�
Polskich�Artystów�Plastyków,�a�od�2002�roku�-�Stowarzyszenia�Pastelistów�Polskich.�mak��
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Z sali sądowej

REKLAMA

Łowicz�|�Sprawa�Marysi�Szkop:�po�ponad�4�latach�jest�wyrok�w�I�instancji

Sąd orzekł: lekarze nie zawinili
Przed Sądem Rejonowym w Łowiczu 28 października zapadł wyrok w sprawie dotyczącej narażenia 
na bezpośrednie niebezpieczeństwo utraty życia lub uszczerbku na zdrowiu nienarodzonego dziecka. 
Dzieckiem, którego sprawa dotyczyła, jest Marysia Szkop, urodzona 6 lutego 2012 roku 
na Oddziale Ginekologiczno-Położniczym łowickiego szpitala. W sprawie tej oskarżeni byli dwaj 
lekarze oddziału – Krzysztof Biernacki – ówczesny ordynator tego oddziału i Adam Skoneczny 
– wtedy jego zastępca, dziś kierujący oddziałem. Sąd ich uniewinnił. Wyrok nie jest prawomocny.

Sprawy nie relacjonowaliśmy 
wcześniej na łamach NŁ, choć pi-
saliśmy o akcjach charytatywnych, 
jakie organizowane były w Ło-
wiczu w celu zdobycia pieniędzy 
na rehabilitację niepełnosprawnej 
dziewczynki, która urodziła się 
z objawami niedotlenienia. W lu-
tym tego roku mama Marysi 
– Anna Czarnocka – opowiedzia-
ła nam, że czuje się poszkodowana 
przez lekarzy z łowickiego szpita-
la – o czym wtedy obszernie pisa-
liśmy. Zarówno obaj lekarze, jak 
i matka dziecka, zgodzili się na po-
danie swoich nazwisk.

Pani Anna uważa, że lekarze 
zbagatelizowali jej stan, gdy tra-
fi ła do szpitala w 37. tygodniu 
ciąży – przebiegającej wcześniej 
prawidłowo – z silnymi bólami 
w okolicy lędźwiowej. Ona była 
przekonana, że doszło do zatrucia 
ciążowego, lekarze leczyli jej kol-
kę nerkową, co do tej diagnozy 
ona osobiście nie ma pewności, 
czy w ogóle ją miała. Po 5 dniach 
hospitalizacji przeprowadzi-
li cesarskie cięcie. W jej odczu-

ciu zbyt długo czekali z decyzją 
o tym, co odbiło się na zdrowiu 
jej dziecka. 

Biegli profesorowie: 
błędu nie było
O zatruciu ciążowym nie ma 

jednak mowy w żadnej opinii 
biegłych, która w związku z wy-
jaśnieniem tego, co się stało, zo-
stało sporządzona. A warto do-
dać, że poza zakończoną właśnie 
sprawą sądową, dla potrzeb której 
sporządzono dwie opinie – jedną 
w trakcie postępowania przygo-
towawczego (sporządzoną przez 
biegłych lekarzy z Wrocławia), 
drugą już w trakcie trwania pro-
cesu (sporządzoną przez specja-
listów z Zakładu Medycyny Są-
dowej w Białymstoku) – sprawa 
wyjaśniana była przez Okręgowe-
go Rzecznika Odpowiedzialności 
Zawodowej Okręgowej Izby Le-
karskiej w Łodzi. Tutaj też nie do-
patrzono się błędu lekarzy.

W drugim przypadku, w spra-
wie tego, co stało się z Marysią 
przed porodem, wypowiadali się 
prof. Przemysław Oszukowski 
z Kliniki Perinatologii i Gineko-
logii Instytutu Centrum Zdrowia 
Matki Polki w Łodzi – łódzki 
konsultant wojewódzki ds. gine-
kologii i położnictwa oraz prof. 

Stanisław Radowicki ze Szpita-
la Klinicznego przy ul. Karowej 
w Warszawie – konsultant kra-
jowy w dziedzinie ginekologii 
i położnictwa. Prof. Przemysław 
Oszukowski nie stwierdził błę-
dów w postępowaniu lekarzy 
z ciężarną. W czasie hospita-
lizacji pacjentce dwukrotnie 
wykonano USG, dwa razy na 
dobę wykonywano KTG (bada-
nia kardiologiczne serca płodu) 
– z których nie wszystkie były 
prawidłowe, ale żaden nie wska-
zywał na konieczność zakoń-
czenia ciąży metodą cesarskie-
go cięcia. Wykonano wszystkie 
możliwe badania do oceny tzw. 
dobrostanu płodu. Prawidłowo 
leczono infekcję dróg moczo-
wych i kolkę nerkową. 

Stwierdzono natomiast tzw. 
małowodzie (zbyt małą ilość 
płynu owodniowego), ale po 
pierwszym badaniu nie było to 
wskazanie do zakończenia niedo-
noszonej ciąży. Drugie badanie, 
w którym stwierdzono zmniej-
szenie się ilości tego płynu, było 
już wskazaniem do cięcia, które 
zostało zrobione. Czy wcześniej-
sza cesarka zapobiegałaby uro-
dzeniu chorego dziecka? Na to 
pytanie biegły nie umiał jedno-
znacznie odpowiedzieć. 

Prof. Stanisław Radowicki, 
analizując przedstawioną mu 
dokumentację medyczną, po-
dobnie jak konsultant z Łodzi, 
ocenił, że od chwili przyjęcia 
Anny Szkop do szpitala, do mo-
mentu urodzenia dziecka, postę-
powanie lekarzy było adekwatne 
do stanu klinicznego pacjentki. 

Opanowano ostry stan zapalny 
dróg moczowych, na co wskazu-
ją wyniki badań dodatkowych. 
Prowadzono też stałą obserwa-
cję stanu płodu, z której wyni-
kało, że do 6 lutego nie było 
wskazań do natychmiastowe-
go przeprowadzenia cesarskie-
go cięcia. Podobnie dobrze oce-
nił zintepretowanie pierwszego 
i drugiego badania objętości 
wód płodowych. 

Wcześniejsze 
cięcie mogło być 
niebezpieczne
W sprawie wcześniejszego cię-

cia biegły, prof. Radowicki, wy-
powiedział się negatywnie. Jego 
zdaniem wykonanie „cesarki” 
u pacjentki w 37. tygodniu cią-
ży, z ostrym stanem zapalnym 
układu moczowego, narażało-
by dziecko i matkę na rozszerze-
nie i dalszy rozwój tego stanu, 
a w efekcie do trudnych do opa-
nowania następstw – sepsy. Wła-
ściwe leczenie potwierdza fakt 
urodzenia dziecka w stanie śred-
nim – 5 w skali Apgar. Stan 
dziecka po porodzie nie był zły, 
a noeonatolog zezwolił na kąpiel 
i szczepienie profi laktyczne. 

Postępowanie 
po porodzie
Ocena tego, co się wtedy 

zdarzyło, należy do ekspertów 
z dziedziny neonatologii. Rzecz-
nik Odpowiedzialności Zawodo-
wej sięgnął zresztą po taką opi-
nię. Sporządziła ją dr hab. Ewa 
Gulczycka z Centrum Zdrowia 
Matki Polki w Łodzi. 

Miała ona uwagi do tego, że 
nie oceniano stanu noworodka 
po trzeciej, piątej i dziesiątej mi-
nucie życia. To o tyle ważne, że 
20 minut po porodzie stan dziec-
ka się pogorszył i wymagało ono 
zaintubowania, spadła saturacja 
(nasycenie krwi tlenem – przyp. 
red.) i doszło do zatrzymania 
akcji serca, którą w wyniku re-
animacji przywrócono. Małą 
Marysię, z objawami kwasicy, 
w stanie niestabilnym, przewie-
ziono na Oddział Intensywnej 
Terapii Pediatrycznej w szpitalu 
na ul. Spornej w Łodzi. 

Neonatolog nie wypowiedzia-
ła się jednoznacznie czy doszło 
do błędu lekarskiego – przy czym 
ona analizowała opiekę nad no-
worodkiem, a nie postępowanie 
oskarżonych ginekologów. 

Co było w akcie 
oskarżenia?
W akcie oskarżenia prokura-

tura postawiła lekarzom zarzuty 
oparte o opinię biegłych z Zakła-
du Medycyny Sądowej Uniwer-
sytetu Medycznego we Wro-
cławiu: dr Jakuba Trnki, prof. 
Barbary Świątek i prof. Maria-
na Gabrysia. Matka dziecka wy-
stępowała w sprawie jako oskar-
życiel posiłkowy. W przypadku 
obu lekarzy postawiony im za-
rzut brzmiał identycznie: to na 
nich ciążył obowiązek opieki 
nad osobą hospitalizowaną, to 
oni narazili dziecko pacjentki 
na bezpośrednie niebezpieczeń-
stwo utraty życia lub uszczerbku 
na zdrowiu. 

str. 34

Biegli�nie�dopatrzyli�
się�związku�między�
działaniem�lekarzy�
a�stanem�dziecka�
po�porodzie,�który�
spowodowany�był�
prawdopodobnie�
zachłyśnięciem�
wodami�płodowymi,�
czego�skutkiem�było�
niedotlenienie.�Było�to�
zdarzenie�zaskakujące,�
nie�do�przewidzenia�
przez�lekarzy.�

MIRKA WOLSKA
-KOBIERECKA

mirka.wolska@lowiczanin.info
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Łowicz i okolice�|�Zeznawali�właściciele�i�pracownicy�stacji�

Kradli paliwo, bo... 
lubili przejażdżki 
Dwóch spośród czterech mężczyzn oskarżonych o wielokrotne kradzieże 
paliwa z różnych stacji – również w Łowiczu i okolicach  
– stanęło w czwartek, 27 października, ponownie przed sądem. 

Zeznania złożyli też właścicie-
le i pracownicy punktów, w któ-
rych dochodziło do kradzieży. 
Proces może być krótszy niż pla-
nowano, gdyż oskarżeni przyzna-
ją się do winy i potwierdzają oko-
liczności kradzieży. 

Przypomnijmy, oskarżonymi 
w tym procesie są Tadeusz B., 
Łukasz K., Rafał P. i Michał P. 
Są to mieszkańcy gmin Dmosin, 
Brzeziny i Rogów. Mają od 25 
do 30 lat. Dwaj z nich – Rafał P.  
i Michał P. to bracia. 

Każdy z nich odpowiada tyl-
ko w tym procesie za kilkana-
ście kradzieży, a na policji oraz 
w prokuraturze są przeciwko nim 
kolejne postępowania o kradzie-
że na stacjach paliw. Potwier-
dzeniem tego faktu może być 
choćby fakt, że podczas ostat-
niej rozprawy Michał P. chciał 
przedłożyć przed sądem – jako 
okoliczność łagodzącą – dowody 
spłat na rzecz koncernów paliwo-
wych, na co sędzia odpowiedzia-
ła, że dobrze, że oskarżony na-
prawia szkodę, ale przedłożone 
dokumenty nie dotyczą kradzie-
ży, które są przedmiotem niniej-
szej sprawy. 

Oskarżeni dokonywali kra-
dzieży paliwa u przedsiębiorców 
z Łowicza i okolic, najwięcej jed-
nak na szkodę koncernów pali-
wowych na stacjach autostrado-
wych przy MOP Parma i Polesie. 
Aktem oskarżenia objęte są też 
kradzieże na stacjach w Zgierzu, 
Nowych Zdunach i Guzowie. 

Prokuratura oskarża Tadeusza 
B. (odsiadującego obecnie inny 
wyrok) o łącznie 40 kradzieży, 
Łukasza K. – o 11 kradzieży, Ra-
fała P. – o 7 kradzieży, a jego bra-
ta o 5 kradzieży. 

Na stacje paliw przyjeżdża-
li różnymi samochodami, czasa-
mi nawet nie zmieniając ani nie 
ukrywając rejestracji. Najczę-
ściej poruszali się samochodami 
Volkswagen Golf oraz angielską 
wersją Opla Astry z kierownicą 
po prawej stronie, choć bywały to 
też Seat Cordoba i Skoda Felicja. 

Na stacjach tankowali za róż-
ne kwoty (zdarzyło się też za po-
nad 400 zł) – nie tylko do baku, 
ale też do przewożonych baniek, 
następnie wsiadali do samochodu  
i odjeżdżali. Jak zeznał wcześniej 
Łukasz K., potrzebowali pienię-
dzy na narkotyki, które pozyski-
wali m.in. że sprzedaży skradzio-
nego paliwa. 

Na poprzedniej rozprawie 
trzech oskarżonych obecnych 
na sali rozpraw przyznało się do 
winy, czwarty z nich odsiaduje 
inny wyrok i nie ubiegał się o do-
prowadzenie przed sąd. 

Wyjaśnienia oskarżonych Mi-
chała P. i Tadeusza B. ujawnione 
przez odczytanie w czwartek, 27 
października, jedynie potwierdzi-
ły, że obaj przyznają się do zarzu-
canych im czynów. 

Wśród argumentów, dla ja-
kich kradli paliwo, podali kłopo-
ty finansowe, a także to, że lubili 
przejażdżki autem, dlatego, kiedy 
brakowało pieniędzy, by zatanko-
wać, paliwo kradli. Przyznali, że 
kradzieży nie planowali, zwykle 
dokonywali ich pod wpływem 
spontanicznego pomysłu, jak 
określił jeden z nich – „na luzie”. 

Dlatego prokuratura wniosko-
wała o to, by na kolejnym ter-
minie rozprawy zeznania pozo-
stałych świadków ujawnić przez 
odczytanie, bez potrzeby wzy-
wania ich, a nawet wskazała, że 
można i tego zaniechać, z uwagi 
na to, że oskarżeni przyznają się 
do winy i potwierdzają okolicz-
ności dokonywanych kradzieży. 

Należność „wisząca”  
na kasie 
W czwartek, 27 październi-

ka, zeznania złożyli pracownicy  
i właściciele stacji paliw, w któ-
rych dochodziło do kradzieży. 
Wśród nich była Daria B., która 
pracowała do września ubiegłego 
roku na stacji BP na MOP Parma 
na autostradzie A2. Potwierdzi-
ła, że w punkcie tym kilkakrotnie 
dochodziło do kradzieży paliwa, 
o których pracownicy dowiady-

wali się, gdy na kasie pojawiała 
się „wisząca” należność. Zwykle 
świadczyło to o tym, że ktoś za-
tankował paliwo, za które nie za-
płacił, po czym odjechał od dys-
trybutora. „Wisząca” na kasie 
należność blokowała przeprowa-
dzenie kolejnych transakcji. 

Świadek Daria B. zezna-
ła, że nie była naocznym świad-
kiem kradzieży, a jej przebieg zna  
z zapisu monitoringu. Jak doda-
ła, do jej obowiązków należało 
sporządzanie raportów z kradzie-
ży i zgłaszanie ich policji. Z uwa-
gi na to, że miała możliwość co-
fania się do poprzednich nagrań  
i porównywanie ich, mogła ocenić, 
że złodziejami były osoby powta-
rzające się. 

Zeznania złożył też Jerzy M., 
właściciel stacji paliw BP przy ul. 
Poznańskiej w Łowiczu, który po-
twierdził, że posiada na stacji ten 
sam systemem, który podpowia-
da o nieuregulowanej należności. 
O kradzieży paliwa poinformo-
wali go pracownicy. Dlatego obej-
rzał nagranie z monitoringu, które 
następnie przekazał policji. Sche-
mat postępowania był podobny, jak  
w przypadku pozostałych kradzie-
ży – podjeżdża samochód Volks-
wagen Golf, pasażer tankuje, wra-
ca do samochodu i wraz z kierowcą 
odjeżdżają w kierunku Poznania. 
Świadek Jerzy M. przyznał, że kra-
dzieże na jego stacji zdarzały się co 
jakiś czas, choć ostatnio „uspokoiło 
się” w tej kwestii. 

W tej samej sprawie został we-
zwany też Łukasz P., były ka-

sjer na tej właśnie stacji przy ul. 
Poznańskiej w Łowiczu, któ-
ry jedynie potwierdził przebieg 
zdarzenia, jaki znał z zapisu mo-
nitoringu. 

Najwięcej okoliczności doty-
czących kradzieży był w stanie 
podać Piotr W., właściciel stacji  
w Nowych Zdunach. Z relacji 
swojej pracownicy wie, że całe 
zajście przebiegło dość specyficz-
nie. Rzadko bowiem zdarza się, 
żeby złodzieje ryzykowali ujaw-
nienie swojego wizerunku. Tym-
czasem pasażer samochodu przy-
szedł do sklepu, aby skorzystać  
z łazienki i powiedział, że jego ko-
lega zapłaci po zatankowaniu. Po 
czym opuścił sklep, udał się po-
spiesznie do auta i obaj odjecha-
li. Świadek zeznał, że jego pra-
cownica zapamiętała mężczyznę, 
który zjawił się w sklepie i bę-
dzie potrafiła go rozpoznać. Piotr 
W. mówił przed sądem, że na jego 
stacji paliwo jest kradzione jakieś 
10 razy w roku. 

Kamery zarejestrowały 
kradzieże 
Dalej zeznania składał Ma-

riusz C., właściciel stacji  
w Guzowie, który przyznał, że  
w punkcie tym kradzieży jest 
sporo, dlatego ciężko jest mu od-
nieść się do tej konkretnej. Z od-
czytanych mu zeznań, jakie zło-
żył na wcześniejszych etapach 
postępowania, wynikało, że po 
otrzymaniu zgłoszenia od pra-
cownika i obejrzeniu nagrania  
z monitoringu rozpoznał, że skra-
dzione paliwo zostało zatankowa-
ne do zielonego Opla Astry. 

W tej samej sprawie zezna-
nia przed sądem złożył pracow-
nik stacji w Guzowie, Mariusz 
S., który potwierdził, że do kra-
dzieży dochodzi tam jakieś 3-4 
razy w miesiącu. Prokurator 
ujawniła złożone przez niego ze-
znania dotyczące skradzionego  
w tym punkcie paliwa o wartości 
ponad 400 zł, co miało miejsce 
w czerwcu 2015 roku. Mężczy-
zna nie był naocznym świadkiem 
kradzieży, a przebieg zdarzenia 
zna z nagrania z monitoringu. 
Zgodnie z tym, co zobaczył, na 
stacji pojawił się Opel koloru zie-
lonego, z kierownicą po prawej 
stronie. Do baniek wlewał paliwo 
szczupły mężczyzna – pasażer, 
kierowca pozostawał w aucie, po 
czym pasażer wsiadł z powrotem 
i obaj oddalili się. 

Przed sądem stawił się rów-
nież Łukasz P., pracownik stacji 
w Zgierzu, który również mówił 
o częstych kradzieżach paliwa  
z punktu, w którym pracuje. Nie 
rozpoznał on jednak oskarżo-
nych jako klientów stacji.  aa 

Kradzieży�nie�planowali,�
zwykle�dokonywali�
ich�pod�wpływem�
spontanicznego�
pomysłu,�jak�określił�
jeden�z�nich�–�„na�luzie”.

Łowicz�|�Sprawa�Marysi�Szkop

Sąd orzekł:  
lekarze nie zawinili

dokończenie ze str. 33
Pomimo nieprawidłowych od-

czytów z badania KTG nie roz-
szerzyli diagnostyki o test OTC 
– oceniający wydolność łożyska 
i przygotowanie macicy do po-
rodu. Tym samym nie potwier-
dzono lub nie wykluczono za-
grożenia wewnątrzmacicznym 
niedotlenieniem płodu, które by 
uzasadniało konieczność nie-
zwłocznego przeprowadzenia ce-
sarskiego cięcia. 

Wideokonfrontacja: 
biegli stojący  
za aktem oskarżenia  
wycofują zarzuty
W toku postępowania sądo-

wego ci sami biegli brali udział  
w wideokonferencji, na którą sta-
wili się do Sądu Okręgowego we 
Wrocławiu. W Sądzie Okręgo-
wym w Łodzi, po drugiej stronie, 
poza sędzią Anną Kwiecień-Mo-
tylewską i pełnomocnikami obu 
stron, brali w niej udział oskar-
żeni lekarze i prokurator. Bie-
gli zweryfikowali wówczas swo-
ją opinię, mówiąc, że działania 
diagnostyczne, jakie wobec pa-
cjentki podjęto, były dopuszczal-
ne i nie ma podstaw do tego, aby 
uznać, że lekarze swoim działa-
niem narazili zdrowie dziecka. 
Przyznali – że ich widzenie tego 
co się stało na podstawie doku-
mentacji, jest, co odnotowano  
w protokóle z tej wideokonferen-
cji – skażone tym, że do końca 
wiedzą, co się zdarzyło. To nie-
wątpliwie rzutuje na samo my-
ślenie o tym, co było możliwe do 
zrobienia w momencie, gdy to się 
działo, także na myślenie o moż-
liwych interpretacjach (wyników 
badań, które wykonali lekarze  
w Łowiczu – przyp. red.).

Co do małej ilości płynu owo-
dniowego, to wyjaśnili, że to nie 
miało związku z akcją porodową. 
Małowodzie to nieprawidłowość 
jaja płodowego, które spowodo-
wało przewlekłe niedotlenienie 
płodu. 

Sąd dopuścił też wspomnia-
ną opinię kolejnych biegłych  
z Białegostoku, która była jedno-
znaczna i pełna. Mówiła o tym, 
że z chwilą hospitalizacji podję-
to wszystkie czynności właściwe 
do rozpoznania powikłań. Nie 
było potrzeby poszerzania dia-
gnostyki. Ci biegli nie dopatrzy-
li się związku między działaniem 

lekarzy a stanem dziecka po po-
rodzie, który spowodowany było 
prawdopodobnie zachłyśnięciem 
wodami płodowymi, czego skut-
kiem było niedotlenienie. Było 
to zdarzenie zaskakujące, nie do 
przewidzenia przez lekarzy. 

Co dalej?
Krzysztof Biernacki i Adam 

Skoneczny po ogłoszeniu wyro-
ku powiedzieli nam, że współ-
czują matce, którą dotknęła nie-
pełnosprawność jej dziecka. To, 
co się stało, było jednak przypad-
kiem losowym. Byli przekonani, 
że tocząca się 4,5 roku sprawa za-
kończy się ich uniewinnieniem. 

Anna Czarnocka wystąpiła 
do sądu o pisemne uzasadnienie 
wyroku i liczy na apelację w są-
dzie drugiej instancji. Jej wiara  
w to, że sąd uzna winę lekarzy, 
jest po procesie przed Sądem Re-
jonowym w Łowiczu niewielka. 
Nie zdecydowała też czy założy 
sprawę cywilną o zadośćuczynie-
nie. Taka sprawa miałaby sens, 
gdyby uznano winę lekarzy. 

W rozmowie z nami w tym 
tygodniu poddaje w wątpliwość 
wysnutą hipotezę – że jej córka 
zachłysnęła się wodami płodo-
wymi. – Moim zdaniem dziecko 
nie mogło się udusić wodami, bo 
ich prawie nie było, pozostały tyl-
ko resztki. Ja za długo czekałam 
na poród – mówi kobieta. Poza 
chorobą dziecka boli ją podej-
ście lekarzy, które przez cały czas  
– w jej ocenie – było lekcewa-
żące. Według niej to było widać  
w sądzie i wcześniej – gdy trafiła 
do szpitala. 

Pełnomocnik Anny Czarnoc-
kiej wystąpił w czerwcu 2015 r. 
do Zespołu Opieki Zdrowotnej  
z konkretnym roszczeniem finan-
sowym: 3 mln zł zadośćuczynie-
nia za krzywdę Marysi Szkop, 
której doznała w związku z za-
niedbaniami personelu szpita-
la w okresie okołoporodowym; 
162.266 zł tytułem odszkodowa-
nia za ww. zaniedbania; 8.501 
zł tytułem miesięcznej renty dla 
dziecka. Ubezpieczyciel ZOZ 
roszczenia nie uznał, uzasadnia-
jąc to brakiem w dokumentacji 
medycznej dowodów na to, że 
personel szpitala przyczynił się 
– popełniając błąd lub nie przy-
kładając należytej staranności  
– do powstania szkody na zdro-
wiu Marysi.  mwk
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Katarzyna Lubnauer krytycznie
o likwidacji gimnazjów
Suchej nitki na planowej przez rząd PiS reformie oświaty 
nie pozostawiła posłanka .Nowoczesnej Katarzyna 
Lubnauer, która przyjechała 28 października na spotkanie 
z mieszkańcami Łowicza. W spotkaniu z posłanką, 
wiceprzewodniczącą .Komisji Nauki i Młodzieży Sejmu RP 
obecnej kadencji, uczestniczyło 35 osób.

Posłanka mówiła przede 
wszystkim o tym, że rząd nie po-
trafi logicznie i merytorycznie 
uzasadnić planowanej likwidacji 
gimnazjów i przedłużenia nauki  
w szkole podstawowej do 8 lat. 
Podkreślała, że zmiany przygo-
towywane są w wielkim pośpie-
chu, są nieprzemyślane i niko-
mu dobrze nie będą służyć – ani 
uczniom, ani nauczycielom, ani 
samorządom. Nikt nie potrafi też 
ocenić skutków wprowadzenia 
tych zmian. Koszty dla samorzą-
dów będą na pewno – ponieważ 
poza subwencją oświatową, która 
samorządom i tak nie wystarcza 
na utrzymanie szkół, dodatkowe 
pieniądze na ten cel nie są plano-
wane. 

– Nie jest nic przygotowane,  
a podstawy programowe muszą 

być w listopadzie, aby zdążyć 
przygotować podręczniki – mówi-
ła posłanka. Jak zwróciła uwagę, 
rząd zapowiada nową, tymczaso-
wą podstawę tylko dla klas I, IV 
i VII szkoły podstawowej i to jest 
nielogiczne, bo do opracowania 
jej trzeba znać cały ciąg eduka-
cji, a tylko jego fragment. Zmia-
ny te mają zastąpić trzy lata gim-
nazjum na dwa podstawówki, nie 
wiedząc, jaka będzie podstawa  
w szkole średniej. 

Podkreślała, że w sprawie owej 
reformy jest 12 mitów, o których 
mówi PiS, z których wszystkie 
łatwo obalić: że gimnazja same 
się wygasiły, że się nie sprawdzi-
ły, że są badania, które potwier-
dzają konieczność ich likwidacji, 
że gimnazja oznaczają problemy 
wychowawcze, przemoc i agresję, 

że reforma nic nie będzie koszto-
wać, że nauczyciele nie stracą pra-
cy, że reforma jest przygotowana 
i da nową jakość, że Polacy chcą 
likwidacji gimnazjów i że poziom 
maturzystów i studentów jest ni-
ski. Kontrargumenty do nich .No-
woczesna zebrała i przedstawia na 
swojej stronie www.bronimyedu-
kacji.pl. 

– Tylko obalenie mitów mi-
nister Zalewskiej nie daje nam 
satysfakcji, bo rząd PiS wciąż 
odpowiada: „reforma będzie 
wprowadzona, bo takie mamy wi-
dzimisię”. Nie wyobrażam sobie 
np. w jednym roku dwóch ma-
tur, choć to jest możliwe do prze-
prowadzenia – mówiła posłanka, 
zwracając uwagą na to, że wtedy 
według różnych zasad dwa roczni-
ki maturzystów będą przyjmowa-
ne na te same studia. 

Nieco ironicznie dopatrzyła się 
w zapowiadanej reformie jedne-
go plusa – gdy do szkół średnich  
jednego roku będą szły dwa rocz-
niki – ostatni absolwenci gimna-
zjów i pierwsi absolwenci 8-letniej 

podstawówki – to na pewno wszy-
scy nie dostaną się tam, gdzie by 
chcieli. To spowoduje niezadowo-
lenie młodzieży i rodziców i PiS 
może za to „zapłacić” w wybo-
rach. Od razu jednak wyjaśniała, 
że ten plus jest za mały. 

Program  
– ale bez konkretów
Wstępem do spotkanie było 

przedstawienie przez Bogdana Ja-
śniewskiego, szefa struktur .No-
woczesnej w powiecie łowickim 
„Programu dla miasta Łowicza  
i powiatu łowickiego”. Zawiera on 
opis wyludniającego się Łowicza, 
który jest w złej sytuacji gospodar-
czo-ekonomicznej, w którym defi-
cyt budżetowy jest coraz większy, 
brak jest pomysłów i wizji na mia-
sto, a mieszkańcy mają problem 
ze znalezieniem pracy. Nowocze-
sna chce w Łowiczu stworzyć – w 
nie określony dokładnie sposób – 
„Łowicką Dolinę Inwestycyjną”, 
która ma przyciągnąć inwestorów 
z branż o największej dynamice 
rozwoju: farmaceutycznej, meta-

lurgicznej, tworzyw sztucznych, 
elektroniki, transportu, przemysłu 
spożywczego, budowlanej, logi-
stycznej i turystycznej. Jak na razie 
żadnych konkretnych pomysłów, 
w jaki sposób do tego doprowa-
dzić nie podano.

Kolejne punkty programu to or-
ganizowanie referendów w spra-
wach istotnych dla mieszkańców 
jak np. zagospodarowanie terenu 
na Górkach (gdzie diecezja łowic-
ka chce budować kościół – przyp.
red.), powstanie przy ul. Kaliskiej 
5 Business Small Center, likwi-
dacja strefy płatnego parkowania 
i zwiększenie strefy objętej mo-
nitoringiem, rozwój mieszkalnic-
twa komunalnego, zapewnienie 

rodzicom dostępu do przedszkoli 
i żłobków, zwiększenie wydatków 
na stypendia dla najzdolniejszych 
dzieci oraz na budżet obywatel-
ski. Partia ta chciałaby wprowa-
dzić program polityki zdrowotnej, 
w którym będzie m.in. możliwość 
finansowania zabiegów in vitro. 

Program przygotowany z myślą 
o wyborach samorządowych, któ-
re czekają nas za 2 lata, publicznie 
prezentowany był po raz pierw-
szy. Bogdan Jaśniewski kilka dni 
po spotkaniu powiedział nam, że 
więcej szczegółów o programie 
on i jego współpracownicy poda-
dzą podczas planowanych w przy-
szłości spotkań z mieszkańcami. 
 mwk

REKLAMA

Katarzyna Lubnauer witając się z mieszkańcami Łowicza,�wymieniła�
kilka�tematów,�na�które�tego�dnia�wypowiadała�się�do�mediów.�Żartowała,�
że�chyba�jedynym�tematem,�na�którym�nic�nie�byłaby�w�stanie�powiedzieć,�
są�tańce�ludowe.�Spotkanie�w�Łowiczu�zdominowała�jednak�edukacja.�
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Ogłoszenia

 
PUNKTY PRZYJMOWANIA OGŁOSZEŃ DROBNYCH DO „NŁ”: BIURO OGŁOSZEŃ ŁOWICZ,�UL.�PIJARSKA�3A; BEDNARY,�SKLEP�P.�PAPIERNIK�24A;�BOBROWNIKI 27,�SKLEP�P.�PACLER;�BOLIMÓW,�UL.�RYNEK�KOŚCIUSZKI�17,�SKLEP�

„EWA”,�P.PAPIERNIK;�DOMANIEWICE,�UL.�GŁÓWNA�26,�SKLEP�P.� JAKUBIAK;�GĄGOLIN POŁUDNIOWY,�SKLEP� „KOS”;�HUMIN 1A,�SKLEP�P.�GREFKOWICZ;� IŁÓW:�PL.�RYNEK�STAROMIEJSKI�2A;�SKLEP�P.�PAPIEROWSKIEGO;�KIERNO-
ZIA,� RYNEK� KOPERNIKA,� KIOSK� P.� WESOŁOWSKIEJ;� KOCIERZEW PŁN.,� SKLEP� P.� DRAGAŃSKIEJ;� KURABKA 17A,� SKLEP� P.� TOPOLSKIEJ;� ŁOWICZ,� OS.� BRATKOWICE,� KIOSK� LOTTO;� ŁYSZKOWICE,� SKLEP� „DUET”,� UL.� GMINNA� 6;�

NIEBORÓW,�AL.�LEGIONÓW�POLSKICH�18,�SKLEP�P.�FIGATA;�NOWA SUCHA 22,�SKLEP�P.�SIEWIERY;�OSTRÓW 20,�SKLEP�P.�BEJDY;�OSMOLIN,�UL.�RYNEK�2,�SKLEP�P.�SERWACH;�PSZCZONÓW 147,�SKLEP�P.�LIPIŃSKIEGO;�SANNIKI,� �
UL.�WARSZAWSKA�183,�SKLEP�P.�OLKOWICZ;�SOBOTA,�PL.�ZAWISZY�CZARNEGO�12,�SKLEP�P.�BIŃCZAK;�SOKOŁÓW 19,�SKLEP�P.�GŁOWACKIEGO;�STACHLEW 113A,�SKLEP�P.�WIERZBICKIEJ;�STARY DĘBSK 6A,�SKLEP�P.�PAWŁA�TARGA-

SZEWSKIEGO,�ŚLESZYN,�UL.�GÓRNA�5,�SKLEP�P.�MĄCZYŃSKIEJ;��WALISZEW STARY�19, SKLEP��P.�PABIJAŃCZYK;�ZABOSTÓW DUŻY,�SKLEP�P.�SZALENIEC;�ZAWADY 67,�SKLEP�P.�SOKALSKIEJ;�ZŁAKÓW BOROWY 139A,�SKLEP�P.�PIECKI.

PUNKTY PRZYJMOWANIA OGŁOSZEŃ DROBNYCH DO „WIEŚCI”:�BIURO OGŁOSZEŃ�GŁOWNO,�UL.�ŁOWICKA�40;�DMOSIN 1,�BOŻENA�KRZESZEWSKA,�PIEKARNIA:��STRYKÓW:�SKLEP�„ZOSIA”,�UL.�TARGOWA�25/27;�SKLEP�P.�ŁUKASZA�

PAPIŃSKIEGO,�STARY�RYNEK�4/29.

PUNKTY PRZYJMOWANIA OGŁOSZEŃ DROBNYCH DO „NŁ DLA ŻYCHLINA, OPOROWA, BEDLNA I PACYNY”: BEDLNO 28, SKLEP�MINI-MAG;�DOBRZELIN,�UL.�WŁ.�JAGIEŁŁY,�SKLEP�MAGDA;�PACYNA,�UL.�TOWAROWA�4,�SKLEP�P.�MAG-

DALENY�DURKI;�PLECKA DĄBROWA,�SKLEP�„MONIKA”;�ŚLESZYN,�UL.�GÓRNA�5,�SKLEP�P.�MĄCZYŃSKIEJ;�ŻYCHLIN,�UL.�ŁĄKOWA�9A,�SKLEP�„MAGDA”;�UL.�NARUTOWICZA�85F,�SKLEP�„MAGDA”;�UL.�29�LISTOPADA�25-26,�SKLEP�„ELEMIS”.

WYDAWCA I REDAKCJA NIE PONOSZĄ ODPOWIEDZIALNOŚCI ZA TREŚĆ OGŁOSZEŃ I REKLAM OPUBLIKOWANYCH ZGODNIE Z ART. 36 USTAWY  Z DNIA 26.01.1984 R. „PRAWO PRASOWE”

samochodowe

kupno
��Złomowanie�Pojazdów-�

zaświadczenia,�auto-skup:�uszkodzone,�
rozbite,�wyeksploatowane,��
Rząśno�13,�tel.�kom.�602-123-360.

��Autoskup:�1�zł�za�1�kg,�wszystkie,�
tel.�kom.�888-460-461.

 �Subiekt Nieborów Auto-
kasacja, sprzedaż części, 
tel. (46) 838-55-41.

��Każdego�Dostawczego,�Mercedesa,�
Volkswagena,�tel.�kom.�725-361-836.

��Kupię�auta,�również�uszkodzone,�tel.�
kom.�662-031-656.

��Kupię�każde�auto�do�3.000�zł,�tel.�
kom.�691-270-855.

��Toyota�Avensis,�Corolla,�tel.�kom.�
725-361-836.

sprzedaż
��AUDI�A3,�1.6�benzyna+gaz,�2000�

rok,�cena�do�uzgodnienia,�tel.�kom.�
534-781-117.

��AUDI�A4,�2.0�TDI,�2009�rok,�bogate�
wyposażenie,�tel.�kom.�691-024-433.

��BMW�E46,�1.9�benzyna,�1999�rok,�
tel.�kom.�505-362-843.

��BUS�Transporter�T4,�1996�rok,�tel.�
kom.�668-205-774.

��CITROËN�C2,�1.4�VCR��
benzyna,�2005�rok,�tel.�kom.�
661-977-500.

��CITROËN�C4,�2005�rok,�tel.�kom.�
663-141-742.

��DAEWOO�Nexia,�I�właściciel,�
garażowany,�tel.�kom.�537-200-181.

��DAEWOO�Tico,�2000�rok,�tel.�kom.�
693-594-918.

��FIAT�Panda,�2004�rok,�tel.�kom.�
503-830-181.

��FIAT�Seicento,�1.1,�2003�rok,�tel.�
kom.�664-176-130.

��FIAT�Seicento,�2002�rok,�niebieski,�
pilnie,�tel.�kom.�660-701-602.

��Golf�IV,�1.9�TDI,�1999�rok,�
klimatyzacja,�centralny�zamek,��
alufelgi,�5-drzwiowy,�tel.�kom.�
691-172-885.

��HONDA�Acort,�BRC�benzyna/
gaz,�2000�rok,�srebrna,�140�KM,�
bezwypadkowa,�I�właściciel,�tel.�kom.�
691-841-456,�po�16.00.

��HYUNDAI�i20,�1.2,�2011�rok,�tel.�
kom.�504-644-738.

��KIA�Carens,�2007�rok,�7-osobowy,�
tel.�kom.�663-264-042.

��KIA�K2700,�diesel,�300.000�km,�
skrzynia�2002�rok,�I�właściciel,�
bezwypadkowy,�Stryków,�
tel.�(42)�719-81-66.

��LAND�Rover�4x4,�diesel,�2000�rok,�
tel.�kom.�507-083-914.

��MAZDA�626�2D,�1990�rok,�tel.�kom.�
510-281-982.

��MERCEDES�2.0,�benzyna,�2000�
rok,�182.000�km,�stan�bdb.,�tel.�kom.�
608-677-348.

��MERCEDES�C�klasa,�2.0�CDI,�1999�
rok,�tel.�kom.�798-826-712.

��MERCEDES�C-klasa,�1.8�benzyna,�
2006�rok,�kompresor,�tel.�kom.�
505-362-843.

��MERCEDES�E�klasa,�2.2�CDI,��
2005�rok,�stan�bdb.,�bogate�
wyposażenie,�bezwypadkowy,�
(możliwość�zamiany�na�mniejszy),�tel.�
kom.�513-375-786.

��MERCEDES�V124,�benzyna/gaz,�
1992�rok,�tel.�kom.�888-562-457.

��NISSAN�Qashqai�diesel,�2008r.,��
tel.�kom.�609-569-442.

��OPEL�Astra,�do�remontu�lub�na�
części,�tel.�kom.�664-808-345.

��OPEL�Vectra,�2.0,�benzyna,�1996�
rok,�tel.�kom.�602-235-801.

��OPEL�Vectra�sedan,�1.8�benzyna/
gaz,�sprzedam�tanio,�tel.�kom.�
695-828-529.

��Passat�B5�TDI,�2000�rok,�kombi,�
stan�bdb,�7.500�zł,�tel.�kom.�
604-388-405,�784-145-031.

��PEUGEOT�307,�1.6�HDI,�kombi,�
7.600�zł�do�negocjacji,��
tel.�kom.�669-805-731.

��PEUGEOT�Partner,�1.9�D,�2000�rok,�
tel.�kom.�607-181-404.

��PEUGEOT�Partner,�2.0�HDI,�2003�
rok,�komplet�kół�zimowych,�tel.�kom.�
698-327-518.

��POLONEZ�Trac�diesel,�silnik�
citroenowski,�aloburty,�zabudowany,�
hak,�tel.�kom.�602-537-502.

��RENAULT�19,�poj.�1721,�1994�rok,�
tel.�kom.�884-820-819.

��RENAULT�Espace,�1.9�TDI,�2003�
rok,�tel.�kom.�500-488-180.

��ROVER�200,�1.4�benzyna,�1997�rok,�
tanio,�tel.�kom.�660-930-025.

��SEAT�Ibiza,�1.4,�1996�rok,��
tel.�kom.�693-552-221.

��SKODA�Felicia,�1.3,�1998�rok,��
tel.�kom.�502-163-313.

��STAR�742�izoterma,�1998�rok,��
stan�bdb.,�tel.�kom.�661-584-272.

��SUZUKI�Grand�Vitara�benzyna,�
2005�rok,�tel.�kom.�606-276-183.

��TOYOTA�Yaris�benzyna,�1999r.,��
tel.�kom.�609-569-442.

��VOLVO�V40,�1.9�TD,�1999�rok,�stan�
dobry,�tel.�kom.�662-163-191.

��VOLVO�V70,�2002�rok,�mały�
przebieg,�10.400�zł,�tel.�kom.�
505-097-027.

��VW�Bora,�1.9�TDI,�tel.�kom.�
514-539-036.

��VW�Golf�4�kombi,�1.6�16�V,�2001�
rok,�I�właściciel,�bogate�wyposażenie,�
oryginalny�lakier,�stan�rewelacyjny,�tel.�
kom.�604-706-309.

��VW�Passat�diesel,�1998�rok,�tel.�
kom.�530-350-251.

��VW�Passat,�90�KM,�2000�rok,�tel.�
kom.�608-462-885,�po�18:00.

��VW�Passat�kombi,�1.9�TDI,�2005�
rok,�bogate�wyposażenie,�nawigacja,�
stan�rewelacyjny,�w�rozliczeniu�mogę�
przyjąć�mniejszy,�12.800�zł,�tel.�kom.�
513-375-786.

��VW�Polo,�1.4�benzyna,�1997�rok,�tel.�
kom.�601-790-933.

��VW�Polo,�1.4�benzyna+gaz,��
1996�rok,�3-drzwiowy,�tel.�kom.�
668-599-585.

��VW�Polo,�1.4�16V,�2001/2002�rok,�
grafitowy�metalik,�klimatyzacja,�tel.�
kom.�513-375-786.

��VW�T4,�2.5�TDI,�2000�rok,�furgon,�
tel.�kom.�696-252-071.

��VW�T4,�1.9�turbo�diesel,�1996�rok,�
VW�II,�1.6�D,�tel.�kom.�510-281-982.

inne
��Klucze,�piloty�samochodowe�

kodowanie.�Głowno�Strażacka�2,�tel.�
kom.�606-319-335.

��Opony,�felgi�z�Niemiec,�hurtownia.�
Największy�skład�w�rejonie,�
mechanika.�Bratoszewice,�ul.�Łódzka�
28,�www.opony-gaweda.pl,��
tel.�(42)�719-63-08,�505-151-701.

��Opony�13,�14,�15�zimowe,�tel.�kom.�
604-388-405,�784-145-031.

��Felgi�stalowe,�alufelgi,�koła�zimowe,�
tel.�kom.�601-419-747.

��Koła�zimowe�13�cali,�tel.�kom.�
506-771-822.

motorowe

kupno
��Kupię�stare�motocykle:�WSK,�MZ,�

Komarek�itp.,�tel.�kom.�609-942-407.

��Kupię�motocykle�WSK�i�podobne,�
tel.�kom.�502-358-304.

sprzedaż
��Honda�NSR�125,�tel.�kom.�

697-762-754.

��Simson�SR50,�tel.�kom.�
504-980-333.

garaże

sprzedaż
��Sprzedam�garaż,�murowany,��

ul.�Tkaczew�(światło,�siła),�tel.�kom.�
604-912-351.

nieruchomości

kupno
��Kupię�ziemię,�gm.�Łyszkowice�i�

okolice,�tel.�kom.�502-602-463.

��Kupię�działkę,�ziemię,�bloki,�tel.�
kom.�607-809-288.

sprzedaż
 �Działki budowlane w Głownie,  

tel. kom. 698-282-998.

��Działki�budowlane,�Nieborów,�tel.�
kom.�607-328-032.

��Sprzedam�mieszkanie�60�mkw.,��
I�piętro,�os.�Dąbrowskiego,�tel.�kom.�
600-488-382.

��Dwupoziomowe�mieszkanie,�
114�mkw.,�centrum�Łowicza,�stan�
developerski,�cena�atrakcyjna,�tel.�
kom.�508-174-797.

��Sprzedam�ziemię�7,60�ha,�ul.�
Głowackiego�15,�Żychlin,�tel.�kom.�
513-914-567.

��Działka�rolno-budowlana�9.300�
mkw.,�Placencja,�bardzo�tanio,�tel.�
kom.�606-889-643.

��Działki�przy�ul.�Małszyce,�tel.�kom.�
604-282-998.

��Działka�rolna,�9.172�mkw.,�Nadolna,�
tel.�kom.�600-077-774.

��Budowlana,�1.155�mkw.,�Bełchów,�
ul.�Polna,�tel.�kom.�517-640-507.

��Sprzedam�działki�budowlane,�
Strzelcew,�tel.�kom.�501-782-451.

��Dom�jednorodzinny�202�mkw.,�
działka�2.400�m,�Głowno,��
Zabrzeźnia,�ul�18�Stycznia,��
tel.�kom.�691-083-339.

��M-4,�Bratkowice,�tel.�kom.�
511-115-283.

��Sprzedam�2�mieszkania��
po�54�mkw.,�sąsiadujące�ze�sobą,�
os.�Piekarska,�I�piętro,�tel.�kom.�
502-323-040.

��Sprzedam�lub�zamienię�2,20�ha�
lub�sprzedam�4,50,�ha�Psary,�gmina�
Bielawy,�tel.�kom.�604-260-576.

��Domek�60�mkw.,�działka�6.000�
mkw.,�budowlano-usługowa,�narożna,�
Łowicz,�tel.�kom.�603-878-783.

��Sprzedam�lub�wynajmę�mieszkanie�
w�Borowie,�tel.�kom.�503-608-793.

��Sprzedam�ziemię�orną�3,5�ha,�
Mąkolice,�tel.�kom.�609-310-962.

 �Nowe działki budowlane, 
Nieborów Wschodni, tel. kom. 
781-192-860.

��Kawalerka�26�mkw.,�Swoboda,�
Głowno,�tel.�kom.�534-114-098.

��Dom�293�mkw,�stan�surowy�otwarty,�
działka�1900�mkw,�wszystkie�media,�
Łowicz,�ul.�Grunwaldzka,�tel.�kom.�
501-932-818.

��M-2,�48�mkw.,�Noakowskiego,�
parter,�tel.�kom.�664-410-203.

��Dom,�powierzchnia�mieszk.�ok.�106�
mkw,�użytk.�187�mkw,�działka�479�
mkw,�Łowicz,�Lipowa,�tel.�kom.��
601-575-188,�po�16:00.

��Dom,�pow.�użytk.�ok.�130�mkw,�
działka�1.792�mkw,�Mysłaków,�tel.�
kom.�601-575-188,�po�16:00.

��Działki�budowlane,�Otolice,�tel.�kom.�
512-490-910.

��Dom�po�remoncie,�120�mkw.,�
działka�900�mkw.,�okolice�
Domaniewic,�280.000�zł,�tel.�kom.�
530-723-789.

��Atrakcyjna�działka�840�mkw.,�
Korabka,�tel.�kom.�539-942-287.

��Działający�skład�opału�Parma�82A�
(nowa�hala)�z�działką�budowlaną,�tel.�
kom.�606-257-120.

��Łowicz,�parter,�3-pokojowe,�
własnościowe,�tel.�kom.�698-581-666.

��Mieszkanie�48�mkw.,�II�piętro,�
Bratkowice,�tel.�kom.�733-935-670.

��Ziemia�rolna�1,62�ha�+�0,82�ha,�
Sierżniki,�tel.�kom.�603-222-457.

��Sprzedam�łąkę�0,5�ha�Orłów�Parcel,�
wagę�samochodową�12�ton,�tel.�kom.�
695-732-755.

��Sprzedam�lokal�na�Targowicy��
w�Łowiczu,�w�głównej�alejce,�
�w�rzędzie�z�mięsem�i�drobiem,�tel.�
kom.�605-636-176.

��Sprzedam�gospodarstwo�rolne��
z�budynkami�13�ha,�Klotyldów/
Zosinów,�tel.�kom.�535-201-784.

��Działka�budowlana,�Klickiego�42,�
tel.�kom.�502-163-313.

��Wulkanizacja,�Napoleońska�6,�
Łowicz,�tel.�kom.�502-163-313.

��Nieruchomość�0.53�ha,��
Jasieniec,�tel.�kom.�669-560-392,�
691-374-039.

��Działka�budowlana�z�budynkami,�
1.800�mkw,�Głowno,�tel.�kom.�501-
280-825,�796-568-682.

��Sprzedam�pilnie�i�tanio�kawalerkę�
26�mkw,�os.�Kostka,�tel.�kom.�
508-289-601.

��Sprzedam�mieszkanie�47�mkw,�os.�
Kostka,�tel.�kom.�508-289-601.

��Działki�budowlane�przy�ul.�Żwirki�w�
Głownie,�tel.�kom.�792-931-678.

��Budynek�mieszkalny�z�budynkami�
gospodarczymi�do�remontu,�działka�
3.500�mkw.,�(ewentualne�grunty�
rolne�ok.�4�ha)�Sypień,�tel.�kom.�
695-774-319.

��Sprzedam�mieszkanie�48�mkw.,�
ul.�Blich�5�3.200�zł/mkw.,�tel.�kom.�
570-470-604.
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��Sprzedam�dom�z�Zdunach,�tel.�
kom.�512-490-910.

��Ziemia,�Wola�Stępowska,�tel.�kom.�
723-926-022.

��Sprzedam�dom�wraz�z�budynkami�
gospodarczymi�1,61�ha,�Sanniki,�tel.�
kom.�602-673-181.

��Sprzedam�gospodarstwo�rolne�33�
ha�z�budynkiem�2.440�mkw.,�tel.�kom.�
602-673-181.

��Sprzedam�ziemię�6�arów,�Lisiewice,�
tel.�kom.�722-160-488.

��Działka�390�mkw.�z�kamienicą,�
centrum�Łowicza,�tel.�kom.�
660-686-752.

��Sprzedam�dom,�stan�surowy,�
zamknięty,�Łowicz�ul.�Grunwaldzka,�
tel.�kom.�795-410-608.

��Sprzedam�ziemię�rolną�2�ha�w�
Jamnie,�gmina�Łowicz,�tel.�kom.�514-
990-307,�po�17.00.

��Pięknie�położony�dom�z�działką��
w�Głownie,�tel.�kom.�501-664-554.

��Działka�500�mkw.�z�domkiem�
jednopiętrowym�w�Ogródkach�
Działkowych�Jutrzenka,�Głowno,�tel.�
kom.�510-106-676.

��Sprzedam�dom�Łowicz,�Korabka,�
tel.�kom.�697-378-885.

��Sprzedam�działkę�z�domem�
drewnianym,�Świeryż,�tel.�kom.�
600-176-795.

��Sprzedam�3�ha�ziemi,�Jeziorko,�tel.�
kom.�887-698-385.

��Powierzchnia�mieszkalno-użytkowa,�
suterena,�nowy�blok,�70�mkw,�100�tys.�
zł,�Bratoszewice�(okolice�Strykowa),�
tel.�kom.�535-394-269,�503-388-771.

��Sprzedam�65�mkw,�os.�
Dąbrowskiego,�I�piętro,�cegła,�tel.�
kom.�798-233-710.

��Mieszkanie�3-pokojowe�53�mkw.,�
III�piętro,�os.�Kopernika,�Głowno,�tel.�
kom.�602-625-445.

��Działki�inwestycyjne�pod�każdą�
działalność�nieuciążliwą�1,13,�0,43,�
1,06,�0,98�ha�razem�3,60�ha�w�
jednym�kawałku�30�zł/mkw,�tel.�kom.�
785-240-260.

��Mieszkanie,�os.�Dąbrowskiego,�I�
piętro,�48�mkw.,�tel.�kom.�606-962-001.

��Niezabudowaną�działkę�rolną�o�
pow.�2,59�ha�w�Retkach,�gm.�Zduny,�
tel.�kom.�795-792-370.

��Sprzedam�działkę�budowlaną�w�
rejonie�ul.�Bolimowskiej,�tel.�kom.�
790-877-445.

��Dom�78�mkw.,�działka�0,16�ha,�
Osina,�tel.�kom.�504-983-556.

��Sprzedam�dom�w�Głownie,�100�
mkw.,�tel.�kom.�733-811-076.

��Bratkowice�60�mkw.,�blok�34,�tel.�
kom.�691-961-280.

��Dwie�działki�budowlane�po�1.000�
mkw,�na�granicy�Bednary-Sypień,�
lub�całość�8.800�mkw.,�tel.�kom.�
694-804-682.

wynajem
��Przyjmę�w�dzierżawę�lub�kupię�

grunty�rolne�w�Bocheniu�(bardzo�
dobre�warunki),�tel.�kom.�601-857-267.

��Wynajmę�lokal�sklepowy,�45�mkw.,�
Nowy�Rynek,�tel.�kom.�537-200-181.

��Wynajmę�lokal�nad�apteką�
Słoneczko,�tel.�kom.�607-809-288.

 �Wynajmę kawalerkę, 
os.Tkaczew, osobie samotnej lub 
parze, tel. kom. 609-502-572.

��Do�wynajęcia�2�pokoje�z�kuchnią�w�
domu�prywatnym,�Głowno,�tel.�kom.�
503-830-181.

��Do�wynajęcia�hale�magazynowe,�
185�mkw.,�132�mkw.,�lokale�pod�
działalność�gospodarczą,�fitness�oraz�
garaż�na�warsztat�samochodowy�
lub�mechaniczny,�Głowno,�tel.�kom.�
516-180-211.

��Wynajmę�lokal�230�mkw.,��
na�gabinety�lekarskie�lub�przychodnię�
oraz�lokale�pod�działalność��
handlową,�centrum�Głowna,��
tel.�kom.�516-180-211.

��Kwatery�pracownicze�Głowno,�tel.�
kom.�509-837-717.

��Wynajmę�M-3,�IV�piętro,�
Sikorskiego,�Głowno,�tel.�kom.�
509-651-716.

��Do�wynajęcia�pawilon�handlowy�
na�targowicy�w�Łowiczu�w�pierwszym�
rzędzie,�tel.�kom.�602-669-812.

��Do�wynajęcia�lokal�20�mkw.,�
na�działalność�gospodarczą�lub�
mieszkanie,�Łowicz,�Sienkiewicza�
34,�tel.�(46)�837-32-49,�7:00-9:00,�
18:00-19:00.

��Do�wynajęcia�kawalerka�w�centrum,�
1�os.�pracującej,�niepalącej,�tel.�kom.�
604-597-129.

��Pilnie�poszukuję�mieszkania�
2-3-pokojowego�na�terenie�Łowicza,�
tel.�kom.�501-218-037.

��Dwupokojowe,�32�mkw.,�os.�
Starzyńskiego,�tel.�kom.�788-557-286.

 �Lokal idealny na biuro lub 
gabinet lekarski 45 mkw.+ 
poczekalnia + łazienka, 
ul. Krakowska, tel. kom. 
796-080-680.

��Mieszkanie�do�wynajęcia,��
tel.�kom.�531-894-329.

zamiana
��Zamienię�mieszkanie�62,20�mkw.,�

4-pokojowe,�III�p.;�ścisłe�centrum�
Kutna�na�podobne�w�Łowiczu,�tel.�
kom.�515-689-725.

kupno różne
��Przyjmę�gruz,�glinę,�ziemię,�tel.�kom.�

885-122-144.

��Kupię�koparko-ładowarkę,�tel.�kom.�
607-809-288.

��Kupię�cegłę,�drut,�deski,�łaty,�
krokwie,�tel.�kom.�607-809-288.

��Kupię�orzechy�włoskie,�tel.�kom.�
608-613-658.

��Kupię�topolę�i�inne,�tel.�kom.�
795-377-074.

sprzedaż różne
��Wyprzedaż�płyt�chodnikowych��

w�różnych�wzorach�i�kolorach,��
tel.�kom.�531-467-981.

 �Drewno kominkowe i opałowe, 
pelet drzewny, brykiet drzewny, tel. 
kom. 504-010-550.

 �Piasek płukany, pospółka, żwiry, 
podsyp, tel. kom. 600-895-026.

��Drewno�kominkowe,�opałowe�buk,�
brzoza,�tel.�kom.�501-658-261.

��Extra�czarna�ziemia�ogrodowa,�
po�obróbce�mechanicznej,�tel.�kom.�
601-239-779.

��Wiertarka�kadłubowa,�
tel.�(46)�838-69-18.

��Produkcja,�sprzedaż�kruszywa�
kamiennego,�tel.�kom.�501-029-833.

 �Sprzedam drzewka  
owocowe i krzewy: tuje szmaragd, 
inne. Prosto z gruntu, tel. kom. 
669-064-005, 661-916-256.

��Suche�drewno�opałowe,�
kominkowe,�tel.�kom.�667-566-961.

��Sprzedaż�drewna�do�pieca�i�
kominka,�tel.�kom.�510-832-050.

��Pianino,�tel.�kom.�577-014-868.

��Kliniec�pod�kostkę�i�utwardzenia�
terenu,�tel.�kom.�601-239-779.

��Żwir�2-8,�tel.�kom.�601-239-779.

��Żwir�16-32�do�ogrodu�i�drenażu,�tel.�
kom.�601-239-779.

��Sprzedam�tanio�tuje,�Łowicz�
Bolimowska�61,�tel.�(46)�837-85-84.

��Frezarka�dolnowrzecionowa,�
krajzega�kompletna,�przecinarka�
metalu,�tel.�kom.�503-830-451.

��Kanapa�2-osobowa,�dywan�2x3,�tel.�
kom.�660-027-671.

��Sprzedam�wyposażenie�sklepu�
spożywczego,�tel.�kom.�501-661-904.

��Kuchnia�węglowa,�tel.�kom.�
733-805-081.

��Piecyk�na�olej�opałowy,�tel.�kom.�
516-543-061.

��Grzejniki�żeliwne,�14�szt�i�13�szt.,�tel.�
kom.�604-388-405,�784-145-031.

��Sprzedam�segment�pokojowy,�dł.�
3,6,�tel.�kom.�784-003-783,�(500�zł).

��Pług�do�odśnieżania,�solarko-
piaskarka,�tel.�kom.�726-116-136.

��Overlocki�Juki,�formy�do�
formowania�skarpet,�tel.�kom.�
668-692-061.

��Sprzedam�złom,�tel.�kom.�
607-809-288.

��Piec�27�kW,�2012�rok,�tel.�kom.�
697-689-853.

��Sprzedam�barakowóz,�tel.�kom.�
692-744-802.

��Różne�meble�z�mieszkania,�tel.�kom.�
530-350-251.

��Brykiet�drzewny�do�kominków�i�c.o.,�
tel.�kom.�531-315-533.

��Meblościanka,�łoże�małżeńskie.,�tel.�
kom.�669-060-333.

��Tanio�sprzedam:�kanapę,�2�fotele,�
tel.�kom.�693-739-973.

��Tanio:�meble�kuchenne,�pokojowe,�
wypoczynek,�tel.�kom.�501-843-315.

��Tunel�foliowy�7x30,�szczyty�
oszkolne,�tel.�kom.�784-040-832.

��Prądnica�100�kW,�tel.�kom.�
514-924-815.

��Oddam�za�darmo�drzewa�owocowe�
na�opał,�tel.�kom.�605-978-737.

��Rusztowania�warszawskie,�tel.�kom.�
500-262-573.

��Rębak�do�gałęzi,�tel.�kom.�
500-262-573.

��Dwa�fotele,�stan�dobry.�Cena�do�
uzgodnienia,�tel.�kom.�730-093-564.

��Sprzedam�meble�pokojowe�i�
młodzieżowe�w�dobrym�stanie,�tel.�
kom.�536-383-915.

��Drewno�opałowe,�tanio,�tel.�kom.�
537-200-181.

��Wiertarka�kadłubowa�promieniowa,�
tel.�kom.�509-481-762.

��Wilk�masarski,�tel.�kom.�
605-884-584.

��Waga�suwakowa�400�kg,�tel.�kom.�
605-884-584.

��Pralka�„Frania”;�szatkownica�z�
korbą;�kuchnia�gazowa�2-palnikowa;�
stół�okrągły;�stolik�kuchenny,�tel.�kom.�
661-251-354.

��Sprzedam�topolę,�
tel.�(46)�838-16-42.

��Telewizor,�tanio,�tel.�kom.�
789-126-313.

��Stębnówka,�overlok,�dwuigłówka,�
tel.�kom.�530-350-251.

��Sprzedam�rury�na�przepusty,�tel.�
kom.�608-691-072.

��Motoreduktor�z�silnikiem�do�
wyciągu,�tel.�kom.�668-804-209.

��Telewizor�Samsung�55’,�gwarancja,�
3.400�zł,�tel.�kom.�662-067-043.

��Dwa�zbiorniki�na�olej�opałowy,�
1.100�l,�oryginalne,�tanio,�tel.�kom.�
575-754-997.

��Wózek�paleciak,�tel.�kom.�
693-830-160.

��Sprzedam�telewizor�21”,�tel.�kom.�
606-902-303.

��Olchę�na�pniu,�tel.�(42)�719-75-38.

��Bryczkę�konną,�tel.�kom.�
697-933-208.

��Altanka�nowa,�tanio,�tel.�kom.�
511-311-145.

praca

dam pracę
 �Szwalnia w Głownie zatrudni 

szwaczki, stała praca, tel. kom. 
608-496-344.

��Zatrudnię�kierowcę�do�rozwożenia�
pizzy�(Łowicz),�tel.�kom.�724-207-537.

��Zatrudnię�kelnerkę�(możliwość�
przyuczenia�do�zawodu),�tel.�kom.�
724-207-537.

��Zatrudnię�pomocnika�kucharza�
(możliwość�przyuczenia�do�zawodu),�
Łowicz,�tel.�kom.�721-680-807.

��Zatrudnimy�fryzjerkę,�tel.�kom.�
605-330-839.

��Zatrudnię�diagnostę�
samochodowego�na�stację�kontroli�
pojazdów�w�Łowiczu,�tel.�kom.�
502-251-751.

��Przyjmę�do�pracy�w�stolarni,�tel.�
kom.�696-086-527.

��Zatrudnię�szwaczki,�szycie�
biustonoszy,�tel.�kom.�603-653-012.

��Zatrudnię�kierowcę�kat.�C+E�w�
transporcie�międzynarodowym,�tel.�
kom.�607-267-206.

��Przyjmę�pracownika�w�firmie�
remontowo-budowlanej,�powiat�
łowicki,�tel.�kom.�604-403-654,�
507-150-766.

��Zatrudnię�brukarza�lub�pomocnika.�
atrakcyjne�zarobki,�tel.�kom.�
661-937-398.

 �Zatrudnię glazurnika, gipsiarza, 
robotnika budowlanego, tel. kom. 
691-228-824.

 �Zlecę proste i łatwe przeszycia 
dzianiny. Dajemy przędzę i nici 
do szycia, Głowno., tel. kom. 
784-508-050.

��Zatrudnię�kierowcę�C+E�na�trasy�
międzynarodowe:�firana,�kontener,�
obsada�1-osobowa,�tel.�kom.�
608-582-451.

 �Zatrudnimy: spawaczy 
TIG, ślusarzy. Miejsce pracy 
Brzozów koło Bielaw, tel. kom. 
721-721-369.

��Przyjmę�kelnerkę�do�pizzerii�-�praca�
na�stałe�oraz�kierowcę�-�weekendowo,�
tel.�kom.�607-481-852.

��Zatrudnię�kierowcę�w�transporcie�
międzynarodowym,�kat.�C+E,�karta�
kierowcy,�tel.�kom.�536-915-200.

��Zatrudnię�kierowcę�C+E�z�
doświadczeniem,�kraj,�tel.�kom.�
699-902-211.

 �Firma Budmax zatrudni brukarzy, 
pracowników do kostki z okolic 
Bielaw, Oszkowic, Bolimowa, tel. 
kom. 601-593-011.

��Poszukujemy�gitarzysty�
poszukiwanymuzyk@wp.pl.

��Przyjmę�szwaczki,�stębnówka,�
overlock,�tel.�kom.�508-079-213.

��Zatrudnię�kierowcę�C+E,�kraj,�tel.�
kom.�605-680-709.

 �Zatrudnimy: stolarzy, 
pomocników stolarza. Miejsce 
pracy Brzozów koło Bielaw., tel. 
kom. 664-416-245.

 �Dam pracę brygadom 
remontowym (wykończenia 
wnętrz), tel. kom. 500-005-095.

��Zatrudnię�ślusarzy,�spawaczy,�
monterów,�tel.�kom.�665-147-488.

��Zatrudnimy�pracowników�do�
restauracji�McDonald’s�oferujemy�
nową,�wyższą�stawkę.�U�nas�zarobisz�
nawet�2350�zł�brutto.�Gwarantujemy�
umowę�o�pracę.�Oferujemy�elastyczne�
godziny�pracy,�tel.�kom.�696-442-485.

��Zatrudnię�kierowcę�C+E�
w�transporcie�krajowym�z�
doświadczeniem;�chłodnia,�tel.�kom.�
502-339-319,�505-037-860.

 �Zatrudnię szwaczki (bielizna), 
możliwość przyuczenia, Głowno, 
tel. kom. 517-852-240.

��Przyjmę�do�pracy�przy�kapuście�
pekińskiej,�tel.�kom.�609-165-855.

 �Piekarnia w Głownie zatrudni 
piekarza i pomoc na ciastkarnię, 
tel. kom. 603-610-512.

��Zatrudnię�brukarzy,�tel.�kom.�
663-690-050.

��Zatrudnię�mechanika�maszyn�
budowlanych�i�samochodów�
ciężarowych�na�terenie�Łowicza,�tel.�
kom.�734-627-264.

��Zatrudnię�szwaczki�na�stębnówkę,�
owerlock�i�wykończenie,�tel.�(42)�719-
18-43,�tel.�kom.�665-217-483.

��Przyjmę�do�szycia�kurtek�lub�zlecę�
chałupnictwo,�tel.�kom.�796-707-200.

��Zatrudnię�szwaczki�Głowno,�tel.�
kom.�607-930-278.

��Kierowca�C+E,�kraj,�izoterma,�wolne�
weekendy,�tel.�kom.�500-333-660.

��Zatrudnię�do�serwisu�
porządkowego�na�obiekty�
produkcyjne,�Stryków,�tel.�kom.�
722-004-301.

��Zatrudnię�mechanika�
samochodowego,�dobre�
wynagrodzenie,�tel.�kom.�516-489-137.

��Zatrudnię�kierowcę�C+E,�kierunek�
Litwa,�Łotwa,�Czechy,�Niemcy,�pełny�
etat,�weekendy�wolne,�tel.�kom.�
601-211-863.

��Przyjmę�do�pizzerii�kierowcę�
na�stałe�oraz�pomoc�kucharza�
weekendowo,�tel.�kom.�669-852-983.

��Zatrudnię�pracownika�biurowego�ze�
znajomością�języka�niemieckiego,�tel.�
kom.�608-059-817.

��Zatrudnię�kierowcę�C+E�(transport�
międzynarodowy),�tel.�kom.�608-059-
817,�606-457-050.

��Zatrudnię�kierowcę�C+E,�Finlandia-
Europa�Południowa,�tel.�793-500-433.

��Firma�zatrudni�sprzedawcę��
w�sklepie�spożywczym.�Wymagane�
doświadczenie�w�handlu,�
aktualna�książeczka�san.-epid.,�
dyspozycyjność.�Umowa�o�pracę.��
CV:�m.szek@wp.pl.

 �Przyjmę brukarzy z praktyką 
i pomocników, tel. kom. 
508-286-519.

��Dealer�maszyn�rolniczych�Claas�
zatrudni�przedstawiciela�handlowego,�
s.sasinowski@sobol-agro.pl,�tel.�kom.�
693-500-074.
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��Praca�od�zaraz.�Mile�widziana�
książeczka�Sanepidu,�tel.�kom.�508-
569-245,�533-141-341.

��Zatrudnię�spedytora�lub�asystenta�
w�dziale�logistyki�sawtrans@wp.pl.

��Zatrudnię�kierowcę�C+E�z�
doświadczeniem�w�transporcie�
międzynarodowym,�chłodnie,�tel.�kom.�
604-237-423,�782-223-211.

��Zatrudnię�kierowcę�kat.C+E�w�
transporcie�krajowym,�naczepa�
chłodnia,�tel.�kom.�608-067-847.

��Zatrudnię�kierowcę�C+E,�transport�
krajowy,�tel.�kom.�606-413-434.

 �Zlecę formowanie skarpet 
i chałupnictwo, tel. kom. 
507-044-910.

 �Księgowych oraz osoby do 
przyuczenia do prowadzenia ksiąg 
handlowych i PKPiR zatrudni biuro 
rachunkowe, CV: rekrutacja102@
op.pl, tel. kom. 604-988-647, w 
godz. 17.00-18.00.

��W�gospodarstwie�rolnym,�tel.�kom.�
667-459-967.

��Magazynier�(mile�widziane�prawo�
jazdy�C),�Mrówka,�Zduny�107B.

��Pracownik�produkcji:�betoniarnia,�
prefabrykacja.�Operator�węzła.�Zduny�
107B.

��Zatrudnię�do�pracy�przy�dachach,�
tel.�kom.�502-782-�465.

 �Zatrudnię szwaczki, tkanina, 
Głowno, tel. kom. 509-571-801.

��Zatrudnię�kierowcę�C+E,�karta�
kierowcy,�wolne�weekendy,�tel.�kom.�
788-694-389.

��Zatrudnię�pracownika�na�stację�
paliw�w�Wyskokach�koło�Bratoszewic,�
tel.�kom.�501-735-821,�501-735-647.

��Zatrudnię�mężczyznę�do�prac�
porządkowych�z�okolic�Domaniewic,�
tel.�kom.�601-076-850.

��Zatrudnię�pielęgniarkę�POZ�Popów�
Głowieński�na�godziny,�tel.�kom.�
603-580-431.

��Zatrudnię�kierowcę�kat.�C+E�w�
transporcie�międzynarodowym�
(chłodnia),�tel.�kom.�501-074-953.

��Zatrudnię�kierowcę�kat.�C+E�w�
transporcie�krajowym,�tel.�kom.�
501-074-953.

 �Zatrudnię kierowcę C+E, 
transport międzynarodowy, 
wysokie zarobki, tel. kom. 
502-605-719.

��Murarz�oraz�pracownik�do�
dociepleń,�tel.�kom.�601-303-235.

��Zatrudnię�pracownika��
i�pomocnika�z�doświadczeniem�przy�
dociepleniach.�Stawka�godzinowa,�
płatne�zaliczki,�tel.�kom.�667-286-782.

��Zatrudnię�ekspedientki�do�sklepu�
spożywczego,�dobre�warunki�
zatrudnienia,�tel.�kom.�512-088-422.

��Przyjmę�pana�na�emeryturze�
na�stanowisko�portier,�tel.�kom.�
502-705-872.

 �Firma KEYZI zatrudni szwaczki 
do szycia kostiumów kąpielowych. 
Praca jednozmianowa, Głowno, tel. 
kom. 601-204-540, 603-091-477.

��Zatrudnię�kierowcę,�C+E,�kraj,�
przerzuty,�tel.�kom.�605-993-107.

 �Przyjmę szwaczkę na overlock i 
stebnówkę, stała praca, Głowno, 
tel. kom. 505-352-288.

��Zatrudnię�kierowców�kat.�C+E,�
kraj,�zagranica,�stałe�trasy,�wolne�
weekendy,�tel.�kom.�790-803-388.

��Firma�Robo�Kop�zatrudni�
pracowników�ogólnobudowlanych,�
tel.�(46)�838-31-62,�tel.�533-660-088.

��Przyjmę�pracownika�do�naprawy�
ciągników�i�maszyn�rolniczych,�tel.�
kom.�501-504-723.

��Zatrudnię�kierowcę�C+E�na�
cysternie�spożywczej,�ruch�
międzynarodowy,�tel.�kom.�
665-525-555.

��Zatrudnię�pracownika�biurowego�
ze�znajomością�języka�angielskiego�
lub�niemieckiego,�dobrą�znajomością�
programów�komputerowych,�tel.�kom.�
665-525-555.

��Przyjmę�do�pracy�w�sklepie�
spożywczym,�tel.�kom.�508-746-970.

��Zatrudnię�kierowcę�kat.�C+E,�kraj,�
tel.�kom.�782-157-596.

��Zatrudnię�kierowcę�kat.�C+E,�
weekendowe�załadunki,�tel.�kom.�
782-157-596.

 �Do zbioru jabłek, tel. kom. 
504-184-850.

��Zatrudnię�kierowcę�kat.�C,�praca�
przy�zimowym�utrzymaniu�dróg,�tel.�
kom.�669-690-433.

��Zatrudnimy�operatora�koparko-
ładowarki,�tel.�kom.�607-405-177,�w�
godz.�8-16.

��Zatrudnimy�kierowcę�C+E�
w�transporcie�krajowym�oraz�
sporadycznie�w�transporcie�
międzynarodowym,�tel.�607-405-177.

��Pracownika�do�zakładu�
kamieniarskiego�Stryków�przyjmę,�
tel.�(42)�719-81-66.

��Przychodnia�w�Łowiczu�zatrudni�
osobę�do�sprzątania,�tel.�kom.�
668-386-308.

��Zatrudnię�kierowcę�kat.�C,�stałe�
trasy,�możliwość�przyuczenia,�Łowicz,�
Kiernozka�12,�tel.�kom.�600-357-428.

��Zatrudnię�kierowcę�kat.�C+E,�praca�
po�kraju,�tel.�kom.�600-357-428.

 �Poszukuję gitarzysty - wesela, tel. 
kom. 607-449-803.

 �Poszukuję opiekunki do dzieci, 
tel. kom. 530-504-080.

��Zatrudnię�kierowcę�kat.�CE,�kraj�
firanka,�tylny�załadunek,�zjazdy�w�
tygodniu�do�domu�po�wykonanej�
trasie,�tel.kom�508-522-472.

��Zatrudnię�kierowcę�kategoria�C+E�
w�ruchu�międzynarodowym,�jeden�
weekend�w�miesiącu�poza�krajem.�
Kierunek�głównie�zachód,�Czechy,�
Słowacja.�Wymagana�karta�kierowcy,�
kurs�na�przewóz�rzeczy.�Miejsce�
zatrudnienia�Żyrardów�,�tel.�kom.�695-
269-900,�witekch@wp.pl.

szukam pracy
��Podejmę�się�opieki�nad�dzieckiem�

lub�osobą�starszą,�tel.�kom.�
604-707-628.

��Kierowca�C+E�(+karta)�poszukuje�
pracy�w�podwójnych�obsadach,�kraj�
lub�zagranica,�tel.�kom.�605-470-435.

��Kierowca�C+E�(+karta)�poszukuje�
pracy�na�chłodnię�w�podwójnych�
obsadach,�kraj�lub�zagranica,�tel.�kom.�
605-470-435.

usługi wideo
��Wideofilmowanie�DSLR�Full�HD,�

DRON,�fotografia.�Promocje�na�rok�
2016/2017,�www.blysk-fotostudio.pl,�
tel.�kom.�889-148-555.

��NAK�Studio�Films:�firma�z�
długoletnią�tradycją,�z�nowymi�
technologiami�HD,�zaprasza,�tel.�kom.�
889-910-129.

�� Indywidualne�filmowanie�ślubów�i�
wesel�www.videopiksel.pl,�tel.�kom.�
505-780-835.

��Www.studiokadr.cdx.pl.

��Wideofilmowanie,�fotografowanie,�
tel.�(46)�837-94-85,�tel.�608-484-079.

��Wideofilmowanie�HD,�tel.�kom.�
606-852-557.

��Wideofilmowanie:�Full�HD,�DVD,�Blu-
Ray.�Fotografia,�tel.�kom.�698-535-780.

��Wideofilmowanie,�fotografowanie,�
www.fotowideo.webt.pl,�tel.�(46)�837-
79-81,�tel.�kom.�606-302-466.

remontowo-
budowlane

usługi
 �Wylewki agregatem, tel. kom. 

531-402-222.

��Układanie�kostki�brukowej,�tanio,�
tel.�kom.�667-837-817.

��Cyklinowanie,�polerowanie,�
układanie�parkietu,�tel.�kom.�
501-249-461.

 �Tynki maszynowe, gipsowe, 
cementowo-wapienne oraz 
posadzki (mixokret), tel. kom. 
502-452-907.

��Układanie�kostki�brukowej,�
ogrodzenia�betonowe,�panelowe,�tel.�
kom.�508-286-519.

��Dachy,�pokrycia�dachowe,�
konstrukcje,�obróbki,�tel.�kom.�
609-846-316.

��Tynki�tradycyjne,�z�piaskiem�
kwarcowym,�wylewki,�solidnie,�tel.�
kom.�501-931-961.

 �Usługi koparko-ładowarką, 
młotem hydraulicznym; 
koparką gąsienicową, tel. kom. 
790-606-451.

 �Ocieplenie pianką 
poliuretanową, tel. kom. 
698-480-048.

��Usługi�koparko-ładowarką�JCB,�tel.�
kom.�604-411-266.

��Usługi�minikoparką,�tel.�kom.�
781-151-525.

��Cyklinowanie,�tel.�kom.�
692-616-390.

��Wylewki�maszynowe�mixokret,�tel.�
kom.�517-032-915.

 �Ogrodzenia panelowe, 
metalowe, łupane. Kompleksowo, 
profesjonalnie, tanio! www.
metropoliaogrodzen.pl , tel. kom. 
698-388-964, 696-534-990.

��Remonty�mieszkań,�wykończenia�
wnętrz,�tel.�kom.�512-694-692.

��Docieplanie�budynków,�
wykańczanie�wnętrz,�poddasza,�gipsy,�
www.remonty-lowicz.pl,�tel.�kom.�
511-735-802.

��Łazienki,�kompleksowo,�tel.�kom.�
733-788-522.

��Cyklinowanie�bezpyłowe,�tel.�kom.�
504-960-515.

��Docieplanie�budynków,�elewacje,�
struktury-�agregatem.�Tanio,�szybko,�
solidnie,�tel.�kom.�607-612-176.

��Adaptacja�poddaszy,�ścianki�
działowe,�malowanie,�tel.�kom.�
607-612-176.

��Usługi�koparko-ładowarką,�
karczowanie�terenu,�odwodnienia�
budynków,�terenów,�tel.�kom.�
721-771-517.

��Rozbiórki,�wyburzenia,�wywóz�
gruzu,�tel.�kom.�665-412-890.

 �Usługi koparko-ładowarką, tel. 
kom. 889-910-666.

 �Wylewki, tynki agregatem, tel. 
kom. 605-416-083.

 �Docieplenia stropu, styrobeton, 
zamiennik styropianu, tel. kom. 
605-416-083.

��Gładź,�malowanie,�glazura,�terakota,�
wykańczanie�wnętrz,�docieplanie,�
malowanie�elewacji.,�tel.�(46)�837-10-
33,�tel.�kom.�609-541-373.

��Ogrodzenia,�wiaty,�tel.�kom.�
606-303-471.

 �Układanie kostki brukowej, tel. 
kom. 781-377-138.

��Budowa�i�przeróbki�domów�
i�budynków�gospodarczych.�
Tanio,�szybko,�solidnie!,�tel.�kom.�
609-497-778.

��Przystępne�ceny:�solidne,�fachowe�
wykończenia�wnętrz�(glazura,�
terakota,�gipsy,�malowanie,�itp.),�
docieplenia�budynków,�murowanie,�
tynki,�klinkier,�tel.�(46)�837-13-91,�tel.�
kom.�793-035-025.

 �Balustrady, poręcze, stal 
kwasoodporna, tel. kom. 
724-605-762.

��Planujesz�budowę�domu�w�2017�
zapraszam,�tel.�kom.�667-941-359,�
budowameszka@gmail.com.

��Docieplenia�budynków,�elewacje,�
glazura,�terakota,�adaptacja�poddaszy,�
kompleksowe�wykończenia�wnętrz.�
FVAT,�tel.�kom.�606-737-576.

��Glazura,�terakota,�gipsy,�panele,�
hydraulika�itp.,�tel.�kom.�508-313-799.

��Malowanie,�gładź,�hydraulika,�tel.�
kom.�515-830-969.

��Dachy:�konstrukcje,�pokrycia,�
naprawy,�konserwacje,�malowanie,�tel.�
kom.�609-227-348.

 �Profesjonalny montaż okien i 
drzwi, tel. kom. 602-370-470.

��Układanie�kostki�brukowej,�krótkie�
terminy,�tel.�kom.�883-215-523.

 �Usługi minikoparką, tel. kom. 
608-612-013.

��Usługi�remontowe,�budowlane,�
solidnie,�profesjonalnie,�tel.�kom.�
696-154-330.

��FRB4Kąty,�wykończenia�pod�klucz�i�
nie�tylko,�tel.�kom.�512-159-417.

��Dachy:�naprawa,�wymiana,�podbitki,�
tel.�kom.�607-610-786.

��Podłogi�drewniane,�parkiety:�
układanie,�cyklinowanie,�polerowanie,�
lakierowanie,�olejowanie.�Schody:�
renowacja.�Profesjonalnie,�solidnie,�tel.�
kom.�733-552-113,�601-378-677.

��Malowanie,�gipsowanie,�
tapetowanie,�panele,�płyta�
G/K,�glazura,�terakota,�tel.�kom.�
535-466-501.

 �Sufity napinane, tel. kom. 
668-052-818.

��Malowanie,�tapetowanie,�gładź,�
płyty�k/g,�glazura.�Wieloletnie�
doświadczenie,�tel.�kom.�608-685-867.

��Okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�kom.�
609-135-411.

��Tynki�tradycyjne,�mułkowane,�tel.�
kom.�725-668-616.

��Murowanie�-�docieplenia,�tel.�kom.�
725-668-616.

��Klinkier�(płoty,�kominy),�tel.�kom.�
725-668-616.

��Krycie�dachów,�obróbki,�rynny,�
podbitki,�papa�termozgrzewalna,�
wolne�terminy,�tel.�kom.�789-181-282.

 �Wykończenia od A do Z, tel. kom. 
509-171-392.

��Remonty,�wykończenia�wnętrz,�tel.�
kom.�799-268-290.

 �Budowa domów 
jednorodzinnych i inwentarskich, 
tynki i docieplenia, rzetelne i 
solidnie wykonanie, tel. kom. 
501-421-773.

��Kominki�-�budowa,�montaż,�
ogrzewanie�domów,�tel.�(46)�837-44-
35,�tel.�kom.�600-294-318.

��Usługi�remontowo-budowlane,�
prace�porządkowe�w�domu�i�ogrodzie,�
malowanie,�karczowanie�działek,�tel.�
kom.�694-903-273.

sprzedaż
��Podłogi�drewniane�-�www.julomax.

pl.

��Sprzedam�stemple,�Łowicz,�tel.�
kom.�793-295-417.

��Wielka�kolekcja�drzwi�
wewnętrznych,�tel.�kom.�602-370-470.

��Sprzedam�tanio�piec�C.O.�miałowy,�
tel.�kom.�605-636-176.

��Rusztowania�warszawskie,�tel.�kom.�
500-262-573.

��Oddam�drewno�w�zamian�za�
rozbiórkę�domu�drewnianego,�tel.�
kom.�668-573-507.

��Drzwi�aluminiowe,�2-skrzydłowe.�
Pilnie,�tel.�kom.�602-370-470.

usługi 
instalacyjne

��Anteny:�montaż,�instalacje,�tel.�kom.�
601-306-566.



39www.lowiczanin.info � nr 44 �����3�listopada�2016

REKLAMA

��Oczyszczalnie�przydomowe�z�
montażem.�Dofinansowanie.�www.
bioinstalacje.pl,�tel.�kom.�693-413-492.

��Usługi�elektryczne,�tel.�kom.�
693-943-789.

��Hydraulika�kompleksowo,�tel.�kom.�
601-818-310.

��Hydraulik,�także�awarie,�tel.�kom.�
733-788-522.

�� Instalacje,�przeróbki�elektryczne,�tel.�
kom.�509-838-364.

��Vertal:�żaluzje�poziome,�pionowe,�
rolety�materiałowe,�antywłamaniowe,�
siatki�przeciw�owadom.�Produkcja,�
montaż,�tel.�kom.�602-736-692.

 �Hydraulika, glazura, tel. kom. 
791-474-777.

��Alarmy,�monitoring.�tanio,�tel.�kom.�
576-613-350.

��Przyłącza�gazowe,�instalacje�
grzewcze,�kotłownie,�tel.�kom.�
691-991-000.

��Szamba�betonowe,�tel.�kom.�
691-991-000.

��Usługi�hydrauliczne,�spawalnicze,�
mechaniczne.�Rozruszniki,�hamulce.,�
tel.�kom.�506-891-289.

 �Hydraulika, tel. kom. 
608-263-951.

usługi inne
��Witko�usługi�krawieckie,�tel.�kom.�

796-781-764.

��Rozdrabnianie�gałęzi�rębakiem,�
wycinka�drzew�i�zakrzaczeń,�tel.�kom.�
667-732-751.

��Wycinka�drzew,�usługi�
podnośnikami�koszowymi�
27-metrowymi,�tel.�kom.�668-591-725.

��Kamaz:�przewóz�piasku,�żwiru,�
ziemi,�tel.�kom.�601-630-882.

��Pranie�samochodów,�dywanów,�tel.�
kom.�728-508-073.

��Masz�problem�z�komputerem:�
zadzwoń.�Fachowo.�Szybko.�Tanio,�tel.�
kom.�504-070-837.

��Przeprowadzki,�transport,�tel.�kom.�
695-885-953.

��Dekoracja�sal�weselnych�
(pokrowce,�obrusy�w�komplecie),�tel.�
kom.�693-776-474.

 �Zespół, deejay, doświadczenie, 
tel. kom. 503-746-892.

��Odnawianie�wanien,�tel.�kom.�
600-979-826.

��Transport,�Bus,�meble,�AGD,�inne,�
tel.�kom.�609-405-308.

 �Pożyczki bez BIK pod 
zabezpieczenie pojazdu, 
nieruchomości. Super oferta dla 
rolników., tel. kom. 536-536-826.

��Zespół�Maraton:�wesela,�bale,�
imprezy�okolicznościowe,�tel.�kom.�
692-373-529.

��Dekoracje�sal�weselnych,�tel.�kom.�
886-328-694,�www.facebook.com/
WardArt7.

��Cięcie�drzew�niebezpiecznych,�
pielęgnacja�zieleni�i�ogrodów,�tel.�kom.�
782-718-483.

��Pranie�dywanów�i�tapicerki�
meblowo-samochodowej�w�zakładzie�
i�u�klienta,�tel.�kom.�501-431-978.

��Transport,�przeprowadzki,�tel.�kom.�
535-121-164.

��Oprawa�muzyczna�i�oświetleniowa�
imprez,�tel.�kom.�884-080-256.

��Naprawa�telewizorów,�Łowicz,�
Topolowa�19,�tel.�(46)�837-70-20,�tel.�
kom.�728-227-030.

��Potnę�tanio�drzewo,�tel.�kom.�
537-843-600.

��Wycinka�drzew,�tel.�kom.�
783-672-957.

��Potrzebujesz�pieniędzy,�szybka�
pożyczką�od�1.000�do�20.000,�
minimum�formalności,�zadzwoń�lub�
wyślij�sms�o�treści�pożyczka,�tel.�kom.�
514-513-924.

��Okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�kom.�
609-135-411.

��Cięcie,�wycinka�drzew,�tel.�kom.�
881-234-163.

��Tartak�przewoźny,�tel.�kom.�
512-907-059.

matrymonialne
 �Www.singlovicz.pl.

nauka
��Język�niemiecki,�tel.�kom.�

668-963-922.

��Język�angielski,�tel.�kom.�
663-684-178.

��Nauczyciel�języka�niemieckiego,�
lekcje,�tel.�kom.�505-256-528.

��Matematyka,�tel.�kom.�791-802-482.

��Korepetycje:�język�niemiecki,�tel.�
kom.�608-116-216.

��Polski:�korepetycje,�prace,�
egzaminy,�matura.�Fachowo,�tel.�kom.�
603-246-033.

��Język�niemiecki,�skutecznie,�tel.�
kom.�663-505-433.

��Kanadyjczyk�polskiego�
pochodzenia:�nauka�języka�
angielskiego�i�francuskiego,�wszystkie�
poziomy.�Tłumaczenia,�tel.�kom.�
604-621-125.

��Nauka�i�korepetycje�z�angielskiego�
i�francuskiego�dla�uczniów�szkół�
podstawowych,�gimnazjum�i�średnich,�
tel.�kom.�604-621-125.

��Matematyka,�tel.�kom.�601-303-279.

��Matematyka,�tel.�kom.�607-440-582.

��Nauka�Języka�Angielskiego�Jacek�
Romanowski,�tel.�kom.�607-440-582.

��Angielski,�tel.�kom.�515-459-141.

��Angielski,�nauczyciel,�egzaminator�
maturalny,�tel.�kom.�662-611-189.

��Angielski,�profesjonalnie�(dzieci,�
młodzież),�dojazd,�tel.�(46)�837-53-15.

��Język�niemiecki�-�korepetycje�z�
nauczycielem,�wszystkie�poziomy,�tel.�
kom.�608-139-682.

��Angielski,�tel.�kom.�604-461-803.

��Język�niemiecki,�korepetycje,�tel.�
kom.�508-186-351.

��Chemia,�tel.�kom.�575-415-054.

��Biologia,�tel.�kom.�665-110-977.

rolnicze – kupno

płody rolne
��Kupię�zboże,�tel.�kom.�508-471-814.

��Kupię�każde�zboże,�odbiór�własnym�
transportem,�tel.�kom.�783-112-512.

��Kupię�każde�zboże,�odbiór�własnym�
transportem,�tel.�kom.�607-202-732.

��Skup�zbóż�paszowych:�jęczmień�
535�zł,�pszenżyto�535�zł,�pszenica�
600�zł,�transport/załadunek,�
Leśniczówka�k./Soboty,�tel.�kom.�
505-406-917.

��Kupię�zboże,�groch,�łubin,�odbiór�z�
miejsca,�tel.�kom.�793-718-288.

��Kupię�słomę�w�balotach�z�okolic�
Bielaw,�tel.�kom.�668-355-034.

��Kupię�zboże�paszowe,�tel.�kom.�
693-253-063.

��Kupię�łubin�słodki,�tel.�601-359-692.

��Całoroczny�skup�zboża,�kukurydzy�
mokrej,�tel.�kom.�696-463-410.

��Zboże�paszowe,�tel.�668-478-617.

��Kupię�zboże�paszowe,�tel.�kom.�
693-157-117.

hodowlane
��Kupię�cielaki�do�dalszego�chowu,�

tel.�kom.�609-562-159.

 �Skup macior, knurów, trzody 
chlewnej. Wysokie ceny, tel. kom. 
603-711-760.

��Kupię�byczki�(mieszańce,�mięsne)�
do�chowu,�cena�do�15�zł,�tel.�kom.�
696-130-651.

maszyny
��Każdego�Władymirca,�Ursusa,�

Zetora,�MTZ,�Przyczepy,�tel.�kom.�
725-361-836.

��Kupię�dojarki�i�maszyny�rolnicze,�tel.�
kom.�605-055-227.

��Siewnik�poznaniak�do�remontu�
(może�być�dziurawy�zbiornik),�C-360�
do�remontu,�tel.�kom.�664-981-618.

��Kupię�prasę�kostkującą:�Sipma�
Z-224,�Welger,�Claas,�Famarol;�
kombajn:�Anna,�Bolko,�Karlik;�
kopaczkę;�sadzarkę;�ciągnik�
Władimirec�T-25;�prasę�rolującą:�
Claas�Rolland�44,�46,�62,�66,�Arobale,�
Welger,�tel.�kom.�518-857-308.

��Kupię�sadzarkę�i�talerzówkę,�tel.�
kom.�503-635-865.

��Kupię�glebogryzarkę�i�ciągnik�
rolniczy�Ursus,�tel.�kom.�503-635-865.

��Kupię�agregat,�glebogryzarkę�i�
kowadło,�tel.�kom.�728-830-236.

 �Kupię C-328, C-330, C-360, 
C-355, C-380, MTZ, MF-255, T-25 
Władimirec bez dokumentów, do 
remontu, tel. kom. 502-939-200.

inne
��Przyjmę�ziemię�w�dzierżawę,�gmina�

Bolimów,�gmina�Nowa�Sucha,�tel.�
kom.�731-376-171.

rolnicze - 
sprzedaż

płody rolne
 �Wytłoki jabłkowe, świeże, z 

dostawą do klienta, FVAT, tel. kom. 
693-025-909.

 �Wysłodki buraczane z dowozem, 
tel. kom. 601-301-412.

��Sadzonki�truskawek�od�15�groszy,�
tel.�kom.�790-365-746.

��Ziemniaki�Vineta,�Gala,�tel.�kom.�
601-654-447.

��Ziemniaki�jadalne,�Sierżniki,�tel.�
kom.�605-128-019.

��Sprzedam�Big-Bagi,�różne�rodzaje,�
duże�ilości,�tel.�kom.�693-036-559.

��Sprzedam�dynie,�tel.�kom.�
608-401-261.

 �Przywóz wytłoków z jabłek, tel. 
kom. 695-608-762.

 �Przywóz wytłoków buraczanych, 
tel. kom. 502-384-747.

��Sadzonki�truskawek,�tel.�kom.�
509-853-384.

��Ziemniaki�niesortowane,�7�t.,�tel.�
kom.�609-838-713.

��Sprzedam�sadzonki�włoskiej�
truskawki-�Roksana,�tel.�kom.�
609-165-855.

��Sadzonki�truskawek�różne�odmiany,�
tel.�kom.�514-407-949.

��Sprzedam�buraczek�czerwony�na�
paszę,�tel.�kom.�601-342-165.

��Burak�pastewny,�Łyszkowice,�tel.�
kom.�691-807-625.

��Sprzedam�sadzonki�truskawek�
Hanoi,�tel.�kom.�572-112-089.

��Ziemniaki�jadalne,�tel.�kom.�
608-175-964.

��Zboże,�owies,�pszenżyto,�siewnik�
Agromet�Poznaniak,�tel.�kom.�
510-997-791.

 �Wytłoki z jabłek, przywóz, tel. 
kom. 605-255-914.

 �Wysłodki buraczane, przywóz, 
tel. kom. 605-255-914.

��Siano�w�balotach�120x120,�
garażowane,�tel.�kom.�607-231-803.

��Żyto�do�siewu,�tel.�kom.�
600-822-089.

��Sadzonki�truskawek:�Azja,�Roksana,�
tel.�kom.�604-262-117.

��Mieszanka�zbożowa�i�pszenżyto,�tel.�
kom.�727-472-475.

��Sadzonki�truskawek,�tel.�kom.�
514-323-077.

��Sadzonki�truskawek:�Roxana,�Mis,�
tel.�kom.�515-837-676.

��Sprzedam�pszenicę�jarą�o�
wysokich�parametrach�i�żyto,�tel.�kom.�
507-477-120.

��Kukurydza�sucha,�tel.�kom.�507-140-
275,�519-358-547.

��Sprzedam�dynię,�tel.�kom.�
697-634-693.

��Kukurydza�sucha,�ziarno�-�suta,�tel.�
kom.�601-913-305.

��Sadzonki�truskawek,�tel.�kom.�
503-878-383.

��Pszenżyto,�pszenica,�Głowno,�tel.�
kom.�600-858-370.

��Sprzedam�truskawkę�Honeoye,�
Roksana,�Pegasus,�tel.�kom.�
609-454-775.

��Sadzonki�Florensa�20gr/szt.,�tel.�
kom.�662-054-259.

��Marchew,�burak�ćwikłowy,�tel.�kom.�
721-609-382.

��Sprzedam�burak�pastewny,�tel.�kom.�
530-700-754.

 �Wytłoki jabłkowe, młóto, żużel, 
tel. kom. 600-323-947.

��Sprzedam�nasiona�łubinu�żółtego�
„Mister”,�tel.�kom.�504-962-113.

��Sprzedam�ziemniaki�paszowe,�tel.�
kom.�609-556-046.

��Ziemniak�paszowy�Tajfun,�tel.�kom.�
509-562-783.

��Sprzedam�marchewkę�na�paszę,�
8�t.,�ziemniak�Satina,�Lord,�tel.�kom.�
519-572-103.

��Sprzedam�kapustę�szatkowaną,�
marchew,�por,�seler,�tel.�kom.�
535-606-333.

��Sprzedam�dynie,�tel.�kom.�
608-613-658.

��Ziemniaki�jadalne,�tel.�kom.�
570-554-239.

��Sprzedam�sadzonki�truskawki�
Honeoy,�tel.�kom.�693-538-189.

��Sadzonki�aroni,�tel.�kom.�
601-937-006.

��Łubin�biały,�żółty,�gryka,�tel.�kom.�
601-937-006.

��Owies,�mieszanka,�pszenżyto,�tel.�
kom.�504-832-533.

��Gruby�buraczek�czerwony�
(na�paszę�dla�bydła),�tel.�kom.�
796-327-687.

��Sprzedam�sadzonki�czarnej�
porzeczki,�tel.�kom.�601-286-499.

��Pszenica,�odpady�marchwii,�
buraczka,�tel.�kom.�723-980-839.

��Sprzedam�ziemniaki�paszowe,�tel.�
kom.�693-172-904.

��Sprzedam�dynię,�tel.�kom.�
880-177-805.

��Sprzedam�ładne�jałówki�z�
dokumentami,�2�sztuki,�tel.�kom.�
607-517-604.

��Sadzonki�truskawek�Alba,�Azja,�
Roksana,�Wibrant,�Malwina,�tel.�kom.�
506-560-993.

��Marchew�pastewna,�burak�
pastewny,�tel.�kom.�509-853-384.

��Zboże�paszowe�-�transport,�tel.�kom.�
668-478-617.

��Sprzedam�jęczmień,�tel.�kom.�
609-215-144.

��Sprzedam�ziemniaki�odpadowe,�tel.�
kom.�508-364-849.

 �Wysłodki buraczane, tel. kom. 
600-323-947.
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 �Wysłodki buraczane, wytłoki 
jabłkowe, tel. kom. 691-174-194.

��Sprzedam�sadzonki�truskawek�Azja,�
Malwina,�tel.�kom.�692-335-998.

��Owies,�15�ton,�tel.�kom.�
503-949-540.

��Łubin�słodki,�groch,�tel.�kom.�
608-388-800.

��Burak�pastewny,�tel.�kom.�
887-361-751.

��Sprzedam�buraczek�ćwikłowy,�10�
gr,�tel.�kom.�783-027-090.

��Buraczki�czerwone�paszowe,�tel.�
kom.�608-833-255.

��Ziemniaki�Denar,�tel.�kom.�
665-725-790.

��Ziemniaki�paszowe,�tel.�kom.�
518-877-966.

��Sadzonki�truskawek�różne,�tel.�kom.�
514-407-949.

��Burak�pastewny,�tel.�kom.�
603-214-237.

��Sadzonki�truskawki:�włoskiej�
odmiany�Miss,�wczesne,�tel.�kom.�607-
083-813,�Kocierzew.

��Kukurydza,�żyto,�pszenżyto,�
pszenica,�mieszanka,�sianokiszonka,�
tel.�kom.�506-115-015.

��Sprzedam�kukurydzę�na�ziarno,�tel.�
kom.�606-756-861.

 �Wysłodki buraczane, tel. kom. 
888-666-226.

hodowlane
��Sprzedam�jałówkę�wysokocielną,�

tel.�kom.�669-346-302.

��Sprzedam�jałówkę�na�wycieleniu,�
termin�wycielenia�6�listopad�2016,�tel.�
kom.�660-218-946.

��Likwidacja�stada,�tel.�534-009-044.

��Jałówki�wysokocielne,�likwidacja�
gospodarstwa,�tel.�kom.�731-880-130.

��Sprzedam�cielaki,�tel.�kom.�
888-953-006.

��Sprzedam�jałówki�pod�zacielenie,�
tel.�kom.�792-858-895.

��Sprzedam�cielaki�mięsne�w�wadze�
od�200-300�kg,�tel.�kom.�607-613-259.

��Jałówki,�tel.�kom.�880-727-303.

��Sprzedam�prosięta,�tel.�kom.�
600-611-977.

��Jałówka�wysokocielna,�
tel.�(46)�838-47-99.

��Sprzedam�prosiaki,�jałówkę�
wysokocielną,�tel.�(46)�838-38-65,�tel.�
kom.�795-645-597.

��Sprzedam�jałówki�hodowlane,�tel.�
kom.�607-462-177,�693-108-621.

��Sprzedam�prosięta,�tel.�
536-602-532.

��Sprzedam�kaczki�rosołowe,�tel.�
kom.�663-361-787.

��Jałówki�cielne,�wycielenie�7�i�20�
listopada,�tel.�(46)�838-98-90,�tel.�kom.�
695-068-710.

��Sprzedam�krowę�wysokocielną�z�4�
cielakiem,�tel.�kom.�788-752-473.

��Jałówka�na�wycieleniu,�tel.�kom.�
604-828-185.

��Jałówka,�wycielenie�16�listopada,�
tel.�kom.�723-515-416.

��Sprzedam�jałówkę�mleczną�cielną�i�
kozy�mleczne,�tel.�kom.�601-141-164.

��Sprzedam�młode�kozy,�tel.�kom.�
727-568-262.

��Sprzedam�jałówkę�na�wycieleniu,�
tel.�kom.�885-768-027.

��Jałówkę�na�ocieleniu�i�3�jałówki�
roczne,�tel.�kom.�601-052-026.

��Trzy�jałówki,�wycielenie�listopad,�
grudzień,�styczeń,�tel.�(24)�285-83-64,�
tel.�kom.�794-273-700.

��Jałówka�na�wycieleniu,�tel.�kom.�
698-023-262.

��Kury�i�koguty,�tel.�kom.�
505-866-202.

��Sprzedam�prosiaki,�tel.�kom.�
722-341-430.

��Sprzedam�jałówki�wysokocielne,�tel.�
kom.�512-520-546.

��Krowy�mleczne,�okolice�Bolimowa,�
tel.�kom.�513-047-525.

��Sprzedam�jałówkę�na�wycieleniu,�
tel.�kom.�721-076-821.

��Byczek�czarn-biały,�3-miesięczny,�
sprzedam,�tel.�kom.�503-696-557.

��Sprzedam�dwie�jałówki�
wysokocielne,�termin�4�i�24.12.2016,�
dojarkę�przewodową�Westfalię,�tel.�
kom.�606-253-871.

��Sprzedam�jałówkę�na�wycieleniu�
grudzień,�tel.�kom.�695-608-762.

��Sprzedam�krowę�na�wycieleniu,�
trzeci�cielak,�termin�wycielenia�
7.11.2016,�tel.�kom.�694-966-924.

��Sprzedam�jałówkę�wysokocielną,�
tel.�(42)�719-49-36.

��Sprzedam�jałówki�wysokocielne�
z�pod�oceny,�tel.�kom.�665-281-739,�
665-941-224.

��Sprzedam�jałówkę�wysokocielną�na�
grudzień,�tel.�kom.�693-172-904.

��Krowa�5-letnia,�jałówka,�obie�
wycielenie�2�luty,�tel.�(46)�838-07-10.

��Sprzedam�krowę�wycieloną�i�cielną,�
tel.�kom.�501-104-739.

��Likwidacja�stada,�tel.�kom.�
725-199-051.

��Sprzedam�20�szt.�prosiąt�po�30�kg,�
tel.�kom.�516-242-659.

��Sprzedam�jałowice�hodowlane,�
dojarkę�przewodową,�zbiornik�1.200�
litrów,�tel.�kom.�730-954-180.

��Likwidacja�stada,�tel.�665-220-406.

��Prosiaki,�tel.�kom.�697-049-235.

��Sprzedam�młodą�krowę,�likwidacja,�
tel.�kom.�695-416-748.

��Sprzedam�5�prosiąt,�tel.�
728-927-358.

��Sprzedam�źrebaka,�tel.�
515-368-635.

��Byczek,�około�300�kg,�tel.�
662-603-617.

maszyny
��Sprzedam�kombajn�zbożowy�Bizon�

Z056�z�kabiną,�rok�1986/87,�stan�bdb,�
tel.�kom.�609-541-340.

��Przyczepa�HL,�3-stronny�wywrot;�
opryskiwacz�Pilmet�1000;�siewnik�
Amazone�D9�z�broną�wahadłową,�tel.�
kom.�660-408-769.

��Przyczepa�wywrotka�14.000�zł,�tel.�
kom.�502-358-304.

��Sprzedam�przyczepę�jednoosiową;�
wywrotkę;�2�śrutowniki�walcowe,�
mały,�duży;�obsypnik�kopców;�
glebogryzarkę�do�truskawek,�żmijkę�
do�zboża,�tel.�(46)�838-40-82.

��Ursus�C-330M,�1986�rok;�
młynek�bijakowy�11�kW,�tel.�kom.�
660-408-769.

��MF-374,�Same,�sadownicze,�Renault�
9514,�agregat�siewny�3�m,�używane�z�
importu,�tel.�kom.�504-475-567.

��Sprzedam�Ursusa�1634,�1999�rok,�
tel.�kom.�502-436-234.

��Sprzedam�Zetora�7745,�tel.�kom.�
507-414-540.

��Prasa�zwijająca�John�Deere�550,�
szeroki�podbieracz,�tel.�724-486-846.

��Dwukółka�ciągnikowa,�tel.�
502-305-703.

��Siewnik�poznaniak,�tel.�
509-853-384.

��Sprzedam�Ursusa�C360-3P,�tel.�
kom.�608-691-072.

��Sprzedam�C-360,�8.500�zł,�tel.�kom.�
798-600-686.

��Prasa�Z-511,�stan�bdb.,�mało�
używana,�tel.�kom.�607-181-404.

��Prasa�Metal-Fach,�2016�rok;�Bizon,�
tel.�kom.�607-809-288.

��Sieczkarnia�1-rzędowa�Pottinger,�tel.�
kom.�603-222-457.

��Sprzedam�silnik�C-330,�tel.�kom.�
530-755-205.

��Sprzedam�rozrzutnik�obornika�
2-osiowy,�tel.�kom.�507-812-793.

��Prasa�Sipma�Z224/1,�rozkładana�
pneumatycznie,�tel.�kom.�
723-528-093.

��Sprzedam�wózek�widłowy�typu�Rak,�
tel.�kom.�608-613-658.

��Siewnik�do�kukurydzy�Becker,�tel.�
kom.�880-727-303.

��Rozrzutnik�obornika�„czarna�
białostocka”�3,5�t.,�stan�bdb.,�tel.�kom.�
609-158-850.

��Loda�do�zielonki,�zgrabiarka�
5-gwiazdowa,�zgrabiarka�konna,�
przetrząsarka�do�siana,�kopaczka�do�
ziemniaków,�tel.�kom.�724-973-074.

��Rozsiewacz�Kos,�tel.�kom.�
601-320-604.

��Sprzedam�pług�3-skibowy,�
obrotowy,�Kverneland,�tel.�kom.�
507-275-624.

��Agregat�uprawowy�Brodnica,�3�m,�
tel.�kom.�609-184-092.

��Pług�2-skibowy,�tel.�kom.�
668-804-209.

��Rozrzutnik�1-osiowy,�stan�bdb.,�tel.�
kom.�510-351-019.

��Rębak�do�gałęzi,�tel.�kom.�
500-262-573.

��Sprzedam�siewnik�„Poznaniak”,�tel.�
kom.�603-538-903.

��Kosiarka�rotacyjna,�pług�grudziądzki�
3+1,�tel.�kom.�503-654-884.

��Pług�3-skibowy�Kverneland,�resor,�
rozsiewacz�Amazone�1.500�kg,�tel.�
kom.�505-128-289.

��Łuskarka�do�bobu,�wydajność�200�
kg,�tel.�kom.�790-575-493.

��Sprzedam�śrutownik�do�zboża�
bijakowy,�tel.�kom.�601-271-942.

��Ciągnik�Ursus�1014,�agregat�
uprawowy�3�m,�pług�4-skibowy�
hydrauliczny,�przyczepa�rolnicza�8�ton,�
cyklop,�tel.�kom.�509-328-033.

��Kosiarko-rozdrabniacz�sadowniczy,�
szer.�robocza�1,75�m,�nowy,�tel.�kom.�
697-941-558.

��Zetor�Proksima�95,�2010�rok,�tel.�
kom.�501-850-017.

��Owijarka�do�bel,�tel.�kom.�
669-711-502.

��Sprzedam�kosiarkę�czeską,�do�
remontu,�tel.�kom.�661-686-658.

��Pługi�Kverneland,�zagonowe,�
obrotowe,�zabezpieczenia,�tel.�kom.�
601-272-521.

��Śrutownik�ssąco-tłoczący,�7,7�kW,�
tel.�kom.�889-342-294.

��Pług�zawieszany�4x40�Awemak,�
odkładnice�półśrubowe,�2013�rok,�tel.�
kom.�667-118-115.

��T-25�1986�rok,�wiertarka�stołowa,�
pług�2-skibowy,�tel.�kom.�502-322-564.

��Sprzedam�Zetora�9540,�1998�rok,�
tel.�kom.�502-436-234.

��Rozrzutnik�Fortschritt�T-088,�
10-tonowy,�tel.�kom.�500-225-198.

 �Części używane do C-328, 
C-330, C-360, C-380, C-355, 
MTZ, T-25 Władimirec, tel. kom. 
880-353-819.

��Sprzedam�prasę�Sipma�Z-224/1,�
1993�rok,�opony�18,4-38�-�2�sztuki,�
szufla�do�Tura�2,40�metra,�tel.�kom.�
663-344-779.

��Brony�3,�talerzówka,�Bąk,�pług�3,�tel.�
kom.�530-930-104.

��Sprzedam�cyklop,�prasę�Z-224/1,�
tel.�kom.�602-275-141.

��Sprzedam�prasę�Z-224�w�idealnym�
stanie,�rozsiewacz�RNP,�rozrzutnik�
obornika�2-osiowy,�tel.�kom.�
508-364-849.

��Rozrzutnik�obornika�Fortschritt�oraz�
wszystkie�części�nowe�i�używane,�tel.�
kom.�693-830-160.

��Sprzedam�siewnik�do�zboża,�tel.�
kom.�692-668-521.

��Ciągnik�C-330M,�1986�rok,�tel.�kom.�
785-345-118.

inne
��Obornik,�dowóz,�tel.�kom.�

601-630-882.

��Wspomaganie�C330,�C360,�C360-
3P,�gwarancja,�tel.�kom.�506-878-527.

��Basen�Alfa�500�litrów,�tel.�kom.�
534-009-044.

��Sprzedam obornik świński, tel. 
kom. 697-714-463

��Sprzedam�beczki�paszowozy,�tel.�
kom.�507-477-120.

��Zbiornik�na�mleko�Alfa-Laval�500�l.,�
dojarka�Alfa,�tel.�kom.�668-804-209.

��Schładzalnik�mleka�800�l.,�tel.�kom.�
604-828-185.

��Dojarka�przewodowa,�tel.�kom.�
885-353-501.

��Schładzalnik�mleka�300�litrów,�tel.�
kom.�723-778-303.

��Sadzonki�porzeczki�czerwonej�
„Rondom”,�800�szt,�tel.�kom.�
692-482-479.

��Obornik�bydlęcy,�tel.�kom.�
609-843-635.

��Sprzedam�obornik,�tel.�kom.�
797-525-833.

��Sprzedam�większą�ilość�obornika�
bydlęcego,�tel.�(46)�838-64-53.

rolnicze - usługi
 �Naprawa ciągników, maszyn 

rolniczych, sprzętu budowlanego, 
samochodów ciężarowych, tel. 
kom. 510-809-025.

��Bielenie�budynków�inwentarskich,�
dezynfekcja,�tel.�kom.�663-452-727.

��Transport�maszyn�rolniczych,�
budowlanych,�tel.�kom.�665-734-042.

��Piaskowanie�z�wyjazdem�do�klienta,�
tel.�kom.�518-168-598.

��Białkowanie�obór,�tel.�518-168-598.

��Naprawa�ciągników�rolniczych,�tel.�
kom.�782-273-568.

 �Zbiór kukurydzy nowym 
kombajnem Claas Tucano, 300 
zł/ha. Wystawiam FVAT, tel. kom. 
787-606-080.

zwierzęta

sprzedaż
�� Indyki,�tel.�kom.�603-708-043.

��Szczenięta�boksera�z�rodowodem,�
tel.�kom.�668-171-618.

��Szczeniaki�Collie,�tel.�.�660-862-642.

��Sznaucer�miniaturki,�szczenięta,�tel.�
kom.�504-010-956.

��Jamniki,�teriery,�kundelki,�tel.�kom.�
661-740-330.

��Sprzedam�w�hodowli�rasową�sukę�
2-letnią�owczarek�niemiecki,�ostra,�tel.�
kom.�886-559-176.

��Sprzedam�szczeniaki�owczarka�
niemieckiego,�tel.�kom.�694-694-428.

��Sprzedam�2�świnki�morskie�z�
klatką,�tel.�kom.�602-275-141.

��Oddam�za�darmo�2�kotki,�tel.�kom.�
602-275-141.

��Oddam�duże�psy,�tel.�606-902-303.

��Oddam�2�pieski�w�dobre�ręce,�tel.�
kom.�512-102-287.
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informacje
��Informacja PKP�(ogólnokrajowa)�

22-194-36�
��Krajowe Biuro Numerów 118-913
��Międzynarodowe Biuro Numerów 

118-912
��Rozmowy krajowe –�zamawianie�

19050�(koszt�1,07�zł�z�VAT)
��Rozmowy międzynarodowe –�zama-

wianie�19051�(koszt�1,07�zł�z�VAT)
��Awarie tel. stacjonarnych�–�zgłoszenia:�

801�505�505
��Biuro zleceń�19497�(zamawianie�budze-

nia,�przypominanie�o�terminie�załatwienia�
sprawy,�przekazywanie�życzeń�itp.).

telefony
��Wojewódzkie Centrum Zarządzania 

Kryzysowego Łódzkiego Urzędu Woje-
wódzkiego w Łodzi�9287

��Komisariat Policji w Żychlinie  
(24)�285-29-97,�(24)�253-00-14

��Policja w Pacynie:�(24)�235-03-20
��Komenda Powiatowa Policji w Kutnie:�

(24)�253-22-00�
��Straż pożarna:�998�alarmowy
��Ochotnicza Straż Pożarna  

w Żychlinie:�(24)�285-12-10 
w Pacynie:�604-349-406 
w Bedlnie:�(24)�285-51-91

��Starostwo Powiatowe w Kutnie:�
sekretariat�(24)�355-47-80�

��Urząd Gminy: Żychlin�(24)�285-10-06;�
Bedlno (24)�282-14-20;�Pacyna:�(24)�285-
80-54;�Oporów (24)�383-11-50

��Urzędy Stanu Cywilnego: Żychlin�(24)�
285-49-60,�Bedlno�(24)�282-17-66,�Pacyna�
(24)�285�80�06,�Oporów�(24)�383-15-52

��Urząd Skarbowy w Kutnie:  
(24)�355-61-00

��ZUS Kutno:�(24)�253-99-44�
��Urząd Pocztowy w Pacynie:  

(24)�285-80-33
��Bank Spółdzielczy Mazowsze w Płoc-

ku, oddział w Pacynie:(24)�285-80-10
��Taxi osobowe Kutno:�(24)�253-30-44,�

(24)�355-57-10,�604-554-539,�604-527-782
��Powiatowy Urząd Pracy w Kutnie Filia 

w Żychlinie:�(24)�285-13-46
��Ośrodki Pomocy Społecznej: Żychlin�

(24)�285-11-26,�Bedlno:�(24)�282-17-64,�
Pacyna�(24)�285-80-60,�Oporów:�(24)�
383-11-53

��Blisko Dziecka Stowarzyszenie Po-
mocy Dzieciom i Młodzieży w Żychlinie: 
(24)�285-13-06

��Placówka Opiekuńczo-Wychowawcza 
Nadzieja w Żychlinie: (24)�285-12-87

��Stowarzyszenie Rodzinnego Klubu 
Abstynenta „Przystań życia” w Żychlinie:�
695-054-433�

��Powiatowe Centrum Pomocy w Rodzi-
nie w Kutnie: (24)�355-47-50�

pogotowia
��Ogólnopolska poradnia telefoniczna 

dla osób dorosłych w kryzysie emocjo-
nalnym, czynna�od�pon.-pt.�godz.��
14.00-22.00�pod�bezpłatnym�numerem�
telefonu�116�123;�www.116123.edu.pl

��Policyjny telefon zaufania  
w Kutnie: (24)�254�27�93�

��Poradnia Leczenia Uzależnień  
w Kutnie�(24)�355-81-00

��Poradnia Zdrowia Psychicznego  
w Kutnie:�(24)�355-81-00

��Pogotowie energetyki cieplnej  
w Kutnie:�(24)�253-63-86

��Pogotowie wodno-kanalizacyjne  
w Kutnie:�tel.�(24)�253–�33–�20�

��Wodociągi – Hydrofornia Orłów-Par-
cel:�(24)�282�26�31

��Pogotowie energetyczne w Żychlinie:�
285-10-27

��Awarie oświetlenia ulicznego Kutno 
całodobowo:�606-605-494,�692-888-144

��Zakład pogrzebowy:�(24)�285-06-60�
���Lecznice dla zwierząt w Żychlinie:��

ul.�Traugutta�11a,�tel.�605-973-325�
��Powiatowy Inspektorat Weterynarii 

z siedzibą w Kutnie;�telefon�alarmowy:�
530-535-230

��Dystrybucja gazu w Żychlinie:��
(24)�285-10-71,�(24)�285-14-28,��
(24)�285-26-39,�(24)�285-14-20

przychodnie
��Żychlin, Ośrodek Zdrowia NZOZ  

Almamed:�(24)�285-10-90;�(24)�285-10-86
��Żychlin, Ośrodek Zdrowia NZOZ 

Promed:�(24)�285-48-44,�(24)�285-29-20,�
(24)�285-10-08

��Bedlno, Ośrodek Zdrowia NZOZ  
Ars Medica Sp. z o.o. :�(24)�282-14-90

��Bedlno, Ośrodek Zdrowia  
NZOZ Inter-Med :�(24)�282-17-34

��Pacyna, Gminny Ośrodek Zdrowia 
NZOZ Medyk:�(24)�285-80-25

��Oporów, Ośrodek Zdrowie NZOZ 
Promed:�(24)�285-91-21

��Oporów, Ośrodek Zdrowia NZOZ 
Almamed: (24)�383-15-00

��Nocna i Świąteczna Pomoc Lekarska 
Kutno, ul. Popiełuszki 1, Niepubliczny 
Zakład Opieki Zdrowotnej Red-Med,  
J. Robak�,�tel.�(24)�355-60-11,�697-859-705�

��Ośrodek Zdrowia NZOZ Pro Familia  
w Pleckiej Dąbrowie: (24)�282-21-84

apteki
 �Żychlin:
czwartek, 3 listopada:��
ul.�Narutowicza�7/1,�tel.�24-285-10-46
piątek, 4 listopada:��
ul.�Narutowicza�7/1,�tel.�24-285-10-46
sobota, 5 listopada:��
ul.�Narutowicza�7/1,�tel.�24-285-10-46
niedziela, 6 listopada:��
ul.�Narutowicza�7/1,�tel.�24-285-10-46
poniedziałek, 7 listopada:
ul.�1�Maja�3,�tel.�24-285-21-70�
wtorek, 8 listopada:
ul.�1�Maja�3,�tel.�24-285-21-70�
środa, 9 listopada:
ul.�1�Maja�3,�tel.�24-285-21-70�

��Pacyna, ul. Łukasiewicza 29/1,��
���tel.�24-285-86-34

��Punkt apteczny w Pleckiej Dąbrowie 15,��
���tel.�24-282-21-28

��Punkt apteczny w Oporowie 25/1,��
���tel.�24-383-15-19

ośrodki kultury
��Żychliński Dom Kultury (24)�285-10-34�

czynny�w�godz.:�poniedziałek�8.00-16.00,�
wtorek�8.00-16.00,�środa�8.00-17.00,�czwar-
tek�8.00-16.00,�piątek�8.00-15.00.

��Gminny Ośrodek Kultury w Bedlnie: 
(24)�282-10-36;�czynny�od�poniedziałku��
do�piątku�w�godzinach�8:00-16:00

��Gminny Ośrodek Kultury w Pacynie: 
(24)�285-80-56

biblioteki
��Miejsko-Gminna Biblioteka Publiczna 

im. Marii Kownackiej w Żychlinie:  
(24)�285-11-69,�(24)�285-49-79

��Gminna Biblioteka Publiczna  
w Bedlnie:�(24)�282-17-51

��Gminna Biblioteka Publiczna w Pacynie 
(Filia Biblioteczna w Skrzeszewach):  
(24)�285-80-56

��Gminna Biblioteka Publiczna  
w Oporowie: (24)�383-12-25

msze święte 
w niedziele i święta

��Żychlin,�parafia�pw.�Św.�Apostołów�Piotra�
i�Pawła:�7.00,�9.00,�10.30,�12.00,�18.00.

��Żychlin,�kaplica�pw.�św.�Maksymiliana�
Kolbego:�9.30,�11.00,�12.30

��Śleszyn,�parafia�pw.�św.�Aleksandra�
Papieża�i�Męczennika:�9.00,�11.00

��Luszyn,�parafia�pw.�św.�Stanisława�
Biskupa�i�Męczennika:�9.00,�11.30

��Plecka Dąbrowa,�parafia�pw.�Zwiastowa-
nia�Najświętszej�Maryi�Panny:�9.00,�11.30

��Suserz,�parafia�pw.�Wniebowzięcia�Naj-
świętszej�Maryi�Panny:�8.00,�10.00,�12.00

��Trębki,�parafia�pw.�św.�Stanisława�Kostki�
w�Trębkach:�8.00,�9.30,�11.30

��Bedlno,�parafia�pw.�św.�Floriana�Biskupa�
i�Męczennika:�9.00,�11.30

��Pacyna,�parafia�pw.�św.�Wawrzyńca,�
diakona�i�męczennika:�8.30,�10.00,�12.00

��Oporów,�parafia�pw.�św.�Marcina�Bisku-
pa:�8.30,�10.00,�11.30�

boiska i hale 
sportowe

��Orlik przy Zespole Szkół nr 1 w Ży-
chlinie –�tel.�kom.�601-564-839�(animator�
sportu�Remigiusz�Michalak)

��Orlik przy Szkole Podstawowej nr 1  
w Kutnie�–�tel.�667-218-122,�pon.-pt.,�
w�godz.�15-20,�sob.�10-16-,�ndz.�14-19

��Orlik przy Szkole Podstawowej nr 6  
w Kutnie�–�pon.-pt.�15-20,�w�weekendy��
w�godz.�9-16,�do�ustalenia�na�miejscu

��Orlik przy Szkole Podstawowej nr 9  
w Kutnie�–�pon.-pt.�15-20,�w�weekendy��
w�godz.�14-21

��MOSiR w Kutnie�–�tel.�24-355-22-24;�
stadion�ogólnodostępny�z�wyjątkiem�
boisk�piłkarskich�(opłata�za�wynajęcie)

��Sala gimnastyczna w Gimnazjum 
w Bedlnie�–�tel.�24-282-14-26�
(tylko�dla�mieszkańców�gminy�Bedlno)

��Hala OSiR nr 1 w Łowiczu;�ul.�Jana�
Pawła�II�nr�3,�tel.�46-837-51-06;�

��Hala OSiR nr 2 w Łowiczu;�ul.�Topolo-
wa�2,�tel.�46-837-09-04

aquapark w Kutnie 
ul.�Kościuszki�54,�tel.�24�357�56�07�(08)

��Strefa basenowa  
czynna�codziennie�w�godz.�6.-22.00

��Strefa saun��
czynna�w�dni�robocze�6:00-21:50�(calda-
rium�oraz�kabina�mroźna),��
16:00-21:50�(sauna�sucha,�sauna�parowa�
oraz�pomieszczenie�wypoczynkowe),��
w�środy�–�sauna�sucha�czynna�cały�dzień;��
w�soboty,�niedziele�i�święta:�6:00-21:50�
(sauna�sucha,�parowa,�caldarium,�kabina�
mroźna,�pomieszczenie�wypoczynkowe)

��Strefa squash��
czynna�codziennie�w�godz.�6.00-22.00

��Strefa cardio-siła��
czynna�codziennie�w�godz.�8.00-22.00

��Strefa bowling��
czynna�w�dni�robocze�w�godz.�12.00-
24.00,�w�soboty,�niedziele�i�święta�w�godz.�
10.00-24.00.�Rezerwacje�tel.�24�357�56�11

baseny w Łowiczu 
ul.�Kaliska�5,�tel.�46-837-32-94

Grafik wejść na pływalnię dla posiada-
jących karnety i kupujących bilety

��Poniedziałek –�13.00-16.30;�20.15-22.00�
(ostatnie�wejście�o�21.00);

��Wtorek�–�12.10-13.00;�15.00-16.30,�19.30-
22.00�(ostatnie�wejście�o�21.00);

��Środa –14.00-14.45;�20.15-22.00�(ostat-
nie�wejście�o�21.00);

��Czwartek –�13.00-14.45;�19.30-22.00�
(ostatnie�wejście�o�21.00);

��Piątek –�17.40-18.30;�19.30-22.00�(ostat-
nie�wejście�o�21.00)

��Sobota�–�11.00-20.00�(ostatnie�wejście�
o�19.00)

��Niedziela�–�10.00-20.00�(ostatnie�wejście�
o�19.00)
Grota solna�–�codziennie�w�godzinach�
wejść�na�pływalnię.�Sauna –�w�dni�powsze-
dnie�godz.�16.00-22.00,�w�soboty�i�niedziele�
w�godz.�13.00-20.00.

muzea i wystawy
��Muzeum Zamek w Oporowie�–��

czynne�od�poniedziałku�do�piątku��
w�godz.�10.00-16.00,�kasa�10.00-15.30;��
w�soboty�i�niedziele�w�godzinach�
10.00-17.00,�kasa�10.00-16.30.�Bilety:�
normalny�8�zł,�ulgowy�5�zł;�w�ponie-
działki�wstęp�bezpłatny.�Oprowadzanie�
po�muzeum�30�zł�po�wcześniejszej�
rezerwacji.�Ostatni�zwiedzający�wchodzi�
na�pół�godz.�przed�zamknięciem.�

��Park przy Zamku w Oporowie  
czynny�codziennie�w�godz.�8.00-17.00;�
wstęp�bezpłatny.

��Muzeum Regionalne w Kutnie 
czynne:�poniedziałek�–�piątek�w�godz.�
10:00-18:00;�niedziela�10:00-16:00.�Ostat-
ni�zwiedzający�wchodzi�30�min.�przed�
zamknięciem.�Bilety:�5�zł�normalny,��
2,50�zł�ulgowy,�1�zł�z�Kartą�Dużej�Rodzi-
ny;�wstęp�wolny�w�niedziele.�Kutno,�Plac�
Marsz.�J.�Piłsudskiego�20.�

„Miasto w czasie i przestrzeni”�–�wy-
stawę�rozpoczyna�dział�archeologiczny,�
dot.�najdawniejszych�dziejów�Ziemi�
Kutnowskiej;�dalej:�część�przyrodnicza,�
etnograficzna�i�historyczna.�
„Rzeźba po kutnowsku”�–�wystawa�
prezentuje�muzealną�kolekcję�rzeźb�
współczesnych�twórców�ludowych�
i�nieprofesjonalnych�z�terenu�Kutna��
�powiatu.�

��Muzeum Bitwy nad Bzurą w Kutnie –��
czynne�codziennie�oprócz�poniedziałków�
w�godz.�10-16.�Ekspozycja�ukazuje�prze-
bieg�dramatycznych�walk,�jakie�toczyły��
nad�Bzurą�oddziały�polskie�dowodzone�
przez�generała�dywizji�Tadeusza�Kutrze-
bę.�Zebrane�pamiątki,�zdjęcia,�elementy�
uzbrojenia,�umundurowania�dokumentują�
największą�bitwę�Kampanii�Wrześniowej�
1939�roku.�Kutno,�Park�Wiosny�Ludów.�
Bilety:�normalny�–�5�zł,�ulgowy�–�2,50�zł,�
niedziele�–�wstęp�bezpłatny.

��Kutno: „1050 lat temu w Polsce”�–�
wystawa�plenerowa�poświęconą�rocznicy�
Chrztu�Polski;�Kutno,�pl.�Marszałka�
Józefa�Piłsudskiego.

�� Kutno: „Wieloformy” �–�wystawa�
uczestników�II�Ogólnopolskiego�Pleneru�
Plastycznego�„Kutno�i�róże”;�Galeria�
Okno�na�Sztukę�Kutnowski�Dom�Kultury,�
ul.�Żółkiewskiego�4.

��Kutno: „Letter Book” –�wystawa�grafik�
(linoryty�barwne),�rysunków�oraz�obiek-
tów�przestrzennych�Marzeny�Łukaszuk;�
czynna�do�5�listopada�w�Galerii�Okno�na�
Sztukę�w�Kutnowskim�Domu�Kultury,�przy�
ul.�Stanisława�Żółkiewskiego�4.�

��Muzeum w Łowiczu�ul.�Stary�Rynek�5/7,�
czynne�codziennie�oprócz�poniedziałków��
w�godz.�10.00-16.00�(ostatnie�wejście�do�
muzeum�na�pół�godziny�przed�zamknię-
ciem).�Bilety:�normalny�10�zł,�ulgowy�6�zł;�
wstęp�bezpłatny�na�wystawy�stałe�–�wtorek:

„Sztuka Baroku”�–�wystawa�rzemiosła�
artystycznego�(meble,�tkaniny,�szkło,��
porcelana),�malarstwa�i�rzeźby;�Kaplica��
św.�Boromeusza�w�Muzeum.�
„Historia miasta i regionu” –�wystawa�
zabytków�archeologicznych,�militariów,�
portretów�trumiennych,�pamiątek�po-
wstańczych,�gabinet�kolekcjonera.�
„Etnografia Księstwa Łowickiego”�–�
wystawa�strojów�ludowych,�wycinanek,�
rzeźby,�ceramiki,�tkanin�i�eksponatów�
z�dziedziny�papiero-plastyki.�
Izba Pamięci Łowickich Żydów�–uka-
zuje�dzieje�tej�społeczności�w�Łowiczu,��
od�chwili�pojawienia�się�starozakonnych�
w�mieście,�poprzez�powstanie�i�intensyw-
ny�rozwój�Gminy�Żydowskiej,�aktywny�
udział�w�społeczno-gospodarczym�życiu�
miasta�w�XIX�i�XX�wieku,�wybuch�II�wojny�
światowej,�aż�do�ostatecznej�jej�zagłady.�

��Mini skansen przy Muzeum w Łowiczu 
–�czynny�wt.-niedz.�w�godz.�10-16.�Bilety:�
normalny�5�zł,�ulgowy�3�zł,�spacerowy�2�zł;�
wstęp�bezpłatny�–�niedziela.�

��Łowicki Park Etnograficzny – Skansen 
w Maurzycach�–�czynny�w�godz.�9.00-
16.00.�Bilety:�normalny�8�zł,�ulgowy�5�zł;�
bilet�spacerowy�3�zł.

��Muzeum Diecezjalne w Łowiczu –�
zwiedzanie�katedry�wraz�z�eksponatami�
znajdującymi�się�w�wieży;�możliwość�oglą-
dania�panoramy�miasta�z�tarasu�–�czynne�
pon.-czw.�w�godz.�10-16;�pt.�i�sob.�w�godz.�
10-14;�w�ndz.�i�święta�–�nieczynne.�Łowicz,�
Stary�Rynek�20.�Zwiedzanie�jest�możliwe�
po�zgłoszeniu�w�Biurze�Muzeum.

��Izba Pamięci Stanisława Klickiego 
w Łowiczu�–�wystawa�urządzona�przez�

Grupę�Historyczną�„Kampinos”�na�I�piętrze�
Baszty�im.�gen.�Klickiego;�czynna�w�niedzie-
le,�w�godz.�16-18.�Wstęp�wolny.

��Pałac i Manufaktura Majoliki w Nieboro-
wie –�czynne�od�wtorku�do�niedzieli�w�godz.�
10.00-16.00�(ostatni�zwiedzający�wchodzą�
30�min.�przed�zamknięciem).�Od�1�listopada�
do�końca�lutego�roku�następnego�Muzeum�
będzie�zamknięte.�Bilety:�22�zł�(normalny),�
13�zł�(ulgowy),�50�zł�(rodzinny�–�dwie�osoby�
dorosłe�i�dzieci�do�lat�18;�maksymalnie��
6�osób),�1�zł�(dzieci�7-16�lat).�Wtorek�–�wstęp�
wolny.

��Ogrody w Nieborowie�–�kasy�czynne:�
wtorek�–�niedziela�w�godz.�10.00-16.00�
(wtorek�–�wstęp�wolny).�Po�zamknięciu�kas�
–�ogrody�czynne�do�zmierzchu.�Bilety:�ogród�
i�Manufaktura�Majoliki:�12�zł�(normalny),�8�zł�
(ulgowy),�1�zł�(dzieci�7-16�lat);�wstęp�wolny�w�
poniedziałki.�Od�1�listopada�do�końca�lutego�
roku�następnego�–�nieczynne.

��Ogród i Świątynia Diany w Arkadii –�
kasy�czynne:�wtorek�–�niedziela�w�godz.�
10.00-16.00�(wtorek�–�wstęp�wolny).�Bilety:�
12�zł�(normalny),�8�zł�(ulgowy),�1�zł�(dzieci�
7-16�lat);�wstęp�wolny�w�poniedziałki.�Od�1�
listopada�do�końca�lutego�roku�następnego�
–�nieczynne.

��Muzeum Motoryzacji w Nieborowie–�
czynne:�pt.,�sb.,�ndz.�w�godz.�10.00-1800,�
w�innych�terminach�tylko�po�telefonicznym�
uzgodnieniu�(tel.�46�838-50-68,�501-945-
960);�Nieborów�231a;�bilety:�normalny�10�zł,�
ulgowy�(dzieci�i�młodzież�do�lat�15,�emeryci,�
renciści)�7�zł,�dzieci�do�lat�7�bezpłatnie.

��Muzeum Guzików –�ekspozycja�500�
guzików,�w�tym�ok.�200�sztuk�guzików�
personalnych;�Galeria�Łowicka,�I�piętro,�ul.�
Stanisławskiego;�czynna�pon.-pt.�w�godz.�
10.00-19.00,�sob.�9.00-15.00.�Wstęp�wolny.

��Bolimów: „Jak Konie w galopie...”–�wy-
stawa�malarstwa�Agnieszki�Kopczyńskiej,�
Zbigniewa�Błaszczyka�i�Zbigniewa�Maty-
ska;�czynna�w�Gminnym�Ośrodku�Kultury�
do�25�listopada.

��Domaniewice: „Zamki i pałace świata” 
–�wystawa�zdjęć�Radosława�Taflińskie-
go,��podróżnika�i�fotografa,�wykonanych�
w�latach�1997-2016�w�Armenii,�Austrii,�
Czechach,�Gruzji,�Indiach,�Niemczech,�
Polsce,��Słowacji,�Szwajcarii,�Tybecie�i�na�
Ukrainie.�Wernisaż:�piątek,�4�listopada,�
godz.�18.00;�Gminny�Ośrodek�Kultury�w�
Domaniewicach.�

��Łowicz: „Powrót do przeszłości  
1919-2014 – 95. rocznica przybycia 
do Łowicza 10 PP” –�wystawa�zdjęć�w�
dużym�formacie;�Zespół�Szkół�Ponadgim-
nazjalnych�nr�1,�ul.�Podrzeczna�30.

���Łowicz: malarstwo Anny Szcześniak 
–�wystawa�czynna�codziennie�w�godz.�8.00-
18.00;�Centrum�Kultury�i�Promocji�Ziemi�
Łowickiej,�Łowicz,�Stary�Rynek�17.

��Sromów: Muzeum Ludowe rodziny 
Brzozowskich –�czynne�pon.-pt.�w�godz.�
9.-17.00,�ndz.�i�święta�w�godz.�12.-17.00.�Sro-
mów�11,�gm.�Kocierzew;�tel.�46-838-44-72.

��Sanniki: Zespół Pałacowo-Parkowy 
–�czynny�codziennie�w�godz.�8.00-21.00;�
zwiedzanie�z�przewodnikiem�pon.-pt.��
w�godz.�8.00-15.30,�sob.-niedz.�w�godz.�
10.00-18.00.�Bilety:�do�pałacu:�10�zł�
(normalny),�3�zł�(ulgowy),�dzieci�do�lat�6�–�
gratis;�park�–�wstęp�wolny.��

„Ożywić historię, czyli pałac w Sanni-
kach za czasów Natansonów 
i Dziewulskich” –�kontynuacja�historii�
kolejnych�właścicieli�dóbr�sannickich�-�
wystawa�stała.
„Fryderyk Chopin w plakacie 
artystycznym” –�wystawa�reprodukcji�
archiwalnych�plakatów�autorstwa�najwy-
bitniejszych�twórców�z�kraju�i�z�zagranicy;�
czynna�codziennie�na�ogrodzeniu�
Zespołu�Pałacowo-Parkowego.
Barbara Perlikowska: „Z plenerów 
Mazowsza”�–�wystawa�prac�malarskich;�
czynna�do�2�grudnia.

��Walewice: Pałac�–�wart�obejrzenia�jest�
m.in.�apartament�Napoleona�Bonapartego�
z�XVIII-wiecznymi�malowanymi�ręcznie�tape-
tami�ściennymi�–�czynny�w�każdą�sobotę�
i�niedzielę;�oprowadzanie�z�przewodnikiem�
w�godz.�10.00-16.00.�Bilety:�5�zł�(dzieci�i�
seniorzy),�8�zł�(dorośli�w�grupach�zorgani-
zowanych),�15�zł�(zwiedzanie�indywidualne).�

Ewa Jaworska: „Ceramiczne Konie” –�
wystawa�czynna�do�22�listopada.
Obrazy Daniela Pieluchy –�wernisaż:��
sobota,�5�listopada�godz.�16:00;�Sala�
Biała.�Prezentowane�obrazy,�inspirowane�
ludowością�i�pejzażem�polskiej�prowincji,�
będą�nawiązywały�do�motywów�natury�
i�łowiectwa.

��Zduny: „Józef Grzegory – rzeźba”�–�
wystawa�czynna�do�10�listopada�w�Domu�
Kultury�w�Zdunach.�Wstęp�wolny.�

��Wystawa on-line: „Gloria Victis 1863-
1864. Pamięć i tradycja w 150. rocznicę 
wybuchu Powstania Styczniowego na 
Ziemi Łowickiej”�–�wystawa�przygotowana�
na�podstawie�materiałów�archiwalnych�pre-
zentowanych�w�2013�r.�w�siedzibie�Oddziału�
w�Łowiczu�Archiwum�Państwowego�m.�st.�
Warszawy;�scenariusz�Marek�Wojtylak;��
www.warszawa.ap.gov.pl/powstanie/lowicz�

koncerty
��Sobota, 5 listopada: 
godz.�18.00�–�Paula & Karol�–�koncert�
finałowy�10-lecia�Kina�Fenix;�wystąpią:�
Paula�Bialski�(wokal),�Karol�Strzemieczny�
(gitara,�wokal),�Krzysztof�Pożarowski�
(bas),�Staszek�Wróbel�(perkusja),�
Szymon�Najder�(gitara),�Christoph�Thun�
(klawisze).�Kino�Fenix�w�Łowiczu,�ul.�
Podrzeczna�20;�wstęp:�16�zł�(przedsprze-
daż),�25�zł�(w�dniu�koncertu).

XII Ogólnopolski Festiwal Jeremiego 
Przybory – „STACJA KUTNO”:

��Poniedziałek, 14 listopada:
godz.�11.00�–�„(Nie)Poważne Dzieciaki 
z Małej Filmopaki”�–�spektakl�muzyczny�
dla�szkół,�–�sala�Centrum�Teatru�Muzyki�i�
Tańca,�ul.�Teatralna�1;

��Wtorek, 15 listopada:
godz.�18.00�-�Wieczór w Kinie – „UPAŁ” 
–�projekcja�filmu�–�sala�Centrum�Teatru�
Muzyki�i�Tańca,�ul.�Teatralna�1,�Wejściów-
ki�w�kasie�CTMiT;

��16 listopada (środa)
godz.�18.00�-�Wieczór z Laureatem – 
„Rustykalny cyrk” Dominika Barabas�
–�sala�Centrum�Teatru�Muzyki�i�Tańca,�ul.�
Teatralna�1,�Bilet:�10�zł

��17�listopada�(czwartek)
godz.�18.00�–�Wieczór z Laureatem 
– „Medea moja sympatia”�–�spektakl�
muzyczny�Teatru�na�Plaży�z�Sopotu�w�
reż.�Piotra�Kosewskiego�–�sala�Centrum�
Teatru�Muzyki�i�Tańca,�ul.�Teatralna�1,�
Bilet:�10�zł

kino Kutnowskiego 
Domu Kultury 
ul.�Żółkiewskiego�4,�tel./fax�24-254-21-37

��Czwartek–środa, 4-9 listopada:
godz.�15:45�–�Osobliwy dom pani Pere-
grine (2D dub.)�–�fantasy;�czas�trwania:�
127�min.,�Podążając�za�wskazówkami,�
które�zostawił�mu�ukochany�dziadek,�
Jake�odkrywa,�że�istnieje�niezwykły�świat�
poza�czasem�i�przestrzenią,�a�w�nim�
niezwykłe�miejsce,�zwane�„Osobliwym�
domem�pani�Peregrine”.�Jake�poznaje�
niesamowite�moce�mieszkańców�domu�
i�dowiaduje�się,�że�mają�oni�potężnych�
wrogów.�Wkrótce�przekona�się,�że�jeśli�
chce�ocalić�swych�nowych�przyjaciół,�
musi�nauczyć�się�korzystać�z�„osobliwo-
ści”,�którą�sam�został�obdarzony.
godz.�18:00�–�Bridget Jones 3 (2D na-
pisy)�–�komedia;�czas�trwania:�122�min.;�
Na�trzecią�filmową�część�niekończących�
się�miłosnych�zawirowań�w�życiu�Bridget�
Jones�fani�na�całym�świecie�czekali�lata.�
Laureaci�Oscara�–�Renée�Zellweger�
i�Colin�Firth�powracają�w�kontynuacji�
ikonicznej�komedii�o�miłosnych�i�
zawodowych�przygodach�Bridget�Jones,�
autorki�najzabawniejszego�pamiętnika�
w�historii�kina�i�literatury.�Od�premiery�
pierwszej�filmowej�części�minęło�14�lat,�
Bridget�to�dziś�zupełnie�inna�kobieta.�
Dobiega�pięćdziesiątki,�zamiast�szelestu�
kartek�w�jej�pamiętniku�usłyszymy�raczej�
odgłos�stukania�w�klawiaturę�laptopa.�
Tak,�Bridget�Jones�idzie�z�czasem!�Ok,�
może�nie�radzi�sobie�z�tym�doskonale,�
bo�czas�ten�wpływa�także�na�jej�urodę,�
ale�przy�dobrym�drinku�staje�się�królową�
facebooków,�instagramów,�snapchatów�i�
innych�mediów�społecznościowych.
godz.�20:15�–�Przełęcz ocalonych 
(2D napisy)�–�dramat�wojenny;�czas�
trwania:�131�min.;�Schyłek�drugiej�wojny�
światowej.�Armia�amerykańska�toczy�
ciężkie�walki�z�Japończykami�o�każdy�
skrawek�lądu�na�Pacyfiku.�Strategicz-
nym�celem�jest�wyspa�Okinawa,�której�
zdobycie�może�oznaczać�ostateczną�
klęskę�Japonii.�Wśród�setek�tysięcy�ame-
rykańskich�żołnierzy�trafia�tu�Desmond�
T.�Doss,�sanitariusz,�który�ze�względu�na�
przekonania�odmówił�noszenia�broni.�
Traktowany�z�nieufnością,�oskarżany�
o�tchórzostwo,�wkrótce�udowodni�
jak�bardzo�się�wobec�niego�mylono.�
Podczas�najcięższych�starć,�wielokrotnie�
ryzykując�życiem,�wydostaje�z�ognia�walki�
ponad�70�rannych�żołnierzy.�Tak�rodzi�się�
legenda�bezbronnego�bohatera.

kino Fenix 
Łowicz�ul.�Podrzeczna�20,�tel.�46-837-40-01

��Czwartek, 3 listopada:
godz.�16.00,�18.00�–�Sekretne życie 
zwierzaków domowych –�film�animowa-
ny�prod.�USA
godz.�20.00�–�Prosta historia o morder-
stwie –�kryminał�prod.�polskiej.

��Piątek, 4 listopada:
godz.�16:15 – Bociany –�film�animowany�
prod.�USA,�reżyseria:�Nicholas�Stoller,�
Doug�Sweetland,�scenariusz:�Nicholas�
Stoller,�czas:�1�godz.�27�min.
godz.�18:00�– Bridget Jones 3 –�kome-
dia�romantyczna�prod.�Francja,�Irlandia,�
USA,�Wielka�Brytania,�reżyseria:�Sharon�
Maguire,�scenariusz:�Emma�Thompson,�
Helen�Fielding,�Dan�Mazer,�czas:�2�godz.�
2�min
godz.�20:15 – Jestem mordercą�
(premiera)�–�thriller�psychologiczny�prod.�
polskiej,�reżyseria:�Maciej�Pieprzyca,�
scenariusz:�Maciej�Pieprzyca,�czas:�1�
godz.�57�min.;�

��Sobota, 5 listopada:
godz.�21:00 – Jestem mordercą thriller�
psychologiczny�prod.�polskiej

��Niedziela–środa, 6-9 listopada:
godz.�16:15 – Bociany –�film�animowany�
prod.�USA
godz.�18:00�– Bridget Jones 3 –�kome-
dia�romantyczna�prod.�Francja,�Irlandia,�
USA,�Wielka�Brytania
godz.�20:15 – Jestem mordercą thriller�
psychologiczny�prod.�polskiej
Czwartek,�10�listopada:�
godz.�16.15�–�Jestem mordercą thriller�
psychologiczny�prod.�polskiej
godz.�18.30�21.00�–�Pitbull: Niebez-
pieczne kobiety (premiera)�–�film�sen-
sacyjny�prod.�polskiej;�reżyseria:�Patryk�
Vega;�scenariusz:�Patryk�Vega;�czas:�2�
godz.�15�min.;�obsada:�Piotr�Stramowski�
–�„Majami”;�Maja�Ostaszewska�–�Olka;�
Andrzej�Grabowski�–�Starszy�aspirant�
Jacek�Goc�„Gebels”;�Artur�Żmijewski�

 INFORMATOR�DLA�ŻYCHLINA�I�OKOLIC

OFERTY PRACY
POWIATOWY�URZĄD�PRACY�W�KUTNIE
(stan�na�2.11..2016�r.)�

�� Ślusarz
�� Kierowca�kat.�C�-�kraj
�� Pracownik�obsługi�systemu�kompute-
rowego

�� Konserwator/ka�czystości
�� Monter�konstrukcji�stalowych
�� Monter-ślusarz
�� Magazynier
�� Kontroler�jakości
�� Pracownik�obsługi�wytlaczarki�do�folii�i�
recyklingu

�� Kucharz
�� Elektromonter�linii�napowietrznych�i�
kablowych

�� Pracownik�fizyczny-obieranie�cebuli
�� Nauczyciel�informatyki
�� Pracownik�biurowy
�� Mechanik/elektromechanik�samocho-
dowy

�� Spedytor
�� Sprzątaczka�biurowa
�� Elektromonter
�� Malarz-lakiernik
�� Kierowca�CE-kraje�UE
�� Doradca�klienta
�� Kierowca�kat.�B-sprzedawca
�� Kierowca�kat.B
�� Pracownik�magazynowy

ślubowali sobie:
�� Anna Banasiak�i�Kamil Kosmala 

oboje�z�Łowicza
�� Małgorzata Ewa Kapusta�z�Głowna�

i�Jakub Modrzejewski z�Garbatki�
Letnisko

�� Justyna Jurczak�z�Bukowca�i�Paweł 
Kuriata ze�Strykowa

KRONIKA 
WYPADKÓW 
MIŁOSNYCH

ROLNIK SPRZEDAJE 
(ceny�z�dnia�31.10.2016)

Żywiec wieprzowy:

�� Różyce:�4,50�zł/kg+VAT

�� Skowroda�Płd.:�4,50�zł/kg+VAT

�� Domaniewice:�4,50�zł/kg+VAT

�� Chąśno:�4,50�zł/kg+VAT

�� Kiernozia:�4,40�zł/kg+VAT

�� Karnków:�4,50�zł/kg+VAT

Żywiec wołowy:

�� Skowroda�Płd.:�jałówki�7,00�zł/kg+VAT,��
krowy�5,20�zł/kg+VAT;�byki�7,70�zł/kg+VAT;

�� Różyce:�jałówki�7,00�zł/kg+VAT;��
krowy�5,50�zł/kg+VAT;�byki�7,50�zł/kg+VAT.

�� Domaniewice:�jałówki�7,00�zł/kg+VAT;��
krowy�5,50�zł/kg+VAT;�byki�7,50�zł/kg+VAT.

–�„Szelka”;�Alicja�Bachleda�Curuś�–�Mał-
gorzata�Bojke�„Drabina”;�Joanna�Kulig�
–�„Zuza”;�Anna�Dereszowska�–�„Jadźka”;�
Sebastian�Fabijański�–�Remek�„Cukier”.
Piątek, 11 listopada: 
godz.18.00,�20.30�–�Pitbull: Niebez-
pieczne kobiety (premiera)�–�film�
sensacyjny�prod.�polskiej

Bilety:�seanse�2D:�16�zł�(normalny),�14�zł�
(ulgowy),�12�zł�(tanie�poniedziałki);�seanse�
3D:�18�zł�(normalny),�15�zł�(ulgowy).�

inne
��Sobota, 5 listopada:
godz.�15.00�–�Przegląd Artystycznego 
Dorobku Seniora „Ars”�–�prezentacja�
zespołów�wokalno-instrumentalnych,�
kapeli�ludowych,�chórów�i�solistów;�
warsztaty�instrumentalne�w�ramach�
projektu�„Mistrz�Sławomir�Czekalski��
–�Popularyzacja�i�Kontynuacja�Tradycji�
Pogranicza�Łęczycko-Łowickiego”;�
po�godz.�18.�–�zabawa�przy�muzyce�
Kapeli�Dobrzeliniacy.�Żychliński�Dom�
Kultury,�ul.�Fabryczna�3.�Wstęp�wolny.

��Sobota, 12 listopada:
godz.�18.00�–�„Chopin – człowiek-
-artysta”�–�spektakl�w�wykonaniu�aktora�
filmowego�Dariusza�Jakubowskiego�przy�
akompaniamencie�Piotra�Szafrańca��
i�sopranistki�Katarzyny�Thomas.�
Żychliński�Dom�Kultury,�ul.�Fabryczna�3.�
Wstęp�wolny.�

��Niedziela, 4 grudnia:
godz.�18.00�–�Kabaretowy wieczór  
Lidii Stanisławskiej, Emilii Krakow-
skiej i Barbary Wrzesińskiej;�Żychliński�
Dom�Kultury,�ul.�Żółkiewskiego�4.��
Wstęp:��10�zł.
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Piłka nożna |�11.�kolejka�A�klasy

Dar liderem
W klasie A mamy za sobą już 

11. kolejek. W tej ostatniej, w me-
czu na szczycie ligowej tabeli Dar 
Placencja pokonał na wyjeździe 
GLKS RZD Żelazna 1:0 i dzięki 
temu skromnemu, ale jakże waż-
nemu zwycięstwu zespół trenera 
Radosława Gosławskiego wsko-
czył na fotel lidera klasy A.  ever

11. kolejki skierniewickiej kl. A:
 LKS Korona Wejsce – LKS 
Wola Wola Chojnata 4:0� (4:0);�
br.:� Mateusz� Wójcik� 2� (13� i� 24),�
Dominik� Bujak� (17� samobójcza)� i�
Damian�Taraska�(30).
 GLKS RZD Żelazna – LKS Dar 
Placencja 0:1 (0:0);�br.:�Adrian�Za-
wadzki�(84).
 LKS Olimpia Niedźwiada – Po-
goń Godzianów 2:3� (0:1);� br.:� D.�
Stępniewski�(75)�i�Ł.�Skierski�(77)�–�
Z.�Lipiński�3�(7,�74�i�79).
 Laktoza Łyszkowice – LZS Vic-
toria Bielawy 0:2 (0:1);� br.:� O.An-
drzejewski�(33)�i�R.�Liberski�(63).�
 LUKS Olympic Słupia – LKS 
Czarni Bednary 1:3 (1:1);�br.:�Szy-
mon�Sielgowski�(15)�–�H.�Taczewski�
2�(35�i�66)�i�Arkadiusz�Sobieraj�(46).
 LKS Miedniewiczanka – LKS 
Start Złaków Borowy 3:0�(w.o.)

 GLKS Olimpia Jeżów – GLKS 
Sierakowianka nie�odbył�się.

1.�LKS�Dar�Placencja�(3)� 11� 26� 30-12

2.�GLKS�RZD�Żelazna�(1)� 11� 24� 24-11

3.�LKS�Korona�Wejsce�(2)� 11� 20� 28-18

4.�LZS�Victoria�Bielawy�(5)� 11� 19� 27-18

5.�Pogoń�Godzianów�(6)� 11� 19� 30-22

6.�GLKS�Olimpia�Jeżów�(4)� 9� 17� 13-7

7.�LUKS�Olympic�Słupia�(8)� 11� 16� 16-12

8.�LKS�Czarni�Bednary�(7)� 11� 15� 19-20

9.�LKS�Wola�Wola�Chojnata�(9)� 11� 12� 20-25

10.�Miedniewiczanka�(11)� 10� 10� 25-23

11.�Laktoza�Łyszkowice�(10)� 11��� 8��� 6-24

12.�LKS�Olimpia�Niedźwiada�(13)�10��� 8� 18-30

13.��Sierakowianka�(12)� 10��� 7� 12-25

14.�LKS�Start�Złaków�Borowy�(14)��9��� 5��� 8-28

 12. kolejka (2016.11.05-06): 
LUKS�Olympic�Słupia�–�LKS�Olimpia�
Niedźwiada� (s,� godz.� 14.00),� LKS�
Czarni�Bednary�–�LKS�Dar�Placen-
cja�(s,�godz.�16.30),�LKS�Wola�Wola�
Chojnata�–�GLKS�RZD�Żelazna� (n,�
godz.�11.00),�LZS�Victoria�Bielawy�–�
LKS�Korona�Wejsce�(n,�godz.�11.00),�
GLKS� Sierakowianka� Sierakowice�
–� LKS� Miedniewiczanka� (n,� godz.�
11.00),� Pogoń� Godzianów� –� GLKS�
Olimpia�Jeżów�(n,�godz.�11.30),�LKS�
Start�Złaków�Borowy�–�Laktoza�Łysz-
kowice�(n,�godz.�14.00).

Piłka nożna�|�10.�kolejka�B�klasy

Victoria zagrała na szóstkę
Na szóstkę w skali szkolnej 

spisali się gracze trenerki Zofii 
Kucharskiej z Victorii Zabostów 
Duży. Drużyna Kucharskiej wy-
grała na wyjeździe z Fenixem 
Boczki aż 6:1! Pięć goli padło  
w starciu dwóch najsłabszych 
drużyn tego sezonu czyli KS 
Ostrowiec i Płomienia Piotrowi-
ce.   ever

10. kolejka skierniewickiej klasy 
B – grupa 1 (łowicka):
 LKS Fenix Boczki – LKS Victo-
ria Zabostów Duży 1:6 (1:3);�br.:�
Emil�Płuska�(30)�–�Łukasz�Sekuła�
(2),�Rafał�Gładki�2�(23�i�38),�Michał�
Bolimowski�2� (65� i�80)� i�Dawid�Pi-
sarek�(70).
 WKS Meteor Reczyce – SKF 
Naprzód Jamno 2:1� (1:0);� br.:�
Hubert�Wojciechowski�(4)�i�Bartosz�
Skowronek�(78)�–�Andrzej�Pietrzak�
(65).
KS Ostrowiec – Płomień Piotro-
wice 2:3 (2:2);�br.:�Dominik�Gładki�
(5)�i�Grzegorz�Feliga�(41)�–�Krzysz-

tof�Dobrzyński�(44)�i�Marcin�Więc-
kowski�2�(45�i�77).�
 LKS Zjednoczenie Bobrowniki 
Dzierzgów -GKS Rawka Boli-
mów 0:3� (0:1);�br.:�Konrad�Wisiń-
ski� (45+1),� Piotr� Bombała� (61)� i�
Adrian�Mitrowski�(88).�

1.�GKS�Rawka�Bolimów�(1)� 10� 28� 39-10

2.�LKS�Zjednoczenie�(2)� 10� 19� 42-18

3.�WKS��Meteor�Reczyce�(4)� 10� 18� 35-23

4.�LKS�Victoria�Zabostów�Duży�(5)�10� 17� 39-20

5.�LKS�Fenix�Boczki�(3)� 10� 14� 26-29

6.�SKF�Naprzód�Jamno�(6)� 10� 12� 20-28

7.�Płomień�Piotrowice�(8)� 10�� �6� 15-62

8.�KS�Ostrowiec�(7)� 10��� 3��� 9-35

 11. kolejka skierniewickiej kla-
sy B (2016.11.05-06): Płomień�
Piotrowice� –� LKS� Zjednoczenie�
Bobrowniki� Dzierzgów� (s,� godz.�
14.00),�SKF�Naprzód�Jamno�–�KS�
Ostrowiec� (n,� godz.� 11.00),� WKS�
Meteor�Reczyce�–�LKS�Fenix�Bocz-
ki� (n,� godz.� 12.00),� GKS� Rawka�
Bolimów�–�LKS�Victoria�Zabostów�
Duży�(n,�godz.�14.00).�

Piłka nożna�|�11.�kolejka�skierniewickiej�klasy�okręgowej

Wyszarpane zwycięstwo Olimpii
Kolejna seria gier w klasie okrę-

gowej za zawodnikami. Tym ra-
zem nie zabrakło emocji w więk-
szości spotkań. Ciekawie było 
w Chąśnie, gdzie faworyzowana 
Olimpia Chąśno prowadziła już 
od 4. minuty z Pogonią Bełchów 
1:0 po golu Rafała Bogusa, ale Po-
goń bardzo szybko odpowiedziała 
golem grajacego trenera Marcina 
Rychlewskiego w 9. minucie gry. 
Taki wynik utrzymywał się aż do 
87. minuty. Wtedy piłkę do siatki 
Pogoni wpakował Marcin Matu-
szewski i „Olimpijczycy” mogli 
cieszyć się z wygranej.

Zwycięstwo na trudnym terenie 
w Cielądzu odnieśli gracze trene-
ra Piotra Gawlika z Pelikana II Ło-
wicz. Mecz rozpoczął się z 15 mi-
nutowym opóźnieniem ponieważ 
czekano na trenera i trójkę gra-
czy rezerw, którzy dojechali bez-
pośrednio po meczu pierwszego 
zespołu. – Bardzo cenne zwy-
cięstwo odniesione na małym i 
ciężkim boisku w Cielądzu. Po 
pierwszym kwadransie przewa-
gi gospodarzy, wskoczyliśmy na 
właściwy rytm grania, co przeło-
żyło się na końcowy wynik spo-
tkania – po meczu powiedział tre-
ner Gawlik. 

Punkt z Wysokienic przywieź-
li gracze Zrywu Wygoda, któ-
rzy od tygodnia trenują pod wo-
dzą nowego trenera Dawida Suta. 
Zryw prowadził do przerwy 2:0 
i nie wykorzystał rzutu karnego. 

W drugiej połowie grę z wiatrem 
wykorzystali gospodarze i dopro-
wadzili do remisu 2:2.  – Remis 
był zasłużony, choć boli, że w ta-
kich okolicznościach. – ocenił 
spotkanie trener Sut.

Wygrał również Orzeł Nie-
borów który tym razem pokonał 
Astrę Zduny 3:1. Wynik mógł 
być inny, gdyby na początku me-
czu świetne okazje na bramki za-
mienił były gracz Orła Łukasz 
Papuga. – Nasza gra wyglądała 
naprawdę nieźle, chociaż prze-
ciwnicy też mieli okazje, które 
mogli wykorzystać, zwłaszcza te, 
po naszych błędach. – skomento-
wał spotkanie trener Kutkowski.

W następnej kolejce prawdzi-
wy szlagier – Pelikan II Łowicz 
zmierzy się z Olimpią Chąśno. 
 ever

11. kolejka skierniewickiej ligi 
okręgowej:
 LKS Orlęta Cielądz – KS Pelikan 
II Łowicz 0:2 (0:1);�br.:�Michał�Fa-
bijański�(15)�i�Kamil�Popowicz�(52).
 LKS Orzeł Nieborów – SKS 
Astra Zduny 3:1� (1:0);� br.:� Ma-
teusz� Bartosiewicz� (20),� Michał�
Świdrowski�(60)�i�Rafał�Trakul�(67)�
–�Maciej�Grzegory�(62).�
 LUKS Juvenia Wysokienice – 
SKF Zryw Wygoda 2:2� (0:2);�br.:�
(58)� i� (69)�–�Mariusz�Trakul� (16)� i�
Sebastian�Sobieszek�(37).
 GKS Olimpia Chąśno – LKS 
Pogoń Bełchów 2:1 (1:1);�br.:�Ra-

fał�Bogus�(4)�i�Marcin�Matuszewski�
(87)�–�Marcin�Rychlewski�(9).�
 LZS Macovia Maków – MLKS 
Widok Skierniewice 2:3 (0:2);�br.:�
Rafał�Piłat�(26),�Rafał�Sawicki�(45)�i�
Damian�Sztocki�(75�karny).
 KS Jutrzenka Drzewce – GLKS 
Tobartus Wołucza 4:4
 Pauza: LKS Vagat Domaniewice.

Tabela po 11. kolejce:
1.�GKS�Olimpia�Chąśno�(1)� 10� 27� 35-5

2.�KS�Pelikan�II�Łowicz�(2)� 11� 23� 33-11

3.�LKS�Orzeł�Nieborów�(3)� 9� 22� 27-15

4.�LUKS�Juvenia�Wysokienice�(4)�10� 17� 25-15

5.�GLKS�Tobartus�Wołucza�(5)� 9� 14� 21-17

6.�SKS�Astra�Zduny�(7)� 10� 13� 18-20

7.�LKS�Pogoń�Bełchów�(6)� 11� 13� 21-27

8.�LKS�Orlęta�Cielądz�(8)� 10� 13� 28-23

9.�MLKS�Widok�Skierniewice�(9)�10� 12� 15-22

10.�KS�Jutrzenka�Drzewce�(10)� 10��� 9� 21-28

11.�SKF�Zryw�Wygoda�(11)� 10��� 9� 13-23

12.�LZS�Macovia�Maków�(12)� 10��� 7� 18-34

13.�LKS�Vagat�Domaniewice�(13)�10��� 5��� 9-42

 12. kolejka skierniewickiej ligi 
okręgowej (2016.11.05-06): 
LKS�Orzeł�Nieborów�–�LKS�Orlęta�
Cielądz�(s,�godz.�14.00),�MLKS�Wi-
dok� Skierniewice� –� LUKS� Juvenia�
Wysokienice� (s,�godz.�14.00),�SKS�
Astra�Zduny�–�GLKS�Tobartus�Wo-
łucza�(n,�godz.�11.00),�KS�Pelikan�II�
Łowicz�–�GKS�Olimpia�Chąśno� (n,�
godz.� 13.00),� stadion� w� Chąśnie,�
LKS� Vagat� Domaniewice� –� LZS�
Macovia� Maków� (n,� godz.� 13.00),�
SKF�Zryw�Wygoda�–�KS�Jutrzenka�
Drzewce� (n,� godz.� 14.00).� Pauza:�
LKS�Pogoń�Bełchów.�

Zryw Wygoda zremisował�z�Juvenią�2:2�(Fot:�Paweł�Doliński)

Piłka nożna�|�12.�kolejka�I�ligi�wojewódzkiej�juniorów�A1

Wysoka porażka z Włókniarzem
Zespół trenera Jarosława Ra-

chubińskiego z roczników 1998  
i 1999 przegrał wysoko w Kon-
stantynowie Łódzkim z tamtej-
szym Włókniarzem aż 0:6. 

Gracze Pelikana w pierwszej 
serii gier pokonali w Łowiczu ry-
wali z Konstantynowa i wyda-
wało się, że w rewanżu również 
pokuszą się o zdobycz punkto-
wą. Jednak mimo kilku okazji w 
pierwszej połowie gracze trenera 
Rachubińskiego grali nieskutecz-
nie. W drugiej części goście z Ło-
wicza za wszelką cenę próbowali 
strzelić bramkę dającą nadzieję na 
korzystny wynik, ale żaden z gra-
czy Pelikana nie potrafił znaleźć 
recepty na dobrze dysponowane-
go golkipera gospodarzy. 

Ostatecznie gospodarze tego 
meczu wzięli srogi rewanż za po-

rażkę w Łowiczu i rozbili zespół 
Pelikana aż 6:0!

– Wynik nie wskazuje na rze-
czywisty przebieg meczu. Zagra-
liśmy całkiem niezły mecz, jednak 
rywale bezlitośnie wykorzystywa-
li każdy nasz błąd i zamieniali na 
bramkę – skomentował po meczu 
trener Rachubiński.  

W kolejnym meczu Pelikan 
zmierzy się z UKS SMS Łódź. 
Spotkanie z rywalami z Łodzi za-
planowano na niedzielę 6 listopa-
da na godzinę 11:00. Mecz odbę-
dzie się na sztucznym boisku na 
stadionie OSiR w Łowiczu.  ever

12. kolejka I ligi wojewódzkiej 
juniorów A1:
 KKS Włókniarz Konstantynów 
Łódzki – KS Pelikan Łowicz 6:0 
(3:0)

Pelikan: Patryk�Orzeł�–�Dawid�Ko-
nikowski,� Michał� Perzyna,� Damian�
Górowski,� Mateusz� Szymański� –�
Szymon� Bejda,� Mateusz� Kaźmier-
czak� (70� Krystian� Rutkowski),� Da-
mian�Trałut,�Kacper�Miazek,�Kacper�
Jaros�–�Adrian�Musialik.
 Pozostałe wyniki: UKS� SMS�
Łódź�–�LKS�Omega�Kleszczów�1:0;�
KS� Ceramika� Opoczno� –� RTS� Wi-
dzew�Łódź�2:1;�KS�Warta�Sieradz�–�
MGUKS�Pogoń�Zduńska�Wola�1:0

Tabela:
1.�KS�Warta�Sieradz�(2)� 12� 28� 32-10

2.�KS�Ceramika�Opoczno�(3)� 11� 27� 38-9

3.�RTS�Widzew�Łódź�(1)� 12� 26� 36-12

4.�Włókniarz�Konstantynów�Ł.�(4)�12� 19� 29-17

5.�MGUKS�Pogoń�Zd.�Wola�(5)� 12� 12� 23-26

6.�KS�Pelikan�Łowicz�(6)� 11� 11��� 7-33

7.�UKS�SMS�Łódź�(7)� 12� 10� 16-38

8.�LKS�Omega�Kleszczów�(8)� 12��� 2��� 8-44

 Zaległy mecz 9. kolejki I ligi 
wojewódzkiej juniorów A1 
(2016.11.09):� KS� Pelikan-1998�
Łowicz� –� KS� Ceramika� Opoczno�
(śr,�godz.�18.00).

Trener Jarosław Rachubiński 
nie�mógł�być�zadowolony�z�wyniku�
Pelikana�1998/99.�
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Piłka nożna�|�Rozgrywki�turniejowe�–�Rocznik�2009�

Zagrało tylko pięć drużyn
W sobotę 29 października od-

był się turniej dla rocznika 2009 
organizowany przez OZPN w 
Skierniewicach. Wystąpiło w nim 
tylko pięć drużyn: trzy z UKS 
Soccer Kids Łowicz oraz Widok 
Skierniewice i Mazovia Rawa 
Mazowiecka.

Trenerzy wszystkich zespołów 
zadecydowali o zagraniu każdy 
z każdym plus rewanże. Chłopcy 
doskonale się bawili, dzięki usta-

wieniu dwóch boisk rywalizacja 
chłopców w roczniku 2009 prze-
biegała bardzo sprawnie. 

– Kolejny turniej za nami. 
Schodzili do szatni po turnieju 
w doskonałych nastrojach. Bar-
dzo dobrze spisał się UKS Soccer 
Kids I, który bardzo fajnie rozgry-
wał piłkę. Aż 10 naszych zawodni-
ków debiutowało i bardzo dobrze 
sobie radzili! – ocenił trener Da-
wid Sut.  ever

Piłka nożna�|�Turniej�rocznika�2010

Najmłodsi również grali
W niedzielę 30 października 

wspólnie z chłopcami z rocznika 
2008 w Skierniewicach rywalizo-
wali najmłodsi adepci piłki nożnej 
z rocznika 20010. W turnieju zor-
ganizowanym przez OZPN Skier-
niewice wzięły udział drużyny 
UKS Soccer Kids, Widoku Skier-
niewice, Zryw Wygoda oraz Unia 
Skierniewice.

Trenerzy UKS Soccer Kids, 
oceniając wysoką frekwencję na 
turnieju, zdecydowali się na wy-
stawienie trzech drużyn. 

– W turnieju daliśmy możli-
wość gry wszystkich chętnym. 

Na zbiórce stawiło się 17 zawod-
ników, niektórzy to stali bywalcy, 
a niektórzy grali po raz pierwszy 
i byli z tego faktu bardzo zadowo-
leni  – ocenił Paweł Dziedziela, 
trener UKS Soccer Kids.

Pochwalić należy również dru-
żynę Zrywu Wygoda, która dziel-
nie przyjeżdża na turnieje roczni-
ka 2010 i nie opuściła żadnego. Co 
ciekawe Zryw występuje z pew-
nością najmłodszymi zawodnika-
mi. W Zrywie występują chłopcy 
nawet z rocznika 2012 oraz dziew-
czynki co z pewnością dodaje ko-
lorytu turniejowi.    ever Zawodnicy Soccer Kids zdominowali�turniej�rocznika�2009.
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Piłka nożna |�12.�kolejka�II�ligi�woj.�B2

Porażka komplikująca 
sytuację Pelikana 2001

Bardzo ważny mecz dla ukła-
du ligowej tabeli mają za sobą gra-
cze trenera Pawła Kutkowskiego z 
zespołu Pelikana Łowicz z rocz-
nika 2001. Łowiczanie w meczu 
o przysłowiowe „sześć punktów” 
przegrali w Łodzi z Widzewem 
0:1.

Obie drużyny walczą o unik-
nięcie degradacji do II ligi woje-
wódzkiej i przed tą kolejką Wi-
dzewa miał zaledwie dwa punkty 
przewagi nad Pelikanem. Obie 
drużyny zdawały sobie więc sobie 
doskonale sprawę jak ważny jest 
to mecz dla układu tabeli. 

– Był to mecz walki na remis. 
Niestety zdarzył nam się jeden 
błąd, błąd bramkarza, który sku-
tecznie wykorzystali gospodarze 
i przegraliśmy. Obecnie mamy 
bardzo niekorzystny układ w ta-
beli dla nas, ale trzeba walczyć do 
końca. To był bardzo ważny dla 
nas mecz, szkoda że nie udało się 
przywieźć chociaż remisu – pod-
sumował po spotkaniu trener Kut-
kowski. 

W przedostatniej kolejce spo-
tkań Pelikan zmierzy się z ostat-
nią w tabeli Omegą Kleszczów, 
która pogodziła się już ze spad-
kiem do II ligi. Ten arcyważny 
mecz dla Pelikana 2001 odbędzie 
się w sobotę 5 listopada o godzi-
nie 14:30 na stadionie OSiR w Ło-
wiczu.  ever

12. kolejka I ligi wojewódzkiej ju-
niorów młodszych B2:
 RTS Widzew Łódź – MUKS Peli-
kan-2001 Łowicz 1:0 (0:0)
Pelikan:�Hubert�Duda�–�Patryk�Pa-
puga,� Maciej� Grotkowski,� Miłosz�
Kępka,�Hubert�Kałużny�(61�Igor�To-
maszewski)�–�Oskar�Sadowski�(50�
Jakub� Bylewski),� Jan� Sejdak� (70�
Olaf�Andrzejewski),�Hubert�Matyjas,�
Krystian� Tabara� –� Krystian� Białas�
(65�Patryk�Kośmider).
 UKS SMS Łódź – ŁKS Łódź 2:0
 AP UKS Mazovia Tomaszów 
Maz. – LKS Omega Kleszczów 0:0
 KS Ceramika Opoczno – GKS 
Bełchatów 2:1

1.�UKS�SMS�Łódź�(1)� 12� 30� 46-5

2.�KS�Ceramika�Opoczno�(3)�12� 23� 27-11

3.�ŁKS�Łódź�(2)� 12� 22� 25-22

4.�AP�UKS�Mazovia�(4)� 12� 18� 21-15

5.�RTS�Widzew�Łódź�(6)� 12� 15� 12-21

6.�GKS�Bełchatów�(5)� 12� 13� 24-24

7.�MUKS�Pelikan�Łowicz�(7)��12� 10� 20-43�

8.�LKS�Omega�(8)� 12��� 4� 13-47

 13. kolejka I ligi wojewódz-
kiej juniorów młodszych B2 
(2016.11.05-06): MUKS� Peli-
kan-2001�–�LKS�Omega�Kleszczów�
(s,� godz.� 14.30),� KS� Ceramika�
Opoczno�–�AP�UKS�Mazovia�Toma-
szów� Mazowiecki� (s,� godz.� 10.00),�
ŁKS� Łódź� –� RTS� Widzew� Łódź� (s,�
godz.� 17.00),� GKS� Bełchatów� –�
UKS�SMS�Łódź�(n,�godz.�13.00).

Piłka nożna�|�12.�kolejka�II�ligi�woj.�C1

Upragniona wygrana 
Pelikana 2002

Można rzec: wreszcie! Pelikan 
Łowicz z rocznika 2002 wygrał 
pierwszy mecz w tym sezonie II 
ligi wojewódzkiej trampkarzy C1. 
Łowiczanie pokonali przed wła-
sną publicznością Andrespolię 
Wiśniowa Góra 5:2.

– Już pierwszą połową powin-
niśmy ustawić sobie wynik tego 
spotkania. Zmarnowaliśmy kil-
ka okazji, ale w drugiej połowie, 
grając z wiatrem, mieliśmy zde-
cydowaną przewagę. Zrekom-
pensowaliśmy sobie za pierwszą 
rundę, gdyż u nich przegraliśmy 
4:2. Ładnie to wszystko wygląda-
ło. Widać było, że chłopaki chcie-
li grać, mimo braku kilku kontu-
zjowanych zawodników, drużyna 
poradziła sobie znakomicie – pod-
sumował po spotkaniu kierownik 
drużyny Stanisław Piekacz.

W 13. kolejce II ligi wojewódz-
kiej trampkarzy C1 łowiczanie 
zmierzą się z liderującym GKS-
-em Bełchatów. Mecz odbędzie 
się w Bełchatowie w niedzielę  
6 listopada o godzinie 11:00.  ever

 MUKS Pelikan-2002 Łowicz 
– GLKS Andrespolia Wiśniowa 
Góra 5:2�(1:1);�br.:�Adam�Siekiera�

3�(6,�77�i�80+2),�Piotr�Piekacz�(56)�i�
Kobi�Wodras�(79)�–�Mateusz�Szko-
piak�(40)�i�Krzysztof�Felczak�(78).�
Pelikan: Karol�Szczepański�–�Piotr�
Piekacz,� Jan� Wieczorek,� Łukasz�
Sejdak,� Maciej� Siejka� (65� Maciej�
Lesiak)� –� Jakub� Kępka� (60� Bar-
tłomiej� Kosiacki),� Miłosz� Owczuk,�
Dawid� Kaczmarek,� Filip� Balik� (72�
Damian�Czajka)�–�Adam�Siekiera,�
Kobi�Wodras.

Tabela po 12. kolejce:
1.�GKS�Bełchatów�(1)� 11� 30� 49-10

2.�KS�Warta�Sieradz�(3)� 12� 22� 20-15

3.�ŁKS�II�Łódź�(2)� 11� 22� 27-10

4.�SL�Salos�Róża�Kutno�(4)� 10� 16� 19-21

5.�WKS�Wieluń�(5)� 11� 16� 40-21

6.�Andrespolia��(6)� 12� 12� 25-45

7.�KS�Ceramika�Opoczno�(7)�11� 11� 20-31

8.�MUKS�Pelikan-2002�(8)� 12��� 3� 12-59

 13. kolejki II liga wojewódzkiej 
trampkarzy C1 (2016.11.05-
06):� GKS� Bełchatów� –� MUKS� Pe-
likan-2002�Łowicz� (n,�godz.�11.00),�
ŁKS� II� Łódź� –� SL� Salos� Róża� Kut-
no� (s,� godz.� 12.45),� KS� Ceramika�
Opoczno� –� WKS� Wieluń� (n,� godz.�
14.00),� GLKS� Andrespolia� Wiśnio-
wa� Góra� –� KS� Warta� Sieradz� (n,�
godz.�14.30).

Piłka nożna|�12.�kolejka�I�ligi�wojewódzkiej�juniorów�młodszych�B2

Pelikan 2003 lepszy od Widzewa
Podopieczni trenera Dawida 

Ługowskiego z rocznika 2003 
odnieśli cenne wyjazdowe zwy-
cięstwo nad Widzewem Łódź. 
Łowiczanie wygrali w Łodzi  
z sąsiadem w tabeli 2:1. Gracze 
Pelikana pokazali w Łodzi cha-
rakter i dzięki temu mogli długo 
w szatni celebrować radość. 

– Odnieśliśmy super zwycię-
stwo, bo w Łodzi na Widzewie. 
Mecz był wyrównany, pierwsza 
połowa dla Widzewa, druga nato-
miast dla nas i chwała tu zespo-
łowi, który potrafił się podnieść 
z porażki 1:0. Zdobyliśmy kon-
taktową bramkę, ostatnią strze-
lamy w ostatniej sekundzie me-

czu. Cały zespół walczył i dostał 
nagrodę za pracę, którą wkłada-
ją zawodnicy w treningi w ciągu 
całego tygodnia. To bardzo waż-
ne zwycięstwo. Za tydzień gramy  
z AKS SMS, który może dać 
nam szansę na walkę o kolejny 
awans, ale to nie jest ważne, naj-
ważniejsze jest to, żeby chłopa-
ki cieszyli się z gry. Otrzymali 
bardzo ważną nagrodę w postaci 
zwycięstwa i gratulacje za to, co 
zrobili – skomentował po spotka-
niu trener Ługowski.

W 13. kolejce Pelikan 20003 
zagra z AKS SMS Łódź. Jeśli 
łowiczanie wygrają zbliżą się do 
bezpośredniego rywala w walce 

o awans na jeden punkt. Spotka-
nie odbędzie się na stadionie OSiR 
w Łowiczu w niedzielę 6 listopada 
o godzinie 14:30.  ever

12. kolejka II liga wojewódzkiej 
trampkarzy C2:
 RTS Widzew Łódź – MUKS Pe-
likan-2003 Łowicz 1:2� (1:0);�br.:�
(30)�–�Krystian�Kruk�(53)�i�Bartosz�
Wojciechowski�(70+1).
Pelikan:� Mikołaj� Pietrzak� (36� Ma-
ciej� Mionsek)� –� Piotr� Lisicki,� Jan�
Zagajewski,� Bartosz� Wojciechow-
ski,� Marcel� Frątczak� –� Jonathan�
Politowicz� (36�Mateusz�Kołaczyk),�
Kacper�Olak�(55�Szymon�Dębski),�
Paweł� Graczyk,� Bartosz� Tomasz-

kiewicz�(62�Marek�Piekacz),�Marcel�
Wnuk�–�Krystian�Kruk.
 WKS Wieluń – KS Ceramika 
Opoczno 0:5
 AKS SMS Łódź – MULKS Łask 
10:0 
 MLKS Widok II Skierniewice 
– UKS AP Piotrków Trybunalski 
1:2

1.�KS�Ceramika�Opoczno�(1)�12� 31� 43-9

2.�AKS�SMS�Łódź�(2)� 12� 28� 64-10

3.�MUKS�Pelikan-2003�(4)�� 12� 24� 46-25

4.�RTS�Widzew�Łódź�(3)� 12� 22� 41-14

5.�UKS�AP�Piotrków�Tryb.�(6)�11� 14�26-256

6.�MLKS�Widok�II�(5)� 11� 12� 25-65

7.�MULKS�Łask�(7)� 12��� 6��� 8-59

8.�WKS�Wieluń�(8)� 12��� 2��� 7-54

Gracze Pelikana 2002�wreszcie�cieszyli�się�z�wygranej.
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Piłka nożna�|�Przed�15.�kolejką�III�ligi

Dwa mecze na szczycie, ŁKS dołoży kolejną cegiełkę?
Bardzo interesująco wygląda 

najbliższa seria gier. W dodatku 
potrwa ona trzy dni bowiem zma-
gania już w piątek rozpocznie Ja-
giellonia II Białystok podejmując 
ŁKS 1926 Łomża. 

Najciekawsze mecze dostanie-
my jednak w niedzielę. Na począ-
tek, o godzinie 11:00 w Nowym 
Mieście Lubawskim rozpocznie 
się starcie miejscowego Finish-
parkietu z Widzewem. Będzie to 
mecz o fotel wicelidera. Oba klu-
by dzieli w tabeli tylko punkt, ale 
to łodzianie mają do rozegrania 
jeszcze spotkanie zaległe. Fawo-

ryta wskazać jest bardzo ciężko. 
Nawet bilans ostatnich pięciu me-
czów kluby mają zbliżony. Drwę-
ca zanotowało w nich trzy zwy-
cięstwa i dwie porażki, Widzew 
wygrał jedno spotkanie mniej, 
ale do tego dwukrotnie dzielił się 
punktami i tylko raz schodził z 
murawy pokonany.

Daniem głównym możemy 
uznać mecz, który rozpocznie się 
dwie godziny później. Lider po-
dejmie Legię II Warszawa. ŁKS-
-u nikt nie potrafi w tym sezonie 
ograć. Czternaście meczów, a w 
nich jedenaście zwycięstw (jedno 

walkowerem) i trzy remisy. Na do-
mowym boisku „Ełkaesiacy” stra-
cili punkty tylko w derbach z Wi-
dzewem. Z kolei Legia to drużyna 
mocno nieobliczalna, którą stać na 
sprawienie niespodzianki. Do tego 
stołeczni w każdym meczu grają 
tylko o pełną pulę – w trzynastu 
meczach, ani razu nie zremisowa-
li.   Mateusz Lis

15. kolejka III ligi:� Jagiellonia� II�
Białystok� –� ŁKS� 1926� Łomża� /� pt�
04.11.2016� r.,� godz.� 18:00;� Sokół�
Aleksandrów� Łódzki� –� Świt� Nowy�
Dwór�Mazwiecki�/�sob�05.11.2016�r.,�

godz.�13:00;�Huragan Wołomin – 
Pelikan Łowicz / sob 05.11.2016 
r., godz. 13:30; Huragan� Morąg�
–� Lechia� Tomaszów� Mazowiecki�
/� sob� 05.11.2016� r.,� godz.� 14:00;�
MKS� Ełk� –� Concordia� Elbląg� /�
sob� 05.11.2016� r.,� godz.� 14:00;�
Sokół� Ostróda� –� Motor� Lubawa� /�
sob� 05.11.2016� r.,� godz.� 18:00;� Fi-
nishparkiet� Drwęca� Nowe� Miasto�
Lubawskie� –� Widzew� Łódź� /� nd�
06.11.2016�r.,�godz.�11:00;�ŁKS�Łódź�
–�Legia�II�Warszawa�/�nd�06.11.2016�
r.,�godz.�13:00;�Ruch�Wysokie�Ma-
zowieckie�–�Ursus�Warszawa�/�nd�
06.11.2016�r.,�godz.�17:00.

Piłka nożna |�14.�kolejka�III�ligi

Łowiczanie odwrócili losy meczu
 Pelikan Łowicz – Sokół Alek-
sandrów Łódzki 2:1�(0:1);�br.:�Grze-
gorz�Wawrzyński� (76),� Jurij�Hłusz-
ko� (82)� � –� Michał� Wrzesiński� (42).
Pelikan: Michał� Nowak� –� Piotr�
Gawlik,�Grzegorz�Wawrzyński,�Bar-
tosz� Broniarek,� Mateusz� Kasprzyk�
–�Przemysław�Bella�(66�Jurij�Hłusz-
ko),� Tomasz� Bogołębski,� Daniel�
Bończak� (57� Kamil� Kuczak),� Woj-
ciech�Wojcieszyński,�Michał�Adam-
czyk� (66�Rafał�Parobczyk),�Krzysz-
tof�Bodziony�(87�Krystian�Mycka).
Sędziował:� Patryk� Adamczyk�
(Łódź).�
Żółte kartki:�Grzegorz�Wawrzyński�
(1),� Tomasz� Bogołębski� (3),� Woj-
ciech�Wojcieszyński� (4)�–�wszyscy�
Pelikan�oraz�Piotr�Golański� (4� i�5),�
Damian�Bierżyński�(4),�Przemysław�
Woźniczak� (2)� –� wszyscy� Sokół.�
Czerwona kartka:� Piotr� Golański�
/90�min�–�za�drugą�żółtą/�(Sokół).�

Niedzielny mecz był bardzo 
ważny zarówno dla Pelikana jak 
i Sokoła. Oba kluby potrzebowały 
kompletu punktów, bowiem wy-
grana dawała miejsce w pierwszej 
„dziesiątce”. Obie ekipy miały  
w ostatnim czasie swoje proble-
my. Gospodarze przystępowali do 
tej rywalizacji po porażce z Ursu-
sem (pierwsza przegrana pod wo-
dzą Zajączkowskiego) z kolei So-
kół ostatnio przegrał ze swoim 
imiennikiem z Ostródy.

Pierwsza akcja meczu należała 
do gospodarzy. Z kąśliwym strza-
łem Wojciecha Wojcieszyńskiego 
bramkarz przyjezdnych poradził 
sobie bez trudu. Z upływem minut 
goście wyglądali jednak coraz le-
piej, to oni zasłużyli na więcej po-
chwał po pierwszej części gry.

Gdy wydawało się, że pierwsza 
połowa zakończy się bezbramko-

wym remisem gola zdobyli go-
ście. Akcję przechwytem w środ-
ku pola zapoczątkował Łukasz 
Marciniak i podał na lewo do Da-
wida Przezaka. Ten dośrodkował 
w „szesnastkę”, gdzie źle interwe-
niował Michał Nowak. Bramkarz 
Pelikana odbił piłkę przed siebie, 
dopadł do niej Michał Wrzesiński 
i w sporym zamieszaniu skierował 
ją do siatki.

Po zmianie strony łowiczanie 
śmielej ruszyli do przodu szuka-
jąc gola wyrównującego. Musieli 
jednak cały czas mieć się na bacz-
ności, bo Sokół swoich szans upa-
trywał w błyskawicznych kontr-
atakach i cierpliwie na nie czekał. 

Wydawało się, że wyrówna-
nie padnie w końcu na kwadrans 

przed końcem. Jeden z aleksan-
drowian zagrał ręką we własnym 
polu karnym, a sędzia podyktował 
„jedenastkę”. Do piłki podszedł 
Wojcieszyński, ale najskuteczniej-
szy gracz Ptaków nie wykorzystał 
tej okazji. Bramkarz obronił jego 
uderzenie.

Po zaprzepaszczeniu wymarzo-
nej okazji kibice mogli zwątpić, że 
w niedzielę uda się zdobyć jeszcze 
jakieś punkty. Jednak dosłownie 
chwilę po „11” na listę strzelców 
wpisał się Grzeogorz Wawrzyń-
ski wykorzystując zamieszanie  
w polu karnym po rzucie rożnym. 
Pelikan poszedł za ciosem i sześć 
minut później był już na prowa-
dzeniu. Po prostopadłym poda-
niu w sytuacji sam na sam znalazł 

się Jurij Hłuszko. Ukrainiec minął 
jeszcze bramkarza i skierował fut-
bolówkę do pustej już bramki.

Goście kończyli w osłabieniu. 
Piotr Golański wyleciał z mura-
wy za dwie żółte kartki. Pelikan 
wygrał po raz czwarty w tym se-
zonie na domowym obiekcie  
i awansował na ósme miejsce  
w tabeli. Sokół przegrał i spadł 
do strefy spadkowej, a jeszcze w 
zeszłym sezonie bił się przecież  
o najwyższe cele...  Mateusz Lis

 Pozostałe wyniki 14. kolejki: 
Legia� II� Warszawa� –� Jagiellonia� II�
Białystok�0:2� (0:0),�Ursus�Warsza-
wa� –� Huragan� Wołomin� 4:0� (1:0);�
Concordia� Elbląg� –� Huragan� Mo-
rąg� 1:0� (0:0);� Lechia� Tomaszów�
Mazowiecki�–�ŁKS�Łódź�0:1� (0:0);�
ŁKS�1926�Łomża�–�Ruch�Wysokie�
Mazowieckie� 3:0� (1:0);� Świt� Nowy�
Dwór� Mazowiecki� –� Sokół� Ostró-
da� 0:1� (0:1):� Motor� Lubawa� –� Fi-
nishparkiet� Drwęca� Nowe� Miasto�
Lubawskie�0:4�(0:2);�Widzew�Łódź�
–�MKS�Ełk�2:1�(1:0);�

1.�ŁKS�Łódź� 14� 36� 29-4

2.�Finishparkiet�Drwęca�� 14� 29� 34-15

3.�Widzew�Łódź� 13� 28� 23-12

4.�Legia�II�Warszawa� 13� 27� 29-17

5.�Lechia�Tomaszów�Maz.� 13� 25� 31-15

6.�Świt�Nowy�Dwór�Maz.� 14� 22� 17-10

7.�Ursus�Warszawa� 14� 20� 21-17

8. Pelikan Łowicz 13 19 13-14

9.�Huragan�Morąg� 14� 19� 19-12

10.�ŁKS�1926�Łomża� 14� 18� 14-11

11.�Jagiellonia�II�Białystok� 14� 18� 13-20

12.�Sokół�Ostróda� 14� 15� 17-20

13.�Concordia�Elbląg� 14� 15� 19-21

14.�Sokół�Aleksandrów�Łódzki� 14� 15� 15-18

15.�Ruch�Wysokie�Mazowieckie� 14� 14� 14-32

16.�MKS�Ełk� 14� 14� 17-18

17.�Huragan�Wołomin� 14� 10� 9-34

18.�Motor�Lubawa� 14� 1� 6-50

Wojciech Wojcieszyński�(z�prawej�strony�w�zielonym�stroju)�w�niedzielę�
zmarnował�rzut�karny.�Po�raz�ostatni�do�siatki�trafił�17�września.
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Sport szkolny |�Powiatowe�Mistrzostwa�w�Sztafetach�Pływackich

Gimnazjum nr 2 rządzi w pływaniu
Reprezentacje ośmiu gimnazjalnych ekip ścigały 
się we wtorek 25 października na Pływalni 
Miejskiej w Łowiczu, gdzie odbyła się Powiatowa 
Gimnazjada Szkolna w Sztafetach Pływackich.

Do zawodów przystąpiły czte-
ry drużyny dziewcząt i cztery eki-
py chłopców, które ścigały się na 
dystansie 10 x 25 metrów stylem 
dowolnym. 

Wśród gimnazjalistek najle-
piej poradziły sobie uczennice z 
Gimnazjum nr 2 w Łowiczu  (na-
uczyciel w-f: Łukasz Petelewicz), 
które obroniły mistrzowski tytuł 
sprzed roku. Na drugim miejscu 
finiszowały uczennice Pijarskie-
go Gimnazjum (nauczyciel w-f: 
Bożena Mostowska), a na trze-
cim miejscu zakończyły rywa-
lizację podopieczne Bernarda 
Wudkiewicza z Gimnazjum w 
Popowie. 

Taka sama kolejność była 
wśród chłopców.  Zdecydowa-
nie najszybsi okazali się ucznio-

wie Gimnazjum nr 2 Łowicz (na-
uczyciel w-f: Łukasz Petelewicz), 
którzy wyprzedzili Gimnazjum 
Pijarskie Łowicz (nauczyciel 
w-f: Damian Górski i Sebastian 
Popiel) o 18 sekund. Na trzecim 
miejscu dopłynęła do mety ekipa 
Gimnazjum z Popowa. Zespoły z 
dwóch pierwszych miejsc awan-
sowały na zawody rejonowe, któ-
re odbędą się w Skierniewicach.  

Mistrzowska sztafeta 10 x 25 
metrów dziewcząt z  Gimnazjum 
nr 2 Łowicz płynęła w składzie:  
Emilia Deka, Weronika Wach, 
Aleksandra Kaczor, Wiktoria 
Kosmowska, Kornelia Gąsior-
kiewicz, Karolina Dąbrowska, 
Aleksandra Pierzchała, Agata 
Dzionek, Pola Jagodzińska, Inga 
Jaśniewska oraz rezerwowe Mag-

dalena Duranowska, Maja Maj i 
Magdalena Bryła – nauczyciel w-f 
Łukasz Petelewicz. 

Najlepsza sztafeta chłopców w 
powiecie łowickim z Gimnazjum 
nr 2 Łowicz wystąpiła w zestawie-
niu: Maciej Żuchniewicz, Andrzej 

Górniak, Mateusz Wosiewicz, 
Michał Sierota, Filip Jakubow-
ski, Mateusz Cyganiak, Bartosz 
Kępka, Bruno Kozłowski-Duar-
te, Maciej Zagawa, Antoni Knera 
i Michał Zabost oraz rezerwowi: 
Paweł Graczyk i Michał Antczak 

– nauczyciel w-f Łukasz Petele-
wicz.  zł

 Wyniki dziewcząt:
1.�Gimnazjum�nr�2�w�Łowiczu�� �2:56,41

2.�Gimnazjum�Pijarskie�w�Łowiczu��3:10,43

3.�Gimnazjum�w�Popowie�� �4:00,53

4.�Gimnazjum�w�Domaniewicach��4:39,32

 Wyniki chłopców: 
1.�Gimnazjum�nr�2�w�Łowiczu�� �2:28,24

2.�Gimnazjum�Pijarskie�w�Łowiczu��2:44,53

3.�Gimnazjum�w�Popowie�� �3:03,38

4.�Gimnazjum�w�Domaniewicach��4:06,18

Sport szkolny�|�Powiatowe�Mistrzostwa�w�Sztafetach�Pływackich

Tytuły dziewcząt z Ekonomika i chłopców z Pijarskiej ponownie obronione
W zawodach Powiatowej Li-

cealiady Młodzieży Szkolnej w 
Sztafetach Pływackich, trzeci rok 
z rzędu, triumfowały dziewczy-
ny z Ekonomika, oraz chłopcy  
z Pijarskiego LO. Zawody pły-
wackie, w których rywalizowało 
w sumie tylko 6 sztafet ze szkół 
ponadgimnazjalnych odbyły się 
we wtorek 25 października na 
Pływalni Miejskiej w Łowiczu. 

Do rywalizacji dziewczyn 
przystąpiły tylko dwie reprezen-
tacje, a wśród chłopców walczy-
ły cztery ekipy, które miały do 
pokonania dystans 10 x 50 me-
trów. Walka toczyła się o puchary 
i dwa miejsca premiowane awan-
sem na zawody rejonowe. 

W gronie dziewcząt najszyb-
sze okazały się uczennice z Eko-
nomika. Podopieczne Pawła Kęp-
ki o ponad pół minuty były lepsze 
od sztafety z I LO w Łowiczu (na-

uczyciele w-f: Przemysław Po-
pławski i Tomasz Piasecki).  Oby-
dwie reprezentacje awansowały 
na zawody rejonowe. 

W wyścigach chłopców 
o awans na „rejony” walczyły 
cztery sztafety. Swoją dominację 
czwarty rok z rzędu podkreślili 

pływacy z Pijarskiego LO. Pod-
opieczni Tadeusza Rutkowskie-
go wygrali z wynikiem 5:25,25.  
Drugie miejsce zajęła sztafeta  

z I LO w Łowiczu (nauczyciele 
w-f Przemysław Popławski i To-
masz Piasecki), która przegra-
ła dosłownie „o włos” – 5,25,45, 

ale również awansowała na rejon. 
Na trzecim miejscu dopłynęli do 
mety zawodnicy z ZSP 4 Łowicz 
(nauczyciel w-f: Paweł Kępka). 

W najlepszej sztafecie chłop-
ców z Pijarskiego LO płynęli: 
Maciej Oberman, Jakub Zawadz-
ki, Jan Koza, Konrad Panu-
szewski, Filip Golędzinowski, 
Aleksander Krajewski, Kacper 
Opalski, Michał Lasota, Leonard 
Siekiera i Aleksander Staszew-
ski. Nauczyciel w-f: Tadeusz Rut-
kowski.   zł

 Wyniki dziewcząt:
1.�ZSP�nr�4�w�Łowiczu�� �6:44,68

2.�I�LO�w�Łowiczu�� �7:17,56

 Wyniki chłopców:
1.�Pijarskie�LO�w�Łowiczu��5:25,25

2.�I�LO�w�Łowiczu�� �5:25,45

3.�ZSP�nr�4�w�Łowiczu�� �5:52,79

4.�ZSP�nr�1�w�Łowiczu�� �7:00,06

Sport Szkolny |�Powiatowe�Mistrzostwa�w�Sztafetach�Pływackich�

SP1 i SP2 Łowicz podobnie jak rok temu
Podobnie jak rok temu, pły-

waczki ze Szkoły Podstawowej 
nr 1 Łowicz i pływacy ze Szko-
ły Podstawowej nr 2 Łowicz wy-
walczyli tytuły mistrzów powiatu 
łowickiego w zawodach rozgry-
wanych w ramach Powiatowych 
Igrzysk Młodzieży Szkolnej w 
Sztafetach Pływackich. We wto-
rek  25 października na Pływal-
nię Miejską w Łowiczu zgłosiły 
się reprezentacje czterech szkół 
w kategorii dziewcząt i pięciu w 
kategorii chłopców. Formuła za-
wodów jest taka, że szkoła musi 
wystawić sztafetę składającą się 
z 8 osób z poziomu czterech klas 
(III, IV, V i VI).  

W mistrzostwach powiatu naj-
lepiej w rywalizacji dziewcząt 
popłynęły podopieczne Iwony 
Górskiej z SP 1 Łowicz, które 
aż o 20 sekund pokonały ekipę 
Damiana Górskiego i Sebastia-
na Popiela z Pijarskiej Szkoły 
Podstawowej Królowej Pokoju 

w Łowiczu. Trzecie miejsce wy-
walczyły dziewczęta z SP 2 Ło-
wicz (nauczycielka w-f Karolina 
Pierzchała)

Awans do zawodów Rejono-
wych (9 listopada w Skiernie-
wicach) wywalczyły: SP nr 1 w 
Łowiczu i Pijarska SP w Łowi-
czu.

W mistrzowskiej ekipie SP 1 
Łowicz płynęły: Michalina Kę-
dzia, Zuzanna Markus, Lau-
ra Kruszczyńska, Julia Wosie-
wicz, Bogumiła Czubik, Marta 
Czubik, Agata Popławska i Ali-
cja Lesiak, rezerwowe: Ame-
lia Iwanowska i Jagoda Wójcik, 
Aleksandra Sokalska i Malina 
Wójcik. Nauczyciel w-f: Iwona 
Górska. 

 Wyniki dziewcząt:
1.�SP�nr�1�w�Łowiczu�� �2:39,42

2.�Pijarska�SP�w�Łowiczu�� �2:59,40

3.�SP�nr�2�w�Łowiczu�� �3:18,00

4.�SP�nr�4�w�Łowiczu�� �3:31,14

W gronie chłopców najszyb-
ciej  popłynęli uczniowie z SP 2 
Łowicz. Podopieczni nauczycie-
la Przemysława Plichty pokonali, 
podobnie jak rok temu – ekipę SP 
1 Łowicz (nauczyciel w-f  Robert 
Graczyk). Bardzo zacięta wal-

ka toczyła się o trzecie miejsce, 
a pamiątkowy puchar wywal-
czyli chłopcy z Pijarskiej Szko-
ły Podstawowej Królowej Pokoju 
(nauczyciel w-f Damian Górski 
i Sebastian Popiel), pokonując 
sztafetę SP 7 Łowicz o długość 

palca (nauczyciel w-f Zbigniew 
Łaziński). 

W najszybszej sztafecie chłop-
ców SP 1 Łowicz reprezentowa-
li: Filip Deka, Hubert Grzesiak, 
Maciej Brzozowski, Mikołaj 
Grzegorek, Bastian Stobnicki, Fi-
lip Bednarski, Maksym Branicki, 
Dominik Wilk oraz rezerwowi: 
Eryk Kazuń i Mateusz Sierota. 
nauczyciel w-f Robert Graczyk.

Awans do zawodów Rejono-
wych (9 listopada w Skierniewi-
cach) wywalczyły: SP nr 2 w Ło-
wiczu i SP nr 1 w Łowiczu.  zł

 Wyniki chłopców:
1.�SP�nr�2�w�Łowiczu�� �2:50,34

2.�SP�nr�1�w�Łowiczu�� �3:05,08

3.�Pijarska�SP�w�Łowiczu�� �3:14,09

4.�SP�nr�7�w�Łowiczu�� �3:14,80

5.�SP�nr�4�w�Łowiczu�� �3:37,88

Najlepsze pływaczki ze�szkół�podstawowych.

Najszybszą sztafetą wśród chłopców była�reprezentacja�SP�2�Łowicz
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Gimnazjaliści z Dwójki popłynęli�najszybciej. Najlepsze sztafety�gimnazjalistek.

Dziewczyny z Ekonomika�po�raz�trzeci�wygrały�sztafety. Pływacy z Pijarskiego LO byli�najszybszą�sztafetą.
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Piłka nożna |�12.�kolejka�I�ligi�wojewódzkiej�juniorów�młodszych�B1

Pelikan 2000 zbyt łatwo tracił gole
Powoli kończy sezon zespół 

Pelikana Łowicz (rocznik 2000), 
który walczy w wojewódzkiej  
I lidze juniorów młodszych B1.  
W meczu 12. kolejki I ligi pod-
opieczni trenera Artura Balika 
walczyli o ligowe punkty w Łodzi 
z ekipa Sport Perfect, która plasuje 
się na 4. miejscu w tabeli. Łowi-
czanie nie sprawili niespodzianki  
i przegrali ten mecz 1:5. 

Nasz zespół już w pierwszej 
połowie dał się nieco zepchnąć 
do defensywy i po 40 minutach 
przegrywał 0:2. Pierwszą bramkę 
biało-zieloni stracili po rzucie kar-
nym już w 5. minucie gry, druga 
padła kilkanaście minut później 
po rozegranej akcji w polu kar-
nym. Łowiczanie dwukrotnie sta-
nęli przed szansą odrobienia strat, 
ale ich nie wykorzystali.

 W drugiej połowie miejsco-
wi szybko zdobyli trzeciego gola 
i chyba już powoli byli pewni 
wygranej. Łowiczanie walczy-

li jednak ambitnie i w 54. mi-
nucie zdobyli bramkę. Po akcji 
zapoczątkowanej przez Jana Ha-
czykowskiego, Kacper Wiechno 
przejął piłkę i przelobował bram-
karza. Znacznie osłabiony zespół, 
pod nieobecność kilku czołowych 
zawodników, nie potrafił odpowie-

dzieć na stracone gole i ostatecz-
nie przegrał mecz 1:5.  

– W meczu stworzyliśmy kil-
ka udanych sytuacji, zwłaszcza 
w pierwszej połowie, ale nie uda-
ło się zdobyć bramki. Technicznie 
nie odbiegaliśmy od przeciwni-
ka, ale zbyt łatwo traciliśmy gole. 
Musimy zacząć grać bardziej kon-
sekwentnie i ostro. Zabrakło nam 
skuteczności – podsumował po 
spotkaniu trener Balik.

Po tej porażce łowiczanie zaj-
mują nadal 7. miejsce w ligowej 
tabeli.   zł 

 12. kolejka I ligi wojewódzkiej 
juniorów młodszych B1:
Sport-Perfect Łódź – MUKS Pe-
likan Łowicz 5:1�(2:0);�br.:�Kacper�
Wiechno�(54).
Pelikan:  Albert�Morawski�–�Adrian�
Rosa,� Tomasz� Wudkiewicz,� Kamil�
Papiernik,�Mikołaj��Zimowski�–�Ma-
teusz� Sekuła,� Jan� Haczykowski,�
Kuba� Sokół,� Szymon� Kowalczyk,�

Eryk�Woliński�–�Kacper�Wiechno.
 Pozostałe wyniki:� AKS� SMS�
Łódź�–�RTS�Widzew�Łódź�3:4,�UKS�
SMS�Łódź�–�MGUKS�Pogoń�Zduń-
ska� Wola� 0:0,� GKS� Bełchatów� –�
ŁKS�Łódź�5:0.�
�

1.�UKS�SMS�Łódź�(1)�� 12� 31� 43-3

2.�RTS�Widzew�Łódź�(2)� 12� 23� 22-17

3.�GKS�Bełchatów�(3)� 12� 23� 42-11

4.�Sport-Perfect�Łódź�(4)� 12� 20� 20-15

5.�ŁKS�Łódź�(5)� 12� 13� 20-29

6.�AKS�SMS�Łódź�(6)� 12� 13� 16-26

7.�MUKS�Pelikan�Łowicz�(7)� 12� 12� 22-46

8.�MGUKS�Pogoń�Zd.�Wola�(8)� 12� ��2� ��5-51

�
 13. kolejka I ligi wojewódz-
kiej juniorów młodszych B1 
(2016.11.05-06):� MUKS� Peli-
kan-2000� Łowicz� –� RTS� Widzew�
Łódź� (s,� godz.� 12.00),� GKS� Beł-
chatów�–�AKS�SMS�Łódź�(s,�godz.�
11.00),�ŁKS�Łódź�–�UKS�SMS�Łódź�
(s,� godz.� 14.00),� MGUKS� Pogoń�
Zduńska� Wola� –� Sport-Perfect�
Łódź�(n,�godz.�11.00).�

Kacper Wiechno�zdobył�jedyna�
bramkę�dla�Pelikana�2000.
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Piłka siatkowa�|�XI�Puchar�Polski�Nauczycieli�w�Piłce�Siatkowej�w�Supraślu�

Łowiczanie ograli mistrza, 
ale skończyli na drugim

Kolejny turniej siatkówki zali-
czyli nauczyciele wychowania fi-
zycznego z powiatu łowickiego. 
W weekend 20-23 października 
nasi reprezentanci wzięli udział 
XI Otwartym  Pucharze Polski 
Nauczycieli w Piłce Siatkowej, 
który rozgrywany był w Supraślu. 

W tamtym roku łowiczanie 
z Łowickiej Amatorskiej Gru-
py Siatkówki (ŁAGS) zajęli tam 
miejsce poza podium, a w tym 
roku pokazali się z bardzo dobrej 
strony.  Zespół pod kierownic-
twem Wojciecha Florczaka zagrał 
dwa świetne mecze w pierwszym 
dniu zawodów. Na początek nasi 
siatkarze pokonali ubiegłorocz-
nego wicemistrza ze Szczecinka 
2:1, a w drugim meczu wygrali  
z obrońcą mistrzowskiego tytułu 
– ekipą Straży Granicznej z Białe-
gostoku 2:1. 

Niestety, w drugim dniu zawo-
dów nasz team przegrał 1:2 z eki-

pą z Mogielnicy. Łowiczanie wy-
grali pierwszego seta,  a w drugim 
prowadzili już 15:9, ale chwilowe 
rozprężenie zadecydowało o osta-
tecznej porażce i rywale doprowa-
dzili do tie-breaka. W decydującej 
partii nasz zespół prowadził 11:8, 
ale przegrał 13:15 i to zadecydo-
wało o tym, że tytuł mistrzowski 
uciekł sprzed nosa. Ostatecznie 
wygrał zawody Szczecinek, który 
miał lepszy bilans setów. 

Trzecie miejsce w turnieju za-
jęli reprezentanci Straży Granicz-
nej z Białegostoku, a na czwartym 
uplasowała się Mogielnica, która 
pokonała Łowicz. Piąte miejsce 
zajęli nauczyciele z Radomia. 

– No bardzo nam szkoda tej 
porażki z Mogielnicą. W Supra-
ślu jeszcze nam się nie udało ni-
gdy wygrać, a teraz byliśmy tak 
blisko. Poziom zawodów jest co 
raz wyższy, zespoły wzmacniają 
się młodymi nauczycielami i trud-

no będzie zdobyć Puchar Polski  
w przyszłości, ale będziemy wal-
czyć – zapowiedział Wojciech 
Florczak. 

W turnieju  ŁAGS  Łowicz za-
grał w składzie: Cezary Dołowiec, 

Bartosz Grąbkowski, Wojciech 
Florczak, Maciej Kolos, Zbigniew 
Łaziński, Tomasz Piasecki, Łu-
kasz Świątkowski i Jakub Zgóro-
wicz. Trenerem zespołu był Woj-
ciech Florczak.  zł

Ekipa nauczycieli wróciła�z�Supraśla�ze�srebrnymi�medalami.
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Sport szkolny�|�Piłka�ręczna�dziewcząt�

Dziewczyny z Dzierzgówka 
najlepsze w powiecie

Zwycięstwo w Powiatowej 
Gimnazjadzie Szkolnej w piłce 
ręcznej dziewcząt, które odbyły 
się odbyły się  w poniedziałek, 24 
października, odniosły uczennice 
Gimnazjum nr 2 w Dzierzgówku. 

Podopieczne Krzysztofa Cicha-
la dość niespodziewanie awan-
sowały do rywalizacji rejonowej, 
pokonując w finale faworytki tur-
nieju z Gimnazjum nr 2 1:0. Niski 
wynik świadczy o tym, że rywali-
zacja była bardzo zacięta i zespo-
ły głównie skupiły się na obronie. 
Po regulaminowym czasie był 
niecodzienny wynik 0:0, a bram-
kę dającą mistrzostwo i awans 
na zawody rejonowe zdobyła Pau-
lina Barbucha.  zł

 Pijarskie Gim. w Łowiczu – Gim. 
w Łaguszewie 2:1 (1:1);�Br.:�Stefa-
nia� Kosiacka,� Dominika� Wawrzyń-
czak�–�Sylwia�Kaźmierczak.
 Gim. nr 2 w Dzierzgówku – Gim. 
w Łaguszewie 1:1 (0:1);� Br.:� Alek-
sandra�Paradowska�–�Natalia�Okra-
ska.
 Pijarskie Gim. w Łowiczu – 
Gim. nr 2 w Dzierzgówku 1:3�

(1:1);Br.:� Julia� Gontarz� –� Aleksan-
dra�Paradowska�2,�Gabriela�Barlak.
 Gim. nr 2 w Łowiczu – Gim.  
w Popowie 3:0�(1:0);�Br.:�Magdale-
na�Bryła�2,�Agata�Wojciechowska.
Mecze półfinałowe: 
 Gim. nr 2 w Łowiczu – Pijarskie 
Gim. w Łowiczu 4:2�(0:0)�d.�2:0;�Br.:�
Aleksandra�Perzankowska�2,�Agata�
Wojciechowska,�Natalia�Szymczak–�
Izabela�Opalska�2.
 Gim. nr 2 w Dzierzgówku – Gim. 
w Popowie 4:1 (4:0);�Br.:�Aleksandra�
Paradowska�2,�Gabriela�Barlak,�Ga-
briela�Broniarek�–�Sandra�Malińska.
 Mecz o 3. miejsce: Pijarskie 
Gim. w Łowiczu – Gim. w Popo-
wie 2:0� (0:0);� Br.:� Dominika� Waw-
rzyńczak,�Stefania�Kosiacka.
 Mecz o 1. miejsce: Gim.nr 2 
w Łowiczu – Gim. nr 2 w Dzierz-
gówku 0:1�(0:0)�d.�0:1;�Br.:�Paulina�
Barbucha.

Klasyfikacja końcowa:
1.�Gimnazjum�nr�2�w�Dzierzgówku�

2.�Gimnazjum�nr�2�w�Łowiczu

3.�Pijarskie�Gimnazjum�w�Łowiczu

4.�Gimnazjum�w�Popowie

5.�Gimnazjum�w�Łaguszewie

Lekka atletyka |�Powiatowa�Licealiada�Szkolna�w�LA�dziewcząt�i�chłopców�

Lekkoatleci z powiatu bez awansów
W środę  5 października  

w Kutnie odbyła się Rejonowa 
Licealiada Szkolna w Lekkiej 
atletyce dziewcząt i chłopców, 
gdzie  uczennice i uczniowie 
szkół ponadgimnazjalnych wal-
czyli w klasyfikacji drużynowej 
o prawo startu w zawodach wo-
jewódzkich. 

Wśród sześciu startujących 
drużyn, zawodniczki z II Li-
ceum Ogólnokształcącego im. 
Mikołaju Koperniku w Łowi-
czu (nauczycielka w-f Magda-
lena Ochmańska-Zrazek) zajęły 
trzecie miejsce. Niestety nie dało 
im to awansu, ponieważ do fina-
łu wojewódzkiego zakwalifikowa-
ły się tylko dwie najlepsze ekipy. 
Druga z łowickich szkół, Zespół 
Szkół Ponadgimnazjalnych nr 4  
im. Władysława Grabskiego  
w Łowiczu (nauczycielka w-f 
Krystyna Ceglińska) uplasowała 
się na miejscu piątym.

Wśród chłopców drużyna  
z II Liceum Ogólnokształcącego 
im. Mikołaju Koperniku w Łowi-
czu (nauczycielka w-f Zofia Ku-
charska) zajęła miejsce tuż za po-
dium, czyli czwarte, zaś ZSP nr 1 
im. 10 Pułku Piechoty w Łowi-
czu (nauczyciel w-f Jarosław Płu-
ska) zakończyła zawody na pozy-
cji szóstej.

 Wyniki Rejonowej Licealiady 
Szkolnej w drużynowej lekkiej 
atletyki dziewczęta: 100 m: 
1.� Aleksandra� Lipińska� (ZSZ� 3�
Skierniewice)� 14,00� s,� 8.� Paulina�
Rosa� (ZSP� 4� Łowicz)� 14,74� s,� 9.�
Maja�Koniakowska�(ZSP�4�Łowicz)�
14,84�s,�12.�Martyna�Buczyńska�(II�
LO� Łowicz)� 15,24� s,� 14.� Barbara�
Gawron�(II�LO�Łowicz)�15,47�s,�15.�
Natalia�Masłowska�(ZSP�4�Łowicz)�
15,49�s,�16.�Justyna�Antosiak�(II�LO�
Łowicz)�15,62�s.�400 m: 1.�Daria�
Kwiatkowska�(ZSZ�3�Skierniewice)�

70,12� s,� 2.� Natalia� Kucińska� (ZSP�
4�Łowicz)�70,22�s,�5.�Klaudia�Wró-
bel�(II�LO�Łowicz)�74,46�s,�9.�Sylwia�
Masłowska� (ZSP� 4� Łowicz)� 76,87�
s,�10.�Małgorzata�Mostowska�(ZSP�
4�Łowicz)�77,08�s,�11.�Klaudia�Ko-
bierzycka�(II�LO�Łowicz)�78,18�s,�12.�
Małgorzata�Witczak�(II�LO�Łowicz)�
78,41�s.�800 m:�1.� Izabela�Drabik�
(ZS�1�Kutno)�2:42,34�min,�2.�Karoli-
na�Kołaczyk�(II�LO�Łowicz)�2:59,62�
min,� 9.� Monika� Zabrzewska� (ZSP�
4�Łowicz)�3:14,22�min,�10.�3:15,19�
min,�10.�Justyna�Masłowska�(ZSP�
4�Łowicz)�3:15,63�min,�11.�Julia�Fel-
czyńska�(II�LO�Łowicz)�3:20,78�min.�
Kula (4 kg): 1.�Anna�Walicka�(ZS�1�
Kutno)�8,71�m,�2.�Sylwia�Wawrzyń-
czak�(II�LO�Łowicz)�8,43�m,�9.�Ada�
Wieczorek�(ZSP�4�Łowicz)�7,30�m,�
13.� Daria� Wojda� (ZSP� 4� Łowicz)�
7,08�m.�Kula (3 kg):�14.�Julia�Mrzy-
głód�(II�LO�Łowicz)�8,32�m,�16.�Do-
minika�Tujak� (ZSP�4�Łowicz)�8,08�
m.�Skok w dal:�1.�Anna�Tagowska�

(ZSZ� 3� Skierniewice)� 4,50� m,� 4.�
Karina� Panek� (II� LO� Łowicz)� 4,25�
m,�5.�Anna�Walczak� II�LO�Łowicz)�
4,10�m,�6.�Katarzyna�Pietrzak�(ZSP�
4�Łowicz)�4,01�m,�11.�Weronika�Mo-
stowska�(ZSP�4�Łowicz)�3,67�m,�14.�
Sylwia�Czechowska�(II�LO�Łowicz)�
3,18�m.�Sztafeta 4x100 m:�1.�ZS�
1�Kutno�55,50�s,�4.�ZSP�4�Łowicz�
(Sylwia� Masłowska,� Małgorzata�
Mostowska,�Paulina�Rosa�i�Angeli-
ka�Witczak)�60,21�s,�5.�II�LO�Łowicz�
(Justyna� Antosik,� Anna� Walczak,�
Karina� Panek� i� Barbara� Gawron)�
60,54�s.�
��
1.�ZSZ�3�Skierniewice� 1040

2.�ZS�1�Kutno� 1008

3.�II�LO�Łowicz� ��907

4.�I�LO�Kutno� ��905

5.�ZSP�4�Łowicz� ��893

6.�LO�Skierniewice� ��860

 Wyniki Rejonowej Licealiady 
Szkolnej w drużynowej lekkiej 

atletyki chłopców:�100 m: 1.�Da-
niel�Bobrowski� (ZSZ�3�Skierniewi-
ce)�11,54�s,�8.�Maciej�Balik� (II� LO�
Łowicz)�12,03�s,�9.�Maciej�Rachu-
biński� (II� LO� Łowicz)� 12,07� s,� 14.�
Marcel�Donaj�(II�LO�Łowicz)�12,84�
s,�15.�Bartłomiej�Bakalarski�(ZSP�1�
Łowicz)�12,89�s,�16.�Hubert�Skrzyp-
czak�(ZSP�1�Łowicz)�13,03�s.�400 
m:� 1.� Dorian� Nasalski� (ZSP� 1� Ło-
wicz)�56,58�s,�3.�Wiktor�Wieczorek�
(II� LO� Łowicz)� 57,66� s,� 7.� Tomasz�
Szymajda� (ZSP� 1� Łowicz)� 58,96�
s,� 12.� Adrian� Rosa� (II� LO� Łowicz)�
61,00� s,� 13.� Marcin� Plichta� (II� LO�
Łowicz)�61,21�s,�16.�Paweł�Burzyń-
ski�(II�LO�Łowicz)�67,58�s.�1500 m: 
1.�Błażej�Wilanowski�(ZS�1�Kutno)�
4:47,58� min,� 4.� Piotr� Wojda� (ZSP�
1� Łowicz)� 4:52,60� min,� 5.� Patryk�
Sekuła�(II�LO�Łowicz)�4:58,52�min,�
9.� Dominik� Wojewoda� (ZSP� 1� Ło-
wicz)� �5:04,90�min,�10.�Bartłomiej�
Grzelak�(II�LO�Łowicz)�5:05,08�min,�
11.�Krzysztof�Stolarczyk�(ZSP�1�Ło-
wicz)�5:06,79�min.�Kula (6 kg):�3.�
Dawid�Doroba�(II�LO�Łowicz)�10,48�
m,� 11.� Cezary� Pelewicz� (II� LO� Ło-
wicz)�9,49�m,�13.�Mikołaj�Górczyń-
ski�(ZSP�1�Łowicz)�9,43�m,�16.�Wik-

tor� Mardofel� (ZSP� 1� Łowicz)� 8,94�
m.�Kula (5 kg):�1.�Kacper�Gajewicz�
(ZS�3�Kutno)�11,74�m,�4.�Grzegorz�
Czarnota�(ZSP�1�Łowicz)�10,92�m,�
15.�Mateusz�Sekuła�(II�LO�Łowicz)�
9,68� m. Skok w dal: 1.� Mateusz�
Gawryszcak�(ZS�3�Kutno)�5,91�m,�
7.�Kacper�Wiechno� (II� LO�Łowicz)�
5,38�m,�8.�Filip� Jałoszyński� (II� LO�
Łowicz)� 5,33� m,� 11.� Bartłomiej�
Sekuła�� (II�LO�Łowicz)�5,12�m,�13.�
Damian�Petryniak� (ZSP�1�Łowicz)�
4,84�m,�16.�Filip�Siejka�(ZSP�1�Ło-
wicz)�4,75�m,�17.�Piotr�Robak�(ZSP�
1�Łowicz)�4,48�m. Sztafeta 4x100 
m: 1.�ZSZ�3�Skierniewice�46,97�s,�
2.�ZS�1�Kutno�47,53�s,�3.�ZS�3�Kut-
no�47,96�s,�4.�II�LO�Łowicz�(Adrian�
Rosa,� Maciej� Balik,� Marcel� Donaj�
i� Maciej� Rachubiński)� 48,24� s,� 6.�
ZSP� 1� Łowicz� (Damian� Petryniak,�
Piotr�Robak,�Bartłomiej�Bakalarski�
i�Hubert�Skrzypczak)�50,96�s.
�
1.�ZS�1�Kutno� 1123

2.�ZS�3�Kutno� 1079

3.�ZSZ�3�Skierniewice� 1048

4.�II�LO�Łowicz� 1017

5.�LO�Skierniewice� ��923

6.�ZSP�1�Łowicz� ��904

Piłka nożna |�Turniej�OZPN

Kolejny turniej rocznika 2008
W niedzielę 30 października 

w Skierniewicach rozegrano ko-
lejny turniej organizowany przez 
Okręgowy Związek Piłki Nożnej 
w Skierniewicach dla chłopców 
i dziewczynek w roczniku 2008.  
W turniejów wzięło udział 10 ze-
społów podzielonych na dwie gru-
py. W grupie A rywalizowały: 
Akademia Piłkarska Łowicz, Ma-
zovia Rawa Mazowiecka II, Peli-
kan Łowicz II, Soccer Kids oraz 
Victoria Bielawy, zaś w grupie B 
– Mazovia Rawa Maz. I, Widok 
Skierniewice, Pelikan Łowicz I, 
Pelikan Łowicz II oraz GOKSiR 
Jutrzenka Drzewce. 

– Jesteśmy zadowoleni z posta-
wy chłopców. Przede wszystkim 
frekwencja dopisała i mogliśmy 
pochwalić się największą ilością 
zawodników. Nie specjalnie zwra-
caliśmy uwagę na wyniki, ale teo-
retycznie najsilniejszy nasz zespół 
Pelikan II zaprezentował się cie-

kawie. Dużo pracy przed chłop-
cami na treningach, ale cieszy że 
widoczne są postępy – ocenił tre-
ner Pelikana i Soccer Kids Maciej 
Grzegory. 

– Nasza drużyna składała się 
z większości z chłopców urodzo-
nych w roku 2008, ale pojawiło się 
również paru chłopców urodzo-
nych w latach 2009 i 2010. Piłka-
rze zaprezentowali się pozytywnie 
w większości realizując założenia 
taktyczne. Najważniejsze dla nas 
w tym turnieju było nauka usta-
wiania i poruszania się po boisku 
oraz oczywiście wpojenie adep-
tom piłki nożnej zdrowej rywali-
zacji w duchu gry – ocenił trener 
Michał Ostapowicz.

Zawodnicy podczas turnieju 
świetnie się bawili i rywalizowa-
li w duchu fair play. Na trybunach 
zjawiło się mnóstwo kibiców, któ-
rzy w większości byli rodzicami 
występujących dzieci.  ever
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Piłka nożna |�Łódzka�Liga�Okręgowa

GKS Bedlno pokonał 
Dłutów na własnym boisku

W dniu 29 października 2016 
piłkarze GKS Bedlno zagrali na 
własnym boisku z GLKS Dłu-
tów. Piłkarze z Bedlna po wy-
równanym meczu pokonali ry-
wala 3:2. 

Początek spotkania udany dla 
gospodarzy. Po strzale Łukasza 
Znyka głową GKS wychodzi na 
prowadzenie 1:0. Przeciwnicy 
dążyli do wyrównania, co udało 
im się po niedługim czasie. Jed-
nak przed końcem pierwszej czę-
ści meczu, GKS strzela kolejne-
go gola, jego autorem był Michał 
Wiśniewski. Wynikiem 2:1 koń-
czy się pierwsza połowa gry. 

Przebieg drugiej części bardzo 
podobny do pierwszych 45 mi-
nut spotkania. Obie drużyny sta-
rały się podwyższyć swój wy-
nik, jednak jako pierwszym udało 
się to piłkarzom z Dłutowa, któ-
rzy doprowadzają do remisu 2:2. 
W 85 minucie meczu bramkę na 
wagę zwycięstwa i trzech punk-
tów strzela Bogdan Pacałowski. 
Ostatecznie wygraną GKS Bedl-
no 3:2 zakończyło się to sobotnie 
spotkanie. 

Bramki dla GKS Bedlno strze-
lili: Łukasz Znyk, Michał Wi-
śniewski i Bogdan Pacałowski. 

Następna 13. kolejka, w której 
GKS Bedlno zagra na wyjeździe, 

odbędzie się 5 listopada, ich rywa-
lem będzie Stal Głowno.  mr

 GKS Bedlno – GLKS Dłutów 3:2
 Zawisza II Rzgów – Włókniarz 
Pabianice 0:5
 Sokół II Aleksandrów Łódzki – 
Start Brzeziny 2:3
 UKS SMS Łódź – LKS Rosa-
nów 3:2
 Polonia Andrzejów – Stal 
Głowno 1:1
 Włókniarz Konstantynów 
Łódzki – Orzeł Parzęczew 3:6
 Termy Uniejów – Boruta Zgierz 
2:2
 Górnik Łęczyca – PTC Pabia-
nice 1:3

1.�Boruta�Zgierz� 12� 30� 37:11

2.�Orzeł�Parzęczew� 12� 26� 33:16

3.�Sokół�II�Aleksandrów�Łódzki�12�24� 23:16

4.�Stal�Głowno� 12� 23� 29:15

5.�PTC�Pabianice� 12� 22� 28:18

6.�Górnik�Łęczyca� 12� 20� 31:20

7.�UKS�SMS�Łódź� 12� 20� 36:23

8.�Włókniarz�Pabianice� 12� 19� 19:11

9.�GLKS�Dłutów� 12� 15� 21:30

10. GKS Bedlno 12 14 19:26

11.�Termy�Uniejów� 11� 13� 18:27

12.�Zawisza�II�Rzgów� 12� 13� 16:28

13.�LKS�Rosanów� 12� 8� 17:25

14.�Włókniarz�Konstantynów� 12� 7� 15:29

15.�Start�Brzeziny� 12� 6� 13:35

16.�Polonia�Andrzejów� 11� 6� 14:39

Piłka nożna�|�Łódź�E1�Orlik�Grupa�IV

Wysoka przegrana w Łodzi
W niedzielę, 30 października, 

drużyna chłopców rocznik 2006 
KS Żychlin zagrała podczas  
8. kolejki na wyjeździe przeciw-
ko ŁKS II Łódź. Niestety żychli-
niacy doznali porażki 5:1. 

Obie drużyny dzielnie wal-
czyły o jak najlepszy rezultat. 
W grze drużyny KS było widać 
dużo nerwowości, mieli dużo nie-
dokładnych podań, oraz przegry-
wali pojedynki jeden na jeden. 
U niektórych zawodników było 
widać duży stres, co później prze-
niosło się na poczynania boisko-
we i młodzi piłkarze z Żychlina 
nie mogli pokazać swoich najlep-
szych zagrań. 

Cieszy fakt, że z dobrym prze-
ciwnikiem z Łodzi, żychlinianie 
nie bali się wprowadzać piłki od 
własnej bramki. Na plus zasługu-
je również parę akcji w których 
KS Żychlin wymienił kilka po-
dań i doszedł do sytuacji strze-
leckich. Bramkę dla KS Żychlin 
strzelił Szymon Kotecki.

Następna, 9. kolejka E1 Orlik 
grupy IV odbędzie się w sobo-
tę, 5 listopada, chłopcy KS Ży-
chlin rocznik 2006 zmierzą się  
na stadionie w Żychlinie z Łódz-
ką Akademią Futbolu II.  mr

Skład drużyny KS Żychlin 
rocznik 2006: Maksymilian� Le-

wandowski,� Kacper� Drążkiewicz,�
Patryk� Kaźmierczak,� Szymon�
Andrzejczyk,� Maksymilian� Roź-
niatowski,� Aleksander� Furman,�
Seweryn� Wachowicz,� Jakub� Wy-
żyński,� Szymon� Ratajczyk,� Stani-
sław� Florczak,� Szymon� Kotecki,�
Damian� Ostasz,� Maksymilian�
Szczepaniak,�Oliwier�Martofel,�Mi-
kołaj�Plewa.�Trener:�Łukasz�Znyk

 ŁKS II Łódź – KS Żychlin 5:1
 Termy Uniejów – Sand Bus 
Kutno 0:6
 Termy Poddębice – LKS Rosa-
nów 6:0
 Chempion Łódź – MKP Boruta 
II Zgierz 0:0
 Łódzka Akademia Futbolu – 
Metalowiec II 7:1
 Bzura Ozorków – Róża Kutno 
14:1

Tabela:
1.�UKS�Bzura�Ozorków� 9� 24� 83:13

2.�MKP�Boruta�II�Zgierz� 8� 22� 47:14

3.�Łódzka�Akademia�Futbolu�II�9� 18� 72:32

4.�ŁKS�II�Łódź� 8� 16� 51:19

5.�KS�Żychlin� 9� 16� 40:34

6.�Sand�Bus�Kutno� 8� 15� 31:18

7.�Termy�Uniejów� 8� 10� 34:39

8.�Champion�Łódź� 9� 10� 25:31

9.�Termy�Poddębice� 8� 7� 25:45

10.�Róża�Kutno� 8� 6� 22:62

11.�Metalowiec�II� 8� 3� 19:34

12.�LKS�Rosanów� 8� 0�10:118

Podczas 8. kolejki E1 Orlik�grupy�IV�odbyło�się�wyjazdowe�spotkanie�
KS�Żychlin�2006�przeciwko�ŁKS�II�Łódź.

Piłka siatkowa�|�Kutnowska�Amatorka�III�Liga�Mężczyzn�w�Piłce�Siatkowej

Na inaugurację Akademia Siatkówki bez punktów
Podczas 2. kolejki KALS 

III Ligi, w dniu 29 październi-
ka, siatkarze Akademii Siatków-
ki Żychlin zmierzyli się z dru-
żyną Janusze Siatkówki. Był to 
ich pierwszy mecz w sezonie 
2016/2017. Niestety młodzi siat-
karze z Żychlina przegrali to spo-
tkanie 0:2, w setach do 23 i do 16. 
Mimo przegranej, podczas całego 
pojedynku zawodnicy Akademii 

próbowali prowadzić wyrównaną 
grę. Jednak poprzeczka postawio-
na przez rywala była zbyt wysoka.

Podczas następnej, 3. kolejki, 
w dniu 5 listopada siatkarze Aka-
demii Siatkówki Żychlin zagrają 
dwa mecze: ze Szkołą Lucień oraz 
Dąbrowicami.  mr

Skład drużyny siatkarskiej Aka-
demia Siatkówki Żychlin: Klau-

diusz�Durys,�Mikołaj�Lewandowski,�
Tomasz� Niewiadomski,� Filip� Ku-
biak,� Mateusz� Chojnacki,� Bartło-
miej� Andrzejewski,� Jakub� Adam-
czyk,� Mateusz� Jarota,� Mateusz�
Dałek,� Bartosz� Sampolski,� Paweł�
Stasiak.�Opiekun:�Jarosław�Kapes.

 
 Akademia Siatkówki Żychlin 
– Janusze Siatkówki 0:2 (23:25,�
16:25)

 Grodzka Łęczyca – Janusze 
Siatkówki 0:2 (20:25,�19:25)
 Grodzka Łęczyca – Nowożytni 
Kutno 2:0 (25:11,�25:21)
1.�Janusze�Siatkówki� 2� 6� 4:0

2.�Grodzka�Łęczyca� 4� 5� 4:6

3.�Szkoła�Lucień� 2� 5� 4:1

4.�Dąbrowice� 2� 2� 2:3

5.�Nowożytni�Kutno� 1� 0� 0:2

6. Akademia Siatkówki Ż. 1 0 0:2

7.�Devil’s�Team�Łęczyca� 0� 0� 0:0

Piłka siatkowa�|�Łódzka�III�Liga�Mężczyzn�

Trwa zła passa drużyny  
Volley Team Żychlin

W rozgrywkach 3. kolejki III 
ligi mężczyzn, która odbyła się 
w dniu 29 października, prze-
ciwnikiem Volley Team Ży-
chlin był Huragan Widawa. Siat-
karze z Żychlina zmierzyli się  
z rywalem na wyjeździe, nieste-
ty przegrali go 3:0. 

Zespół gospodarzy domino-
wał w trakcie rozgrywanego 
spotkania, już w pierwszym se-
cie przewaga nad ekipą z Żychli-
na była widoczna. Set zakończył 
się wygraną siatkarzy z Widawy 
25:20. 

W drugim secie gra Volley 
Team wyglądała dużo lepiej, 
drużyny zdobywały punkty nie 
odskakując od rywala i wynik 
często był remisowy. O zwycię-
stwie w tym secie decydowała 
gra na przewagi. Huragan zwy-
ciężył tą partię 27:25. Trzeci set 
miał bardzo podobny przebieg do 
pierwszej partii. Skuteczny atak 
i dobra zagrywka siatkarzy z Wi-
dawy spowodowała uzyskanie 
kilkupunktowej przewagi i kon-
trolę dalszej części gry. Ostatecz-
nie gospodarze wygrali tą część 
gry do 17, a całe spotkanie 3:0.

Następna, 4. kolejka III ligi 
mężczyzn odbędzie się w dniu  

5 listopada, zaś przeciwnikiem 
Volley Team Żychlin w wyjaz-
dowym spotkaniu będzie zespół 
SMS PZPS Spała IV.  mr

Skład drużyny Volley Team 
Żychlin: Lewandowski� Łukasz,�
Wojciechowski� Piotr,� Beszczyń-
ski� Jakub,� Garstka� Łukasz,� Dzię-
gielewski� Witold,� Wojciechowski�
Tomasz,� Marczak� Waldemar,� Pa-

sikowski�Kuba�(libero).�Trener:�An-
drzej�Bieńkowski.
 KS Huragan Widawa – Volley 
Team Żychlin 3:0 (25:20,� 27:25,�
25:17)
 KS Siatkarz Wieluń – SMS 
PZPS Spała IV 1:3 (16:25,�25:20,�
19:25,�21:25)
 LUMKS Kasztelan – LUKS Do-
broń 3:0�(25:22,�25:15,�25:11)
 MUKS Juvenia Rawa Mazo-

wiecka – KS  STAL Głowno 2:3 
(25:21,�22:25,�18:25,�25:16,�10:15)

1.�LUMKS�Kasztelan� 3�9�9:0

2.�SMS�PZPS�Spała�IV�3� 9� 9:2

3.�MUKS�Juvenia�Rawa�M.� 3� 7� 8:4

4.�Huragan�Widawa� 3� 3� 5:6

5.�Stal�Głowno� 3� 3� 5:8

6.�LUKS�Dobroń� 3� 3� 3:6

7.�KS�Siatkarz�Wieluń� 3� 2� 4:10

8.�Volley�Team�Żychlin� 3� 0� 0:9
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Wyjazdowe spotkanie, podczas�którego�Volley�Team�przegrał�3:0�z�Huraganem�Widawa.
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PROGNOZA POGODY�|�3.11.2016�–�9.11.2016

SYTUACJA  SYNOPTYCZNA:��
Pogodę�kształtować�będzie�zatoka�niżowa.��
Napływa�chłodna�i�wilgotna�masa�powietrza�
polarno-morskiego.

CZWARTEK – PIĄTEK: �Pochmurno��
z�przejaśnieniami,�miejscami�możliwy�opad�deszczu�
lub�mżawki.�Widzialność�dobra,�rano�zamglenia,�
lokalnie�słaba�–�mgły.�Wiatr�południowo-zachodni,�
słaby,�okresami�do�umiarkowanego,�3-7�m/s.
Temp.�max�w�dzień:�+�5�st.�C�do�+�7�st.�C.
Temp.�min�w�nocy:�+�2�st.�C�do��–�1�st.�C.

SOBOTA – NIEDZIELA: �Pochmurno��
z�przejaśnieniami,�miejscami�opady�deszczu�
lub�mżawki.�Widzialność�dobra,�rano�zamglenia,�
lokalnie�słaba�–�mgły.�Wiatr�południowo-zachodni�
i�południowy,�słaby�do�umiarkowanego,�3-6�m/s.�
Temp.�max�w�dzień:�+�7�st.�C�do�+�8�st.�C.
Temp.�min�w�nocy:��+�4�st.�C�do��+�2�st.�C.

PONIEDZIAŁEK – WTOREK – ŚRODA: 
Pochmurno,�okresami�opady�deszczu�lub�deszczu�
ze�śniegiem,�możliwe�opady�marznące.
Drogi�bardzo�śliskie�!�Widzialność�dobra,�
w�opadach�umiarkowana,�zamglenia,�rano�lokalnie�
słaba�–�mgły.�Wiatr�północno-wschodni,�
słaby�do�umiarkowanego,�3-6�m/s.�
Temp.�max�w�dzień:�+�4�st.�C�do�+�2�st.�C.�
Temp.�min�w�nocy:��0�st.�C�do�–�2�st.�C.

BIURO�METEOROLOGICZNE�CUMULUS

PROGNOZA BIOMETEOROLOGICZNA:
Pogoda�na�ogół�niekorzystnie�wpływać�będzie�
na�nasze�samopoczucie.�Osłabiona�sprawność�
psychofizyczna�i�fizyczna.�
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Sport szkolny�|�Finał�Województwa�w�Sztafetowych�Biegach�Przełajowych��

Czwarte miejsce chłopców z Gimnazjum w Bedlnie
Bardzo wysokie czwarte miej-

sce w województwie łódzkim 
zdobyli uczniowie Gimnazjum 
im. Jana Pawła II w Bedlnie, któ-
rzy 26 października rywalizowali 
w Sztafetowych Biegach Przełajo-
wych w Poddębicach. 

W biegach tych wystąpiło dwa-
naście zespołów ze szkół gim-
nazjalnych, ogółem zaś wzięło  
w nich udział 120 biegaczy. Bieg 
polegał na pokonaniu odległości 
1200 metrów przez kolejno dzie-
sięciu zawodników. 

Po zwycięstwie w etapie po-
wiatowym (Kutno) oraz rejo-
nowym (Rawa Mazowiecka) 
chłopcy reprezentujący Bedlno 
przystąpili do rywalizacji z dwu-
nastoma najlepszymi szkołami w 
województwie. 

Zawodnicy z Bedlna walczy-
li do końca o jak najlepszą lokatę,  
a wyścig o trzecią pozycję prze-

grali o zaledwie trzy sekundy, 
co przy całym biegu trwającym 
43 minuty jest minimalną róż-

nicą. Dobry wynik jest nagrodą 
za dwumiesięczną pracę wszyst-
kich uczestników, którzy sumien-

nie i ciężko trenowali aby osiągnąć 
sukces w takim wymiarze.  mr

Skład reprezentacji:� Miłosz� Sta-
niaszek,� Krystian� Znajewski,� Gra-
cjan� Werwiński,� Jędrzej� Galant,�
Norbert� Iwaniak,� Jędrzej� Galant,�
Erwin� Jagniątkowski,� Damian� Pie-
trzak,�Adrian�Wojciechowski,�Mate-
usz�Grzeszczak� i�Szymon�Wódka.�
Opiekun:�Kamil�Gałązka
Klasyfikacja końcowa:
1.�Gimnazjum�Nr�2�Wieruszów

2.�Gimnazjum�Nr�3�Tomaszów�Mazowiecki�

3.�Gimnazjum�Grabów

4. Gimnazjum Bedlno�

5.�Gimnazjum�Brzeżnio

6.�Gimnazjum�Nr�1�Stryków�

7.�Gimnazjum�Nr�22�Łódź

8.�Gimnazjum�Drzewica

9.�Gimnazjum�Nr�3�Skierniewice

10.�Gimnazjum�Nr�43�Łódź

11.�Gimnazjum�Kleszczów

12.�Gimnazjum�Nr�1�Bełchatów

Reprezentacja chłopców Gimnazjum w Bedlnie podczas�Finału�
Wojewódzkiego�w�Przełajowych�Biegach�Sztefetowych�w�Poddębicach.
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Piłka nożna�|�Łódzka�IV�Liga

KS Kutno pokonali lidera
Piłkarze KS Sand-Bus Kutno 

kontynuują świetną passę. Pod-
czas 15. kolejki łódzkiej IV ligi, 
która miała miejsce w sobotę, 29 
października 2016, KS Kutno wy-
grali wyjazdowy mecz przeciwko 
liderowi Warcie Działoszyn 1:0. 

Była to trzecia z rzędu wygra-
na podopiecznych Sławomira 
Ryszkiewicza. Jedyna bramkę w 
spotkaniu zdobył Mariusz Jaku-
bowski, który w 42 minucie wy-
prowadził swoją drużynę na prowa-
dzenie. Piłkarze KS mięli jeszcze 
kilka dogodnych sytuacji do pod-
wyższenia wyniku, jednak zabra-
kło skuteczności. Lider z Działo-
szyna w tym dniu był wyraźnie 
słabszy, a zespół z Kutna rozegrał 
bardzo dobry mecz. 

Następna, 16. kolejka łódzkiej 
IV ligi odbędzie się 5 listopada, KS 
Kutno zagra na własnym boisku 
przeciwko KS Warcie Sieradz.  mr

Skład KS Sand Bus Kutno: So-
kołowicz,� Placek,� Kaczor,� Nizioł,�
Szumer,� Serwaciński,� Pieriżok,�
Kubiak,�Góralczyk,�Grzegorek,� Ja-
kubowski,�Terentiev,�Sobczak,�Gris-
graber,�Michalski.�Trener:�Sławomir�
Ryszkiewicz.

 Warta Działoszyn – KS Kutno 
0:1
 Mechanik Radomsko – GKS II 
Bełchatów 0:2

 Andrespolia Wiśniowa Góra – 
Pilica Przedbórz 0:2
 Zjednoczeni Stryków – Ju-
trzenka Warta 2:1
 Zawisza Pajęczno – Zjedno-
czeni Bełchatów 3:2
 Ner Poddębice – LKS Kwiatko-
wice 5:0
 Włókniarz Zelów – Ceramika 
Opoczno 3:1
 Warta Sieradz – Unia Skiernie-
wice 2:0
 Polonia Piotrków Trybunalski – 
Omega Kleszczów 2:4
 Zawisza Rzgów – KS Paradyż 
2:0

1.�Warta�Sieradz� 15� 34� 35:11

2.�Warta�Działoszyn� 15� 33� 33:13

3.�Zjednoczeni�Bełchatów� 15� 30� 28:16

4.�Unia�Skierniewice� 15� 28� 25:11

5.�Omega�Kleszczów� 15� 26� 34:28

6.�Zawisza�Pajęczno� 15� 24� 29:24

7.�GKS�II�Bełchatów� 15� 23� 28:23

8.�KS�Paradyż� 15� 23� 24:22

9.�LKS�Kwiatkowice� 15� 22� 25:35

10.�KS�Kutno� 15� 21� 22:22

11.�Pilica�Przedbórz� 15� 20� 25:29

12.�Włókniarz�Zelów� 15� 20� 18:26

13.�Ner�Poddębice� 15� 19� 30:29

14.�Zawisza�Rzgów� 15� 19� 18:27

15.�Zjednoczeni�Stryków� 15� 19� 24:30

16.�Andrespolia�Wiśniowa�G.�15� 18� 28:24

17.�Ceramika�Opoczno� 15� 14� 17:22

18.�Jutrzenka�Warta� 15� 14� 26:40

19.Mechanik�Radomsko� 15� 6� 15:32

20.Polonia�Piotrków�Tryb.� 15� 5� 17:37

Piłka nożna�|�Łódzka�Klasa�B�Grupa�I

Ostatni kwadrans meczu 
decyduje o przegranej KS

Drużyna KS Żychlin zagrała 
na wyjeździe z zespołem Sokół 
Popów podczas 10. kolejki roz-
grywek łódzkiej kasy B grupy 
I, która odbyła się 30 paździer-
nika. Niestety zespół z Żychlina 
doznał porażki 3:2 (0:1). Była to 
trzecia przegrana z rzędu. Po-
czątek spotkania ułożył się na 
korzyść piłkarzy z Żychlina, bo 
już w piątej minucie wyszli oni 
na prowadzenie po bramce Kon-
rada Materki. Gospodarzom nie 
udało się w pierwszej połowie 
wyrównać stanu spotkania. W 
drugiej odsłonie meczu, Eryk 
Podczaski w 60 minucie pod-
wyższył wynik spotkania na 2:0. 
Decydujący o losach meczu był 
ostatni kwadrans pojedynku. 
Piłkarze Sokoła w 75 minucie 
strzelają bramkę kontaktową. Po 
upływie dziecięciu minut, do-
prowadzają do remisu 2:2. Nato-
miast w doliczonym czasie gry, 
przechylają szalę zwycięstwa na 
swoją stronę, zdobywając trze-
cią bramkę. Tym samym rzutem 
na taśmę zespół z Popowa uzy-
skał komplet punktów. Bramki 
dla KS Żychlin strzelili: Konrad 
Materka, Eryk Podczaski.

Natomiast Olimpia, grająca w 
tych samych rozgrywkach, pod-
czas tej kolejki pauzowała.

Rozgrywki następnej, 11. ko-
lejki łódzkiej kasy B grupy I od-

będą się w weekend. Drużyna KS 
Żychlin zagra u siebie w sobotę, 5 
listopada przeciwko Sand Bus II 
Kutno. Zaś Olimpia Oporów zmie-
rzy się 6 listopada w wyjazdowym 
meczu z GKS Byszew.  mr 

Skład drużyny KS Żychlin:� Ma-
teusz� Motyliński,� Rafał� Bogusz,�
Łukasz� Guzek,� Konrad� Materka,�
Sylwester� Józwik,� Sebastian� Ja-
roszewski,� Tomasz� Nowakowski,�
Eryk�Podczaski,�Damian�Kwiatkow-
ski,� Mateusz� Materka,� Krzysztof�
Radecki,� � Damian� Arkuszewski.�
Trener:�Marek�Miętkiewicz

 Sokół Popów – KS Żychlin 3:2
 Start Szczawin – GKS Byszew 
6:0
 Krośniewianka Krośniewice – 
Iskra Głowno 4:2
 KS II Kutno – Błękitni Ciosny 
9:3
 Olimpia Oporów – pauza
 LKS II Gałkówek – pauza

1.�KS�II�Kutno� 8� 21� 33:12

2.�Krośniewianka�Krośniewice��9� 19� 44:13

3.�LKS�II�Gałkówek� 9� 18� 26:17

4.�Sokół�Popów� 8� 15� 19:13

5.�Olimpia�Oporów� 8� 13� 13:10

6.�Iskra��Głowno� 8� 13� 26:14

7.�KS�Żychlin� 8� 12� 20:14

8.�Start�Szczawin� 9� 7� 13:26

9.�GKS�Byszew� 8� 6� 10:35

10.�Błękitni�Ciosny� 9� 0� 9:59

Piłka siatkowa�|�Wojewódzka�Liga�Kadetek

Pewna wygrana kadetek
Volley Team Żychlin
Za nami rozgrywki 
Wojewódzkiej Ligi Kadetek. 
Kadetki Volley Team 
Żychlin zagrały 
na wyjeździe z UMKS 
Tuszyn i pewnie wygrały 
3:0. 

Spotkanie rozegrane zostało 
29 października 2016 r. W sobotę 
żychlinianki grały swym spraw-
dzonym zestawieniem i pewnie 

rozbiły zespół z Tuszyna. Go-
spodynie tylko w trzeciej par-
tii próbowały grać na poziomie 
Volley Team, jednak kadetki z 
Żychlina w końcowej części seta 
odskoczyły i marzenia rywalek o 
korzystnym wyniku szybko pry-
sły. 

Mecz nie miał większej hi-
storii, zespół z Tuszyna ustępo-
wał VT Żychlin w praktycznie 
każdym elemencie siatkarskie-

go rzemiosła, co najlepiej uka-
zuje wynik spotkania. Kadetki 
Volley Team Żychlin plasują się 
na pierwszym miejscu w szóstej 
grupie wojewódzkiej ligi kadetek.

Następne spotkanie z udzia-
łem Kadetek Volley Team Ży-
chlin odbędzie się w żychlińskiej 
hali sportowej w dniu 4 listopada 
(piątek), a rywalkami dziewcząt 
z Żychlina będą ZKS Włókniarz 
Zgierz. mr

Volley Team Żychlin wystąpiły w 
składzie:�Frydrysiak�Maria,�Sitkie-
wicz� Aleksandra,� Czubińska� Wik-
toria,� Tomasik� Zuzanna,� Żernicka�
Wiktoria,�Kubica�Natalia,�Beszczyń-
ska� Julia,� Markiewicz� Katarzyna,�
Kubiak� Natalia,� Urbańska� Amelia,�
Jagniątkowska�Aleksandra.�Trener:�
Tomasz�Maciak

 UMKS Tuszyn – Volley Team 
Żychlin 0:3 (11:25,�17:25,�23:25)

Wygrany 3:0 mecz kadetek Volley�Team�Żychlin�z�zespołem�UMKS�Tuszyn.
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Sport GKS Bedlno
pokonał GLKS Dłutów 
na własnym boisku. str. 46

Pewna wygrana 
kadetek
Volley Team Żychlin. str. 47

PIĄTEK, 4 LISTOPADA:
� 17.30� –� Hala� sportowa� w� Żychli-
nie;� Wojewódzka Liga Kadetek, 
Volley Team Żychlin – ZKS Włók-
niarz Zgierz;

SOBOTA, 5 LISTOPADA:
 10.00�–�Hala�sportowa�OSiR�nr�2�w�
Łowiczu,�ul.�Topolowa�2;�5. kolejka 
wojewódzkiej ligi koszykówki ka-
detek U-16: UMKS Księżak-2001 
Łowicz – UKS SMS ŁKS Łódź;
 10.00�–�Stadion�OSiR�im.�10�Pułku�
Piechoty�w�Łowiczu,�ul.�Jana�Pawła�
II� 3;� 10. kolejka skierniewickiej 
ligi piłki nożnej okręgowej mło-
dzików D1: MUKS Pelikan-2005 
Łowicz – Czarni Bednary;
� 11.00� –� Sala� sportowa� SP� Nr� 6�
w� Kutnie;� 3. kolejka Kutnowskiej 
Amatorskiej Ligi Siatkówki; Eks-
traklasa Kobiet 11.00: Volley 
Team Żychlin – UKS Strzelce, 
12.00: Victoria Koło – ZS Żychlin, 
13.00: Hurt Pap–Ars Vita Kutno 
– Volley Team Żychlin, 14.00: 
Team Łęczyca – ZS Żychlin;
 12.00�–�Stadion�OSiR�im.�10�Pułku�
Piechoty�w�Łowiczu,�ul.�Jana�Pawła�
II�3;�13. kolejka I ligi wojewódzkiej 
piłki nożnej juniorów młodszych 
B1: MUKS Pelikan-2000 Łowicz 
– RTS Widzew Łódź;
 14.30� –� Stadion� sportowy� OSiR�
im.� 10� Pułku� Piechoty� w� Łowiczu,�
ul.� Jana� Pawła� II� 3;� 13. kolejka I 
ligi wojewódzkiej piłki nożnej 
juniorów młodszych B2: MUKS 
Pelikan-2001 Łowicz – Omega 
Kleszczów;
�13.00�–�Stadion�Miejski�w�Kutnie;�
16. kolejka Łódzkiej IV Ligi; KS 
Kutno – KS Warta Sieradz;
� 14.00� –� Boisko� w� Głownie;� 13. 
kolejka Łódzkiej Ligi Okręgowej, 
Stal Głowno – GKS Bedlno;
�14.00�–�Stadion�Miejski�w�Żychli-
nie;�11. kolejka Łódzkiej Klasy B 
Grupy I; KS Żychlin – Sand Bus II 
Kutno; 
� 15.30�–�Hala�sportowa�w�Spale;�
4. kolejka Łódzkiej III Ligi Męż-
czyzn; SMS PZPS Spała IV – Vol-
ley Team Żychlin; 
� 16.00� –� Sala� sportowa� SP� Nr� 6�
w� Kutnie;� 3. kolejka Kutnowskiej 
Amatorskiej Ligi Siatkówki; III 
Liga Mężczyzn, 16.00: Akademia 
Siatkówki Żychlin – Szkoła Lu-
cień, 17.00: Dąbrowice – Akade-
mia Siatkówki Żychlin; 
� 11.00� –� Stadion� w� Żychlinie;� 9. 
kolejka Łódzkiej E1 Orlik Grupy 
IV; KS Żychlin (rocznik 2006) – 
Łódzka Akademia Futbolu II;

NIEDZIELA, 6 LISTOPADA:
 10.00�–�Hala�OSiR�nr�2�w�Łowiczu,�
ul.� Topolowa� 2;� 5. kolejka woje-
wódzkiej ligi koszykówki kade-
tów U-16 – grupa B: UMKS Księ-
żak-2002 II Łowicz – ŁKS Łódź;
 14.00� –� Boisko� w� Byszewie;� 11. 
kolejka Łódzkiej Klasy B Grupy I; 
GKS Byszew – Olimpia Oporów.

Piłka siatkowa |�Kutnowska�Amatorka�II�Liga�Mężczyzn

Przegrana juniorów
w pierwszym meczu sezonu
2. kolejka Kutnowskiej 
Amatorskiej II Ligi 
Siatkówki Mężczyzn odbyła 
się w niedzielę 
30 października. 
Ekipa juniorów Volley 
Team Żychlin zagrała 
w tym dniu po raz 
pierwszy w sezonie, 
a ich przeciwnikiem byli 
LKS Awantura Słowik.

Całe spotkanie to wyrów-
nana walka. Pierwszy set wy-
grany przez chłopców z Ży-
chlina dzięki bardzo dobrej 
zagrywce w końcowej fazie 
seta. Druga partia zakończyła 
się wygraną zespołu LKS. Tie 
break do walka o każdą piłkę

i centymetr boiska. Żaden z za-
wodników Volley Team nie od-
puszczał. Set niestety przegrany 
do 14, zaś całe spotkanie 1:2.

Następna, 3. kolejka Kutnow-
skiej Amatorskiej II Ligi Siat-
kówki Mężczyzn, podczas któ-
rej zagra juniorska ekipa Volley 
Team Żychlin odbędzie się 13 li-
stopada (niedziela). Volley Team 
Żychlin Junior zagra wówczas 
dwa spotkania: z Chem Pak Kut-
no oraz z Agropol Kutno.  mr  

Skład drużyny Volley Team Ży-
chlin (Junior):� Bartosz� Jóźwiak,�
Robert� Sobański,� Bartłomiej� Ko-
walski,� Adrian� Kapusta,� Damian�
Wiśniewski,�Mateusz�Kurjata,�Mar-
cin�Bisiorek,�Witold�Marczak,�Piotr�
Rublewski,� Kacper� Walczak� (libe-
ro).�Trener:�Tomasz�Wojciechowski.

� Volley Team Żychlin – LKS 
Awantura Słowik 1:2� (25:23,�
19:25,�14:16)
�Chem Pak Kutno – Witonia 2:0�
(25:20,�25:19)
�Leśne Dziadki Łęczyca – LKS 
Awantura Słowik 0:2� (22:25,�
15:25)
�Witonia – Husaria Daszyna 2:1 
(16:25,�25:12,�15:8)
� Husaria Daszyna – Leśne 
Dziadki Łęczyca 1:2 (22:25,�
25:21,�16:18)

Tabela:
1.�Awantura�Słowik� 2� 5� 4:1

2.�Chem�Pak�Kutno� 1� 3� 2:0

3.�Leśne�Dziadki�Łęczyca� 2� 2� 2:3

4.�Husaria�Daszyna� 2� 2� 2:4

5.�Witonia� 2� 2� 2:3

6.�Volley�Team�Żychlin� 1� 1� 1:2

7.�Agropol�Kutno� 0� 0� 0:0

Piłka siatkowa |�Kutnowska�Amatorska�Liga�Siatkówki�Kobiet

Siatkarki VTŻ zdobyły cztery 
punkty w drugiej kolejce
2. kolejka Ekstraklasy 
Kobiet została 
rozegrana w sobotę, 
29 października 
w sali sportowej 
Szkoły Podstawowej 
Nr 6 w Kutnie. 
W tym dniu siatkarki 
Volley Team Żychlin 
zagrały dwa mecze: 
ze Staszicem Kutno
i Victorią Koło.

Pierwszy mecz – ze Sta-
szicem Kutno wygrany pew-
nie 2:0. MVP w tym spotkaniu 
otrzymała Sandra Więcek (Vol-
ley Team Żychlin). 

Drugie spotkanie to zacię-
ty bój z drużyną Victoria Koło. 
Pierwszy set padł łupem dziew-
czyn z Koła. 

W drugiej partii żychlinianki 
pokazały charakter i wolę wali. 
Taka postawa zagwarantowała 
wygarną do 18 pkt. W tie-break 
losy spotkania ważyły się do sa-
mego końca. Niestety nie uda-
ło się wygrać tej partii, i osta-
tecznie siatkarki Volley Team 
Żychlin przegrały po walce 1:2.

Następne rozgrywki KALS 
kobiet (Ekstraklasy Kobiet) od-
będą się 5 listopada, podczas 
3. kolejki ligi. Drużyna ZS Ży-
chlin w tym dniu zagra dwa 
mecze, a ich rywalkami będą 
zespoły: Victoria Koło i Team 
Łęczyca. Zaś siatkarki Vol-
ley Team Żychlin zmierzą się
w dwóch spotkaniach przeciw-

ko: UKS Strzelce oraz Hurt 
Pap-Ars Vita Kutno.  mr

Skład drużyny siatkarek Volley 
Team Żychlin: Jagoda� Garboś,�
Aleksandra� Kowalczuk,� Aleksan-
dra�Garboś,�Małgorzata�Balcerzak,�
Monika� Szymańska,� Weronika�
Ciszewska,� Michalina� Lewandow-
ska,� Paulina� Suchińska,� Sandra�
Więcek,�Alicja�Ciszewska,�Weroni-
ka�Bieniak.�Trener:�Tomasz�Wojcie-
chowski

 Staszic Kutno – Volley Team 
Żychlin 0:2�(9:25,�13:25)

 Victoria Koło – Volley Team Ży-
chlin 2:1�(25:17,�18:25,�15:12)

 Gimnazjum Nr 2 Kutno – Victo-
ria Koło 0:2�(11:25,�18:25)

 Team Łęczyca – Salos Kutno-
-Woźniaków 2:0�(25:3,�25:4)

 Team Łęczyca – UKS Strzelce 
2:0�(25:8,�25:3)

 Hurt Pap-Ars Vita Kutno – Sa-
los Kutno-Woźniaków 2:0 (25:7,�
25:8)

1.�Team�Łęczyca� 3� 9� 6:0

2. Volley Team Żychlin 4 9 7:3

3.�Victoria�Koło� 2� 5� 4:1

4.�Hurt�Pap-Ars�Vita�Kutno� 2� 4� 3:2

5. ZS Żychlin 1 3 2:0

6.�UKS�Strzelce� 2� 2� 2:3

7.�Gimnazjum�Nr�2�Kutno� 3� 3� 2:4

8.�UKS�Rutki�Płońsk� 2� 3� 3:3

9.�Gostynin�Team� 1� 0� 0:2

10.�Liderki�Szczawin�Kościelny�2� 0� 1:4

11.�Staszic�Kutno� 1� 0� 0:2

12.�Salos�Kutno-Woźniaków� 3� 0� 0:6Mecz 2. kolejki Ekstraklasy KALS pomiędzy�Volley�Team�Żychlin�a�Staszic�Kutno.
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Rozpoczęcie sezonu nie�przyniosło�zwycięstwa��Juniorom�Volley�Team�
Żychlin,�którzy�przegrali�spotkanie�z�Awanturą�Słowik.

VO
LL

E
Y

�T
E

A
M

�Ż
YC

H
LI

N

KALENDARZ
IMPREZ 
SPORTOWYCH


